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Reading Aids

Abbreviations used throughout footnotes

FHL Family History Library archives of The Church of Jesus Christ of Latter-day 
Saints in Salt Lake City, Utah.

Ibid. Ibid. is an abbreviation for the Latin word ibīdem, meaning "in the same place".  
It is used to refer to the most recent source citation.

(a.t.o.p.)   “At Time Of Publication” the referenced item was accurate.  As time passes 
some names or locations change or disappear, particularly Internet URLs, and this
referenced item may no longer be available.

2

Boxes in light blue, like this, are comments or explanations by the author which are 
related to the main story but not necessarily part of it.

Boxes in light yellow, like this, are side stories, or expanded documents, or 
descriptions of illustrations, which are directly related to the main story.



Introduction

“When we first acquire what will become our memories, we do not recognize them or 
know how and when we will go back to them or what they mean.”1

From their roots in England, the Hudnalls, Proctors, Calfees, Withers, and Hammocks 
came to Virginia to begin anew in the Virginia Colony.  Our branch of the family that 
survived gradually migrated westward.  Settling initially along the Chesapeake Bay and 
the Wicomico River, these ancestors crossed Virginia to the Alleghenies, then into what 
would become southern West Virginia, into Kanawha County, and parts farther west.

When I started researching my father’s family, I was surprised to see that we were related
to so many people in Virginia and West Virginia.  On reflection though, this should not 
have been surprising.  Each person who is born has 1,024 9th great grandfathers.  Across 
four hundred years, that fact alone can account for thousands upon thousands of branches
in the family tree.  This work attempts to trace the direct line of my 9th great grandfather, 
John Hudnall I, who came from England, to my own father, William Russell Hudnall, 
Senior, of Marmet, West Virginia.  Almost all of our neighbors in that tiny town were 
family members.  We just didn’t know it.  The relationships had been blurred by nearly 
four hundred years of intermarriages.

The Hudnalls were an ordinary family of generally modest means.  They were witnesses 
to history across centuries and in some cases gave their lives in service to it.  In virtually 
every generation they experienced the struggles of their time, its losses as well as its 
triumphs.  Sadly when slavery was prevalent in the Virginia Colony, some embraced the 
opportunity and profited from it.  Most were never owners of significant numbers of 
enslaved persons.  Whether out of economic necessity or ethics is impossible to discern, 
but after the American Revolution most in our direct line began to gradually disown 
slavery.  Some stood up publicly against it.  Mostly they just moved west to areas where 
it was not prevalent.  When the time came, many fought to abolish it.

So many Hudnalls have been identified since the original John came to Virginia in the 
1600s it is impossible in one lifetime to write about all of them.  Other researchers have 
undertaken massive charting works attempting to follow the lineage of that first John 
Hudnall.  I’m extremely grateful to two of them especially,2 and have used those works as
guides to investigate and formulate a comprehensive story of my father’s branch of the 
family.  These two sources do not always agree with each other in certain key areas.  
Resolving the differences and uncovering reliable sources for this story has been 
challenging.

1  An Enlarged Heart, A Personal Story, Cynthia Zarin, Knopf, 219 pages.
2  Descendants of John Hudnall I, maintained online by Thomas N. Oatney, and 

Gėnėalogie de Monica McBee, a French language site.

3



Is it possible to see the past as it actually was?  It is my opinion that as a nation, for my 
generation at least, education has failed to provide us with an accurate picture of our 
origins, our successes and our failures as a society.  It has failed to impress upon us the 
cultures we trampled on and disrespected while becoming that nation.

This work tries to piece together a narrative placing these ancestors in their sociological, 
economic and political times.  Along the way a few stories of ancillary relatives were 
discovered that were too irresistible to be ignored and are included.  If memory can 
confer honor on those remembered, then that is what I have tried to do.  To find out what 
happened to them, to understand what they went through, what their lives and times were 
like, and to try to bring them alive on these pages.  Clearly 1,024 9th great grandfathers, 
and 1,024 9th great grandmothers, presents too great a feat to accomplish in one lifetime.  
If my life extends far enough into the future, there will be one more book focusing on 
grandmothers.

This work attempts to present only that which can be proved to a reasonable doubt, in 
some instances a nearly impossible task given the four hundred years of history involved.
Where something cannot be proven, an attempt has been made to note it as such.  Any 
errors in this work are entirely my responsibility and no one else’s.

Driving through or flying over the mountains of Virginia and southern West Virginia, I 
realize that buried within so many of those hills are the bones of our family stretching 
back hundreds of years.  My father had a great deal of curiosity late in his life about his 
ancestors.  The resources available prior to his death pale in comparison to what has 
become available in the interim since his death in 1999.  One of our last conversations 
involved a promise that the next time I came to visit, we would begin the grand search to 
find his extended family and put together just such as story as this.  With every word I 
have written in this history of our family, my thoughts have turned to him.  There will 
never be an end to the things I wish I had asked my father.

It has been a long odyssey to discover my ancestors.  I never realized at the beginning 
just how long it would end up taking.  Always a fan of science fiction, it was time travel 
that fascinated me the most.  This journey has only intensified that fascination.  If only I 
could go back and meet them all.  I would have a thousand questions for every one of 
them.  I would have ten thousand hugs for each of them.

“Will you search through the lonely earth for me
Climb through the briar and bramble
I will be your treasure
I’m waiting for you...I’m waiting for you.”3

This one’s for you, Dad.

3  Theme from “Detectorists”, by Johnny Flynn, BBC Four.
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A Note about Dates

Records for the family go back so far that the official calendars of government and 
church changed more than once over time, making it hard to calculate ages, etc.  The 
Council of Nice in 325 A.D., in working with dates, had separated the calculation for the 
date of Easter from the date of Passover but introduced errors in the process.

In 1582 the Julian calendar was replaced with the Gregorian calendar which suppressed 
the 10 days that had accumulated since the Council of Nice.  What would have been 
October 5, 1582, became instead October 15, 1582.  The English, however, preferred to 
do things their own way.  Since this suppression occurred after King Henry VIII’s 
establishment of the English church, and the new calendar was introduced by the Catholic
Pope Gregory XIII, the Gregorian calendar was considered popish and so was rejected by
the Church of England.  Hence the English world was on a different calendar than the rest
of the world for quite some time after 1582.

In 1751 the Earl of Chesterfield introduced the Act for Regulating the Commencement of 
the Year and for Correcting the Calendar now in Use.  This act provided for Wednesday, 
September 2, 1752, to be followed by Thursday, September 14, 1752, and for the new 
year to begin on January 1, instead of March 25.  The act shortened the year 1751 by 
almost three months and 1751 was the last year to start on March 25.  The change was 
generally thoroughly unpopular in England and was accompanied by scattered riots.  
Further complicating matters, because some people refused to pay their taxes early, the 
financial year was changed to begin, not on March 25, the Feast of the Annunciation, or 
January 1, the new first day of the year, but on April 6.  To top off the confusion, 
Christmas Day was moved from January 5 to December 25.

All of this resulted in record keeping changes.  For dates prior to March 24, 1751, the 
days of the first three months of the year were usually written doubly, by using the last 
number of the year soon to end and the last number of the year soon to begin.  March 24, 
1750/1, was followed by March 25, 1751.  As if this was not confusing enough, many, 
but not all, dates were recorded in this fashion.  Of course, this change, being English, 
included Virginia.  As an example of the recording confusion, George Washington was 
born on February 11, 1731/2, in the old style, but the suppression of the 11 days became, 
in the current style, February 22, 1732, and there it remains to this day.

In addition, 7br from the Latin septim signified September which was the 7th month from 
March, the old beginning of the new year.  8br from octo meaning 8th signified October; 
9br from novem meaning 9th signified November; and 10br from decem meaning 10th 
signified December rounding out the year.

For a genealogical record to span several hundred years, the genealogist is forced to 
choose, in many cases, which year, day, and even month to use.  The choice is not always
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easy or consistent, and in many cases a choice is not there in the records to be made, 
some having omitted the double years and some having extended the double years 
beyond March.

Origins of the Name

In the 1500s and 1600s a number of Hudnalls lived just northwest of London in the 
counties of Hertfordshire, Buckinghamshire, and Bedfordshire.  Others were to be found 
in Horsham in Sussex as well as in and around London.  Most researchers have settled on
Hertford as the homeland area and this author tends to agree with that assessment.  The 
hamlet of Hudnall lies in Hertfordshire and several of the family names to be found 
together in Virginia are also found in that same area northwest of London.

The name itself is said to come originally from two possible areas.  The first from an area
near Edlesborough, in the Chiltern Hills northwest of London, called Huda’s Hill.  The 
area was named for the Saxon warrior Huda, who served under King Ethuswulf and was 
killed fighting the Vikings in 851 AD.  When King Edward V made surnames mandatory 
in 1483, some inhabitants took the name of their geographical area as their surname, 
which was by this time Hudnall.  The term is possibly derived from Hudanheale4 
meaning “nook of land belonging to a man called Huda.”5  A sparsely populated area, 
there were about 91 inhabitants living there in 1831,6 and about 139 today.

Hudnall hamlet still exists in Berkhamstead, just outside Hemel Hempsted on the road 
toward Edlesborough.  In Glocestershire, about 143 miles away on the eastern side of the 
Wye Valley Gorge, is the Hudnall National Nature Reserve, a good example of a semi-
natural, unmanaged woodland.

The second area, outside Nottingham, is the site of Lord Byron’s and Lady Lovelace’s 
graves, in a town called Hucknall.  Some researchers maintain that Hucknall devolved 
into Hudnall.  However, John Hudnall appears to be from the Little Gaddesden area 
northwest of London.

4  From the Old English healh, meaning nook or corner of land.
5  GENUKI: (a.t.o.p.)  https://www.genuki.org.uk
6  Topographical Dictionary of England, Lewis,1831, Hudnall was a hamlet in the 

Parish of Edlesborough, County of Buckingham.
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Spellings

Spelling was not standardized anywhere in the early days of record keeping and certainly 
not in the 1600s and the 1700s in Virginia as many persons were illiterate and unable to 
sign their own names.  Official birth and death records were not kept in Virginia until 
1853, although some parishes kept records of some of these events.  More common to be 
found were marriage records, court proceedings, and land grants and purchases.  “There 
was a great deal of reckless independence in the spelling of that day, even in official 
documents, and especially in the seventeenth century.”7  Hence one will find various 
spellings of most any family name.  Among the variants of Hudnall, one finds Hudnall, 
Hudnal, Hudnale, Hudnole, Hudnell, Hudnel, Hudnoll, Hudnut, Hudlin, Hucknall, 
Hucknal, etc.8  Different members of the same family might spell their name differently, 
even into more modern times, and from time to time one’s name will appear with a 
different spelling based on who was doing the recording.

7  Virginia Magazine of History and Biography, Volume 3, Issues 3 and 4, page 289, 
Genealogy – The Cocke Family.  Google Ebooks.

8  New Dictionary of American Surnames, by E.C. Smith, 1923.
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In England

Hertfordshire

Hertfordshire County derives its name from the Anglo-Saxon heort ford, meaning place 
where a dear crosses a waterway.  It encompasses the area of a fortress dating to Edward 
the Elder, ruler of England in 913.

Bordering London, much of the area was owned by the nobility during the Middle Ages.  
The towns of Hertford, Berkhamsted, and Hemel Hempstead, which figure prominently 
in the Hudnall family, are all located in Hertfordshire.  Berkhamsted lies about 35 miles 
from the heart of London and Hertfordshire is today considered to be part of modern day 
Greater London.

Buckinghamshire

Buckinghamshire, a county bordering London to the north and west, takes its name from 
an Anglo-Saxon landowner and means the district of Bucca’s home.

What can be found in the early records of the county show that Henry Hudnoll married
Alice Cocke at St. Mary’s Church9 in Chesham, Buckinghamshire, on October 24, 1540.10

Chesham lies 25 miles northwest from the heart of London making it entirely probable 
the Hudnalls found in London were related to those in the outlying areas.  The marriage 
would have taken place in Chesham because Alice lived there, and many members of the 
Cocke family can be found in Chesham records in the 1500s.  Other Cockes lived about 
13 miles away in Burnham in the same county, as well as in Horsham in Sussex County, 
south of London, where Hugh Hudnall lived with his family.

Among the earliest identified Hudnall families in England was that of Henry Hudnall and
Alice Cocke.  Many genealogists maintain they had three sons, one of whom, Thomas, 
may have been the grandfather of the John Hudnall who emigrated to the Virginia Colony
around 1640.  Although it cannot be proven with certainty from the data available as of 
this writing, many genealogists conclude that the following chart is the most probable 
lineage of that John Hudnall.

9  Parts of St. Mary’s Church date to the 12th century, with remodeling done in the 15th 
and 17th centuries.  The church still stands today.

10  England Marriages, 1538-1973, FHL film #924812, item 2, A Transcript of the First 
Volume, 1538-1636, of the parish register of Chesham, in the county of Buckingham: 
with introductory notes, appendices, and index.
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Henry Hudnall was born about 1516 in Buckinghamshire County and Alice Cocke was 
born about 1525, the daughter of Henry Cocke.  Most family researchers accept that they 
had three sons: John (1542-1600), Thomas, born about 1544, and Hugh, born about 
1546,11 all events taking place during the long reign of Henry VIII.

Still little can be proved for certain with regard to the first son, John Hudnall.  There were
two wills of interest in Hertfordshire toward the close of the 16th century: John Hudnole 
of North Berkhamsted in 1583 and John Hudnoll of Berkhamsted in 1600.

The former, a yeoman, could have been either a farmer with a small freehold of land or a 
servant in a royal household.  His will, dated April 22, 1581,12 identified legatees as sons 
William, John, Henry the elder, and Henry the younger, daughters Mary Blackwell, Susan
Harding, and Alice Dover, his widow Sybell, and the children of Thomas Doggat, which 
may refer to the children of a deceased daughter.  The will was proved in court May 8, 
1583.  The reference to so many grandchildren implies this John was at least 40 years old.
A reference to William Cocke provides an interesting twist.  The legacies to Berkhamsted
Peter and Alburye refer to parishes.  The will is further interesting for the names of the 
daughters, Blacknell (Blackwell) and Hardinge (Harding), names that figure prominently 
with the Virginia Hudnalls.

11  This author has not found source material to verify this other than the marriage of 
Henry Hudnall and Alice Cocke.

12  The Herts Genealogist and Antiquary, Edited by William Brigg, B.A., Volume II, 
Gibbs and Banforth, St. Albans, England, 1897, page 228.
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                                                                 |                                    m. Elizabeth Pitfold
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                                                                 m. Mary Partin
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Some researchers believe our line descends from Thomas, the middle son of Henry and 
Alice, born about 1544, and that he had a son John who married Alice Amps on 
November 28, 1605, in Sundon Parish,13 Hertford, England.  This author has not found 
any official records regarding Alice Amps’ birth, although the name Amps can be found 
in Bedfordshire, Buckinghamshire, Sussex, and Lancashire in the late 1500s.

The purported eldest son, John, married a widow, Elizabeth Cocke, on May 16, 1568, at 
St. Peter’s in Great Berkhamstead, and given the date and place, he could be Henry and
Alice’s son, and Elizabeth could be related to Alice Cocke Hudnall through marriage.14  
They appear to have had several children, one of whom, also named John became a 
physician, appears to have never married, and died young in November 1600.  See 
Illustration 3.  He left a will naming his mother, brothers, and sisters, making the family 
fairly identifiable from various records.  Since his father was not mentioned in the will, it 
can be safely assumed that the father was deceased at the time of the son’s death.

13  Sundon is a Civil Parish in Bedfordshire.  Parish Register, Vol. 4, page C16.  A 
Robert Ampes married Mary Rivit there on November 2, 1581, so there was an Ampes
family there.

14  England Marriages, 1538-1973.
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Illustration 2: Will of John Hudnole, North Berkhampsted, May 8, 1583.

Illustration 3: Will of John Hudnall, 'Phisition', Great Berkhampsted, Nov. 15, 1600.



Henry and Alice’s reputed third son, Hugh Hudnall was probably the same Hugh who 
married Agnes Hardinge, and after being widowed, married Elizabeth Pitfold, and raised 
a family in Horsham, which as noted earlier, had a number of the Cocke family living 
there.  This author has found no definitive evidence to support that Hugh was their son, 
however.

In 1571, the King’s Court recorded a transfer of ownership of messuage15 and land in 
Great Tryng,16 Hertfordshire, from Henry Hudnall, Jr., to Edmond Verney, Esquire.17  
Edmond Verney and Henry Cheney, gentleman, transferred to Ralph Bullock, gentleman, 
and his wife Mary, the Manor of Westbrookehay and 40 messuages and land at 
Bovyndon, Hemel Hempsted, and Great Gaddesden in 1581.18

All of the above information can be loosely combined into a chart to provide something 
of a picture of the Hudnalls in Hertford at the time.  All baptisms, marriages, and burials 
are taken from official records.  Some baptismal records mention only the father’s name 
and are grouped as probabilities by dates.  The chart assumes John, Thomas, and Hugh 
are the sons of Henry and Alice Cocke Hudnall.  Proving the lineage is difficult at best.

Henry Hudnoll married 24 Oct 1540 Alice Cocke St. Mary, Chesham, Buckinghamshire
John Hudnoll marr. 16 May 1568 Elizabeth Cocke St. Peter, Grt. Berkhamstead

James 18 May 1569 Great Berkhamstead
John 11 Apr 1571 Great Berkhamstead (will proven 15 Nov 1600)
Robert 20 Sep 1573 Great Berkhamstead
Alice 05 Feb 1575 Great Berkhamstead
Frances b. Unknown

marr. Mr. Cherry
Elizabeth 13 Nov 1580

marr. 29 Jul 1600 Grevil Varney19 St. Peter, Great Berkhamstead
William 16 Dec 1582 Great Berkhamstead
Thomas Hudnall 20 Mar 1585

marr. 18 Jun 1606 Frances Hunte St. Peter, Great Berkhamstead
Mary 12 Apr 1607
Thomas 26 Sep 1610
Francys 02 Oct 1608
John 07 Feb 1612
James 05 Nov 1617
George 05 Mar 1619

15  A dwelling house with outbuildings and land assigned to its use.
16  Medieval spelling of Tring.
17  The Herts Genealogist and Antiquary, page 81.
18  Ibid., page 303.
19  On June 3, 1633, Elizabeth, the daughter of Grevil Varney, a shoemaker of 

Berkhampsted St. Peter, married John Willet of Northchurch.  They obtained a license
on June 27 of the preceding year.  Herts Genealogist and Antiquary, pages 150, 160.
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Thomas 17 Mar 1621
Elisabeth 21 Sep 1625

Thomas married Unknown
Hugh Hudnall buried 18 Jan 1601/2

married 1. 31 Jul 1575 Agnes Hardinge Horsham, Sussex
married 2. 08 Feb 1579 Elizabeth Pitfold Horsham, Sussex

Elizabeth 02 Sep 1582 Horsham, Sussex
Anne 18 Jul 1585 Horsham, Sussex
Henry 14 Sep 1589 Horsham, Sussex
Phillipa 27 Mar 1592 Horsham, Sussex
James 27 Jul 1595 - 20 Nov 1595 Horsham, Sussex
Robert 28 Jan 1598/9 Horsham, Sussex
          buried 10 Feb 1625/6 St. Mary the Virgin, Horsham, Sussex

Other marriages recorded in the area:

Henry Hudnall married 14 Jan 1572 Marion Wells Great Gaddesden, Chiltern Hills, 
Hertfordshire

Henry Hudnall married 04 Dec 1572 Anne Wells Great Gaddesden, Chiltern Hills, 
Hertfordshire

Henry Hudnall married 19 Apr 1608 Susan Babbe St. Peter, Great Berkhamstead

Henry Hudnall, husbandman, orphan, about 28 years old, married 24 Feb 1610 Joan 
Doggett, maiden, daughter of John Doggett, yeoman, at Wigginton, Hertfordshire.

Henry Hudnall, widower, and Alice Quarrington, widow, both of Aldbury, 
Hertfordshire, obtained a license to marry on April 30, 1621.20

Thomas Hudnall married 29 Nov 1613 Anne Heade, Chalgrave, north of Hemel 
Hempstead, Bedfordshire

John Hudnall married 14 Sep 1636 Joan Howe at St. Peter, Great Berkhamstead
Thomas bapt 26 Feb 1638/9 - buried 13 Jan 1642 St. Peter, Grt Berkhamstead
Elisabeth 03 Apr 1641
Mary 03 May 1643
Sarah 19 Aug 1645

Other baptisms recorded in the area:

John Hodnoll of Berkhamstead, Hertford, Hertfordshire County recorded as the father of
John 31 Aug 1606

20  Ibid., Vol. II, page 42, 113.

12



Henry 18 Oct 1608
Anne 30 Sep 1610
George 21 Feb 1612
Ambrose 27 Sep 1612
Joshua 27 Mar 1615
Joseph 24 Mar 1616 St. Peter, Berkhamstead
John 28 Apr 1616
Jane 23 Nov 1617 Great Gaddesden, Chiltern Hills, Hertfordshire
Hellen 08 Nov 1620 Great Gaddesden, Chiltern Hills, Hertfordshire
Anne 20 May 1621

The above map shows several areas of interest in Hertfordshire in 1659.21

21  Joan Blaeu,1596-1673, imp. – Cropped from File: "Hertfordia comitatus, vernacule 
Hertfordshire" (22073373849).jpg, CC BY 2.0,
(a.t.o.p.)  https://commons.wikimedia.org/w/index.php?curid=63651852
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Emigration

Governments are always on the lookout for preventing idleness among the population.  In
England, the Statute of Artificers in 1563 “assigned occupations according to social 
position, allowing certain higher status men and women to enter apprenticeships to learn 
crafts and steering others toward agriculture and domestic service.  The statute also 
reflected concern about female idleness, requiring that all unmarried English women 
between the ages of twelve and forty occupy themselves with spinning.”22

Families of the time tended to be large and even among the wealthier classes 
opportunities for advancement were limited.  By the end of the sixteenth century, many 
men were looking abroad for new possibilities, especially out of concern for younger 
sons who, due to primogeniture, would not inherit land.23  Their gaze often landed on the 
new Colony of Virginia.

The Virginia Company, also called the London Company, was chartered under King 
James I on April 10, 1606, and on May 14, 1607, the Jamestown settlement was 
established.  The Virginia Company, like its counterpoint The Plymouth Company, was 
short lived and lost its charter in 1624.

In spite of the seventeenth century being a religious age, the settlement of Virginia was a 
commercial undertaking without the religious motives of other settlements.  England 
mainly hoped for four things from the colony.  First and foremost they hoped to find gold,
silver, and copper.  Secondly, if the first could not be accomplished, and even if it could, 
England hoped to find a passage to India.  Thirdly, it was hoped that Virginia could 
provide those commodities for which England had to trade, sometimes with its enemies, 
and become a dependable, steady source of those commodities.  Lastly, many English felt
that their island was becoming overpopulated.  Virginia provided a potential relief for 
those numbers and in many cases, a dumping ground for less desirables.

“Beginning in 1606 English law required that persons wishing to pass beyond the seas 
must obtain a license and take the oaths of Supremacy and allegiance.”24  Every emigrant 
was subject to examination “to restrain ‘the disorderly passing out of the kingdom’ those 
whose political or religious sentiments were suspect.”25  Although he was certainly not 
the first, Thomas Mayhew was appointed in 1637 to make a record of those who left 

22  Good Wives, Nasty Wenches, and Anxious Patriarchs: Gender, Race, and Power in 
Colonial Virginia, Kathleen M. Brown, Omohundro Institute of Early American 
History and Culture, Williamsburg, Virginia, by the University of North Carolina 
Press, Chapel Hill and London, 1996, page 23.

23  Ibid., page 32.
24  The Complete Book of Emigrants, 1607-1660, Peter Wilson Coldham, Genealogical 

Publishing Co., Inc., Baltimore, 1987, page vii.
25  Ibid.
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England to pass over the seas.  Only a fragment of this record, for one port for a period of
two months, survives.

The converse also held true for Virginia.  In 1632 a special license issued by the county 
court had to be obtained by any one wishing to depart the Virginia Colony.  This was 
necessary to prevent debtors without property in Virginia from escaping to England, and 
thereby leaving behind persons in need of support.  English law required every parish to 
feed and lodge its own poor and no parish wished to be stuck with doing so 
unnecessarily.26

The settlers at Jamestown were not like the religious zealots who settled at Plymouth.  
The Pilgrims, who were religious evangelicals, never obtained permission to leave 
England and escaped first to Holland then to America.  Those who settled Jamestown did 
so with the encouragement and blessing of the government.

Later groups heading to Virginia, especially indentured servants driven by economic 
necessity, or those deported by legal processes which included destitute children, paupers,
vagrants and those from correctional institutions, tended to have a common geographical 
origin and tended to repeat the same surname distribution in America as in England.27  
Thus we have the Hudnalls, Cockes, etc., settling in the same areas of Virginia.

The opinion in England of emigrants to America was not always a flattering one.  For a 
time, those who emigrated were thought to be idle vagrants and undesirables, or those 
who had been lured into emigration by promises of land and wealth.28  This opinion 
seems to have come about after the Virginia Company was disbanded.  While the 
Company was in charge they sought people who could contribute to the development and
success of the colony.

Complicating matters in England, in 1642 the English Civil War broke out between the 
Parliamentarians (the Roundheads) and the Royalists (the Cavaliers) over the governance 
of England.  The war certainly affected the emigration to Virginia, as it probably affected 
John Hudnall’s decision.  Further, the factions formed in England tended to form in 
Virginia, later influencing Bacon’s Rebellion.  The war ended when Charles I (1600-
1649) was executed at Whitehall after Oliver Cromwell consolidated his control over the 
country and abolished the monarchy.  A short lived republic was declared but the 
upheaval and emigration continued.  The monarchy was restored in 1660 with Charles II.

26  Economic History of Virginia in the Seventeenth Century, Volume I, by Philip 
Alexander Bruce, The MacMillan Company, New York, 1907, Copyright 1895, page 
146-147.

27  Ibid., page viii-ix.
28  Ibid., page xi.
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Emigration slowed to a trickle during the war, started up again about 1648, with mass 
departures again in the 1650s under Cromwell’s rule.  Many of these emigrants were 
escaping Royalists.  Children were frequently spirited away.29

Initially the bulk of colonists to Virginia were men who quickly realized they could live 
very frugally, grow tobacco, make money by exporting it, and go back to England with 
some wealth.  It was only later that these adventurers began to see a permanent future for 
themselves in the colony.

What an Emigrant Needed to Take to Virginia

There were no manufacturing industries in the early Virginia Colony, and no shops at 
which items could be purchased.  To become a planter in Virginia, an emigrant from 
England in the middle of the seventeenth century was advised to bring the following 
items, at a cost of about ten pounds, five shillings:30

• Six pounds sterling to purchase a cow, an ox, two goats and two sows;
• Provisions for himself and anyone who accompanied him, until he could grow 

food for all, including: Biscuits, peas, oatmeal, aquavitae,31 malt, pork, beef, and 
fish, two bushels of roots and five pounds of butter, a hogshead of wheat, 
vegetables, hemp, and flax seed;

• A monmouth cap and waist-coat, bands, shirts, shoes, and stockings;
• Suitable sheets, blankets, and a rug;
• A large iron pot, big and small kettles, frying pans, a gridiron and spit;
• Platters, dishes, spoons, knives, sugar, spice, and fruit;
• Tools: broad and narrow hoes, axes, hand-, whip-, and band-saws, hammers, 

shovels, and spades, augers, piercers, gimlets,32 hatchets, bills,33 frows,34 pickaxes,
nails, grindstones, and ploughs, including steel and iron for repairs;

• Nets, hooks and lines;
• Light armor, sword, musket or fowling piece with shot and powder;
• Weapons of defense and attack, including ammunition.

29  Ibid., page x.
30  Economic History of Virginia in the Seventeenth Century, page 339-340.
31  Distilled spirits.
32  A hand tool for drilling small holes in wood.
33  A polearm weapon used by the infantry in medieval times, called an English bill or 

bill hook.
34  A cleaving tool with a wedge shaped blade and a handle set at a right angle to it.
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In Virginia

Women in Virginia

Women in Virginia were few and far between in the early days of the colony.  In fact, 
there were only two, Mistress Forest and her maid, Ann Burras, who arrived in 1608.  It 
was not until the bride ship of 1620 that women had any real presence in the colony.  For 
years afterward, women were relegated to the sidelines, not trained to contribute, not 
citizens, could not vote, generally were not educated, and whatever property they had 
became their husband’s upon marriage.  According to many historians of the time, the 
authority of men over women rested above all other factors on male ownership of 
property, making it a privilege jealously guarded.35

The overabundance of men in Virginia did not fit with the Virginia Company’s plans for 
the colony and the company quickly realized that what was needed was a permanent 
colony grounded in families.  Wives and families would turn men into hardworking, 
permanent settlers which prompted the initial shipment of ninety women sent to the 
colony.  The Company intended that these women would be married to men capable of 
maintaining a family and therefore would ensure that more women would follow.  By 
1625, men still outnumbered women four to one.  The plan was a failure.  Additionally an
Indian massacre in 1622 led to the dissolution of the Virginia Company with the English 
government taking more of a direct role in the colony.  The on site Virginia Assembly set 
about controlling access to marriage to protect their investment in female servants and to 
preserve their own privileges of rank in the colony.

“Although female children adopted husbands’ names and transferred paternal inheritances
from their family of origin to that of their male children, they too needed to be adequately
endowed with property (in the form of dower) both to attract a suitable mate and to 
ensure that as widows they could either remarry or live comfortably on their own.”36  This
was especially necessary for the elite class but to some extent it held for the less elites.  
Otherwise the parishes in which they lived would have to feed and clothe these women 
and this they most certainly did not wish to do.

Virginia Money

In the 1600s coin was very hard to come by.  There was no minting of coins in Virginia 
since coinage was the strict prerogative of the King and minting coins without explicit 
royal permission was a dangerous undertaking.  The settlers traded with the Indians using
pieces of copper, a commodity highly sought by the Indians, at least initially.

35  Good Wives, Nasty Wenches, and Anxious Patriarchs, page 30.
36  Ibid., page 257.
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This led to tobacco becoming the currency about 1619 and this situation lasted until about
1630 although it can be found in records a hundred years after that.  “Virginia’s complete 
use of an agricultural product in all the functions of money was a dismal reversion to 
practices not seen since the Bronze Age, and not everyone was happy about it.”37

While the Virginia Company had encouraged the production of rice, cotton, silk, and 
wine for export, the soil and climate of the colony were not adapted to the production of 
these commodities.  Tobacco had an advantage in that it could be produced in larger 
quantities to the acre in a place where clearing the primeval forest required a great deal of
labor.  Tobacco could be shipped to England and Europe in more bulk to ship space 
consumed, and hence provided a greater return to the planters.38

The tobacco economy of Virginia was essentially a hoe economy where women worked 
alongside men in the tobacco fields.39  “… with few English women (in the colony) to 
produce goods for domestic consumption, no local markets, and high tobacco prices, 
planters had little incentive to divert investments from tobacco production, where they 
were likely to reap profits.”40

The price of tobacco tended to fluctuate, however, making it a less than desirable unit of 
currency.  It also tended to spoil in storage and in shipment.  “After September it was 
dangerous to transport, because of the weather, and after April it rotted.  The leaves were 
large and fragile, if anyone had thought of taking just a bunch of them on a shopping trip 
instead of a barrel.”41

In February 1633 an act was passed appointing five ‘stores’ to function as banks.  “It is 
ordered, that no person or persons do or shall pay or receive, or cause to be paid or 
received any tobaccos before it have been viewed, tried and entered into the stores 
aforesaid.  And all payments of debts shall be made at the said stores, with the privity and
in the presence of the store keepers, and all tobaccos shall there remain ...”42  The tobacco
was then forced to be exported only from the store in Jamestown, where it could be 
exchanged for European goods.  The rule of set off was implemented, meaning that an 
IOU presented in court for payment could be offset with another IOU and the court would
order the balancing of accounts.43  This eliminated the necessity of hauling tobacco 
around for the payment of debts.

37  Money, Credit, and Banking in Virginia, 1585-1645, Dror Goldberg, Department of 
Management and Economics, The Open University of Israel, September 2015.

38  Economic History of Virginia in the Seventeenth Century, page 260-261.
39  Ibid., page 83.
40  Ibid., page 84.
41  Money, Credit, and Banking in Virginia, 1585-1645, page 27.
42  Ibid., page 30.
43  Ibid., page 41.
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Virginia however, was deep into smuggling and with all plantations located along the 
deep rivers of the Tidewater area, the urge to avoid customs was great.

Headrights

Virginia was a poor colony in the 1600s with an insufficient labor force.  The death rate 
for colonists was 50% in each year of the first 20 years of the life of the colony.  During 
the 17th Century the cost of passage to Virginia from England ranged from £6 to £12, an 
amount beyond the reach of many would-be colonists.44  Additionally, tobacco tended to 
exhaust the soil in about three years, giving rise to the need to acquire more and more 
land.  No one, except the Indians, used fertilization methods or crop rotation to protect 
the productivity of the soil, so labor was in great demand to clear more and more of the 
dense forests.  In some areas, this led to a system of land grants in exchange for payment 
of passage, called headrights.

Headrights began in Jamestown in 1618 as an attempt to solve labor shortages.  A 
headright gave a colonist who had paid their own, or someone else’s passage, the right to 
50 acres of land in the colony.  Issued by the Virginia Company to heads of households, 
50 acres could be obtained for each member of the household and once obtained, 
headrights could be traded, bought, and sold like any commodity.

Headrights were not used in the Northern Neck, the area between the Potomac and 
Rappahannock rivers.  Land grants were purchased in this area and beginning in 1690, 
were issued by agents and maintained separately.  South of the Rappahannock, land was 
acquired by headrights.  The Hudnalls acquired their land by purchase, in fee simple, 
which meant full unrestricted ownership.

The headright system worked for importing indentured servants as well as slaves but was 
abolished for the importation of slaves in 1699.

Population Makeup

In 1625 there were almost 1200 English men and women, mostly men, in the Colony of 
Virginia, and 23 blacks.  Between 1640 and 1660, encompassing the time that John 
Hudnall emigrated from England, the population grew from 8,000 to about 30,000 and 
the number of counties more than doubled.45  By the 1670s this population was 
significantly represented by adult, native born, white persons, who self-identified as 
Anglo-Virginians.  These native born inhabitants “would not have wished to relinquish 

44  Grymes, Charles A., “Acquiring Virginia Land by Headright”.  Virginia Places.org.  
Also The Bulletin of the Northumberland County Historical Society, Volume XXXVI, 
1999, page 63.

45  Good Wives, Nasty Wenches, and Anxious Patriarchs, page 155.
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their English heritage ... as Englishness remained a critical (legal) means of 
distinguishing between themselves and Africans and Indians.”46

The great bulk of the population of Virginia was of unmixed English blood, people who 
shared a general view of life with the majority living in England.  Their social habits, 
business structures, and government institutions followed those of England with 
established law and order from the very start.  Immigrants considered themselves to be 
English and they adhered to English law and social structure.

As early as 1658, in an effort to encourage foreign immigration to increase the white 
population, the Virginia Assembly passed a very liberal naturalization law, which was 
renewed twice in that century.  Still the numbers of French, Dutch, and German 
immigrants never equaled those from England.  During the time of Cromwell, some Irish 
nationalists were deported to Virginia, as Cromwell continued to make war on the Irish 
people.  In 1690 many Irish captured at the Battle of Boyne were sent to Virginia as 
agricultural servants with the ascendancy of Protestantism in northern Ireland.47

Virginia Records

Court records from the early days of the colony provide insight into the society.  The 
manner in which a man appeared in legal records gave silent testimony to, and a good 
indication of, his position in society.  The omission of a term after a name could be as 
significant as its inclusion.  For instance, the inclusion of the term ‘gentleman’ generally 
meant the person was entitled to use a coat of arms.

The term ‘mister’ when used before a name in a legal document meant the person 
enjoyed a higher degree of social standing than a mere yeoman farmer and this higher 
standing was admitted by all in the community.  Vestrymen and county court officials 
were foremost in the community from a social and political point of view.  Military titles 
conveyed a similar acceptance of a higher place in society.48

“The vestrymen are usually the most discreet farmers, so distributed through the parish 
that every part of it may be under the immediate eye of one of them.  They are well 
acquainted with the details and economy of private life, and they find sufficient 
inducement to execute their charge well, in their philanthropy, in the approbation of their 
neighbors, and the distinction which that gives them.”49

46  Ibid., page 157.
47  Economic History of Virginia in the Seventeenth Century, page 267.
48  Social Life of Virginia in the Seventeenth Century, Philip Alexander Bruce, J.P. Bell 

Company, Inc., Second Edition, Lynchburg, Virginia, 1927, pages 122, 140, 150.
49  Fiske, Old Virginia and Her Neighbors, II, page 31, from Fauquier During the 

Proprietorship, page 154, attributed to Thomas Jefferson.
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Marriage Records

“Beginning in 1661, in order to be married by license, the groom was required to go 
before the county court clerk and give bond with security that there was no lawful reason 
to prevent the marriage.  The license issued by the clerk was then given to the minister 
who performed the service.  Written consent from a parent or guardian was needed for 
individuals younger than twenty-one years.”

“Marriage could also be accomplished ‘by publication’, meaning by the reading of banns.
After announcing on three consecutive Sundays or holy days the intention of the parties 
to marry, the minister performed the marriage.  Marriages by banns were recorded in the 
church or parish register.  By the time of the Revolutionary War, marriage by banns had 
fallen into disuse in the Tidewater region, but the practice continued in the western 
counties until 1848, when this form of marriage became illegal ...  Very few Virginia 
marriage records prior to 1715 survive and most counties have incomplete marriage 
records prior to the Revolutionary War ...  Before the disestablishment of the Anglican 
Church in 1786, there was no legal divorce.”50

“Marriage in the eighteenth century was commonly understood as an economic 
partnership sweetened by companionship; an exchange of maintenance for sexual and 
domestic services in the case of ordinary white folk and a union of powerful families in 
the case of the gentry ... fewer white women regularly worked in tobacco fields ... (by this
time, but) many white women continued to be an economic presence ...  Some owned 
land and ran plantations.  Others took advantage of expanded opportunities in towns like 
Norfolk and Williamsburg ...”51

“One of the most curious features of the social life of Virginia during the seventeenth 
century, was the number of marriages often made by the same individual, and as a 
corollary, the quickness with which the loss of a partner was repaired by remarriage.  
Instances of the same person having married at least three times were far from unusual.”52

So quickly did these remarriages occur that the second husband of the new widow would 
be granted probate of the deceased husband’s will.  “The quickness with which so many 
women of this period remarried was not due to a lack of tender feelings ... it very 
frequently had its origin in reasons of practical necessity.”53  There were also far more 
men in the colony at that time than women.  But the remarriage numbers for women were
not necessarily higher than those for men, as men frequently found themselves widowers 
due to hardships for women and high childbirth mortality rates.  Marriage contracts, or 
pre-nuptual agreements, were as common in Virginia as they were in England.

50  (a.t.o.p.)  http://www.lva.virginia.gov/public/guides/rn6_countycity.pdf  Library of 
Virginia notes on records.

51  Good Wives, Nasty Wenches, and Anxious Patriarchs, page 335.
52  Social Life of Virginia in the Seventeenth Century, page 228.
53  Ibid., page 231.
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“A small percentage of unhappy wives found a quick remedy in running away or taking 
shelter with other men.  Husbands occasionally advertised in the Virginia Gazette for 
runaway wives as well as for stray animals and fugitive servants and slaves.”54  It was 
also against the law to aid or abet an absconding wife.  All of these circumstances can be 
found in the Hudnall story.

Wills and Probate

Wills usually named the children in order of their ages, but not always.  Generally sons 
were listed before daughters.  A will became invalid in Virginia if a child born after the 
will was written was not provided for in the will.  Such a child received the portion of the
estate they would have received if there had been no will, the object being to protect the 
parish from having to support the child.

“A guardian was appointed by the court only if there was an estate to protect.  At thirteen 
a child was eligible to go into court and choose his own guardian.  Orphaned children 
who were poor did not have guardians and were bound out to learn a trade.  In the 
Colonial period this was handled by the vestry of each Anglican parish.”55  This was done
so that the orphan would not become a burden on the parish and would be taught a trade 
and learn basic skills in reading and writing.

Noncupative wills, death bed verbal wills, had to be proved within 6 months but not 
before 14 days after the death, and not until the widow and next of kin had been 
summoned to contest the will if they chose to do so.  Seven years was the statutory limit 
to contest a will.  If a legatee was also a witness, his/her bequest was void unless the will 
could be otherwise proved.  Witnesses were often next door neighbors and friends 
because the wills were often written near the end of life and those people were 
convenient to the dying.

The deaths of most married women during the 18th century do not appear in the will 
books or other records as their surviving widowers were under no obligation to distribute 
a late wife’s estate.  The few women who did have wills were either widows, never 
married, or held property in their own right.

With regard to deeds, wives had to sign a release of dower rights.  If no release exists, the
seller may have been unmarried or a widower.  Laws passed in 1674 and 1738 “required 
justices to examine wives privately and gain their consent before dower property could be
sold.”56  Widows gained the right to lifetime use of slaves and land through dower.  A 
widow’s dower in Virginia was equivalent to lifetime use of 1/3 of the real estate and 

54  Good Wives, Nasty Wenches, and Anxious Patriarchs, page 337.
55  Library of Virginia notes on records.
56  Good Wives, Nasty Wenches, and Anxious Patriarchs, page 335.
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slaves, and full ownership of a third of other property after payment of the debts of the 
estate.  The widow’s dower was not prejudiced by any other bequest.

Virginia and Slavery

It is a struggle as a genealogist to encounter a situation where one’s ancestors owned 
slaves.  Yet it is unavoidable if those ancestors immigrated to Virginia much in advance 
of the Civil War.  While it did not happen with many of the Hudnalls, Hammocks, 
Harlesses, and Harrolds, it did happen with some of them early on.

Ironically, Virginians from the very first days of the colony prided themselves on 
nourishing a hatred of tyranny, yet many of them were tyrants themselves, both to their 
indentured servants and, most especially, to their African slaves.  While this same area 
gave birth to many of the very men who would create the new country of the United 
States, founded in freedom and equality, it yet could so readily deny that freedom to 
generations of slaves.

In the first one hundred years the estates of extraordinary value in Virginia were very few.
This began to change in the late 1600s as more and more land began to be accumulated 
by an elite class of planters.  “For most Chesapeake counties settled by 1668, the latter 
half of the seventeenth century and the early years of the eighteenth century brought 
greater economic stratification, a rapid growth in numbers of slaves, an increasing 
proportion of native-born Virginians, and equilibrium to the white sex ratio ...  The 
diminishing pool of English laborers after 1660 also reduced the numbers of white 
immigrants entering the colony ...  Between 1700 and 1750, slave traders brought nearly 
45,000 Africans to Virginia, causing the black population to surpass 100,000 by mid-
century and resulting in a black majority in most Tidewater counties between the James 
and Rappahannock Rivers ...  The trend in slave holding reflected ... the growing 
economic power an elite class of planters derived from it.”57  Many Hudnalls, some of 
whom owned slaves, were not part of this elite class and this may have had an impact on 
their decision to continually move westward.

The Court Oyer (to hear) and Terminer (to decide or determine) was the court that held 
jurisdiction over cases involving slaves.  Generally these were local courts in the control 
of local justices of the peace.  These courts in effect, represented a separate standard of 
justice and criminal procedure for slaves and distinguished this lower standard from the 
rights given to white people to be tried in a superior court.  “Virginia’s slave owning 
gentry owed much of its political success to alliances with white small planters and 
tradesmen, the white male citizenry upon whom they depended for votes and assistance 
with the daily work of policing slaves.”58  And make no mistake.  Virginia devolved into a

57  Good Wives, Nasty Wenches, and Anxious Patriarchs, page 251.
58  Good Wives, Nasty Wenches, and Anxious Patriarchs, page 361.
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police state because of slavery.  This alliance between the gentry and poor whites, 
however, did not always prevail.

As the slavery question came more and more to a boiling point, the southern states, 
including Virginia, became ever more paranoid, passing more and more restrictive laws.  
The very institution of slavery required severe restrictions on everyone’s freedom to 
guarantee its security.  As General Ulysses Grant said of the south, before the war it was a
police state.  Virginia in 1861 had a population of about 1.6 million people, roughly half a
million of which were enslaved, and another 58,000 were free blacks.  But free was a 
loaded word when it came to having dark skin.  Slave owners lived in fear of their lives.  
Any hint of insurrection, either by enslaved persons, free blacks, or white persons in 
sympathy with abolition, was dealt with swiftly and severely.  Life in the south before the
war was not the romantic, peaceful life depicted in so many novels and movies in the 150
years after the war.  Anyone not owning slaves who might be uncomfortable living in a 
police state was wise to consider a move west of the Blue Ridge Mountains.  After the 
Revolutionary War more and more Hudnalls headed westward, and did so without slaves.

“In the Spring of 1861 the Southern government began opening the mail of white 
Richmonders suspected of having Northern sympathies, and authorities arrested other 
whites, including women, for writing to relatives in the Union.  Throughout the South, 
the Confederate government arrested Union sympathizers, put them in prison, 

25

A planter’s white neighbors could also make his life difficult by refusing to enforce 
slave laws, thereby undermining a master’s authority.  Such was the case in 1753, 
when an unknown correspondent writing to his son reported the disappearance of 
Ned, Lin, and Lidia from Beville’s plantation at harvest time.  Not only had the 
neighbors, the white Allens, allowed the enslaved men to remain in hiding there “a 
considerable time”, but they had treated the escaped slaves sympathetically.  When 
news reached the Allens that the overseer was sending someone to take the slaves, 
“young Mr. Allen [gave] Lin a pass to go where he thought proper”, and “Mr. Allen 
[the old Gentleman] expressly forbade [Ned’s] being Tied.”  Worse still from the 
perspective of the letter writer, “Johnny Allen (in Ned’s presence) said he wold (sic) 
be dam’d if he was in their places if he would ever go to the plantation again.”  
Despite the gentry’s efforts to cultivate racial solidarity and prohibit such subversive 
behavior, enslaved people and white neighbors occasionally made their own alliances.

Good Wives, Nasty Wenches, and Anxious Patriarchs: Gender, Race, and Power in 
Colonial Virginia.  Kathleen M. Brown, page 364.  It is not known by this author if 
these Allens were the same Allens who married into the extended Hudnall Family.



sequestered their property, and sometimes executed them.  Increasingly concerned about 
security, the Confederacy adopted a passport system in the fall of 1861.”59

The Hudnalls in America have traditionally been Methodists and the Methodists were 
active in manumission movements.  While some of the family fought for the Confederacy
in the Civil War, most of those who did, did not own slaves.  As convoluted as it sounds, 
there were slave holders in Virginia who were anti slavery as well as instances of free 
blacks who owned slaves.  In the case of free blacks who owned enslaved persons, it was 
often the only way to keep their families together as Virginia law required freed slaves to 
leave the state.

This story makes no attempt to address the appalling moral situation of slave ownership.  
In spite of Shakespeare’s words: “... our virtues lie in the interpretation of the time”60 
there can be no excuse for the depravity.

59  First Lady of the Confederacy, Varina Davis’s Civil War, Joan E. Cashin, The 
Belknap Press of Harvard University Press, Cambridge, Massachusetts, and London, 
England, 2006, pages 115-116.

60  Coriolanus, Act IV, Scene 4.

26



Militia

“Whereas in England, only men with estates valued at above one hundred pounds sterling
were allowed to own guns, English men in Virginia at all levels of property ownership 
were expected to own them ... for protecting and provisioning their households”61 and 
protecting the colony.  Often it was a ritual of passage for an eldest son to inherit his 
father’s best gun and one sometimes can find this in wills of the time.  In 1705 the 
Virginia Assembly specified that male servants, upon being freed, be provided a musket 
and that freed Christian, i.e., white male, servants also be given 50 acres of land.  The 
birth of the militia had begun.

Anyone enrolled in a militia could be expected to be called up at any time.  Anyone who 
resisted the call was declared a deserter.  When Virginia was at war for any reason, this 
meant that anyone enrolled in the militia was taking part in that war.  The Hudnalls in 
Virginia during the French and Indian War in 1755 were considered to have served in that
war.  During the Civil War this issue became particularly touchy as some militia members
whose sympathies were with the Union were considered deserters by Confederate forces, 
and subject to execution.

The division between the races grew with the militia requirements.  “By the early 
eighteenth century, Virginia’s political system had achieved a stability built on the 
division of white and black laborers, the recognition of all white men (at all ranks) as 
potential patriarchs ... that rested precariously upon the fragile bonds uniting white 
men.”62  An aftermath of Bacon’s Rebellion, this foundation of division would not 
withstand the test of time.

61  Good Wives, Nasty Wenches, and Anxious Patriarchs, page 177.
62  Ibid., page 186.
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Illustration 7: Virginia Counties in the 1660s.  Library of Virginia.



Northumberland County, Overwharton, and Hamilton Parishes

When looking at any early colonial records, the history of county formation comes into 
play.  Northumberland, between 1645 and 1759, became so many different counties.  
Land grants sometimes described the grantee as being of a certain county while the land 
might lie in a different county.  A few years later, both the grantee and the land could be 
part of yet another entirely different county.

What was the original Chickacoan Indian district in the 1600s became Northumberland, 
Lancaster, Westmoreland, Rappanhannock, Stafford, Middlesex, Essex, Richmond, King 
George, Prince William, Fairfax, and Fauquier Counties.  Twelve different counties with 
twelve different courts, some of whose records survived and some whose records did not,
including many Northumberland County records destroyed by fire in 1710.

Northumberland was formed in 1645 from Chickcoan, before being split into 
Northumberland and Lancaster Counties in 1651.  In 1653, Westmoreland County was 
split off from what remained of Northumberland.  In 1656 Rappanhannock County was 
split off of Lancaster and in 1664 Westmoreland was split to form Stafford County.  In 
1669 Middlesex was carved from what remained of Lancaster and in 1692 
Rappanhannock was divided into Essex and Richmond Counties, and Rappanhannock 
ceased to exist as a separate county.  In 1721 King George County was formed from 
Richmond and Westmoreland.  Ten years later in 1731 Prince William was formed from 
Stafford and King George.  In 1742 Fairfax was carved out of Prince William and finally 
in 1759 Fauquier County was taken from Prince William.

When Stafford County was taken from Westmoreland County in 1664, it was divided into
two parishes, upper and lower, separated by Potomac creek.  The upper parish was 
referred to in the early records as Potomac parish but prior to 1702 became known as
Overwharton parish.  Overwharton encompassed the counties that are now Stafford, 
Prince William, Fairfax, Loudon, Arlington, and the eastern watershed of Fauquier.

Overwharton and succeeding parishes figure prominently in the Hudnall family history.63 
In 1730 the Virginia Assembly undertook responsibility for the creation of parishes.  
Their method was to precede the county organization with the formation of a new parish 
that would cover the area of the county to be created.  Thus Hamilton parish64 was created
in May 1730 from Overwharton and preceded the establishment of Prince William 
County in 1731.

63  Alexander Scott, the minister of Overwharton from 1711 to 1738, was the son of the 
Rev. John Scott of Dipple Parish, Morayshire, Scotland, born July 20, 1686, died 
April 1, 1738.  He married Sarah Gibson Brent in Virginia, six years after his arrival.
He named his residence in Fauquier ‘Dipple’.  The Hudnalls may be related to Rev. 
Scott through marriage.  Fauquier During the Proprietary, page 155.

64  Named for Lord George Hamilton (1666-1737), Governor of Virginia.
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In anticipation of the formation of Fauquier County from Prince William, a second 
division of Hamilton parish was made in 1744.  Hence some relatives could go from one 
parish or county to another without ever physically moving.

A list of leading family names of Northumberland before the Revolution included many 
associated with the Hudnalls, including the Hudnall family itself: Haynie, Mahane, 
Blackwell, Taylor, Harding, Cralle, Downing, Cockrell, Palmer, Nelms, Fallin, James, 
Ingram, Waddy, Webb, Chilton, Winters, Champion, Hayden, Keene, Gill, Hopkins, and 
Grinstead, among others.65

Cast of Characters in America

The charts following show the lineal descent from John Hudnall I (abt. 1606-1654) to 
William Russell Hudnall, Sr. (1923-1999).  The direct lineage to William Russell Hudnall
is presented in bold face type and red color.

The reader may find it helpful to keep a bookmark in the chart pages for frequent 
reference.  Otherwise it can be nearly impossible to remember the relationships of so 
many similar names among the more than 200 individuals listed here (and that’s not all 
the relatives!).

65  The Bulletin of the Northumberland County Historical Society, Volume 6, No. 1, 
1969, The Old Families of Northumberland and Their Politics, John E. Manahan, 
PHD, page 13.
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John Hudnall I (bet. 1600 and 1616-1659)

Many families who lived in proximity in England 
emigrated and lived in proximity in Virginia.  They 
intermarried and continued to do so as the years rolled by 
and the families moved farther and farther west.  It is 
highly unlikely that John came to Virginia alone.  Several 
Cocke families who were likely related to him were living 
in the colony very early on.  Several members of the Cocke
family served in the House of Burgesses as early as 1646.  
William Cocke was a surveyor in Virginia in 1656.  In 
1684 Thomas Cocke was the high sheriff of Henrico and 

later served as a county justice.  When the court of Henrico County came together on 
April 1, 1698, at least three members of the Cocke family were seated, while another 
served as clerk.66  Catesby Cocke served for many years as clerk of the court of Prince 
William County.

It is currently impossible to determine with absolute certainty which John Hudnall born 
in England was the one to immigrate to Virginia.  Several John Hudnalls were baptized in
the approximate time frame necessary, however, there were almost certainly others whose
records, if they exist at all, are not yet available.  Among the known possibilities are:

• John Hudnoll 31 Aug 1606, Berkhamstead, son of John Hudnoll and unknown mother,
• John Hudnoll 07 Feb 1612, Berkhamstead, son of Thomas Hudnall and Francys Hunte,
• John Hudnoll 28 Apr 1616, Berkhamstead, son of John Hudnoll and unknown mother,
• John Hudlell 04 Jan 1600, Abbots Langley, Hertfordshire, son of John Hudlell and
   unknown mother.

Many genealogies of the Hudnall family accept that the John Hudnall baptized in 
Berkhamsted, Hertfordshire, England on August 31, 1606, was the John Hudnall who 
immigrated to Virginia sometime after 1635.  Some genealogists place him in Isle of 
Wight County, Virginia, although no original records have been found to establish this.67  
While Hudnall’s Creek in Isle of Wight is mentioned in at least one deed in 1664,68 no 

66  Social Life of Virginia in the Seventeenth Century, page 138.
67  Virginia Colonial Abstracts, Northumbria Collectanea, 1645-1720, page 549.  John 

Hudnall of the Isle of Wight purchased 500 acres in Northumberland County from 
Thomas Saffell of New England on November 20, 1655. (14.59)  However, this 
transaction has not been found anywhere else and is probably an error.  John Hudnall
II bought 500 acres from Thomas Saffall on March 4, 1662.  There is no mention of 
John Hudnall being from Isle of Wight County in the original grant record.

68  Headright granted to John Davis on June 30, 1664, for 200 acres in the lower parish
of Isle of Wight County.  Beginning at Goat Pen Neck at the mouth of Taberer’s Creek 
and running up Pagan Creek to the mouth of Hudnall’s Creek including Butchers 
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existing land records for John Hudnall have been found there, and most of the very early 
Isle of Wight records were destroyed by fire.

Whatever his origin, John Hudnall seems to have brought with him the necessary means 
to make his immigration to Virginia a success.  No indication has been found that he 
arrived as an indentured servant.69  He was able to acquire property by purchase and 
support a wife and family.  There remains some dispute about his wife Mary’s surname, 
or whether he may have married twice with both wives named Mary.  It is widely 
accepted that her surname was either Partin/Partain or Webb.  See Appendix 1 for more 
on the issue and the Partin family.70

If John and Mary Hudnall lived in Isle of Wight County, by 1655 they were in 
Northumberland County.  On November 20, 1655, John signed a letter giving power of 
attorney to his friend Thomas Brewer to act as his agent to record the purchase of a parcel
of land from Thomas Saffall.  The power of attorney was recorded at Northumberland 
court on that same day and witnessed by William Nutt, John Fawsett, and Nicholas 
Morris.71

John secured 250 acres by August 24, 1658,72 in the form of two pieces of land.  Samuel 
Mathews affirmed the transfer at James City on that date.  In the first, William Little 
assigned 100 acres on the south side of the Wicomico River on December 8, 1656.  Mr. 
Little had acquired the headrights to the land for the transportation of two people to the 
colony.  He acknowledged the transfer in court on May 20, 1658.  The land was bordered 
on the west/northwest by the land of Daniel Crosby, and on the east/southeast by the land 
of William Thomas,73 and south/southwest into the woods toward the land of Gervas 
Dodson.  Edward Cockshead and Henry Dawson were witnesses.

On March 20, 1657, Daniel Crosby assigned 150 acres in Northumberland County to
John Hudnall ‘for a consideration’, meaning John purchased the land.  Mr. Crosby had 
received the land grant in 1654 as a headright for the transportation of three people to the 
colony.  The land was on the south side of the Great Wicomico River and was first sold to
Paul Bayley on June 20, 1656, who then relinquished his rights to John Hudnall ‘for a 
valuable consideration’ on May 20, 1657.

Island, and up the said Hudnals (sic) Creek, etc.  Patents number 5, 1661-1666 (Vols. 
1 and 2), page 133-134.

69  Early Virginia Immigrants 1623-1666, by George Cabel Greer, Clerk, Virginia State 
Land Office, Genealogical Publishing Company, Baltimore, 1982, lists many 
immigrants whose passage was paid by others.

70  James Matthews Liptrap gives an excellent assessment of the subject online.
(a.t.o.p.)  http://www.jliptrap.us/gen/liptrap.htm

71  Northumberland County Record Book, 1652-1658.  Peter’s Row, Coram, NY.  2002.
72  Cavaliers and Pioneers Patent Book, No. 5, page 463.  Also Land Office Patents, No.

4, 1655-1664, page 287, reel 4.
73  William Thomas would later marry John’s widow, Mary.
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John and Mary had six known children with these approximate birth and death dates:

John Hudnall II (abt. 1645-1683)
Partin Hudnall (abt. 1648-bef. 1704)
Thomas Hudnall (abt. 1655-aft. 1670)
Mary Hudnall (abt. 1657-aft. 1703)
Henry Hudnall (abt. 1658-1694)
Elizabeth Hudnall (abt. 1659-aft. 1680)

While birth dates and order of birth of the children vary among genealogists, the gap in 
the births of any children between 1648 and 1655 could indicate that John was actually 
married twice, that his first wife had died and he had remarried.

John died in late 1659 in Northumberland.  On November 30, 1659, his widow was 
granted a Commission of Administration for his estate.74  John had been a somewhat 
wealthy man for the time and place.  An inventory of his estate was presented for probate 
on December 5, 1659.75  His land passed to his eldest son and heir, John II, when a patent 
was issued by the colonial governor on July 24, 1665, implying John II had come of age.

Mary married Dr. Edward Sanders by bond dated September 18, 1660.76  Dr. Sanders, a 
chirurgeon (sic) in the parlance of the times,77 was born about 162178 in England and 
probably arrived in Jamestown in 1635 on the ship Safety.79  Mary gave birth to two sons 
during the marriage: Ebenezer, called Eben, born about 1661, and Edward, born about 
1663.80  As generally happened, Dr. Sanders took over administration of the estate of the 
late John Hudnall.

Dr. Sanders came to court on the 20th of December 1670 in an issue involving his step-
daughter,81 Mary Hudnall, in a complaint against John Jones who “hath notoriously 
scandalized and abused Mary Hudnall, ye daughter in law”.82  The court ordered the 

74  Order Book, Northumberland County, Virginia, 1657-1661.  Antient Press, page 223.
75  Deed and Will Book, Northumberland County, Virginia, 1658-1662.
76  Virginia Colonial Abstracts, Vol. 19, Beverly Fleet, Genealogical Publishing Co., 

Baltimore, 1971, page 84.
77  An archaic term used for someone with some medical knowledge, but by no means 

equivalent to a surgeon of modern time.
78  Cole-Neale witchcraft trial, May 20, 1671, Dr. Sanders gave his age as 50.
79  Sanders Quarter in the Forest, A Study of Mr. Edward Sanders, Chirurgeon, 

Patentee, Founding Father, by Robert N. McKenney, The Bulletin of the 
Northumberland County Historical Society, Volume XXXVI, 1999, page 62.

80  More than one Edward Sanders was in Northumberland but the doctor has been 
shown to be Mary Hudnall’s husband.

81  The court record refers to Mary Hudnall as his daughter-in-law.
82  Daughter-in-law signifies step daughter in this instance.
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sheriff to take John Jones83 into safe custody until he gave bond with sufficient security 
for his future good behavior and Mr. Jones was ordered to appear at the next session of 
court.84  Whatever happened to Mary resulting in the complaint, she was not scarred for 
life nor considered irretrievably tainted, as she later married.

Dr. Sanders received several land grants for paying transportation costs to the Virginia 
Colony.  With headrights grants and land purchases he accumulated as much as 3,770 
acres of land.  At that time the cost of transporting a single individual to Virginia was as 
much as £12, 10 shillings, indicating Dr. Sanders was indeed a wealthy man, possessing 
one of the largest patents ever granted in Northumberland County.  He kept a ferry “for 
horse and foot to pass over (the) Great Wicomico River from his house to the point above
against it on ye other side of the river”85 and was appointed a justice for the county on 
June 22, 1669.86  Mary must have had an interesting life in the years she was married to 
the good doctor.

In a deposition dated July 19, 1671, Mary stated that Mr. Edward Coles came to the 
Sanders home and when she inquired as to the health of his wife, Mr. Cole replied that 
she had died.  When she expressed her sympathy for his loss, Mr. Cole replied that his 
wife was not dead but bewitched, and that a Mrs. Neale was the woman who had 
bewitched her.  Mrs. Neale, referred to as ‘Granny Neale’ by the community, was the wife
of Daniel Neale.  Earlier on May 20, 1671, Dr. Sanders had given a deposition in the 
same case.  The case was the most famous of the very few witchcraft cases in colonial 
Virginia.  However, Mrs. Neale survived, unlike many in Salem, Massachusetts.

Edward Sanders wrote his will on October 4, 1669, and it was presented in court on 
January 19, 1672, by his widow.87  He left sizable acreages of land to both of his sons by 
Mary.  Once again, Mary did not remain a widow for long, marrying a third time to
William Thomas about 1673 or 1674.

83  On November 20, 1669, a John Jones, who was suspected along with John Richards, 
of murder was ordered to touch the corpses of Thomas Rolph and Thomas Bayles 
before a jury.  The outcome is not known nor is it known if this is the same John Jones
accused by Dr. Edward Sanders.  Order Book 3, page 41, 1665-1678.

84  Order Book, Northumberland County, Virginia 1669-1673.  Antient Press, page 107.
85  Edward Sanders, Sr. Chirirgeon, Captain, Justice 1626-1672, Ruth Nelms Hooker, 

unpublished manuscript copy in possession of Robert N. McKenney.  Northumberland
County Historical Society Bulletin, Volume XXXVI, 1999, page 65.  The ferry may 
have gone from present day Sampson’s Wharf to Walnut Point Farm.

86  Northumberland County Order Book 1666-1678, pages 33, 64.
87  Mary Sanders, wife of Capt. Edward Sanders, page 180, May 20, 1671, 

Northumberland County Virginia Deeds and Wills 1670-1672.
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Illustration 8: Map of Wicomico Area.

In 1679, John Hudnall II, with 2 tithables, and his mother Mrs. Thomas (widow of 
John Hudnall I), with 5 tithables, lived in the area on the immediate north side of 
the Great Wicomico.  Henry Hudnall, with 1 tithable, lived at the head of the Great 
Wicomico.  Ezekiel Genesis, with 5 tithables and Samuel Mahane, with 4 tithables,
lived at Dividing Creek.



The 1679 list of tithables in Northumberland County aggregated neighbors into groups 
making it possible to estimate with some certainty where some members of the family 
lived.88

On February 18, 1673/4, William Thomas was ordered to post a bond in order to leave 
the colony.  Whether he ever intended to return, or did return, or even left, isn’t known.  
He died April 11, 1678,89 and his widow was granted Commission of Administration over
his estate on August 21, 1678,90 giving a bond of 70,000 pounds of tobacco for the 
privilege.  William Downing and Christian Neale were surety.91  Edward Sanders, Jr., 
chose his mother as guardian and Eben Sanders petitioned the court to be ‘possessed of 
his land’.  “Upon the petition of Mrs. Mary Thomas Widdow (sic) of Mr. William 
Thomas it is ordered that a feather bed, Bolster pillowes (sic), one blanchett, one 
Ham'ock, one Rugg, a suite of Curtains and Gallens, two pairs of sheets, one pillow 
beare, and one Warmeing pann (sic), be allowed to her for her Paraphanalis.”92  A suit was
brought by William Flower, trustee for Eben and Edward Sanders, for cattle from Dr. 
Sanders estate in October of 1678.

Mary died in late 1683 and her estate was presented in court on January 16, 1684, in 
Northumberland.  Her sons Eben and Edward Sanders were given Commission of 
Administration over their mother’s estate with a bond of thirty thousand pounds of 
tobacco and caske.93

Eben Sanders married Elizabeth Presly, the daughter of Peter and Elizabeth Thompson 
Presly.  Eben died in late 1692 or early 1693 and his widow was ordered to produce an 
inventory of his estate on April 19, 1693.  In two instances of family intermarriages, 
Eben’s widow married John Cockrell and his daughter Elizabeth married Samuel 
Downing.  The Cockrell and Downing names appear later in the family history.

Edward Sanders, Jr., was appointed justice to the Northumberland court on January 17, 
1705, county coroner, and a churchwarden of St. Stephen’s parish.  He died about 1736 in
Northumberland County.

88  The Bulletin of the Northumberland County Historical Association, Volume XLI, 
page 24-39.  This author apologizes to the author of the Wicomico area map above, 
as the origin of the map has been misplaced.

89  The Bulletin of the Northumberland County Historical Association, Volume XXXVI, 
page 65.

90  Virginia Colonial Abstracts – Series 2, Volume 1 Northumberland County, Virginia 
1678-1713, Court Orders, August 21, 1678, page 2.

91  Colonial Abstracts, Volume 1, page 617.
92  Colonial Abstracts, Volume 1, page 617.
93  Order Book, Northumberland County 1683-1686, Antient Press, page 210.
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Illustration 9: Edward Sanders v. John Jones re: Mary Hudnall, 1670.

Illustration 10: Inventory of the Estate of John Hudnall I, December 5, 1659.

Approximate translation of the court order
Whereas it appears to this Court ye John Jones hath notoriously scandalized and 
abused Mary Hudnall ye Daughter in Law to the said Edward Sanders it is ordered 
that ye Sheriff take ye said Jones into safe custody until he hath given bond to be of 
sufficient security for his future good behavior and to appear by next Court.



Descendants of John Hudnall I (abt. 1606-1659)

Partin Hudnall

Partin was the second oldest of John Hudnall’s sons.  In January 1667 he chose his older 
brother John, who was no longer a minor, to be his guardian in the matter of his 
inheritance.94  Being allowed to specify a preference implied that Partin was at least 13 
years old.  On April 8, 1667, Dr. Sanders was ordered to pay ‘4,541 pounds of tobacco 
and caske’ to John Hudnall and ‘4,981 pounds of tobacco and caske’ to John for the use, 
benefit, and behalf of his brother Partin Hudnall, as his share of their father’s estate.

On January 25, 1670, John sold 100 acres of his land on the south side of the Great 
Wicomico River to Partin, who had reached his majority in those three years implying 
Partin was born about 1648.  Partin subsequently sold the 100 acres to John Palmer, 
apparently preferring to make his living with a boat on the waterways of the area.

On April 14, 1680, Captain Partin Hudnall was engaged to deliver supplies by his sloop 
to the Potomac garrison,95 a fort manned by frontier forces raised from Northumberland, 
Lancaster, Stafford, and Westmoreland Counties.  The garrison was supported by a 
special tithe raised in 1679 from inhabitants grouped within the counties by ‘forties’.96

On September 19, 1684, Ezekiel Genesis bequeathed Partin Hudnall and Ezekiel Hill 
9,000 pounds of tobacco due him from Isaac Hester for a tract of land Mr. Genesis sold 
Mr. Hester.97  If the amount was not paid by Mr. Hester, the land was to revert to Partin 
Hudnall and Ezekiel Hill.  Isaac Hester did not pay the debt and the court ordered the 
land to revert and also ordered Partin and Ezekiel to pay the debts of the estate of Ezekiel 
Genesis.  Ezekiel Genesis was the father or the brother of Alice Genesis Hudnall, Partin’s
sister-in-law.

On May 20, 1691, Partin was appointed constable for the Upper Precincts of Wicomico 
Parish.  When his brother Henry died, Partin was ordered to inventory and sell his 
brothers estate and on May 16, 1694, he presented the inventory at court.98

94  Order Book, Northumberland County, Virginia, 1665-1669.  Antient Press, page 9.
95  Institutional History of Virginia in the Seventeenth Century, Volume II, Philip 

Alexander Bruce, Gloucester, MA, Peter Smith, 1934, originally published 1910, page
108.  Northumberland County records 1678-1698, page 64.

96  The 1679 Tithables List for Northumberland County: Its Context and Significance, 
Thomas A. Wolf, The Bulletin of the Northumberland County Historical Society, 
Volume XLI, 2004, pages 24-39.

97  Order Book, Northumberland County, Virginia, 1683-1686.  Antient Press, page 240.
98  Order Book, Northumberland County, Virginia, 1687-1699, Part 2, Hamrick, page 

653.
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No record of a marriage for Partin has been found nor any descendants.  He died by 
February 16, 1704, as his will was proved that day in court by his nephew and executor, 
the son of his brother Henry, also named Partin Hudnall, and by the oaths of Hugh Callin 
and Richard Smith, witnesses.99

Partin left as his legatees, his niece and nephew Anne and Partin Hudnall, the children of 
his brother Henry, and Patience Nelmes, the daughter of Alice Nelmes.  Anne received a 
cow and Partin received half of his uncle’s land.  Patience Nelmes received the other half.
Ezekiel Genesis had left part of his estate to the by then deceased Thomas Nelmes, also 
known as Thomas Mattocks/Maddox, whose mother and her husband, Thomas 
Treip/Trape, had been granted probate for Thomas Nelmes’ estate.  The couple then sued 
Alice Hudnall, as executor for Ezekiel Genesis, for part of the Genesis estate.  The 
relationship between Partin Hudnall and Patience Nelmes is unknown by this author.

Thomas Hudnall

Thomas was born about 1655.  At Northumberland County Court on January 20, 1670, 
Thomas asked that his step father Edward Sanders be appointed his guardian.100  He may 
have died young.  Nothing further is known.

Mary Hudnall

Mary Hudnall was born about 1657.  Little is known about her except that her step-father 
brought an action in Northumberland County court on December 20, 1670, accusing one
John Jones of having “notoriously scandalized and abused Mary Hudnall, ye daughter in 
law of Mr. Edward Sanders”.101  The court ordered the sheriff to take Jones into custody 
until he gave bond with sufficient security for his good behavior.  Jones was also ordered 
to appear at the next court session.  Nothing further is known about this incident as 
nothing further was found in the court record.

Mary inherited one two year old heifer and one cow calf from her father’s estate.  By 
1671 she had married Benjamin Cotman as evidenced by Dr. Edward Sanders assigning 
his interest in an indentured servant to his son-in-law, Benjamin Cotman, on December 
29, 1671.102

99  1699-1706 Order Book Part 1 – Northumberland Co Va; Hamrick: page 277.  
Northumberland County Court – 16th of Feb'y An'o 1703/4.

100  Order Book, Northumberland County, Virginia, 1669-1673, Antient Press, page 87.
101  Order Book, Northumberland County Virginia 1669-1673, Antient Press, page 130.  

Daughter in law was a term used at the time to also designate a step daughter.
102  Somerset County, Maryland, Judicial Records, 1671-1675, page 98.  Given the 

calendar in use at the time, this was just prior to Edward’s death.
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Mary and Benjamin moved to Somerset County, Maryland.  On March 29, 1675, a son 
named Benjamin was born to Benjamin Cotman and his wife Mary in Somerset 
County.103  They may have had two other sons, Joseph and Nathaniel.  Benjamin (Sr.), 
along with Edward White, sued Mary’s half brothers, Edward and Eben Sanders, over 
Mary’s and Elizabeth’s shares of their mother’s estate in September 1684.104

 Benjamin Cotman’s estate was probated on March 21, 1703, and his wife Mary was 
appointed executrix.105  She may have remarried to Benjamin Nesham.

Henry Hudnall

Henry, John Hudnall’s youngest son, was born about 1658.  On November 9, 1673, 
Henry asked the court to appoint his brother John as his guardian to represent him with 
regard to their father’s estate106 implying that Henry was at least 13 years old when the 
petition was filed.  By the time of the 1679 tithe, Henry was assessed one tithable, 
himself, implying he was maintaining himself in an independent household.

Henry married and had a son named Partin, born on December 27, 1686,107 and a 
daughter Anne, born March 14, 1691,108 and perhaps another son, John.  Henry’s life 
apparently did not go as well as that of his brother John.  He may have had a problem 
with poverty and temperament.  On June 15, 1692, a ruling was made that Henry “being 
an impotent poor and distempered person, it is ordered that during the time of his 
infirmity he be excluded from paying any Levy.”109

Henry died by May 16, 1694, when his brother Partin, trustee to his estate, sold his goods
at public auction and presented the inventory in court that day.110  It did not amount to 
much and was probably used to pay Henry’s creditors.  One such debt to John Webb for 
450 pounds of tobacco and cask was ordered to be paid.

103  Somerset County, Maryland, GenWeb Early Vital Records, 1666-1699.
104  Northumberland County Court, September 19, 1684, Order Book, Northumberland 

County Virginia 1683-1686, Antient Press, page 242.
105  Abstracts of the Testamentary Proceedings of the Prerogative Court of Maryland, 

Volume IX, page 157.
106  Order Book, Northumberland County, Virginia, 1669-1673.  Antient Press, page 187.
107  Northumberland County Parish Records, page 43.
108  Northumberland County Parish Records, page 43.
109  Order Book, Part 2, Northumberland County, Virginia, 1687-1699.  Hamrick, page 

593.
110  Order Book, Part 2, Northumberland County, Virginia, 1687-1699.  Hamrick, page 

653.
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Henry’s son Partin was brought into court for being drunk on May 15, 1717.111  A 
grandson, also named Partin, was born to Henry’s son Partin on May 5, 1720.112  Partin 
may have died in 1723.  On February 26, 1723, in Northumberland Court, administration 
of the estate of Partin Hudnall, deceased, who died without a will, was given to Jane 
Edwards, formerly Jane Hudnall.113

Henry’s son John may have married Mary Haile and had one son Robert (1703-1762) but 
this has not been verified.

Elizabeth Hudnall

Elizabeth was born about 1659 in Northumberland and married Edward White.  She 
received one two year old heifer and two calves from her father’s estate.  Her husband, in 
concert with Mary’s husband, sued her half brothers, Edward and Eben Sanders, over 
their mother’s estate.

Edward White received permission from the Northumberland court to build a water mill 
on the head of a creek between the plantation of Edward Fielding and the land of Richard
Hutt in 1679.  Elizabeth White was a witness on September 15, 1680, in a court case 
involving a chest of medicines left at Edward White’s house which was removed by one 
James Love without permission.114

Edward appears to have died in 1687.115  A suit against him was withdrawn in March that 
year and entered as a claim against his estate on October 5, 1687.116

Elizabeth’s death date is unknown.

111  6.207 Northumbria Collectanea.
112  Northumberland Parish Records book, page 44.
113  Library of Virginia, Richmond, Northumberland County microfilms, reel 50, page 51.
114  Northumberland County Court Order Book, 1678-1699, page 75.
115  Colonel John Carter appointed administrator of the estate of Edward White.  

Northumberland County Order Book, 1678-1699, page 406.
116  Northumberland County Court Order Book, 1678-1699, page 406.
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John Hudnall II (abt. 1645-1683)

Likely the first American born Hudnall, John II, was born 
about 1645.  On September 16, 1665, John was a witness in 
a deposition in court where he stated that he was 20 years 
old, lending credence to that year.117  When his father died in
1659, he inherited the bulk of his estate.  Still a minor he 
petitioned the court to appoint William Downing as his 
guardian in the probate of his father’s estate, indicating he 
was at least 13 years old.118

When John reached his majority, he moved quickly to 
secure land in Wicomico Parish, Northumberland County.119  On March 4, 1662, he was 
granted 500 acres of land on the north side of the Great Wicomico River beginning at the 
mouth of St. Stephen’s Creek and Saffall’s Creek from Thomas Saffall who had received 
it in a grant on June 1, 1654.120  On July 25, 1665, as his father’s heir, John was assigned 
the 250 acre land grant that had been assigned to his father in 1658.121

In January 1667, his brother Partin, a minor, requested the court appoint John to be his 
guardian and deliver unto John that part of his father’s estate due to Partin.122  The court 
complied with the request.  John requested that his mother’s second husband, Edward 
Sanders, produce an inventory of his father’s estate and on April 8, 1667, the court 
complied and ordered payment out of the estate to both John and Partin.123  John 
registered a mark in court for his cattle on January 20, 1667.124

Sometime prior to January 25, 1670, he married Margaret whose last name is 
unconfirmed by official records but was, in all likelihood, Downing.  When John sold 100
acres of his father’s original land grant to his brother Partin, Margaret, through William 
Downing acting as her attorney, relinquished her right of dower to the land.  This was 
probably the same William Downing whom John had requested to be his guardian in 
January 1662.  At court on December 20, 1671, John’s servant Susan Wherret was 
ordered to make restitution to him for his loss, charges, and trouble for having a bastard 

117  1662-1666 Deed & Will Book Northumberland Co Va; Antient Press: page 167.
118  1662-1665 Order Book Northumberland County Virginia, 1662-1665, Antient Press, 

page 297.  Northumberland County Court 20th of January 1661/62.
119  Wicomico Parish, formed between 1648 and 1653, and named for an Indian tribe 

from that area, covered the lower half of Northumberland County.
120  Land Office Patents Number 5, 1661-1666, (v. 1 & 2, page 1-369, page 361, reel 5.
121  Land Office Patents No. 5, 1661-1666 (v.1 & 2 page 1-369), page 115, reel 5.
122  1665-1669 Order Book Northumberland Co Va; Antient Press: page 9.
123  1665-1669 Order Book Northumberland Co Va; Antient Press: page 13.
124  1666-1672 Record Book Northumberland Co Va; number 16, page 7.
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child while serving in his household.  Her service was extended and she was ordered to 
pay a fine to the court or receive 20 stripes on her bare back.125

John’s brother Henry requested the court to appoint John as his guardian and the court did
so on November 19, 1673.126  Prominent in the community, John was appointed to 
appraise estates and to act as attorney for others.

John and Margaret had one son, Joseph, born February 4, 1675.127  Margaret died before 
June 1677128 and John married Alice Genesis.129  They married at a difficult time for 
Virginia.  Although the colony was paying about one hundred thousand pounds sterling 
into the English treasury, the condition of the people of Virginia verged on poverty due to
fluctuating tobacco prices, a glut of tobacco, and restrictions and duties imposed by 
various English laws.  So dire was the situation that at one point the Virginia Assembly 
attempted to declare that no tobacco crop be planted in 1681 in order to drive up prices.  
The conditions led to a movement to establish towns and cities in the various counties, as 
opposed to the existing isolated plantations, in the hope that other industries might 
furnish a living to the colonists.130

On June 5, 1677, John sold 150 acres of land on the south side of the Wicomico River to
Joseph Palmer for 4,000 pounds of tobacco with a bill for 12,000 more.131  This was the 
remainder of the 250 acres near ‘The Island’ upon the Wicomico River granted to John’s 
father on August 14, 1658.  He had previously sold 100 acres to his brother Partin, who 
subsequently sold the 100 acres to John Palmer.  The record of the sale was subsequently 
lost but Alice Hudnall acknowledged the sale in 1710, after marrying Joseph Palmer.

In 1678 John was appointed, along with William Downing, Sr., William Downing, Jr., 
and John Robinson to appraise the estate of John Lee, deceased.132

125  1666-1678 Order Book, Northumberland County, Virginia, page 69.
126  1669-1673 Order Book Northumberland County; Antient Press, page 187.
127  Virginia Colonial Abstracts, Beverley Fleet, Northumberland County record of 

Births, 1661-1810, page 439.
128  On June 20, 1677, a deed from John Hudnall to Joseph Palmer was acknowledged in

court by Alice, John’s wife.
129  Margaret, John II’s first wife, is not to be confused with the Margery Downing who 

married John II’s son Joseph Hudnall, and who married Samuel Blackwell after 
Joseph died in 1709.

130  Economic History of Virginia in the Seventeenth Century, Bruce, page 401-402.
131  The original deed was presented at court on March 21, 1710, by Alice Palmer and 

admitted to record, the original record having been burned.  1706-1711 Deed-Will 
Book, Northumberland County, Virginia, Antient Press, page 28-29.  A fire in 1710 in 
Northumberland County destroyed many official records.

132  Virginia Colonial Abstracts, Series 2, Volume 1, Northumberland County, Virginia, 
1678-1713, page 6, October 6, 1678.
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Alice Hudnall was appointed executrix of Ezekiel Genesis’ estate when he died in 1684, 
and she was very likely his sister.  Partin Hudnall, Alice’s brother-in-law, was one of the 
two main beneficiaries of Ezekiel’s estate for reasons unknown.133  For more on the 
Genesis family, see Appendix 1.  Notes on the Maternal Side.  The Genesis Family

John and Alice Genesis had three children whose births were recorded in the 
Northumberland Parish records: John III, born April 10, 1679; Richard, born November 
1, 1680; and Deborah, born November 7, 1682.

John died in December 1683 in Northumberland.  It is not known how or by what means 
he died.  Though only about 38 years old, this was in keeping with the expected life span 
of the time.  His widow Alice was given Administration for his estate on December 19, 
1683.  She and John Downing posted a bond of thirty thousand pounds of tobacco and 
cask that she would justly inventory and administer the estate.134  Richard Hull, John 
Donaway, George Dawkins, and Boye Hambleton were appointed to appraise the estate.

Left with four young children to raise, Alice had little choice but to marry again.  
However, she may not have married as quickly as was the norm for widows at the time.  
She was still being referred to as Alice Hudnall as late as September 1684 and she may 
have gone into service.  An Alice Hudnall was brought into court on November 17, 1687, 
and made to answer for having a bastard child while in service.135  While this may not be 
John II’s widow, no other record concerning this servant has been found by this author.

Alice did remarry by the early 1690s to Joseph Palmer, a cooper, and the same man who 
had purchased 150 acres from John II in 1677.  The Palmers had five sons together: John,
Joseph, Thomas, Benjamin, and Isaac; and one daughter, Rebecca.  So Alice was still 
young enough to have children in 1690, making her likely born closer to 1660.

Widowed once again when Joseph died in 1704, Alice raised her family and never 
remarried.  On August 27, 1712, she purchased 398 acres in Northumberland from Lady 
Catherine Fairfax on behalf of herself during her lifetime and her sons Joseph, Thomas, 
Benjamin, and Isaac.136  Her son John Palmer had apparently died by 1712.  Alice died in 
1736.137  Her will was probated by her sons, Thomas and Isaac Palmer, on November 8, 
1736.  Her son, Benjamin Palmer, had died in 1735.  His will was probated by his brother
Thomas, on May 21, 1735.  As with other wills of that time, only the administrative 
record survives.

133  Order Book, Northumberland County, Virginia, 1683-1686.  Antient Press, page 240.
134  Order Book, Northumberland County, Virginia, 1683-1686.  Antient Press, page 206.
135  Order Book, Northumberland County, Virginia, 1678-1698, Part 2, page 411.
136  Library of Virginia, Northern Neck Grants and Surveys, Number 4, 1710-1712, page 

119.
137  1729-1737 Northumberland County Wills and administrations, 1713-1749, (Lewis & 

Booker), page 104.  The will itself no longer exists.
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Isaac Palmer died in 1748, apparently never having married as he left his estate to two of 
his cousins, Nargaleseazer Palmer and Spencer Snow.  Thomas Palmer died in 1749. 
Rebecca Palmer married Samuel Snow, who stipulated in his will, written November 16, 
1744, and probated April 8, 1745, that his widow should have use of his estate during her 
widowhood, and a portion if she remarries, but stipulated that if Rebecca should die 
before his children come of age, none of her kindred should have his children or his 
estate.  Rebecca was prohibited from making any bargains without the consent of her late 
husband’s executors, Samuel Blackwell and John Downing, who were also tasked with 
approving the marriages of his daughters.  Rebecca remarried to Thomas Pullen, who was
one of the witnesses to her brother Isaac’s will.
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Illustration 11: Land Grant to John Hudnall II, 250 acres, August 24, 1658.
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Illustration 12: Land Grant to John Hudnall II, 500 acres, March 4, 1662.



Descendants of John Hudnall II (1645-1683)

Joseph Hudnall (1675-1709)

Joseph, born February 4, 1675,138 was the only son of John II and his first wife Margaret. 
He appeared in a court record on December 21, 1698, when his servant Richard Nornitt 
was judged by the court to be eleven years of age.139

Joseph married Margery Downing, the daughter of William Downing, Jr., of ‘Walnut 
Lodge’140 upper Fairfield Parish,141 Northumberland.  They had four children.

Joseph wrote his will on July 9, 1709, and died shortly after.  The will was proved in 
court on August 18, 1709, by his widow, acting as his executor.

A few months later Margery married Samuel Blackwell (1680-1732)142 who 
acknowledged a Deed of Indenture on December 21, 1709, for land in trust143 for Joseph’s
four children: John, Mary, Ann, and Joseph, Jr., who would later married Sarah Gill, the 
widow of John Cottrell.  Samuel Blackwell was prominent in the county and served as a 
vestryman and a justice.  Margery and he had several children together: Samuel, Jr., born 
January 19, 1710, William, born April 25, 1713, Joseph, born July 9, 1715, Eliza, born 
January 9, 1717, and Hannah, born March 30, 1720.144

The Blackwells purchased 200 acres in King George County for 1400 pounds of tobacco 
and twenty shillings in money on September 23, 1724.145  Margery’s son, Joseph 
Blackwell, served in the House of Burgesses from 1748 to 1755, representing Prince 
William County.  Another son, Samuel, Jr., served in the House of Burgesses from 1742-
1747.  Margery died about 1732 and was buried at Walnut Lodge.

138  Northumberland County, Virginia, Church Records of Births and Deaths, 1650-1810,
Walczyk, Peter’s Row, 2001, page 43.

139  Northumbria Collectanea, 4.847.
140  “Near Wicomico Parish and just below Tiper’s Ferry is Blackwell’s Landing.  Here 

was an estate known as Walnut Lodge, seat of the Blackwell family.”  From 
Pilgrimages: The Northern Neck.

141  Fairfield Parish became St. Stephens Parish.
142  Samuel Blackwell, son of Joseph Blackwell, was born September 23, 1680.  St. 

Stephen’s Parish Register.
143  Order Book, Northumberland County, Virginia, Part 2, 1706-1713.
144  Virginia, Colonial Abstracts, Northumberland County Record of Births 1661-1810, 

page 410.
145  King George County Deed Book I, Part 2, 1706-1713, Hamrick, Antient Press, page 

421-424.
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Richard Hudnall (1680-1732)

Richard Hudnall, the second son of John Hudnall II and Alice Genesis was born in 
Northumberland on November 1, 1680.146  A few court records survive where he was 
mentioned.  Richard acted as a witness in court on November 28, 1707.147  He purchased 
200 acres of land in Wicomico Parish from Thomas and Rebecca Bonum on September 
20, 1709.  The deed was re-recorded on August 20, 1712.148

Richard married Mary, last name unknown, and had one son, Richard, born about 1710.  
On June 15, 1709, he and his wife Mary acknowledged a deed of indenture for land 
together with livery of thereon endorsed to Mr. Richard Neale.149  On January 21, 1714,
Richard was brought into court for drinking and singing on the Sabbath day.150  On 
August 15, 1716, his servant Roger Moor was accused of house breaking by Thomas 
Eve.151

Richard Hudnall died in 1732 at St. Stephen’s Parish in Northumberland.  His son 
Richard, Jr., was appointed administrator of his will on April 19, 1732.

Richard, Jr., married Rebecca Jameson Palmer about 1733 and had at least nine children. 
Seven were named in his will written April 17, 1760: Ezekiel, Richard, Joseph, James, 
Betty, born October 18, 1745, Francesina, born January 13, 1741, and Lydia.152  Two 
more were named in Rebecca’s will:  Mazelah, and Anne.  He owned several hundred 
acres of land and Scotland Mill, along with slaves.  The will was proved in court on 
August 11, 1760.  His wife Rebecca wrote her will three years later, probably on her 
deathbed, and it was proved in court on October 10, 1763.

Richard, Jr.’s eldest son, Ezekiel, was born about 1735 and was left 150 acres in his 
father’s will.  His son, Richard III, born about 1737, was the contingency heir to the land 
if Ezekiel, Jr., had no male heirs.  Richard III was left land as well.  A daughter, Ann, 
married James Crain and had a daughter Bette who was mentioned in Richard, Jr.’s will.  
Another son, Joseph, born about 1738, was left land by his father.153  Another son, James, 
received land in the will, and married Mary Ann Wayles.  James’ son, Ezekiel Wayles 
Hudnall, served in the War of 1812.  Richard, Jr., left half of his mill to his wife Rebecca 

146  Virginia Colonial Abstracts, Northumberland County, Record of Births, 1661-1810, 
page 439, translates the year as 1689 but in the microfilm of the original record the 
year is virtually illegible, and in other transcriptions is noted as illegible.

147  Northumbria Collectanea, 17.40.
148  Northumbria Collectanea, 17.177.
149  Order Book Part 2 1706-1713, Northumberland County, Hamrick, page 578.
150  Northumbria Collectanea, 6.17.
151  Northumbria Collectanea, 6.171.
152  Will of Richard Hudnall.  Virginia Colonial records Project.  Birth dates of 

Francesina and Betty from Virginia, Colonial Abstracts, Volume I, page 442.
153  For more on Joseph’s son, Willis W. Hudnall, see Appendix 8.
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and one third of all his crops “that shall be made by my negroes on all my land” for her 
support and the support of his three youngest children.  Rebecca died in 1763 and left her 
estate to her children.154

Deborah Hudnall (1682-1757)

Deborah Hudnall was born November 7, 1682,155 the only daughter of John and Alice 
Genesis Hudnall.  She married Thomas Mahane of Wicomico Parish,156 the son of Samuel
and Dorothy Mahane, about 1698.157  She had three sons, Stephen, Thomas, and Francis, 
and one daughter Judea.  Her husband’s will, written January 22, 1744, witnessed by John
Berry, John Harvey, and William Galloway, was proved in Northumberland court on May
12, 1746.158  Thomas’ brother, Samuel Mahane, and Richard Hudnall were the executors.

Deborah survived him and died in 1757.159

154  1750-1770 Wills and Administrations, Northumberland County, Virginia.
155  Northumberland County, Virginia, Church Records of Births and Deaths, 1650-1810,

page 43.
156  1756-1758 Administrations Northumberland Co Va, (Lewis & Booker): page 238.  

Mahanes, Deborah, est. adm. by Richard Hudnall, with Winfield Wright and David 
Lattimore sec. 14 November 1757.

157  Colonial Records Project.
158  Northumberland County Willis and Administrations, 1713-1749, James F. Lewis and 

J. Motley Booker, 1967, page 158.
159  Estate of Deborah Mahane administered by Richard Hudnall with Winfield Wright 

and David Lattimore, security, 1756-1758 Administrations Northumberland Co Va, 
(Lewis & Booker): page 238.  ‘Early Colonial Settlers of Southern Maryland and 
Virginia’s Northern Neck Counties’.
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John Hudnall III (1679-1754)

John Hudnall III, the older son of John and Alice Genesis 
Hudnall, was born April 10, 1679.160  Having lost his father
at the age of four, he grew up in the household of his 
mother and stepfather, Joseph Palmer.  John would greatly 
expand the Hudnall family in America and live to a ripe 
old age, marrying twice with children by both wives.  
Under John III, the family began to acquire land outside of
the immediate area around the Great Wicomico River and 
move farther west.  John was especially equipped for 
business.  He was literate.

He married Sarah Calfee, about 1698.  Sarah, born about 
1681, was quite possibly Irish.  A Henry Calfee, purported 
to be born about 1681 in Ireland, married Eleanor Bezam 
about 1715, so Henry was not Sarah’s father, but more 

likely her brother.  His wife Eleanor Bezam may have come from County Sligo.  The 
following children are confirmed as born to John and Sarah: William, born about 1702, 
Joseph, born about 1704,161 Richard, born about 1703, Thomas, born about 1704, Ann, 
born 1703, John, born about 1709, and Frances, born about 1710.  Another son, James, 
may have been born September 19, 1711.162  There may have been other siblings who did 
not survive to adulthood.  Our line continues through the son Joseph.

To understand where John and Sarah lived, and the several properties they owned, it is 
necessary to understand how the counties were divided and broken up over the course of 
John’s long life.

Northumberland County was formed in 1648 as part of the Northern Neck Proprietorship 
which comprised the territory between the Rappahannock and the Potomac rivers.  
Historically known as the Northern Neck of Virginia, much of this land, over five million 
acres, ended up as part of what was known as the Fairfax Proprietory, part of which was 
divided and sold by patent rather than being awarded as headrights.  When a patent was 

160  Northumberland County, Virginia, Church Records of Births and Deaths 1650-1810, 
page 43.  Spotsylvania County Virginia Order Book Part 2, 1724-1730, Antient Press,
page 208.  Deposition of John Hudnall of Northumberland County, November 7, 
1727, in which he stated he was about fifty years old.

161  Joseph, in a deposition in June 1771, gave his age as 67, making him born about 
1704.  Fauquier Families, Volume 2 Supplement, Abstracts of “Loose Papers” from 
the Fauquier County Court House, by John P. Alcock, Iberian Publishing Company, 
Athens, Georgia, 2001, page 171.

162  James Hadwell (translation only) born to John, September 19, 1711.  Virginia 
Colonial Abstracts, Volume I, page 440.
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issued in exchange for a payment, usually thirteen shillings and four pence for each 100 
acres, it was referred to as ‘in composition’.

Land sold in this manner carried a reserved fee, an annual rent called a quit rent, of one 
shilling sterling for every fifty acres, payable to the proprietor, in this case Lord Fairfax.  
The British Crown reserved a percentage ownership in all mines on the property and the 
proprietor, or one of his heirs, reserved a third part of all lead, copper, tin, coal and iron 
ore extracted on the patent.163  John III acquired his land in composition.

Northumberland County was grandfather to 116 counties of Virginia and West Virginia.  
It was greatly reduced when Lancaster County was formed from its southern half in 1651,
and Westmoreland County was carved out in 1653.  In 1664 Stafford County was split off
of Westmoreland.  Then in 1721, King George County, a narrow strip of land parallel to 
Stafford County, was formed from Richmond and Westmoreland Counties.  Ten years 
163  Fauquier During the Proprietorship, A Chronicle of the Colonization and 

Organization of A Northern Neck County, H.C. Groome, Heritage Books, 
Westminster, MD, 2007. © Groome, 1927.

55

Illustration 13: Virginia Counties, 1645.

  Nud = Northumberland



later, Prince William County was carved from Stafford and King George Counties, taking
the broad upper swath of both.

Fairfax County took the eastern half of Prince William in 1732 and in 1759, Fauquier 
County took the northern and western half of the remaining Prince William.  As a result
John’s records appear in several counties of the Northern Neck.

Born in Northumberland County John was living in Lancaster County by 1699164 where 
he stayed until at least 1721, when he was on the rent roll owning 125 acres.  On June 14,
1704, in Lancaster County court, John Killgore was discharged from his duties as 
constable and John Hudnall was ordered to serve as constable for one year, which he did, 
serving until June 13, 1705.165  John had one tithable in Lancaster in 1699, five tithables 
by November 8, 1704, and four tithables in 1705.  Since none of his sons were old 
enough to be subject to the tithe, these would have been servants or enslaved people.  On 
June 14, 1705, Jenny, a Negro girl belonging to John, was adjudged in court to be twelve 

164  Lancaster County tithables, 1699, and Rent Rolls, Brock Collection, 1721.
165  Order Book Lancaster County 1702-1713, page 31 and page 120.

56

Illustration 14: Virginia Counties, 1721.

  KG = King George, Lac = Lancaster, Nud = Northumberland,
  Str = Stafford, Brn = Brunswick



years old.  Lettis Credency, a servant to John, who came into Virginia without an 
indenture, was ordered to serve him for five years.  He also served on a jury during this 
time.166

On July 8, 1719, John Hudnall of Christ Church Parish in Lancaster hired Mary Hopkins 
of the same parish to work for him as a servant for a period of five years for six hundred 
pounds of tobacco and one suit of clothes, along with “sufficient meat and drink washing 
lodging and apparel” beginning on December 25.  At the end of that time he would pay or
allow her “according as servants are allowed that are imported into this country”.167  On 
September 14, 1720, Elizabeth Rawley of the Parish of Christ Church in Lancaster bound
herself to John for a term of two years, beginning October 10, 1720.  In exchange “the 
said Hudnall shall provide good wholesome dyett (sic), lodging, and cloths for her during
the term” and pay her according to law.168

166  Ibid., page 68 and page 126.
167  Hudnall/Hopkins Indenture agreement, Lancaster County Court, 1719, page 130.
168  Records of Indentured Servants and of Certificates for Land Northumberland County,

Virginia, 1650-1795, compiled by W. Preston Haynie, Heritage Books, Inc., 1996, 
page 50.
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Fear of Indians had kept settlers out of the area that became Fauquier County until the 
Treaty of Albany was signed in 1722 which relinquished the Piedmont area to Virginia 
and began the permanent development and settlement of Fauquier.

On February 15, 1725, John Hudnall of King George County purchased 253 acres on the 
branches of Browns Run, by composition with an annual quit rent.169  This area would 
become part of Fauquier County in 1759.  Three months later on May 20 John purchased 
an additional 525 acres and 24 poles, in composition,170 again along Browns Run.171  On 
July 27, 1726, he purchased 759 acres and 111 perches on the branches of Cedar Run,172 
then in Stafford County, now in present day Fauquier.173

169  Fairfax Proprietary grants, Northern Neck A, page 202.
170  Northern Neck Grants A, 1722-1726, page 151, folio, reel 290, Library of Virginia, 

on behalf of Catherine Lady Fairfax.
171  The land lies south of Bealeton and south of the present day Warrenton airport.  This 

could be along Browns Run where it forks off Marsh Run or it could be the fork 
farther up where Browns Run forks into two creeks and both cross Marsh Road 
(US17), in present day Fauquier County.

172  Cedar Run (creek) in current Fauquier County.
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Illustration 16: Virginia Counties, 1759.

  Fau = Fauquier, Nud = Northumberland, PW = Prince William



173  Northern Neck Grants A, 1722-1726, page 209, folio, reel 290, Library of Virginia, 
on behalf of Catherine Lady Fairfax.
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Illustration 17: Fauquier County, 1776, showing location of Hudnall grant.  © 
Fauquier County Historical Society.



On November 7, 1727, John testified in court in Spotsylvania County as to the ownership
of a sorrel horse belonging to Peter Presly.174

“John Hudnall, an original Elk Marsh settler, in May of this year (1728) had taken 412 
acres ‘on the branches of Ceader (sic) run at the Thoroughfare of the Rappahannock 
Mountain’175 (B:123) where Joseph Neavil kept an ordinary, (a tavern/inn)176 a few years 
later.”177  This land, near the present town of Marshall, was then in Hamilton Parish in 
Stafford County in a section that became part of Prince William County, and then part of 
Fauquier.178  On June 19, 1741, John Hudnall, planter, of Northumberland County leased 
the land to James and Thomas Walker of Prince William County for five shillings ‘good 
and lawful money of England,’ and one day later on June 20, 1741, he sold the land to the
Walkers for £40 and 10 shillings current money of Virginia.179  The Walkers divided the 
property between themselves, 206 acres each.  On July 21, 1750, Thomas Walker sold his
half of the property for £40 to Joseph Neavil, who established an inn in his house on the 
property while it was part of Prince William County.180  The location of the ordinary can 
be seen in Illustration 17.

Several people with surnames that consider prominently in the Hudnall family began to 
take land grants in the Elk Marsh area.  Among them were James Withers, Edward 
Ryley/Riley, Mary Mauzy, William Allen, Lewis Burwell, Thomas Stone, Catesby Cocke,
and Henry Calfee.  Henry, John’s brother-in-law, purchased 696 acres on September 24, 
1724, in what was then King George County.  He leased 200 acres to John Morehead in 
1726 and subsequently sold a large part of this land to John Hudnall on November 20, 
1728, relinquishing full and peaceable possession to John on December 4, 1728.  Two 
days later Henry Calfee wrote his will and secured the sale by including a provision in the

174  Order Book Part 2, Spotsylvania County, Virginia, 1724-1730, Antient Press, page 
208.

175  The Thoroughfare of Rappanhannock Mountain was Winchester Road and is today 
US Rt. 17 from Elk Marsh Road to Rappanhannock Mountain.

176  Joseph Neavil’s ordinary should not be confused with his brother George Neavil’s 
ordinary in the same general area.  George’s inn was near the present town of 
Auburn, Virginia, and was where George Washington stopped with Lord Fairfax on a 
surveying expedition in 1748.

177  Fauquier During the Proprietorship, A Chronicle of the Colonization and 
Organization of a Northern Neck County, by H.C. Groome, Regional Publishing 
Company, Baltimore, 1969, page 101-102.

178  Northern Neck Grants B, 1726-1729, page 123, folio, reel 290, Library of Virginia, 
Richmond.  Issued in composition May 29, 1728, by agents for Catherine Lady 
Fairfax.

179  Prince William County, Virginia, Deed book E, pages 315, 316.
180  Prince William Order Book.  November 27, 1752, and October 25, 1753, license for 

Joseph Neavil to keep and ordinary at his house.  No Fauquier license was ever 
issued.  The property became known as Rockingham.
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will leaving 496 acres of land to  John Hudnall, Sr.  Henry died shortly thereafter and his 
will was probated on May 2, 1729.181

The bequest consisted of “a certain tract and parcel of land lying and being in King 
George County where I now live containing four hundred and ninety-six acres of land.”182

Henry left a horse and gun to his son, John Calfee, and the rest of his estate to his wife,
Eleanor, and his surviving children: John, Judith,183 Martha, Betty, Frank, and William 
Calfee.  Eleanor came to court and relinquished her dower rights to the 496 acres.

In May 1727 Sarah Calfee Hudnall relinquished her dower right in a parcel of land in 
King George that her husband sold to William Strother, so she lived at least that long.  
She may have died about 1736 but this is difficult to confirm with certainty.  Probating 
the estate of a married woman was unnecessary because her husband was the true owner 
of any property, hence there was nothing to probate.  In any event, by the time of her 
death, Sarah’s children were old enough to be self sufficient.

John remained industrious into his later years.  In 1740 he agreed to build a house for
Mathew Kenner in return for the use of Kenner’s land for eight years.  In 1744, at the age 
of 65, John married for a second time to Judith Calfee Whay,184 the widow of John 
Whay.185  Judith may have been Sarah Calfee Hudnall’s niece.

Judith Whay was granted administrative papers for her deceased husband John Whay’s 
estate on September 12, 1737, in court at Northumberland County.  The will was written 
in 1733, so he may have been sick or infirm for a while before he died.  At the time, wills 
tended to be written when they were about to be needed and not much in advance of that 
anticipated requirement.  Judith and John Whay had at least three children who survived 
to adulthood: Elizabeth, born November 15, 1729, who married a Haynie; Judith, born 
March 12, 1731, who married a Pickering; and Richard, born April 7, 1735,186 who 
married first, Judith Davenport and had at least five children, then married Winifred Rice 
about 1774, with whom he had two more children.

181  King George County Virginia Will Book A-1, 1721-1752.  George Harrison Sanford 
King, pages 79-80.  Will of Henry Calfee, December 6, 1728.  Proved May 2, 1729, 
page 450.

182  Henry Chalfee received six hundred and ninety six acres, September 24, 1724.  
Fauquier During the Propriety, page 100.

183  This Judith Calfee probably married William Hurst in 1728 although she could be 
the Judith Calfee Whay who married John Hudnall III in 1744.

184  Whay is also rendered Way and Waye, as in the probate papers for Judith’s husband 
John Way in 1737.  Some unofficial references to Judith site her name as Wray but 
this work accepts Whay as referenced in the prenuptial agreement.

185  Geni.com, Calfee family pages.  John Whay died in 1737.  One of Judith’s sisters, 
Martha, may have married a Harrell, sometimes rendered Harrold.

186  Virginia Colonial Abstracts, Volume 1, page 489, Northumberland County, name 
rendered as Wey.
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John Hudnall and Judith Whay signed a prenuptial agreement on November 12, 1744.  
One of the witnesses to the agreement was Moses Champion, the husband of John’s 
daughter Frances from his first marriage.187  In it Judith agreed, in the event of John’s 
death, to forgo her dower rights to his estate except for his lands in Prince William 
County, lands which, in 1759, became part of Fauquier County.  She would receive two 
Negroes to work the land for her, and, if she wished them to do so, the heirs and 
executors of John Hudnall would build ‘one good dwelling house twenty by sixteen’ for 
the use and advantage of Judith on Whay’s Neck,188 where she was living at the time of 
the agreement.189  They married shortly thereafter, possibly the same day.  While Judith 
reserved her dower right for the Prince William lands, the agreement preserved the 
ownership of any lands John had, or had gifted or sold, in Northumberland and Lancaster 
counties.

John and Judith had at least three children during their ten years of marriage: Alice, born 
November 7, 1745;190 Nancy born about 1746; and Winifred, born March 15, 1750.191  
There may have been a son named James who did not survive.

John sold 35 acres of land in Northumberland County on February 10, 1753, to James 
Daughety for 30 pounds current money of Virginia.192  Growing old at 74, and very old 
for the time, he wrote his will in November 1753.  John died in early 1754, survived by 
his widow, two sons, Joseph and William, and four daughters, Frances, Alice, Nancy, and
Winny.  He was living in Northumberland County at the time of his death.  In his will, he 
tried to protect the interests of his second family but things did not go as planned.

187  Some family histories believe Judith Whay to have married John Hudnall’s (1679-
1754) son, John Hudnall (1709-bef. 1738), but the reference to his daughter Frances 
Champion and his son Joseph Hudnall, belie this.  Judith definitely married John 
Hudnall III, born in 1679, who died in 1754.

188  Whay’s Neck is the peninsula at the mouth of Whay’s Creek at the end of present day 
Whay’s Creek Road at Haynie Point in Northumberland County, part of Reedsville, 
Virginia.

189  Prenuptial agreement between John Hudnall and Judith Whay, admitted to record at 
Northumberland Court, November 12, 1744.

190  Northumberland County, Virginia, Church Records of Births and Deaths, 1650-1810,
page 46.

191  Northumberland Church Record, page 46.  Also given as March 13 on page 48.
192  Northumberland County, Virginia, Deed book 2, page 228.
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Will of John Hudnall

In the name of God Amen I John Hudnall of Northumberland County Virginia being
sick and weak of body but of perfect mind and memory thanks be to God do make 
and ordain this my last will and testament in manner & form following (Illegible) I 
commend my soul to God and my body to earth to be decently buried at the 
discretion of my executors hereafter named and as for my temporal estate 
wherewith it has pleased God to bestow on me after my just debts are paid I give 
and dispose as followeth: Item, I give unto my son Joseph and my daughter Frances
Champion what estate I formerly let them have; I give and bequeath unto my wife 
and my three youngest daughters Alice Nancy and Winny my plantation whereon I 
now live for and during the space of fifteen years from the date hereof with all the 
appurtenances thereunto belonging except half the fruit trees which I give unto my 
son William.  I also give and bequeath unto my wife and my three youngest 
daughters Alice, Nancy, and Winny all my other movable estate both Negroes and 
other personal estate whatsoever to be equally divided amongst them.  I give and 
bequeath unto my son William Hudnall the land I bought of Mary McDayd 
granddaughter of John Bridgeman and also the land I bought of John James on the 
proviso he lets my wife and daughters above mentioned quiet and peaceable 
possess the plantation I have now given them for the space of fifteen years as 
aforesaid.  But in case my son William should disturb my wife and three daughters 
aforesaid of the plantation I have given them during the said term then it is my will 
and desire that the land I have given him above mentioned shall go to my wife 
during her life and then equally divided amongst my three daughters Alice Nancy 
and Winny and to them and their heirs forever.  It is my will and desire that if my 
son William will swap his Negro woman Nan for Jean he may have the liberty so to 
do.  I appoint my loving wife Judith, my son William Hudnall, and my friend Sam 
Blackwell to be executors of this my last will and testament.  I desire my estate may 
not be appraised.  As witness my hand and seal this 23 November 1753.

John Hudnall

Illustration 18: Will of John Hudnall III, 1753
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Illustration 19: Prenuptial agreement between John Hudnall and Judith Whay, 1744.



His will was probated March 11, 1754, and makes for interesting reading concerning 
possible family dynamics.  It mentions his having already provided for two of his 
children with Sarah Calfee, Joseph Hudnall and Frances Hudnall Champion.  He left
Judith and his three youngest daughters his personal estate and his Negroes.  John’s son
Thomas predeceased him and so was not mentioned.  The will provided that Judith and 
her daughters should have the use of his plantation for 15 years after his death, i.e., until 
1769, with peaceable possession, which could imply that he expected his son William 
might give his second family some difficulty.  The 15 years would allow time for his 
three young daughters to grow up and marry and after that time, the land would go to 
William.

John left William the land he bought from Mary McDayd193 and the land he bought from 
John James.194  He may have anticipated some problem with William because the will 
specifically provided that if William disturbed the peaceful habitation of the plantation by
Judith, Alice, Nancy, and Winny, he would be disinherited and the plantation would go to
Judith for her life and then be equally divided among her three youngest daughters. 
William was left half of the fruit trees on his father’s plantation and if he desired, could 
swap his Negro woman Nan for Jean.  Judith, his son William, and Samuel Blackwell, 
were appointed administrators.  Judith and her stepson apparently did not get along well.

According to subsequent court filings, William maintained the estate was left with sizable
debts.  John’s creditors brought suit against his widow for large sums of money.  To pay 
those debts Judith had to sell off much of the estate, including stock and household 
furniture.  In order to preserve some of the estate for her daughters, she agreed to sell her 
interest in any lands left to her and her daughters, as well as the guarantee of 15 years of 
their enjoyment of the plantation.  These were sold to William on May 15, 1756, for 
5,000 pounds of tobacco and Judith relinquished all rights to her inheritances.195

A month later on June 11, 1756, Judith entered into an indenture deed to purchase 20 
acres from her stepson William for 3,000 pounds of tobacco.  The land in question was 
that which John Hudnall had purchased from John James.  In the indenture she agreed to 
forgive him for “all other troubles whatsoever committed and done by him the said
William Hudnall” and he agreed she would have peaceable possession of the property.  
The agreement was sealed ‘by the delivery of turf and twigg upon the said land’ in the 
presence of witnesses.  Judith and her daughters were left with 2,000 pounds of tobacco 
and a 20 acre estate.196  Her youngest daughter Winifred died four months later.  In spite 
of John’s best efforts to leave his wife and three baby daughters in peace and equipped to 
meet their needs, his widow had to contend with his son for everything she received.

193  In 1723, John purchased 50 acres of land belonging to William McDade.
194  This deed has not been located by this author.
195  Northumberland County, Virginia, Deed Book 3, page 296.
196  Northumberland County, Virginia, Deed Book 3, page 302.

65



66

This indenture made the twenty-eight day of April 1756 between Judith Hudnall, widow of John 
Hudnall, deceased of St. Stephens Parish in Northumberland County and Colony of Virginia of the 
one part and William Hudnall, son of the aforesaid John Hudnall deceased of the same Parish 
County and Colony of the other part Witnesseth that whereas the aforesaid John Hudnall deceased 
husband to the said Judith Hudnall did in his last will and testament gave and bequeathed amongst 
other things unto his wife and his three daughters Alice, Nancy and Winny the Plantation whereon 
he then lived for and during the space of 15 years and did also give the greatest part of his personal 
estate to his said wife and three daughters Alice Nancy and Winny and they were to pay his debts 
which will bears date 23 November 1753 and soon after proved in Northumberland County Court 
relation being thereto had may more at large appear soon after the said will being proved the said 
Judith Hudnall being left Executrix the creditors of the said John Hudnall deceased brought suit 
against the said Executrix for large sums of money and Tobacco for payment whereof the said 
Executrix was obliged to sell and dispose of the greatest part of the stocks and household furniture 
of the said deceased’s estate to pay the conditions aforesaid which is not sufficient to pay the debts 
of the deceased without selling some of the Negroes which Negroes of what other little part of the 
said deceased’s estate the said Judith is willing to keep for her three daughters aforesaid Alice 
Nancy and Winny and has thought it most proper by consulting with her friends to sell and dispose 
of her fifteen years of the Plantation left her by her deceased husband for Tobacco to pay the debts 
of the deceased now know all men by these presents that I Judith Hudnall aforesaid for and in 
consideration of five thousand pounds of crop Tobacco in hand paid the receipt whereof she doth 
hereby acknowledge hath granted bargained and sold unto the aforesaid William Hudnall his heirs 
executor administrators or assigns all her right title and interest of and to the Plantation and any 
other lands left her and her three daughters Alice Nancy and Winny by her deceased husband in his 
last will and testament as above mentioned and that she the said Judith Hudnall doth forever 
hereafter acquit and discharge the said William Hudnall his heirs and assigns from any gift dower 
or any other claim that she the said Judith hath or might have or claim by her deceased husband 
John Hudnall’s will or otherway by law or equity to any lands houses orchards or any other 
appurtenances to the lands formerly belonging to her deceased husband John Hudnall and she the 
said Judith Hudnall doth by these presents doth oblige herself her heirs Executors Administrators 
and assigns to perform all the articles clauses and conditions in this agreement made on failure of 
the same to pay unto the said William Hudnall his heirs Executors Administrators or assigns the 
sum of ten thousand pounds of crop Tobacco the intent and meaning of this writing is that the said 
Judith Hudnall her heirs etc is never to disturb the said William Hudnall his heirs etc in the quiet 
and peaceable possession of the lands and appurtenances aforesaid in witness whereof the party 
first mentioned above to this indenture hath set her hand and seal the day and year first above 
written.
Judith Hudnall (her mark)
Signed sealed and delivered in presence of
Samuel Blackwell
Samuel Blackwell Junior
Sarah Blackwell

At a court held for Northumberland County the 10th day of May 1756 this deed with livery of seisin 
endorsed from Judith Hudnall to William Hudnall was acknowledged by the said Judith and 
admitted to record.   Test. Thomas Jones, Junior, Clerk

Illustration 20: Agreement between Judith Hudnall and William Hudnall, May 1756.
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This Indenture made the 11th day of June in the 29th year of the reign of our Sovereign Lord George the 
Second by the Grace of God of Great Britain France and Ireland King Defender of the Faith and in the 
year of our Lord Christ 1756 between William Hudnall of St Stephens Parish in Northumberland County 
Virginia of the one part and Judith Hudnall widow of John Hudnall deceased of the same Parish County 
and Colony of the other part witnesseth that the said William Hudnall for in consideration of the sum of 
three thousand pounds of crop Tobacco in hand paid the receipt whereof he the said William Hudnall 
doth hereby acknowledge hath devised granted bargained and sold unto the said Judith Hudnall her heirs 
Executors Administrators or Assigns all that tract and parcel of land which my father John Hudnall 
deceased bought of John James containing by estimation 20 acres of land lying and being in the 
aforesaid parish county and colony and bounded as followeth:  binding west on the land of the orphan of 
Joseph Hudnall deceased south and east on the land of William James in the north by the land of the 
orphan of Robert Anderson deceased including in the said bounds 20 acres of land more or less with all 
woods trees water meadows pasture fencing marshes as also fencing houses orchards gardens and 
backsides to the said 20 acres of land be the same more or less belonging in any ways appertaining or 
therewith occupied or enjoyed together with all rights privileges advantages appurtenances to the same 
or in any ways appertaining and the reversion and reversions remainder or remainders rents issues and 
profits thereof to have and to hold the same 20 acres of land and premises of every part and parcel 
thereof granted bargained and sold with the appurtenances unto the said Judith Hudnall her heirs 
executors administrators or assigns forever yielding and paying the quit rents for the same of right 
accustomed of the said William Hudnall himself his heirs, Executors and Administrators that at the time 
of the unsealing and delivery of these presents hath in himself good right full power of lawful authority 
to grant and convey the said 20 acres of land in manner and form aforesaid and that the said Judith 
Hudnall her heirs Executors Administrators or Assigns shall and may from time to time and at all times 
heretofore forever hold occupy possess and enjoy the same and every part and parcel thereof without the 
least hindrance and molestation of him the said William Hudnall his heirs executors Administrators or 
any other person or persons whatsoever claiming from or under him free and clear freely clearly 
acquitted exonerated and discharged of and from all manner of joyntors dowers gifts grants bargains 
sales leases mortgages judgments executions of (illegible) and from all other troubles whatsoever 
committed and done by him the said William Hudnall and that he will at any time hereafter at the 
reasonable request cost and charge of the said Judith Hudnall her heirs or assigns do levy suffer and 
acknowledge or cause to be made done levied and acknowledged all or any other conveyance or 
conveyances appurtenances or appurtenances in the law whatsoever for the more perfect and sure 
making the said premises unto the said Judith Hudnall her heirs and assigns as her counsel in the law 
shall be in that behalf reasonably devised advised tendered and required.
In witness the parties first mentioned above to this present indenture hath set his hand and fixed his seal 
the day and year first above written.
William Hudnall (seal)
Signed Sealed and delivered in the presence of
James Daughity
Jonathan Edwards
Edward Bien (his mark)                       June 11, 1756

Memorandum_ That quiet and peaceable possession of siezen of the within mentioned 20 acres of land  
and premises was this day given and delivered by the within named William Hudnall first party to the 
indenture unto the within named Judith Hudnall by the delivery of turf and twigg upon the said land in 
the presence of James Daughity, Jonathan Edwards, Edward Bien

At Court held for Northumberland County the 11th day of June 1756 This deed with Livery of Siezen 
endorsed by William Hudnall to Judith Hudnall was acknowledged by the said William Hudnall and 
admitted to record.     Test. Thomas Jones, Jun., Clerk

Illustration 21: Agreement between William Hudnall and Judith Hudnall, June 1756.



In failing health by late 1774, Judith wrote her will on December 3.  It was presented in 
court for probate on January 9, 1775.  She left her saddle and bridle to her granddaughter
Nancy Whay and the rest of her estate to her children from her first marriage: Richard 
Whay, Elizabeth Haynie, and Judith Pickering.197  Her daughters Alice and Nancy by
John Hudnall were not mentioned in the will and likely predeceased her.198

Judith’s son, Richard Whay, died by June 1779 when John and Hannah Rice swore in 
court to his noncupative will.  He left his plantation and all the rest of his estate to his 
widow Winifred (Rice) for 15 years for her use in raising his many small children.199  
Hopefully he had better luck with his dying wish than his step father, John Hudnall, had 
with his will when he tried to leave his plantation to his widow for 15 years.

197  Some family genealogists maintain that Judith married for a third time to Henry 
Hurst on January 4, 1796.  However, that Judith was a daughter of Richard Hudnall 
and Nanny Barett Hudnall.

198  John’s widow Judith was not the Judith Hudnall sued in 1789 over the labor of a 
slave who had been contracted out by her.  Judith prevailed in the suit.

199  Northumberland County Record Book, Number 10, 1776-1780, Lewis and Booker, 
page 461.
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Will of Judith Calfee Whay Hudnall

In the name of God Amen, I Judith Hudnall of the parish of St. Stephens, County of Northumberland,
being very sick and weak of body but of sound and disposing memory and understanding do make 
this my last will and testament in manner following.  First I beseech my most glorious God through 
his (illegible) mercy transcendentally manifested in the gift of his only son Jesus Christ my most 
blessed and adorable savior that he will have mercy on my separate soul and grant it eternal 
happiness as for that portion of this world’s goods which I enjoy of his great goodness to me I 
dispose thereof as followeth: (Illegible): I will and desire that all my just debts be honestly and 
punctually paid as soon as can be.  Item.  I give to my granddaughter Nancy Way daughter of my son 
Richard my saddle and bridle which I now use.  Item. I give one third part of all the rest of my estate 
except the sum of five pounds lawful money of Virginia to my said son Richard and his heirs forever 
he giving (?) the said sum of five pounds out of the aforesaid bequest to my daughters Elizabeth 
Haynie and Judith Pickering.  Item. I give to my said son Richard and his heirs forever one other 
third part of all the rest of my the half of the aforesaid five pounds to be included here in interest for 
and to the sale and separate use (and to her own Receipt) of my said Daughter Haynie to be applied 
by my said son in purchasing for her wearing cloths, provisions, or other necessaries for herself only 
and in case of the death of the said Elizabeth (Haynie) before she receives the aforesaid legacy then I 
give the same to be equally divided between my said son and daughter Judith Pickering and their 
heirs.  Item. I give to my said Daughter Judith Pickering one other and the remaining third part of all 
the rest of my estate the other half of the aforesaid five pounds to be included herein to her the said 
Judith and her heirs.  To ensure that my said son and two daughters pay each of them and equal a 
proportion of my debts and funeral expenses I now owe seven pounds, two shillings, and eight pence 
to my son Richard which I desire may be paid out of the hole (sic) of my estate before the division 
thereof.  I hereby (illegible) all other and former wills by me made and do constitute and appoint my 
aforesaid Daughter Judith executor of this my only last will and testament which I have signed and 
sealed this 3rd day of December 1774.

Illustration 22: Will of Judith Calfee Whay Hudnall, 1774



Descendants of John Hudnall III (1679-1754)

William Hudnall (1702-1762)

William, probably the oldest of John III’s children and one of only two sons to survive 
him, inherited the bulk of his father’s estate, as detailed above.  He married and had at 
least one son, Thomas, born about 1724.  In 1739 William was on the rent roll in Prince 
William County with 374 acres.  By 1753 he had 575 acres with a notation beside the 
entry that he lived in Northumberland County.  He died in 1762 in Northumberland and 
so had little time to enjoy his legacy.

In August 1762 he made a deed of gift to his son Thomas of the Prince William land 
which by then was in Fauquier County, and in his will he devised more land in the same 
county to Thomas.  Between 1762 and 1765 Thomas sold more than 1,000 acres of the 
Fauquier land to various people, including the land around Brown’s Run and in 
Summerduck, some of which had been owned by his grandfather, John III.  Information 
regarding the lands passed to Thomas in Northumberland has not been pursued by this 
author.

Thomas married Elizabeth Chilton in 1765.  They had two sons, William and John.  
Thomas died in 1792.  Both of his sons died relatively young, although William lived 
long enough to marry Elizabeth Coles.  This branch of the family married into the Waddy
and Harvey families.

Thomas Hudnall (abt. 1704-1740)

Thomas was born about 1704 and married Winifred Champion about 1730.  They lived in
Prince William County.  His sister Frances married Winifred’s brother Moses.  Winifred 
and Moses were the children of John and Elizabeth Williams Champion.

Thomas and Winnie had one son William Thomas, born in April 1732.  Thomas wrote his
will in December 1738 and died by July 1740 when his will was presented in court.  The 
court awarded £8 to Ben Berryman for his trouble and attendance to Thomas for a month 
before his death.200  The will appointed his brother Joseph, along with his wife Winnie, as
executors.  Winnie had married Rene Napier by November 24, 1740, and Rene applied to 
be executor of Thomas’ will and such was granted.  Thomas had four enslaved persons,
Susey, George, Winney, and Jack, who were left to his wife and his son, William.  No 
land was mentioned in Thomas’ will although he was on the rent roll in Prince William 
County in 1739 with 500 acres with a notation that “John Hudnall in Northumberland 
pays for this land” clearly implying this was John III’s son.  The rent roll entry continued 

200  September 28, 1741, Court Order, page 328.
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to at least 1762 when the land was in Fauquier and the reference possibly referred to 
Thomas’ son, William Thomas.

The will provided that in the event of his son’s death, Thomas’ estate was to be divided 
between his three brothers and his sister, or their survivors, or their eldest child.  His 
brother Joseph was mentioned by name but the others were not.  Since Thomas died 
before his father married Judith Whay, William (1702-1762) and Richard (1703-1746) 
must needs have been the other brothers, and Frances Champion (1710-aft. 1754) the 
surviving sister.  This implied that Thomas’ brother John, born in 1709, and sister Ann 
had died by 1738.  The estate was valued at £38, 14 shillings, on September 28, 1741.  
Expenses related to his sickness and burial came to £8.

Thomas’ widow Winnie survived her second husband.  Rene Napier wrote his will on 
October 30, 1750, and it was proved in Goochland County court on November 19, 1751.  
His estate was left to Winnie, Rene’s sons John, Rene, and Champion, and his daughters 
Clare and Mary Napier.

Thomas’ son William lived much of his life in Bedford County and Goochland County.  
He first married Fanny McGeorge, born in Ireland, who died very young.  They may have
had a son James, born in 1755.  He next married Frances Smith in Goochland, Virginia, 
by bond dated December 15, 1757.  He and Frances had a son John, born June 22, 1763, 
who died October 19, 1844,201 a daughter Joanna, born on March 5, 1768,202 and a son 
William, born in 1778.203  They may have had a daughter Susanna, born in 1758, a son 
Frankey, born September 20, 1760, and a daughter Molly, born December 1, 1765.

William died in Bedford in 1813.204

John Hudnall (1709-bef. 1738)

His existence can be proven by the will of Henry Calfee, dated September 5, 1728, of 
Hanover Parish, King George County, which referred to John Hudnall, Sr., a reference 
that would not have been made without a John Hudnall, Jr., living at the time.  As 
mentioned above, John had died by 1738 as he was not in his brother Thomas’ will.  
Nothing further is known.

201  Revolutionary War pension application of Frances Miles McGhee Hudnall, widow of
John Hudnall who was born in Goochland County June 22, 1763.  Under Act of 
Congress February 3, 1853.  Certificate number 5893, issued August 25, 1856.

202  Virginia Births and Christenings, 1584-1917, Book number 975.5455, V2d.
203  Library of Virginia, William Hudnall (1778-1844), local call number 40266.  Bill of 

sale for an enslaved person good only for the life of William’s wife Nancy.
204  Frances McGhee pension application.
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Ann Hudnall (1703-1705?)

Ann was born March 14, 1703, in Northumberland County.205  She appears to have died 
as a small child of two years in 1705.

Richard Hudnall (abt. 1703-abt. 1752)

Richard was born about 1703.  Richard Hudnall, Richard Way/Whay (son of Judith Whay
Hudnall), and Thomas Hillman were witnesses to the will of John Hart in 1746.  He 
married Elizabeth or Eliza Nutt.  Richard wrote his will in Northumberland County in 
1746 and died by February 1752 when it was presented in court.206  His children are 
mentioned in the will, but not by name, although they appear to have been named 
Elizabeth and Thomas.  Joseph Nutt was appointed administrator of Richard Hudnall’s 
will and in the will of Joseph Nutt, he leaves his granddaughter Elizabeth Hudnall fifty 
shillings.

Richard’s son Thomas married first Mary Chilton, and second Lucy Webb and died in 
1792.  Nothing further is known.

Frances Hudnall (1710-?)

Frances married Moses Champion (1705-1758).  Moses died by April 10, 1758, when his 
will was proved in Northumberland court and his widow Frances was appointed 
administrator of his estate.207  Two of their daughters may have married two of the sons of
Moses’ sister, Frances Champion Hudnall Napier.

James Hudnall (1711-?) ?

John Hudnall III may have had another son with Sarah.  The Virginia Colonial Abstracts 
book records a son, James Hadwell, born to John on September 19, 1711.208  This book is 
a translation of the original and this author has not viewed the original record or made 
any determination as to whether the name was actually Hudnall.

205  Northumberland County, Virginia, Church Records of Births and Deaths, 1650-1810,
page 43.

206  Last will and Testament, March 11, 1747.  Presented at Northumberland Court 
February 10, 1752.  Witnesses Edwin Fielding and Judith Fielding.

207  Administrations, Northumberland County, Virginia, 1756-1758.
208  James Hadwell (translation only) born to John, September 19, 1711.  Virginia 

Colonial Abstracts, Volume I, page 440.
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Alice Hudnall (1745-?)

Alice was born November 7, 1745.209 She was probably dead by the time her mother died 
in 1774.  Alice may have married Richard Nutt (abt. 1725-1777).  Richard Nutt’s estate 
was administered by Samuel Smith in 1777.210  Nothing further is known.

Nancy Hudnall (abt. 1746-abt. 1765)

Nancy was born about 1746.  She married Ellis Hudnall by bond February 18, 1763, in 
Northumberland.211  Ellis was born on January 10, 1741, the son of Joseph Hudnall and
Sarah Gill and the grandson of Margery Downing and Joseph Hudnall,212 of St. Stephen’s 
Parish who was a half-brother to Nancy’s father, John III.213

Nancy may have died by 1765 as she is not mentioned in her mother’s will in 1774.  Ellis
married Judith Harding on May 27, 1765.  Administration of Ellis’ estate was given to his
widow on March 11, 1776.  Nothing further is known.

Winifred Hudnall (1750-1756)

Winifred, called Winny, the youngest surviving child of John Hudnall and Judith Calfee 
Whay, was born March 13, 1750, and died October 2, 1756.214

209  Northumberland County, Virginia, Church Records of Births and Deaths, 1650-1810,
page 46.

210  A Richard Nutt shot an enslaved person named Avery belonging to Joseph Hurst 
about 1789.  Will of Joseph Hurst, Northumberland Record Book 14, page 330.

211  Virginia Select Marriages, 1785-1940, FHL, film number 32712, page 43.
212  Lineage: Joseph (1707-1742), Joseph (1675-1709), John II, John I.
213  Virginia, Colonial Abstracts, Northumberland County, Record of Births, 1661-1810, 

Fleet, page 442.
214  Northumberland Church Records.
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Some researchers maintain that John Hudnall III had three more children: John born 
August 31, 1721; Nathaniel born August 11, 1725; and Sarah born October 21, 1731. 
However, these children were the descendants of John II through his son Joseph 
(1675-1709) and Joseph’s son John.



Joseph Hudnall, Sr. and Mary Withers

Joseph was born about 1704 in Lancaster County, 
Virginia,215 perhaps the second son of John and Sarah 
Calfee Hudnall.  Appointed constable in King George 
County on May 2, 1729, Joseph’s life progressed in 
Prince William County and ended in Fauquier County, 
all part of the former Northumberland County.  He 
lived an extraordinarily long time for that period in 
Virginia, living to be roughly 83 years old when the 
average life span was only 35 to 45 years for a white 
male.

On April 27, 1731, Joseph Hudnall, Gentleman, along 
with Leonard and Valentine Barker and John Allen, was nominated a Justice of the Peace 
for the newly formed Prince William County.  John Allen, married to Ursula Withers, was
or would become Joseph’s brother-in-law.216  Although Justices of the Peace were 
generally not paid, they shared among themselves the sheriff’s lucrative position, and the 
designation gentleman in the nomination implied a certain higher social status than an 
average citizen.  Joseph also served as a road commissioner and later a sheriff, and was 
paid 50 pounds of tobacco in arrears for his service as sheriff in 1752.217  The sheriff 
could augment his salary by debt collection, a service for which he would receive a 
portion of the debt collected.

About 1732 Joseph married Mary Withers, the daughter of James (1680-1746) and
Elizabeth Keene (abt. 1682-1764) Withers of Overwharton Parish in Stafford County. 
James Withers’ family had emigrated from England218 to Virginia by the mid 1600s where
they received significant land grants over the years.  Mary and her twin sister, Martha, 
were born on September 29, 1711, in Stafford.  Martha married James McDonald on 
November 15, 1732, in Overwharton Parish.219  Unfortunately many of the Stafford 
County records have been lost and the date of Joseph’s and Mary’s wedding has not been 
determined with any certainty.

215  In a deposition in June 1771, Joseph gave his age as 67, making him born about 
1704.  Fauquier Families, Volume 2 Supplement, Abstracts of “Loose Papers” from 
the Fauquier County Court House, by John P. Alcock, Iberian Publishing Company, 
Athens, Georgia, 2001, page 171.

216  Council Journal of Virginia, Co., 5:1420, page 47.  Also ‘Early Colonial Settlers of 
Southern Maryland and Virginia’s Northern Neck Counties’.  (a.t.o.p.)  
http://www.colonial-settlers-md-va.us/getperson.php?personID=I030203&tree=tree1

217  Virginia county court Records, Sparacio, page 53.
218  Arkholme township, Melling parish, city of Lancaster, England.
219  Stafford County marriages, Overwharton Parish, page 109.
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Illustration 23: Fauquier County from Landmarks of Old Prince William.



Mary Withers was from a large, reasonably wealthy family.  Her mother, Elizabeth Keene
Withers, was the daughter of Matthew (abt. 1653-1731)220 and Elizabeth Bridget Bale 
Keene.  As the Keenes only surviving child, Elizabeth was possessed of a considerable 
estate when she married James Withers, Sr.  She brought with her to the marriage 
household goods and furniture, cattle, a mill on Potomac Run, land, and slaves.  James 
Withers died in 1746 leaving estates in Stafford and Prince William counties.  He left 
Joseph Hudnall 200 acres in Prince William and an enslaved boy named Frank in his 
will.221  At the time of James Withers’ death, Joseph and Mary were living on that 
particular piece of land and the will was probably simply confirming what had already 
been bestowed.  The 200 acres was part of a much larger piece of land, more than 800 
acres, that James had purchased from Rice Hooe in Prince William.  Mary’s brother,
James Jr., received 400 acres of the same parcel and Henry Mauzy, who was married to 
Mary’s sister Ann, received 200 acres.  James Withers left each of his other children 
hundreds of acres of land in Stafford and Prince William and several enslaved persons.

Probably the most accurate information regarding the birth dates of Joseph’s and Mary’s 
children are found in a family bible record.  One of their children, Elizabeth Hudnall, 
married William Morgan and the Morgan descendants kept a bible record of the births in
Joseph’s family:222

John June 8, 1734, with a note: “I reckon 1733.”
Elizabeth January 18, 1735/6
Joseph, Jr., February 8, 1737/8
Frances (Frankee) born March 9, 1739/40
Anne (Nancy Anne) born May 5, 1742223

Alice born May 2, 1745224

William born October 26, 1747
James born February 16, 1749

The bible also records birth dates for four enslaved persons: Winney, March 4, 1759;
Beckky (sic), May 19, 1762; Bristo, November 17, 1763; and Samuel, October 17, 
1766.225

220  Matthew’s brother, William, had four tithables at Cherry Point Neck of 
Northumberland County in 1679.  They were the sons of Thomas Keene, born in 
Suffolk, England about 1583, who died in Northumberland about January 1653.

221  Stafford County, Virginia Will Book M, 1729-1748, Antient Press, page 468-472.  
James Withers, Senior.

222  Hudnall Bible Records, Morgan Family, in possession of Phoebe Morgan Soaper 
Caffery.  Library of Virginia, Richmond.

223  The day of May is difficult to read but may be the 5th.
224  The year for Alice’s birth is difficult to read but is likely to be 1745.
225  Hudnall Bible records, Morgan Family.  Library of Virginia, Richmond.
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Joseph served as a Churchwarden of Hamilton Parish in Prince William County in 1752 
and in 1757.226  The oath administered to a churchwarden required him to “present all 
who, to his knowledge, had been guilty of uttering ‘wicked’ oaths, violating the Sabbath, 
profaning the name of God or abusing his word and Commandment, contemming (sic) 
His Holy Sacraments, or anything relating to His Worship, committing adultery, 
fornication, drunkenness or defamation, or remaining away from divine service”.227  In 
addition to dealing with church matters, the vestrymen were required by law to perform 
many civil government functions, such as land processioning (a rudimentary form of 
surveying), taxation, care of the poor and orphans, road repair, etc.228

In 1758 a scandal involving a clergyman, the Rev. John Brunskill, Jr., greatly disturbed
Hamilton Parish and brought about the dissolution of the vestry upon which, at the time, 
sat Joseph Hudnall.229  The minister brought open reproach upon the parish throughout 
the Colony for his diverse immoralities, drunkenness, immodest actions, and evil 
example.  Fully proved, the charges led to Rev. Brunskill, Jr., being called a scandal to his
profession “who was almost guilty of every sin except murder, and this last he had very 
near perpetrated on his own wife”.230  The vestrymen were forced to resign as a result.

Joseph was appointed an appraiser of the estate of Mary’s brother, Keene (Cain) Withers, 
in Prince William County on October 25, 1756.  Keene’s widow, Elizabeth Cave Withers,
married for a second time to Andrew Edwards on January 19, 1758.  When Andrew 
passed away, she married for a third time to Thomas Walker.231

On May 1, 1759, Fauquier County was split off from Prince William.  Named after 
Francis Fauquier, governor of Virginia at the time, its boundaries have remained the same
since its formation.  First settled around the 1720s, it is bounded on the East by Prince 
William, on the north by Loudoun, on the west by the top of the Blue Ridge Mountains, 
and on the southwest by the upper reaches of the Rappahannock River.  Stafford County 
lies southeast across Deep Run, a tributary of the Rappahannock.  The county seat is the 
town of Warrenton.  By 1750 most of the land in Fauquier had been granted by the 
Proprietors but Thomas Lord Fairfax retained direct title to 120,000 acres which he began
to grant as leases with life estates in 1753.232

226  Virginia County Court Records, Order Book Abstracts of Prince William County, 
Virginia, 1752-1753, Ruth and Sam Sparacio, McLean, Va., 1988, page 18-19.

227  Institutional History of Virginia in the Seventeenth Century, Volume I, Philip 
Alexander Bruce, Gloucester, MA, page 81.  From Fauquier During the 
Proprietorship, page 154, Referencing 1643.

228  The History of Wicomico Parish: including 1703-1795 vestry minutes.  John L. 
Overholt, Arthur C. Johnson, 1999. 975.521 K2.

229  Fauquier During the Proprietorship, page 144.
230  Fauquier During the Proprietorship, page 142-144.
231  Stafford County Marriages.
232  Fauquier Families 1759-1799, by John P. Alcock, Iberian Publishing Company, 

Athens, Georgia, 1994, page v.
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In 1759 county tax rolls showed Joseph Hudnall, Sr., responsible for six tithables:233 
himself, four enslaved persons, and his son Joseph, Jr., who was old enough to be subject 
to the tithe.  Sons William and James were too young to be tithable and John, the oldest 
son, was apparently on his own.

Joseph, Sr., made a deed on September 23, 1765, giving 127 acres of his plantation along 
with any houses and buildings on that acreage, to his eldest son John.  The acreage was a 
part of the 250 acres he received from his father John III.  On September 23, 1765,
Joseph sold 114 acres of the remaining plantation to Charles Morehead234 for £100 plus a 
rent fee of one ear of Indian corn to be paid on the Feast Day of the Nativity.  No mention
was made of the remaining 9 or so acres in the deeds.235

Mary Withers Hudnall did not relinquish any dower rights at the time of the sale or the 
gift, indicating she was deceased by 1765.  Indeed this was the case as indicated in a law 
suit filed in 1769 wherein she was said to have predeceased her mother, Elizabeth Keene 
Withers.236  Mary was buried in a one half acre plot of land retained by Joseph, Sr., and 
where he himself would later be buried.

In 1768 Joseph Hudnall, Gentleman, in Armistead Churchill’s Central District was 
responsible for five tithables: three enslaved persons, Ben, Crop, and Judah;237 Joseph 
himself; and his youngest son James.238  Joseph, Jr., and John had already married and 
established themselves.  On June 29, 1772, Joseph was the bondsman for the marriage of 
his daughter Alice Hudnall to George Cloke.

Joseph Hudnall vs. John and Thomas Withers – Chancery Court

Mary’s father, James Withers, had died in 1746.  Her mother, Elizabeth Keene Withers, 
died intestate twenty years later in 1766.  Two of Mary’s surviving brothers, John and
Thomas Withers, were appointed executors of Elizabeth’s estate.  In 1769 Joseph 
Hudnall, Sr., on behalf of his and Mary’s children, and several of Mary’s siblings, sued 

233  Fauquier Families, Vol. 2, page 14.  On the same page Daniel Harrell, John Harrill, 
and Moses Harrill had one tithable each, which would be themselves.  These may or 
may not relate to our Harrolds.

234  Charles Morehead willed “the 127 acres” purchased from Joseph Hudnall to his 
son, Charles Morehead.  Will probated September 30, 1783.

235  Fauquier County, Deed Book 2, page 373-377.
236  Many family genealogists maintain Mary died in 1783, however, a deposition in the 

lawsuit filed by her husband against her brothers in 1769 and settled in 1789, states 
that Mary died prior to the death of her mother, who died in 1766.

237  The Tax Man Cometh, Land & Property in Colonial Fauquier County, Virginia, 
compiled by Joan W. Peters, C.G.R.S., Willow Bend Books, Westminster, Maryland, 
1999, page 14.

238  Fauquier Families, Vol. 2, page 27.  Joseph Hudnal and James Hudnal.  Three slaves
plus two white males over 21 or between 16 and 21.
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Mary’s brothers in Stafford County Chancery Court over Elizabeth’s estate.  The suit also
involved the estate of Matthew Keene, who died in 1731, as well as the estates of 
Matthew’s widow Bridget, and Mary’s father, James.

Plaintiffs in the suit were:
• the children of Joseph and Mary Withers Hudnall: John, Joseph, Jr., William,

James, Frankee, Anne, Alice Hudnall,239 and William and Elizabeth Hudnall 
Morgan;

• the children of Henry Mauzy, Sr., and Ann Withers Mauzy, deceased: John, 
Henry, Jr., Peter, William, George, Elizabeth, Ann, Priscilla, and Hester Mauzy;

• Ursula Withers Allen, wife of John Allen;
• Bridget Withers Allen, deceased wife of William Allen;
• James McDonald, Jr., the son of Martha Withers McDonald, deceased;
• the children of Abraham and Elizabeth Withers Fields: John, Daniel, Henry, and 

William Fields, William and Judith Fields Yancey, Daniel and Eleanor Fields 
Greenwood,240 Thomas and Elizabeth Fields Oxford;

• the children of Mary Hudnall’s deceased brother, Keene Withers: Thomas and
Ann Withers Mountjoy, Robert and Million Withers Scandlan, John, James, and 
William Withers.

Matthew Keene had written his will on July 21, 1723, leaving all of his lands to his wife
Bridget during her natural life, as well as an enslaved child named Matt, to be hers 
forever.  To their daughter Elizabeth Withers, he left the land she was living on and after 
the death of Bridget, his entire estate was to go to Elizabeth and the heirs of her body 
forever.  She was left money to buy a mourning ring, and her husband, James Withers, 
received a five year old steer.  Matthew left his granddaughter Elizabeth Fields a bed and 
furniture, his grandson John Withers his Buccaneer gun,241 and one heifer to an 
indentured servant, Elizabeth Emmett.  The remainder and residue of the estate was to go 
to Bridget and be at her disposal forever.  He was careful to name Bridget the sole 
executor ‘and no other’.

239  Alice Hudnall was unmarried at the time the suit was filed but had married George 
Cloke by the time the suit was settled.  George was added to the suit during the 
interim.

240  Daniel and Eleanor Fields Greenwood were the parents of Elizabeth Greenwood 
who married John Hudnall in 1792 in Fauquier.  See Appendix 5 for more 
information.

241  A heavy, large caliber fowling or hunting gun, sturdy and capable of long range 
accuracy.
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Illustration 24: Inventory of the Estate of Matthew Keene, 1732.



On February 25, 1731, a codicil was added to the will leaving the land that Matthew 
Keene currently lived on to his grandson John Withers after the death of Bridget.  
Matthew Keene’s will was presented at Stafford court on April 14, 1731.  At his request, 
his estate was not appraised.  Bridget died at an unknown time in the next 15 years.

Mary Hudnall’s father, James Withers, Sr., wrote his will June 1, 1746, and it was 
presented in court on July 8, 1746.  He left an estate worth £697, 10 shillings, which 
included several enslaved persons, one of whom, Matt, the young boy left to Bridget 
Keene, was valued at £40.  He distributed 1,665 acres and several more enslaved persons 
specifically to his sons and sons-in-law, not his daughters, in addition to unspecified 
additional acreage given to his sons Thomas, Keene, and William Withers.

James bequeathed to his wife Elizabeth Withers for her natural life 100 acres and all she 
had brought to the marriage: household goods and furniture, cattle, the mill on Potomac 
Run, the tract of land where James lived at his death, and twelve enslaved persons: Tom,
Dick, Peg, Dinah, Roger, Bess, Jugg, Hannah, Winney, Priss, Daniel, and Ben, including 
all their future increase.

Elizabeth Withers survived her husband by twenty years and increased the estate 
considerably during her lifetime “by her own industry and with the assistance of the 
slaves”.242  She died without a will in 1766.  Her sons John and Thomas Withers were 
given administration.  The Hudnall suit maintained that John and Thomas combined 
together with James and William, their brothers, to defraud the complainants in the suit of
their rightful part of Elizabeth’s estate.  Specifically mentioned in the complaint were two
instances of fraud.  The first involved the sale of tobacco belonging to Elizabeth Withers 
and sworn to by James Buchanan, and the second involved the collection of a debt owed 
Elizabeth at the time of her death by William Allason.

Edward Herndon accepted a settlement payment of £35 and withdrew from a separate 
suit he had against the elder James Withers, and subsequently against his estate.  On 
August 14, 1769, Robert Scandlan and Thomas Mountjoy withdrew from the suit.  The 
four Withers brothers were subpoenaed several times beginning in 1769.  Like the 
Dickens’ tale of the English court system, the suit dragged on.

In 1772 the brothers, John and Thomas, answered the court that the wives of Joseph 
Hudnall and Henry Mauzy had died during the lifetime of Elizabeth Withers and so
Joseph and Henry were not entitled to anything Elizabeth Withers had acquired or 
anything devised her by her husband James who predeceased her.  As for the other 
complainants, the brothers maintained that they should have sued by the ‘next friend’, or 
guardian ad litem, and not by attorney.  They further averred that those who refused to 
join the suit should be made defendants to the suit, so that they could not bring a separate 
suit in the future.

242  Bill of Complaint, Fauquier Chancery court, page 9.
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After her death, Joseph Hudnall had divided Elizabeth Keene Withers’ wearing apparel 
among the surviving daughters, its worth being £322, ten and a half shillings.  A well 
dressed lady indeed.  John and Thomas, as administrators, sold off the greater part of the 
estate but maintained in depositions that the buyers did not pay for the goods.  They 
further maintained that they had spent extensive funds supporting their mother during her
widowhood, had lent her many things during that time, and that what they took from the 
estate was what they were owed for that support.  In another attempt to avoid paying the 
debt, John, William, and Thomas Withers pleaded that the events were more than seven 
years prior to the suit, and therefore no payment was necessary.  The suit dragged on until
1789.

Their arguments did not prevail.  The court ruled in favor of the complainants and 
appointed an ex parte commission to settle the proportions of the estate and report back to
the court “in case the defendants shall fail to attend after having had ten days previous 
notice of the time and place of their meeting.”

Joseph died during the litigation as did Eleanor Fields, wife of Abraham, and Ursula 
Allen, wife of John.  Martha McDaniel, wife of James, Bridget Allen, wife of William, 
and Ann Mauzy, wife of Henry, were already deceased at the start of the suit.  It appears 
that William Hudnall, the son of Mary Withers and Joseph Hudnall, Sr., also may have 
died during the intervening 20 years as his name is omitted in the May 1789 accounting 
of plaintiffs.  As Joseph’s oldest surviving son, John Hudnall took over as lead plaintiff 
on behalf of his deceased mother’s interests.  The Withers brothers were ordered to pay 
the heirs their lawful proportions of the estate and their respective portions were divided 
among their children.

Nearing the end

Joseph’s service during the American Revolution was that of a Patriot, providing beef and
other supplies to the Continental Army.  Pursuant to an act of the Virginia Assembly for 
adjusting claims ‘for property impressed or taken for public services’ during the war, he 
filed a claim in Fauquier County on March 25, 1782, for 375 pounds of beef valued at the
rate of 3 pence per pound.243

In 1783 Joseph Hudnall of District 7 was the owner of six enslaved persons: Ben, Crop,
Jenny, Sam, Simon, and Winney, along with four horses and 16 cattle.  He was taxed for 
one white male over 21 (himself), no white males over 16 and under 21, three enslaved 
persons 16 and over, of both genders, and three enslaved persons under 16.244

243  Virginia Publick Claims, Fauquier County, compiled and transcribed by Janice L. 
Abercrombie and Richard Statten, Iberian Publishing Company, Athens, Georgia, 
page 2.  Supplemental application at DAR Headquarters.

244  Fauquier Families, Volume 2, page 126, 123.  Tax lists for District 7 by Thomas 
Bronaugh.
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Joseph began to wind down his life and disperse his worldly goods to his surviving adult 
children.  On March 24, 1784, he made gifts to his daughters and these gifts were 
recorded in the Fauquier court.  To Betty Morgan he gave the enslaved Frank, probably 
confirming a dower gift already given.  To Frances he gave the enslaved Simon.  To
Nancy Anne he gave the enslaved Jenny.  To Alice he gave the enslaved Sam.  To Frances
and Nancy he gave the 200 acres of land on which he lived,245 including the one half acre 
cemetery on which his wife was buried and on which he would be buried.  Upon their 
deaths without heirs, the land was to go to his grandson Nathan Hudnall, one of the sons 
of Joseph, Jr.  Nathan, however, went out west and died around 1797, possibly in 
Kentucky or Kanawha County.  For more on the fate of the 200 acres, see Appendix 5.

An enduring mystery was created on March 24, 1784, in Fauquier court, when an order 
was entered that the Churchwardens of Hamilton Parish bind one John Hudnall to Joseph 
Hudnall.  For more on this see “John Hudnall – Bound to Joseph Hudnall in 1784” below 
and also Appendix 5.

Joseph died January 8, 1787, in Fauquier County246 and was presumably buried with
Mary on the reserved one half acre of land, in accordance with his wishes.

245  Adjacent to the lands of William Allason and William and John Withers on Great 
Run.

246  Hudnall Bible Record, Morgan family.  Library of Virginia, Richmond.
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Before 1781 residents had already begun migrating to the Shenandoah Valley and 
beyond as well as to North Carolina.  After the Revolution, these tides swelled in 
both directions.  Still more headed west to Kentucky and Ohio spurred in part by 
land grants to soldiers who fought in the French and Indian War and the Revolution. 
Many of these grants were sold to agents, subdivided and sold again.  Our family 
eventually took this route into western Virginia, now West Virginia, and points 
farther west.

District 7, which began at Tinn Pott Church, ran down the road by Germantown to 
Elk Run Church, now Routes 663, 649, and 610, down the road leading to Mrs. 
Bradford’s, now Route 644, to the main road, now Route 17, leading to Joseph 
Morgan, up that road past Morgan’s to the Rogues Road, crossing the Stony ford and 
along said (Rogues) road to the mouth of Tinn Pott (Creek/Run), up the 
Rappanhannock River to Lawson’s Mill (Lee’s Mill), then along the road leading to 
Robert English’s, now Route 651, and from thence along Tinn Pott Church road to 
the beginning.  (Tinn Pott Church was near the current town of Opal.  Elk Run 
Church was located at the intersection of what is now Midland Road and Elk Run 
Road.  Tinpot Creek/Run is close to Remington and flows into the Rappahannock.  If 
an eight mile radius was drawn around Opal, it would contain the land where Joseph 
lived.)



Descendants of Joseph Hudnall, Sr. and Mary Withers

John Hudnall

Joseph and Mary’s oldest child, a son named John, was born June 8, 1734.247  On 
September 23, 1765, John was gifted a parcel of land by his father consisting of 127 
acres, a portion of the 250 acres Joseph had received from his father, John III.248  The day 
before on September 22, 1765, Joseph, Sr., leased and subsequently sold, 114 acres from 
the same 250, to Charles Morehead.

John married Jemima Jennings, the daughter of Augustine249 and Hannah Jennings of
Hamilton Parish, Fauquier County, about 1766.  In Augustine Jennings’ will, dated 
December 13, 1776, Jemima Hudnall was bequeathed that estate she had already 
received, probably that given her as her dowry.  On March 28, 1774, John and Jemima 
sold the 127 acres given to him by his father to Charles Morehead.250  That same year 
John bought 302 acres in Culpeper County on margin for £150 and he and Jemima made 
their home there.251  In December 1781 he was awarded restitution for 240 pounds of beef
given to Continental forces during the Revolution.252  On April 7, 1796, he bought 50 
acres between Chesters Gap and the town of Falmouth from William and Catherine 
Howell.  He can also be found in the records for St. Mark’s Parish Vestry Book in 
Culpeper County.253

John and Jemima had several children: Nancy, born about 1767, who married Lewis 
Whitlemore; Sophia, born about 1768, who married Loppy Petts; Hannah, born in 1769, 
who married George Washington Courts in 1791; Elizabeth, born about 1771, who 
married William Clarke; Molly, born about 1773, who married John Hutcheson; Scytha, 
born about 1775, who married John Humbers; a daughter who married John Jeffries;254 
and Jemima Jennings Hudnall, born January 2, 1784,255 who married Elijah Withers on 

247  Hudnall Bible Record, Morgan Family.  Library of Virginia, Richmond.  Since the 
month was June he was probably born in 1734, not 1733.

248  Fauquier County, Deed Book 2, page 373.
249  Augustine Jennings, probably Jemima’s brother, was an elector from Fauquier 

County in the 1808 presidential election.
250  Fauquier County, Deed Book 5, page 509.
251  Culpeper County Deed Book G, page 218-222.
252  Virginia Publick Claims, Culpeper County, Iberian Publishing, Athens, GA, 

Abercrombie and Statten, 1971, page 7.
253  St. Mark’s Parish Vestry Book 1730-1785, transcribed and edited by Rosalie Edith 

Davis, Manchester, Missouri, 1983, page 109, January 23, 1783.
254  All of the daughters mentioned above are mentioned in John’s will, or their 

descendants are.
255  Tombstone, Pelham, Caswell County, North Carolina.
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July 23, 1799, in Culpeper County.256  As of this writing no other marriage bonds for the 
other daughters have been found by this author.

John and Jemima moved to North Carolina, about 6 miles south of Danville, Virginia,257 
probably after 1799.  John bought 180 acres on the waters off Wolf Island and Hogans 
Creek on January 24, 1803, from James Grant, Jr.,258 and he appears on the list of 
tithables for 1803 in Caswell District for that 180 acres of land.  He bought 236 acres 
from Peter Elmore on Hogans Creek on February 12, 1805.259  On November 24, 1812, 
he bought 206.3 acres from Joseph Arnett.260  The land bought from Joseph Arnett was 
later willed to John’s granddaughter, Elizabeth Riding Courts, who lived with him.  He 
owned 21 enslaved persons in 1810 and his wife was likely still alive.261

John wrote his will on July 23, 1814, and died in Caswell County by March 1815.262  His 
property consisted of 888 acres of land, 31 enslaved persons, a large number of livestock,
household goods, food supplies, a still, tools, crops, etc.  Most of his property, land, 
enslaved persons, and other items, was willed to his daughters or their survivors but about
$872 worth of property, not mentioned in the will, was sold.  An enslaved woman named
Sall was freed and was to be allowed to live with his family wherever she pleased.  His 
wife Jemima was not mentioned and can be presumed dead by 1814.263

His daughter, Jemima Hudnall, and Elijah Withers had moved to Caswell County by 
1808.264  They had two children, Scytha Ann Withers (Nunnally) and Elijah Keene 
Withers.  Jemima preceded her father in death, dying in Caswell County on November 1, 
1812.265  Elijah, who inherited quite a bit from his father-in-law, married Catherine 
Stubblefield, daughter of Wyatt Stubblefield, by bond of $500 on July 23, 1817.266  Elijah 
had 18 enslaved persons in 1810, 35 in 1820, and 18 in 1830.  Born October 1, 1775, he 
died June 26, 1834, in Caswell County.267  The Withers Family Cemetery in Pelham has 

256  John Pickett, a Baptist minister performed the marriage.  Marriages of Culpeper 
County, Virginia, 1781-1815, compiled, edited, and published by Catherine L. Knorr, 
1954.  Also FHL film 30927, page 95.

257  Federal Census 1810, Caswell County, North Carolina.
258  Caswell County, North Carolina, Deed Book N, page 17.
259  Caswell County, North Carolina, Deed Book O, page 90.
260  Caswell County, North Carolina, Deed Book Q, page 567.
261  Federal Census, 1810, Caswell County, North Carolina.
262  Bond of William Clark, June 24, 1815, regarding inheritance and debts of the estate.
263  North Carolina, Caswell County, land grants, tax lists, state census, apprentice 

bonds, estate records, Katherine Kerr Kendall, Multiple Image Press, 1977, North 
Carolina Archives, call record 020.508, box 42.

264  Tombstone of Elijah Withers, Pelham, Caswell County, North Carolina.
265  Birth and death dates for Jemima are from her tombstone which states she was born 

in Culpeper County, Virginia.
266  North Carolina Marriage Records, 1741-2011.
267  Tombstone, Pelham, Caswell County, North Carolina.
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many Withers’ tombstones but no Hudnalls, leaving the burial places of John and Jemima
Hudnall uncertain.

Julius Withers Monk applied to be a member of the Sons of the American Revolution as 
the great-great-great grandson of John Hudnall and the application states John Hudnall 
was a private in the Virginia Militia during the war.

George Courts was born May 6, 1761, in Charles County, Maryland, and died May 25, 
1847, in Rockingham County, North Carolina.  About 1800 he married Hannah Hudnall, 
John’s daughter, who died in Culpeper County, Virginia.268  This was a third marriage for 
George269  who was said to have served on the Virginia line.270  On December 14, 1807, 
George Courts received a land grant for 9 acres in Rockingham County on the waters of 
Woffesland (Wolfs Island) Creek.  He was buried at Courts Cemetery in Ruffin, North 
Carolina.  George and Hannah were the parents of Elizabeth Riding Courts, Jennings 
Courts, Daniel William Courts, and Lacy Ann Courts.  In 1810 he owned 11 enslaved 
persons.  Elizabeth Courts married George Brooks in 1818 in Rockingham County.271  
She died March 1, 1872, or possibly 1876.

Elizabeth Hudnall

Elizabeth, born January 18, 1736, married William Morgan on January 26, 1760.  
William died August 18, 1797, in Virginia, and was buried one mile south of Danville, 
Virginia.  Elizabeth Hudnall Morgan died September 15, 1815, and was buried in the 
same place.272  They had at least three sons, Charles, John, and James.273

Frances Hudnall

Frances, called Frankee, was born March 9, 1740.  She never married and she helped to 
raise the children of the John Hudnall who had been bound to Joseph Hudnall in 1784.  
See “John Hudnall – Bound to Joseph Hudnall in 1784” below and Appendix 5 for more 
on John and his children.

On April 2, 1787, Frankee, in her own right, had five horses, nine cattle, and two 
enslaved persons but by May 14, 1791, she had only one tithable, a slave over 16, and 

268  Sons of the American Revolution papers.
269  His other wives were Zippora Cooper and Chloe Tolson.
270  This author has neither sought nor found any military record for him.
271  North Carolina Marriage Index, 1741-2004.
272  Hudnall Bible Record, Morgan family, Library of Virginia, Richmond.  A William 

Morgan died in Lincoln County, Kentucky, in 1797.  This person was not the son-in-
law of Joseph Hudnall, Sr. (DAR Ancestor number A059647)

273  Leases in the Manor of Leeds, 1796.
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three horses.  John Hudnall who was by then no longer a minor, was responsible for one 
tithable, himself.  By 1792 Frankee has four horses.

When Frankee wrote her will on February 25, 1829, she included the children of John 
Hudnall with references to having partly raised them.  The will was presented in court on 
May 26, 1829.  By that time, both John Hudnall, Sr. (abt. 1770-1817) and his son, John, 
Jr., had died and were not in Frankee’s will.  John Hudnall, Sr.’s children, who were 
adults by the time of Frankee’s death, were named as William, James, Albert, Joseph,
Alexander, and Nancy Ann.  His children by Mary Cowan were not named in Frankee’s 
will.  For more information, see Appendix 5.

Nancy Anne Hudnall

Nancy Anne, called Nannie, was born May 5, 1742.  She never married but, along with 
her sister Frankee, helped to raise the children of John Hudnall, who was still alive and 
was mentioned, along with his children, in Nancy’s will, written on November 26, 1806.

Nannie had land and owned enslaved persons.  She died in 1811 and her will was proved 
in court on December 23, 1811.  For more information, see Appendix 5.

Alice Hudnall

Alice was born May 2, 1745, in Prince William County.  She married George Cloke on 
June 29, 1772, in Fauquier.  Her father, Joseph, Sr., was the bondsman for the marriage 
and he made gifts to Alice, recorded in March 1784, as he approached his death.

George Cloke may have served with the Fifth Virginia Regiment of Foot in the 
Revolutionary War, in Capt. Richard Anderson’s Company.  He was ‘left sick in 
Philadelphia’ in 1778 according to the company muster roll.274

Some family genealogists believe George and his family went west to Kentucky and this 
is entirely possible as he doesn’t appear in later Virginia records.  A George Cloke 
appears on the Kentucky Tax Lists of 1799-1802 in Woodford County in August 1800.  
The Woodford area is now part of greater Lexington, a destination area during the 
movement west after the war.

George and Alice may have had two daughters, Nancy and Mary.  Nancy married Tyre 
Glenn on December 1, 1798, in Woodford County, Kentucky,275 was widowed in 1803, 
and married John Brown on March 21, 1806.276  Nancy may have died in Shelby County, 
Kentucky, in 1856.

274  U.S. Revolutionary War Rolls, 1775-1783, March 5, 1778.
275  Kentucky, County Marriage Records, 1783-1965, FHL film number 252324, 

marriage bond December 1, 1798.
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Mary, called Polly, married William Glenn, Tyre’s brother, on June 4, 1804, in Woodford 
County, Kentucky.277  Mary died in Russellville, Putnam County, Indiana, in 1839.

Alice may have died in Woodford County, Kentucky, on November 26, 1806.

William Hudnall

William was born October 26, 1747.  No deed of gift has been found by this author for 
William nor any transfer of property, at least in Fauquier County.  Listed in the original 
suit filed by his father, Joseph, Sr., against the Withers brothers, William had probably 
died by the time the suit was settled in 1789.  He may have been the father of the John 
Hudnall (abt. 1770-1817) bound to Joseph in 1784.  Nothing further is known.278

James Hudnall

James, the youngest of Joseph, Sr.’s children, was born February 16, 1749.279  He married
Jemima Harding in 1771280 in Northumberland County, Virginia.  They had two children;
William and Elizabeth Keene.  Jemima died on Saturday, August 17, 1793, in 
Northumberland.281  James died in 1798 in Northumberland.  He may have served in the 
militia in the Revolutionary War.

His son, William, born about 1775, never married and died in 1797.  In his will282 he left 
his lands purchased of Richard Ball and Thomas Harcum, his enslaved female Winny, 
and his riding horse, to his sister, Elizabeth Keene Hudnall.  He left his watch to William 
Gaskins and forgave what Mr. Gaskins owed him for goods.  Samuel Harding and Ellis 
Hudnall were witnesses to his handwriting to prove his will.  William’s father James 
acted as his executor before dying the following year.

276  Kentucky County Marriage Records, 1783-1965, FHL film number 252321, marriage
bond March 21, 1806.  John Brown and William Glenn, suretees.

277  Kentucky, County Marriage Records, 1783-1965, FHL film number 252324, 
marriage bond June 4, 1804.

278  From 1789 to 1799 there was a William Hudnall in Fauquier County.  This William 
was the son of Joseph Hudnall, Jr.  He married Rosanna Cockrell and died in 
Kanawha County in 1848.

279  Hudnall Bible Record, Morgan Family.
280  Virginia, Marriage Records, 1700-1850.  The date was probably February 20, 1771.
281  Obituary, The Virginia Herald and Frederickburg Advertiser, August 29, 1793.
282  Virginia, Northumberland County Court, Book 15, page 400.
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Elizabeth Keene Hudnall was born about 1780 and married William Morgan on June 2, 
1798, in Northumberland County.283 She died in Lynchburg, Virginia, on September 2, 
1823 leaving William Morgan a widower.284

283  Virginia Marriages, 1785-1940, FHL film number 32, 712.
284  Obituary, The Virginian, Lynchburg, Virginia, September 5, 1823.

88

Illustration 25: Obituary, The Virginian, Lynchburg,  
September 5, 1823.



John Hudnall – Bound to Joseph Hudnall in 1784

Background

During the March 1784 Fauquier 
Court session the Churchwardens 
of Hamilton Parish were ordered to
bind John Hudnall to Joseph 
Hudnall.  Whether this was Joseph 
Senior or Junior was not noted in 
the order, nor was the reason for 
the binding recorded.  Certainly it 
signified that John was a minor 
and not the son of the Joseph to 
whom he was bound.  Binding 

usually indicated a child was an orphan but could simply mean the parent was too poor or
was absent and could not provide for the child, which sometimes happened if the father 
was a soldier in the Continental Army.

Who was John Hudnall?

While some facts are known about John Hudnall, his parentage is not one of those facts.  
The 1810 census indicated John was between 26 and 44 years old making him born 
between 1766 and 1784.  He married and had children and came to be known in court 
records as John Hudnall, Sr.  In a court deposition in 1843, John Downing stated that 
John Hudnall, Sr.’s children: Albert, William, James, Joseph, John, Jr., and Nancy, Mr. 
Downing’s deceased wife, were Frances (Frankee) Hudnall’s nephews and niece, 
implying they were the children of one of Frankee’s brothers.  Her brothers, the sons of
Joseph Hudnall, Sr., were: Joseph, Jr., John, who died in North Carolina, William, and
James.  If what Mr. Downing said was true, it follows that one of these men was the 
father of this particular John Hudnall, and the children were her great nephews and great 
niece.

It was not James, who married Jemima Harding and had two children: William and
Elizabeth Keene Hudnall.  This leaves Joseph, Jr., John, and William.

Joseph, Jr., married in 1759 making him a possibility to be John’s father and Joseph, Jr., 
had no other easily identifiable son named John.  If the binding was to Joseph, Sr., this 
would be reasonable if the father was not present in the county for some reason.  Joseph, 
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                  John Hudnall, Sr. (abt. 1770-1817)
     m1. Elizabeth Greenwood     m2. Mary Cowan
                |                                            |
          Albert                                   Elizabeth
          William R.                            Fanny
          James H.                               Richard
          Joseph
          John, Jr.
          Alexander
          Nancy Ann

Illustration 26: Court Order binding John Hudnall to Joseph Hudnall.



Jr., was taxable in Fauquier from 1781 to 1786 and again in 1791, 1794, and 1796.  The 
gaps in the taxable years are not easily explained.  Joseph, Jr., may have left the county 
temporarily.  But where did he go and, if so, why did he not take his son with him?

Joseph, Sr.’s son John married about 1766 so he could have had a son born around 1770 
but why would his son be bound to a grandfather or an uncle?  John and Jemima Jennings
Hudnall sold their land in Fauquier in 1774, so any son of theirs would not have inherited
land there from them.  This could make them possible parents of the John in question 
since there was no land in the accounting of the estate of John Hudnall, Sr. (abt. 1770-
1817).  John and Jemima bought land in Culpeper County in 1774 and lived there until at 
least 1799.  By 1803 John was living in North Carolina.  But again, why bind the son to a
grandfather or uncle when the father is alive and the family intact.  When John died in 
North Carolina in 1815, there was no mention of a son in his will.

Lastly there is William, about whom very little is known.  Did William marry or have a 
son?  When and where did William die?  Born in 1747, he would have been the right age 
to father a son around 1770.  But did he?  He was alive and on the list of plaintiffs in 
1769 when his father filed suit against the Withers brothers, but appears to be missing 
from the list of plaintiffs for the settlement in 1789.  At a court hearing during the same 
session in March 1784 where the binding was ordered, the suit against the Withers 
brothers was continued for an unknown reason.  When his father settled his remaining 
property by gifts to his daughters in 1784, William was not mentioned.  In fact no 
distributions of property from Joseph, Sr., to any of his sons, other than John, the oldest, 
have been found by this author.285

If Mr. Downing was correct about this John Hudnall’s children being the nieces and 
nephews of Frankee Hudnall, then Joseph Hudnall, Sr.’s son, William Hudnall, becomes 
the most likely son to be the father of the John Hudnall bound to Joseph in March 1784.  
And if William died during or before 1784, his son being bound to his father makes 
perfect sense.  Joseph Hudnall, Sr., was a prominent and respected member of his 
community.  Further, since Joseph, Sr., lived on the same land as his daughters Frances 
and Nancy Anne, it follows that they would continue to care for William’s orphaned son 
after their father died in 1787.

There is another aspect to the familial relationship of John Hudnall’s and Elizabeth 
Greenwood’s children to Frankee Hudnall and this may have been misunderstood by John
H. Downing when he expressed his opinion of their relationship, or not.

The children of John Hudnall and Elizabeth Greenwood were Frankee’s first cousins, 
twice removed, through their mother, Elizabeth Greenwood.  This relationship is 

285  An entry in the Rent Rolls for Fauquier in 1770, traced back to the same entry in 
Prince William County, appears to be related to William Hudnall, the son of John 
Hudnall III, perhaps through his son William Thomas Hudnall, but this interpretation 
could be inaccurate.
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irrespective of any they enjoyed through John Hudnall himself, and there was obviously a
connecting relationship on that end as well, if for no other reason than a shared last name.
It is entirely possible that, in addition to being first cousins, twice removed, the children 
were also Frankee’s niece and nephews through John Hudnall’s side of the family.

The following chart shows the relationship of the children to Frankee Hudnall through 
the Withers/Fields/Greenwood side of the family.  Obviously this particular relationship 
did not exist with John’s children by Mary Cowan.

                                        James Withers – Elizabeth Keene
                   _______________________|________________________
                   |                                                                                              |
          Mary Withers                      (sisters)                                 Elizabeth Withers
             m. Joseph Hudnall, Sr.     (brothers-in-law)                     m. Abraham Fields
                        |                                                                                       |
             Frankee Hudnall              (1st cousins)                             Eleanor Fields
                (unmarried)                                                                      m. Daniel Greenwood
                                                                                                                   |
                                              (1st cousins, once removed)              Elizabeth Greenwood
                                                                                                           m. John Hudnall
                                                                                                                     |
                                              (1st cousins, twice removed)              Albert Hudnall
                                                                                                         William Hudnall
                                                                                                         James Hudnall
                                                                                                         Joseph Hudnall
                                                                                                         John Hudnall, Jr.
                                                                                                         Alexander Hudnall
                                                                                                         Nancy Ann Hudnall

Who John’s father was may remain in dispute.  What happened to him after 1784 is not in
dispute.  His children and their descendants went on to vastly divergent lives in Virginia 
and elsewhere, and can be followed through several court cases.  For more on this John 
Hudnall and his descendants, see Appendix 5. Divergence, Anomaly, and a Departure.

91



Joseph Hudnall, Jr. and Mary Ann Taylor

Joseph, Jr., was born February 8, 1738,286 in Prince 
William County, Virginia.  In 1759 he was tithable in 
Fauquier, with payment due from by his father.

A marriage bond for Joseph and Mary Taylor was 
posted November 29, 1759, in the newly organized 
Fauquier County.  Mary Ann, born about 1740 in Prince 
William County, was the daughter of Benjamin and 
Elizabeth (Walters/Waters) Taylor.  Her mother was 
deceased by the time of the marriage.  Both Joseph 
Hudnall, Sr., and Benjamin Taylor gave permission for 
the marriage, indicating both Joseph, Jr., and Mary Ann 
were possibly underage, although Joe, Jr., acted as his 
own bondsman.287  Mary Ann had at least one sister,

Frances, who married James Basham by bond on March 21, 1762.288  Joe and Mary Ann 
had several children whose names and birth dates are difficult to discern with certainty.  A
son, Richard, appears to be their first male child, born sometime between 1760 and the 
signing of a lease in 1769.

On April 17, 1769, Joe, Jr., leased 111.25 acres, including all houses, buildings, water 
courses, waters, etc., in Fauquier County from Richard Henry Lee of Westmoreland 
County.  The lands were leased for the natural lives of Joe, his wife Mary, and their son
Richard, “and during the natural life of every and either of them longest living” for the 
yearly sum of six pounds, fourteen shillings, and two pence current money of Virginia in 
addition to quit rents.  As part of the lease Joe was required to build a good dwelling 
house at least 16 feet square, as well as a tobacco house or barn at least 24 by 20 feet.  In 
addition to several other requirements, he had to plant one hundred winter apple trees at 
least forty feet distant from each other.289

286  Joseph’s birth year on the old calendar was 1737/8.  Under the current Gregorian 
calendar this would be 1738.

287  Virginia Select Marriages, Fauquier County, Virginia, FHL film 31633.  No returns 
for 1759 are available so the bond date is used here.  “The original marriage bonds, 
from 1759 to the end of 1794, having become much worn and torn, in order to 
preserve them from further wear and tear, have been copied into this book, verbatim, 
chronologically.  T.E. Bartenstein, clerk, 1933.”

288  Virginia, Compiled Marriages, 1660-1800, Fauquier County.  FHL film number 
31633.

289  Indenture, Deed Book 3, pages 495-498.  Recorded at Fauquier Court House, 
September 25, 1769.
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  Joseph, Jr. (1738-aft. 1820)
         m. Mary Ann Taylor
                    |
            Richard
            Thomas
            Elizabeth
            William
            John (unproven)
            Nancy “Lucy”
            Molly
            Nathan
            Benjamin
            Frances



On May 20, 1772, Joe leased another 77 acres from Richard Henry Lee290 at a rent of four
pounds, twelve shillings, and five pence.  That lease was sold several times as indicated 
by a notation on the back of the original: “Hudnall to Maddux, Maddux to (Francis) 
Atwell, Atwell to (Henry) Daytree, Daytree to (Eppa) Timberlake (1792)”.  Later a 
dispute arose over whether rent should be paid in tobacco rather than in cash.291  Tobacco 
prices fluctuated and after Richard Henry Lee’s death in 1794, Timberlake was sued by
Martin Pickett for non payment of the rent in tobacco which had risen in price.  Joseph 
Hudnall sold two enslaved persons, Marcus and Lucy, furniture, livestock and crops to 
Martin Pickett on August 2, 1772.292  The deed of sale made no mention of Jr. or Sr.

Joe was recommended for sheriff in 1776.293  In 1778 he was a tithable in the Upper 
Parish of Thomas Digges, part of Leeds Parish.  He also served as a Justice in 1778.294

Joe, Jr., served in the militia in Virginia during the Revolutionary War,295 in Captain 
Benjamin Harrison’s Company of Volunteers from Fauquier County under Major Martin 
Pickett.296  Virginia had a long standing law requiring all men between the ages of 18 and 
45, excepting mulattos, slaves, and Indians, to serve in the militia.

On May 23, 1786, a judgment was entered against Joseph Hudnall and Eppaphroditus 
Timberlake for 1,305 pounds of tobacco to be paid to Joseph Henry Lee with interest of 
5% per year and costs for a Replevy bond,297 a judicial surety bond issued by a court to 

290  Richard Henry Lee inherited 4200 acres in the Northern Neck of Virginia which he 
leased to tenant farmers.

291  Pickett v. Timberlake, Fauquier Chancery Court, 1798.
292  Fauquier County Deed Book 5, page 273.
293  Fauquier County, Minute Book 5, page 267.
294  Daughters of the American Revolution, Ancestor number A059649.
295  Affidavit, Kanawha County, 1820, in support of Thomas Hudnall’s pension claim.
296  Virginia, Western Battalion, 1781-1782, Folder 341, Various Organizations, Folder 

364.
297  Fauquier County Minute Book, 1784-1786, page 5.
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Thomas Digges’ District 3 started at the thoroughfare of Broad Run down the Prince
William line to the road leading from Cuthburt Harrison’s to Benjamin Harrison’s 
just below Dorrels Run and along that road to the crossroads at Foote’s Quarter; 
from there up the road to Triplett’s then along the old run road to Armistead 
Churchill’s.  Present day this may have meant to Blisterburg and by Route 616 to 
Casanova and west to its intersection with Route 17.  There the line ran up the Main 
Road, now Route 17, to the parish line just north of Warrenton, and from that point 
along the parish line to Ransdell’s Road at Baldwin’s Ridge and then on the 
southeast side of District 2 to the beginning.



protect against the loss of property sought to be returned to a petitioner.  In this case it 
was related to the lease of the land from Richard Henry Lee, which lease had been 
subsequently sold to Timberlake.

In 1782 and 1783, Joe, Jr., had one tithable, himself, four cattle and two horses,298 in 
District 6.  He had no white males between 16 and 21 and no enslaved persons of any 
age.  In 1784 he had one tithable, himself, and one horse and the situation had not 
changed in 1785.  In 1791 his son Nathan was old enough to be tithable and was taxed to
Joe, along with one horse.  In 1792 and 1793 Joe does not appear on the tax records for 
Fauquier, but he reappeared in 1794 where he was also responsible for his son Benjamin. 
Where he was or why he was not taxed in 1786-1790, 1792, and 1793, has not been 
ascertained by this author.

In 1783 James Withers, who had been sued by Joseph, Sr., over Elizabeth Withers’ estate,
also lived at Tinpot in Bronaugh’s District, the owner of twelve enslaved persons.
298  Personal Property Tax List, District 6, William Pickett.
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Slavery in Fauquier County

In 1778 70% percent of whites had no slaves in William Pickett’s District 6 in Leeds 
Parish and 36% percent of whites in Bronaugh’s district of Hamilton Parish had no 
slaves in 1778.

“The difference between Leeds Parish and Hamilton (Parish) in percentage of whites 
who did not own slaves is noteworthy.  It is even greater between the three western 
districts of Leeds and the rest of the county ... the reason for the difference is clear.  
The closer to the Potomac River one got in Fauquier the earlier land was granted and 
cleared and the larger were the individual tracts.  The land was more suited to tobacco
growing and closer to the ‘market’ of the tobacco warehouses.  The westernmost part 
of Fauquier in the foothills of the Blue Ridge was more rolling, rocky, and forested.  
It had fertile soils suitable for subsistence family farming.  The land in that section of 
the county was divided in tracts generally 200 acres or less whereas in its older 
southern and eastern region 400 acres up to 1000 or more was the norm.  Many large 
lots were owned by non-residents and worked by overseers and the slaves provided 
them by the owners.”  Fauquier Families, Volume 2, page 76.

District 6 began at the Rappahannock River, northeast, along the Leeds Manor line 
to the main road, near the town of Marshall, ran down the road by Captain Scott’s 
to the Parish line, with it to the Main road by the Courthouse and down it to Tinn 
Pott Church, then along the Mill road by Robert English’s to Lawson’s Mill, then 
up the River to the beginning.  Fauquier Families, Volume 2, page 130, 127.



Joe, Jr., and Mary Ann had several children:299 Richard, born between 1760 and 1769; 
Thomas, born about 1760; Elizabeth, born about 1762; William, born about 1765; Nancy,
born about 1766-1772; Molly, born about 1768-1774; Nathan, born about 1775; 
Benjamin, born about 1776; and Frances, born about 1777.  They may have had a son 
John, born about 1770.  For more on this possible son John, see Appendix 5.  Some of 
their children went west after the Revolution, including Nathan and Benjamin.  Some 
lived in Kanawha County for a time before going on to Kentucky.

By 1807 Joe and Mary Ann had moved to Kanawha County where he and his son 
William appeared on the county personal property tax rolls.300

Joe and Mary Ann were in the 1810 census in Kanawha County and this was the last 
census301 in which they are found there, but not the last official document to place at least 
Joe there.  Their son Thomas remained in Fauquier for a time.  On May 6, 1820, Joe, then
about 80, made an affidavit attesting to the service of Thomas in the Revolutionary 
War.302  In that same statement, Joe stated he had been a ‘Militia Man’ in the war.  By 

299  Some family researches believe they had a son Joseph, born April 8, 1774.  This 
Joseph was almost certainly descended from John II through John III’s brother 
Richard.

300  Under the common misspelling of Hudlin.
301  One male and one female over 45, living next door to William Hudnall.  Joe and 

Mary Ann would be about 70 in 1810.
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In 1784 the Fauquier Court ordered that the Churchwardens of Hamilton Parish bind 
John Hudnall to Joseph Hudnall.  Fauquier County Minute Book, 1781-1784, page 
44.

Since the binding was recorded immediately after Joseph Hudnall, Sr.’s gifts to his 
children, the bind was probably to Joseph, Sr., although this was not specified.  
Binding generally signified that the child was a minor and an orphan.  The records 
for Hamilton Parish are missing so the reason for the binding may never be known.  
Bishop Meade records that the Vestry Book had been placed in the office of the Clerk
of Fauquier County and “... there torn up, page after page, by clerks and others, for 
the purpose of lighting cigars or pipes.”  Records of Dettingen Parish, Prince 
William County, Virginia, Library of Congress Number 76-28678, Historic Dumfries 
Virginia, Inc., Dumfries, Virginia, 1976, page i.

Just who was the father of this John Hudnall was not recorded.  However, he was the 
John Hudnall who married Elizabeth Greenwood in 1792.  See Appendix 5 for more 
on the family of John Hudnall.



April 14, 1820, Thomas had moved to Athens County, Ohio, and filed a pension claim 
from there, under the Act of 18 March 1818.

As happened with the Irish, the Hudnall family migrated in kin groups.  Mary Ann’s 
sister Frances and her husband James Basham moved to Kanawha County.  Joe’s sister
Elizabeth and her husband John Proctor were in Kanawha County by about 1794.

302  This may be the only definitive link between Joseph Hudnall, Jr., and Thomas 
Hudnall.
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The above map shows the counties that would be subsequently formed 
from Kanawha County.  Courtesy of West Virginia Archives and History 
Library.

Illustration 27: Kanawha County, 1806.
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Author’s Note:  Here I diverge from other Hudnall genealogists.  Most family 
researchers believe that Mary Ann Taylor Hudnall died about 1835 and was buried at 
the Bolin Cemetery in Vinton County, Ohio, about ten miles from Alexander 
Township, and that Joseph Hudnall, Jr., also died in 1835 and was buried there.

Most, if not all, of these attributions seem to stem from, or are copied from, a single 
source, the personal recollection of Emma Bell Hudnall Robinson (1876-1956), the 
great granddaughter of Thomas Hudnall, the Revolutionary War matross.  These 
recollections were dictated in 1954.  As with so many family legends, personal 
recollections usually contain an element of truth but as a whole are generally not 
factually accurate.  Because of their availability via the Internet, they are propagated 
over and over by multiple researchers without a factual source.  With all due respect 
to Mrs. Robinson, the deaths and burials of Joseph Hudnall, Jr., and Mary Ann Taylor
Hudnall may fall into this category.

It is highly unlikely that Joseph, Jr., and Mary Ann both died in Athens County in 
1835 or that they would have lived to such ages at that time and place.  Joseph was 
not in the 1820 or 1830 census with his son Thomas or Thomas’ daughter Mary 
Bolen, although Mary Ann Hudnall could be the second female over 45 in Thomas’ 
household in 1820.  Joseph, Jr., and Mary Ann cannot be found as head of household 
in any Hudnall/Hudlin, etc., census after that of 1810 in Kanawha County, although 
Joe, Jr., swore an affidavit in 1820 in Kanawha County.  It is possible that they both 
died in Kanawha County, or that Joe at least died there.  Another female over 45 who
could have been Mary Ann was living with their son, Benjamin, in 1820 in Kanawha 
County, Virginia, but was not with him in 1830.  It is most likely that the Joseph 
Hudnall cited by researchers as having died in Athens County in 1835 was Thomas’ 
son Joseph (1785-1835).
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Illustration 28: Joseph Hudnall, Capt. Benjamin Harrison’s Company, 1777.

Partial roster of Captain Benjamin Harrison’s Volunteer Company, Fauquier County, 
raised in late August or early September 1777.  Under Major Martin Pickett the 
company joined Washington’s army near Germantown on October 5, 1777, attached 
to the 3rd Virginia Continental Regiment.  The company was discharged at White 
Plains, New York in November 1777.  Note: Joseph Hudnall, Benjamin Taylor, and
William Spicer.  This confirms Joseph’s statement in 1820 that he had been a ‘militia
man’.
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Illustration 29: Affidavit of Joseph Hudnall, May 6, 1820.

“                                       Kanawha County Virginia
On this 6th day of May 1820 personally appeared before us John Hansford and 
David Milburn two Justices of the Peace in and for said county Joseph Hudnall 
about eighty years of age and made oath that he is well acquainted with Thomas
Hudnall whose Declaration is hereto anaxed – and that he saw the said Thomas 
Hudnall in the Regalor (Regular) Service near and at Williamsburg in the 
Revolutionary War and that the said Joseph Hudnall himself was a Militia man 
at the same time and also that he saw the said Thomas Hudnall several times 
while the said Thomas Hudnall was in the Regalor Service a part of his time was
for three years inlisted and the balance of his time was for During the War – 
Sworn before us this six 6th day of May 1820.” (sic)

Of note, at no time in this affidavit does Joseph Hudnall identify himself as the 
father of Thomas Hudnall.



Descendants of Joseph Hudnall, Jr. and Mary Ann Taylor

Richard Hudnall

Richard was born before September 25, 1769, when he was included as the son of Joseph,
Jr., in the lease of 111.25 acres of land in Fauquier County from Richard Henry Lee.  
Being specifically mentioned when none of the other sons were, implies he was probably 
the eldest son.  The lease gave a life estate in the land to Joe, Jr., Mary, and Richard.

Thomas Hudnall

Thomas was born in Fauquier County about 1760.  Not on the lists of the Virginia Militia 
through 1776, probably because he was too young,303 Thomas enlisted for a term of one 
year in the Continental Line in October 1778 at Fauquier courthouse, under Captain Elias

303  White men were required to serve in the militia from the ages of 18 to 45.
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Author’s Note:  A Richard Hudnall from Fauquier County, a soldier in the 
Continental Army, was killed in the Revolutionary War.  The only record found by 
this author referencing this fact is a Fauquier court record from October 1797 
ordering that Thomas Hudnall be certified as Richard’s heir at law.  If, as appears to 
be true, Richard was the oldest son of Joseph and Mary Ann, he could very well be 
the Richard referenced in the court record.  Why Thomas would seek the court ruling
is a mystery unless the ruling gave him rights to the lease of Richard Henry Lee’s 
property or future bounty land rights.  This author has found no other Richard 
Hudnall who might qualify although it begs the question why a brother and not the 
father would be declared the heir.  That Richard’s father already had a life estate on 
the land could explain why.  It’s also possible that Joseph, Jr., had left Fauquier for 
Kanawha County by 1797 as he last appears on the tax rolls in 1796.

Illustration 30: Fauquier Court Order Regarding Richard Hudnall, October 1797.



Edmonds in Colonel Thomas Marshall’s Regiment.  He was discharged after about a year
due to sickness after having served in the garrison at Little York in Virginia.304  He 
reenlisted again in Richmond in 1779 or 1780 under Captain Ambrose Bohannon in 
Colonel Charles Harrison’s 1st Regiment of Artillery where he served for the duration of 
the war as a matross.305

Ranking just below a gunner, the duty of a matross was to assist the gunners in loading, 
firing, and sponging the weapons.  They were provided with firelocks and traveled with 
the store wagons as guards.306  The regiment was assigned in March 1778 to General 
George Washington’s main army in the northern theater, serving at White Plains, West 
Point, Pluckamin, New Jersey, Morris Town, Fredericksburg, Smith’s Clove, Haverstraw 
(south of Stoney Point), and Rammapough in 1778-1780.307  They were sent south in 
April 1780.  Thomas served at the battles of Camden and Guilford Courthouse on March 
15, 1781, in South Carolina, and the Siege of Ninety-Six, an eight point star fort held by 
Americans loyal to the British.308  The siege lasted from May 22 to June 18, 1781.  At the 
Battle of Camden Thomas’ Regiment, along with the entire American forces under 
General Gates, suffered a significant defeat at the hands of the British.  Six officers of the 
Artillery were captured or killed in that battle.309

Formally discharged in August 1783, Thomas surrendered his discharge paper at 
Richmond when he received his land bounty warrant and final wages.  He sold his bounty
warrant to Eppa Hubbard in 1784.

Thomas married Mary Ann Stricklin310 about 1783.  Mary Ann was born about 1764311 
possibly in Shenandoah County, Virginia.312  They had eight identified children: Elizabeth
“Betsy”, born 1783; Joseph (1785-1835); Mary Ann, born March 15, 1790, in Fauquier 

304  Little York was another name for Yorktown.
305  1st continental Artillery Regiment, was comprised of ten companies from Virginia.  

Each company was comprised of four officers, one sergeant, four corporals, four 
bombardiers, eight gunners, and forty-eight matrosses.

306  Wikipedia.
307  Ambrose Bohannon Revolutionary War record.  Officers of Bohannon’s rank received

ten times the pay of privates.  Plus they received an even more generous monthly 
subsistence allowance.  Bohannon received a land bounty of 200 acres on May 29, 
1792.

308  Thomas Hudnall pension application.
309  (a.t.o.p.)  http://www.battleofcamden.org/verif_amer.htm  Another possible family 

member, Kader Harold, also rendered Cader Harrol, a private in the North Carolina 
militia, Colonel Henry Dixon’s regiment, was wounded and captured but escaped.

310  Also rendered Stricklen, Strickler, and Strickling.
311  Pension application of Thomas Hudnall, April 14, 1820, Athens County, Ohio.  

Thomas stated his wife was 56 years old.
312  There was a Matthew Stricklin in Lower Parish, Isle of Wight, in 1720.
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County;313 Judah, born about 1792; Susannah, born around 1794; Drusilla, born about 
1796; William M., born May 17, 1798;314 and Thompson born about 1801.

In Fauquier County in 1784 Thomas had one tithable, himself, and one horse.  In 1785 
and 1786, his situation had not changed.315  The family continued to live in Fauquier until
at least 1810 with five children still at home.316  By 1818 they had gone west as far as 
Kanawha County.317

Thomas and Mary Ann moved farther west to Ohio by 1820 where they were farming in 
Alexander Township, Athens County, along Cherry Ridge.318  He applied for a pension in 
1820 and affidavits of support were filed by Joseph Hudnall, Jr., 80, and by Elizabeth 
Hudnall’s husband, John Proctor, 56, attesting to his service.319  Both Thomas and Mary 
Ann were alive in 1840 and two females were living with them, one 15-19 and one 40-49,
who would be their daughter, Judah.

Thomas Hudnall wrote his will September 27, 1838, and died in October 1843.  He was 
buried along Cherry Ridge.  His wife Mary Ann died about 1841 and was said to have 
been buried at the Bolin Cemetery in Vinton County, Ohio, but was probably buried at the
Hudnall Family Cemetery at Cherry Ridge.  Thomas made a codicil to his will on 
February 21, 1842, where he mentioned that his wife had died.  He appointed Edward 
Dudley his executor and guardian of Judah.  His estate was appraised at $62.09.

_____________________________

Thomas’ daughter Mary Hudnall married Samuel H. Bolen (1786-1860) in April 1808 in 
Virginia.  Samuel, born about 1786, served in the War of 1812, enlisting on March 31, 
1813, in Fauquier County.  A private in Captain Enoch Jeffries Company of the Virginia 
Militia, he was discharged on October 12, 1813, and received a bounty land warrant for 
80 acres.  They moved to Ohio about 1823.  Over the course of their marriage they had at 
least eleven children: William, Frances, Jinetta, Ann, James, Benjamin, Samuel, John, 
Priscilla, Martilla, and Thomas.320  After Samuel died on December 1, 1860, Mary 
received a widow’s pension and land bounty for his service.321  She died February 15, 

313  Find A Grave, Hudnall Family Cemetery, Alexandria Township, Athens County, 
Ohio.

314  Find A Grave, Hudnall Family Cemetery, Alexandria Township, Athens County, 
Ohio.

315  Personal property tax records, Fauquier County, Virginia.
316  Federal Census, Fauquier County, Virginia, 1810.
317  Their daughter Drusilla married William Gibson in Kanawha County in 1818.
318  Ibid., Pension Application, certificate number 17933.
319  Thomas’ certificate #17933 commenced April 14, 1820.  Bounty land warrant 

number 12197, 100 acres, issued October 6, 1792.
320  Mary Hudnall Bolen, widow’s pension records.
321  W.O. 2049 and W.C. 5775.  War of 1812 Pension Application Files.  Warrant number

749.
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1875, and was buried in the Hudnall Cemetery at Cherry Ridge, Alexander Township.322  
Although her residence was Athens County, her post office was Meigs County in 1871.

_____________________________

Judah never achieved her reasoning.  In his pension application dated November 4, 1820, 
Thomas mentioned his daughter Judah, 30, as ‘never endowed with reason’.  In his will
Thomas left his estate to his wife for her lifetime, which was changed after her death with
a codicil.  There were small bequests to his children.  The will specified that after the 
death of Mary Ann, the remainder of his estate at the time of his wife’s death would be 
put in trust for Judah, who was non compos mentis.  After her father’s death, Judah lived 
with her sister Mary Bolen.323  Probate records for Athens County show guardianship 
filings for her through March 23, 1861.  She died in Athens County, Ohio.  An accounting
of her estate was filed July 23, 1864.324

322  Tombstone.  Find-A-Grave.  Hudnall Cemetery, Athens County, Ohio.
323  Federal Census, 1850 and 1860.
324  Athens County Court House, file 236.
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Illustration 31: Samuel Bolen, War of 1812 record.



_____________________________

Susannah Hudnall married John Spangler on March 19, 1818, in Kanawha County, 
Virginia, in a ceremony performed by Edward Hughes.325  She died about 1855.  Nothing 
further is known.

_____________________________

William M. Hudnall was born in 1798 in Fauquier.  He married Elizabeth Wood 
Dulin/Dolan by bond dated December 9, 1820, in Fauquier.326  He died October 27, 1863,
and was buried at Cherry Ridge, Alexander Township.327

William’s son, Joseph, born in 1835, married Lucy Dixon and died in Ohio in 1919.

His son, William, born in August 1829, married Susanna Cramer on March 14, 1852, in 
Athens County.  He was 5' 6" tall, with gray eyes, black hair, and dark complexion.  He 
enlisted in the Union army in 1864 at Point Pleasant, West Virginia, and served until 
August 1868.  William moved to Nebraska by 1885 where he once again became a 
farmer.328  He applied for a pension for his Civil War service in 1883 and it was granted.  

Susanna died in 1897 in Nebraska and William 
married Emiline Ambler in October 1901 but filed 
for divorce for desertion in March 1907.  He suffered
a stroke in July and died in Chapman, Merrick 
County, Nebraska, on September 2, 1907.

325  Marriage Records, Kanawha County, Virginia.
326  Virginia, Compiled Marriage, 1740-1850.
327  Tombstone.  Find A Grave, Hudnall Cemetery, Alexandria Township, Athens County, 

Ohio.
328  Nebraska State Census, 1885.
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Illustration 32: William and 
Susanna Cramer Hudnall.  
Courtesy of Patrick Hudnall.

Illustration 33: Joseph and Lucy Dixon 
Hudnall.  Courtesy of Judie Pairan.



_____________________________

Elizabeth Hudnall, born about 1783, married William Lathey by bond dated January 13, 
1806, in Fauquier.329  They continued to live in Virginia until at least 1810 by which time 
they had two children, one boy and one girl, but had moved to Alexander Township by 
1820, where they were living with their five daughters.330  When her father died in 1843, 
he left his large bible and $5 to his daughter, Elizabeth.

On April 16, 1821, William Lathey leased 152.23 acres of the Ohio University College 
land located in Section 19, Lot #4, with an annual rent of $11.42.  William wrote his will 
on April 1, 1826, witnessed by Joseph Hudnall and Thomas Hudnall.  The lease 
continued until 1883 although William died in May 1826.331  He left his estate to his wife 
during her widowhood and then to be equally divided among their children.  His only son
John was to receive his gun and a good horse when he turned 21.  Elizabeth Hudnall 
Lathey died in February 1853.332

On December 1, 1827, in Athens County, their daughter, Janette Lathey, and Anderson 
Hudnall, the son of William and Rosanna Cockrell Hudnall took out a license to marry.  
Anderson was the grandson of Joseph, Jr., and Mary Ann Taylor Hudnall, and Janette was
their great-granddaughter.  They married on December 6, 1827, in a ceremony performed 
by Benjamin Parkes.333

Their son, John Taylor Lathey, married Susan Horner on April 21, 1842, in Meigs 
County.334  He enlisted at the age of 39 during the Civil War and served in Company E of 
the 75th Ohio Infantry.  He was said to be captured at the Battle of Chancellorsville and 
imprisoned by the Confederates until October 1863.335  John died shortly after the war on 
May 9, 1872, at Meigs County of lung disease.  His estate was probated in July 1873.

_____________________________

Drusilla Hudnall married William Gibson on July 25, 1818, in Kanawha County, 
Virginia, in a ceremony performed by Edward Hughes.336  She married Joseph Kersey on 
July 9, 1837.337  She married Mathew B. Davis on November 4, 1847.338  Nothing further 
is known.

329  Virginia Compiled Marriages, 1740-1805.
330  Federal Census, Virginia, Fauquier County, 1810.  Federal Census, Ohio, Athens 

County, 1820.
331  Our Lathey Family, Carmen Lathey Barron.  Digitized July 22, 2010, by Thomas 

Oatney.
332  Find A Grave, Pageville Cemetery, Meigs County, Ohio.
333  Ohio, County Marriages, 1789-2013, Records 1822-1856, Vol. 1-2, page 62.
334  Ohio, County Marriage Records, 1774-1993, Meigs, page 253.
335  His capture has not been proven by this author.  The information would be in his 

pension record, filed by his widow Sarah, application 243364, certificate 227,822.
336  Marriage Records, Kanawha County.  Virginia Compiled Marriages, 1740-1850.
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_____________________________

Thomas’ son, Joseph, married Nellie Taylor in Fauquier County by bond dated February 
29, 1808.339  They moved to Ohio and continued to live at Alexander Township where 
Joseph died in 1835.340

337  A license was issued July 5, 1837, by the Clerk of the Common Pleas of Athens 
County, Ohio.  The marriage was performed by Rufus Cooley, a Justice of the Peace.

338  A license was issued October 28, 1847.  The marriage was performed by Adam 
Bartnett.

339  Fauquier Marriage Bonds, 1759 to 1794, copied from the original, page 68, 
Bartenstein, clerk, 1933.  Bondsmen were Joseph Hudnall and William O'Bannon.

340  This Joseph’s death may be the source of confusion about when Joseph Hudnall, Jr., 
died.
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In 1840 Elizabeth Hudnall, aged 40-50, was living close to Thomas Hudnall, with one
male under 5, one male 5-10, one male 10-15, and one male 15-20.

Illustration 35: Restored Hudnall Home, Cherry 
Ridge, Alexander Township, Ohio.Illustration 34: Tombstone,

Thomas Hudnall, Cherry 
Ridge, Ohio. The restored home at Cherry Ridge did not 

belong to either Thomas Hudnall, the soldier, 
or his father Joseph Hudnall, Jr.  The house 
was built by William M. Hudnall (1798-1863).

Although his stone specifies 
militia service, Thomas was 
a regular in the Continental 
Line.
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Illustration 36: Will of William Lathey, 1826.



Elizabeth Hudnall and John Edward Proctor

Elizabeth, the oldest daughter of Joseph, Jr., and Mary Ann Taylor Hudnall, was born 
between 1762 and 1769.  She married John Edward Proctor, a returning Revolutionary 
War veteran, by bond dated December 21, 1786, in Fauquier County with John Proctor 
and George King serving as surety.341  The Proctor family had been in Virginia for one 
hundred and seventy-six years.  The first Proctor, also named John, arrived on the 
Seaventure in 1610 and lived along an area that came to be called Proctor’s Creek.  His 
wife Alice was given administration of his estate on July 3, 1627.342

John Edward Proctor, Sr., was born in Stafford County, Virginia, the son of George and
Grace Haydon Proctor.  Reputed to be born February 10, 1752,343 he was more likely born
between 1756 and 1764.  George Proctor, born about 1735, was the son of George 
Proctor.  Grace, born about 1735, was the fifth child of Thomas Haydon II (1698-1782), a
well to do planter in Spotsylvania County.344  The Haydons, like the Proctors, were very 
early immigrants to America.  Thomas Haydon II lived on land adjacent to the Rev. 
James Marye, the Anglican minister of St. George Parish, who offered tutoring services 
to the children of wealthy planters in the area, including George Washington, and 
possibly some of the Haydon sons.345  The Haydon family book estimates the time of 
George and Grace’s marriage to be about 1755.  They had three children, George, John, 
and Thomas.

Thomas Haydon II owned twenty-one enslaved persons at the time of his death which he 
apportioned among certain of his children and grandchildren, along with 582 acres of 
land.  None of the land was left to his daughters.  Grace was widowed in 1775 when
George Proctor died.  Her father’s will, probated August 15, 1782, left Grace “one Negro 
woman named Nan and her child with her future increase to her and her heirs forever.”  
To his grandson John Proctor he gave “one Negro girl named Little Jude to him and his 
heirs forever.”

John Proctor enlisted under Colonel Elias Edmund in 1777 for three years at Fauquier 
Court House in the Virginia Line of the Continental Establishment and served, along with
his future relatives by marriage, Thomas Hudnall and Edward Riley.  Promoted to 

341  Fauquier Families, 1759 – 1799, page 287.
342  Minutes   of the Council and General Court   of Colonial Virginia  , The Colonial Press, 

Richmond, 1924, page 150.
343  John Proctor, Sr., Revolutionary war pension application.  He was most likely born 

about 1761.  It was not uncommon for any person of the time to be in doubt as to 
their actual birth year.  His birth year was recorded in the family bible which passed 
to his son, Joseph Hughes, and its location is unknown.

344  Thomas Haydon II, Colonial Virginia Planter 1698-1782  , by Robert Haydon, Little 
Rock, Arkansas, 1998.

345  Ibid., page 39.
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Sargent even though he could not read or write, he served under Colonel Shelton and 
Captain Robin Ashby, both of whom were killed at the Battle of Brandywine in 
September 1777.  John’s regiment fought in North Carolina, South Carolina, Virginia, 
Pennsylvania, New York, New Jersey, and Delaware, as well as the Battle of Cowpens,346 
and the Storming of Stoney Point.  In his pension application John gave an accurate 
account of the storming of Stoney Point, which differed from the popularly accepted 
story of the time, giving credence to his application.  Although the rank of Sargent 
required the ability to write, John maintained that Thomas Hudnall had written his reports
on his behalf.

Discharged sometime after the Battle of
Cowpens in January 1781, he returned to
Fauquier County.  He may have been
apprenticed to John Lathey to learn the
trade of shoemaker.347

He married Elizabeth Hudnall (abt. 1765-
abt. 1833) by bond dated December 21,
1786, in Fauquier County.348  The Proctor
and Hudnall families intermarried for
generations thereafter and moved west
together.  John and Elizabeth had at least
six, perhaps nine children: William, born
about 1787; John, born 1793;349 Frances,
born about 1794; Tyler, or Taylor, born
about 1798; Reuben, born about 1799;
and Nathan, born about 1800.350

John received a land bounty for 200 acres on July 12, 1783, which he sold to two 
brothers, George and William Richardson, of Virginia for one stud horse.  The 
Richardsons located the said warrant in Ohio.351

John and his family remained in Fauquier until about 1794352 when they moved to 
Kanawha County, still part of Virginia, where they lived for about 42 years.

346  Hannah’s Cow Pens, a well known grazing area for cattle.
347  Fauquier Families, 1759-1799, page 287.  Fauquier Minute Book 5, page 451.  April

1780 session of the Fauquier Court.
348  Virginia Marriages, 1785-1840, reference 192, FHL film number 31,633.
349  Letter in support of his father’s pension application.
350  There may have been another daughter Mary and a son Spencer.
351  Letter dated October 8, 1852: Virginia Continental Warrant number 1370 has been 

satisfied by survey number 768 made in the names of William & George Richardson 
in the Virginia Military District of Ohio, page 49 & 51.  Survey delivered to J. 
O’Bannon in July 1788.
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Illustration 37: Land Bounty, John Edward 
Proctor, Sr.



On September 14, 1806, John and Elizabeth’s son, William, married Anna Martin in 
Kanawha County.  William and Anna continued to live in Kanawha County and had three
daughters: Rebecca, who married Isaac Haney on August 16, 1835; Nancy, who married 
Morgan Taylor Hudnall on December 4, 1826; and Joanna; and two sons: Mayberry and 
Ramoth.  With her marriage to Morgan Taylor, Nancy Proctor entered our direct line of 
Hudnalls and brought Elizabeth and John Proctor with her.

John purchased 250 acres of land from John and Polly Morris in 1810.353  Near present 
day Cedar Grove in Cabin Creek district, John and Elizabeth lived there with their six 
children: 1 female 16 to 25, 2 males under 10, 2 males 10 to 15, one male 16 to 25.  John 
and Elizabeth were both over 45 by 1810.  Next door to them was their son William 
Proctor and William and Joseph Hudnall (Hudlin).  At some point while living in 
Kanawha County, John owned and operated a mill.354

John and Elizabeth’s son John Edward, Jr., married Rebecca Spangler, and their daughter
Frances, called Fanny, married Adolph Hughes in 1813 in Kanawha County.355  Between 
1820 and 1830 two of their sons married: Reuben, called Ruby, married Nancy Jane 
Hudnall, and Taylor married Mary ‘Polly’ Hudnall.  Both women were daughters of 
Elizabeth’s younger brother, Benjamin and his wife Nancy Riley Hudnall.

In 1820 the family had three children at home: one male 10 to 15, two males 16 to 25, 
and John and Elizabeth, 45 and over.  Two were engaged in farming and two in 
manufacturing, possibly making boats for the salt trade.356  John received a land grant for 
720 acres on Kellys Creek in Kanawha County on November 12, 1828.357

By 1830 only John and Elizabeth were at home: one male 60 to 69 and one female 60 to 
69, implying that both John and Elizabeth were born between 1761 and 1770.

On August 24, 1780, the Continental Congress had passed the first act providing pensions
for widows and orphans of soldiers.  Previous to this, promises of pensions were meant to
encourage men to join the Continental Army, not to provide for them afterwards.  
Revolutionary War veterans had returned home without parades and benefits but slowly 
the recognition came that more had to be done for these men who were dying.  Various 
partial pensions were enacted and in 1832, anyone who had served at least two years in 
the Continental Army became eligible for full pay for life.  John’s pension application 

352  Tithable and Personal Property Tax Lists, Northwest District, Fauquier County, 
1788-1794.

353  Deed Book C, page 416, Deed Book D, page 324.
354  John Proctor pension file, page 112.  Statement of Elihu Jones, August 18, 1852.
355  Kanawha County marriage records.
356  “An 1897 Interview with Nathan Hudnall”, The Daily Gazette, Charleston, West 

Virginia, August 26, 1897.
357  Library of Virginia, Land Office Grants, number 77, 1827-1828, page 463, reel 143.
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provides insight into his life after the war and as with many pension applications, 
provides a window into his personality through his personal statement.

According to his pension application,358 John moved to Randolph County, Indiana, 
although some of his children remained in Kanawha County.  Elizabeth probably died 
shortly after they left Kanawha County, perhaps in 1833.  John stayed in Randolph about 
three years.  He was baptized, along with another old soldier, John Barnes, in Indiana in 
1836, by an itinerant preacher named John L. Jones.

John left Indiana for Illinois for about six months, then went to Arkansas where he lived 
for three years, then to Texas for about eleven years.359  He was living with a daughter-in-
law, Sarah Proctor, and her extensive family in Bowie County Texas in 1850.  At this 
point his son, John, Jr., prevailed upon him to come back to Indiana and in 1851 or 1852 
he moved back to live with his son.  His son asked George Smith, an itinerant preacher 
who owed him a debt, to fetch his father from Texas.

When John arrived back in Indiana, he applied for a pension under the Act of 1832.  In 
his affidavit he declared: “I have put it off so long that my Commorrads (sic) are ded (sic)
and gone and it is hard to identify me but I done the services.  If I never git a pension I 
would do it a gane (sic) under the same circumstances if I was able to sholder (sic) my 
gun.”360  He said he didn’t apply for the pension when his fellow soldiers did because he 
didn’t need it and he was only doing his duty.  He had considered it akin to almost 
begging.

“... the applicant who is really a remarkable man ... possesses all his faculties to a very 
unusual degree ...  No one who knows the old gentleman entertains a ... doubt as to the 
fact of his rendering faithfully all the services for which he claims ... that the little 
remnant of the old gentleman’s days may be cheered by substantial evidence of the 
justice and gratitude of his country ...  The old man himself yet lives, one of the little 
remnant yet left, ... to whom the title demigods may be applied in no fictitious sense.”361

The House of Representatives of Indiana passed a joint resolution on March 5, 1855, 
urging the U.S. Senators from Indiana to use their best efforts to secure a pension for
John.362  Time, however, ran out on him.

John died January 11, 1856, in Elkhart, Indiana, at the home of his son, John, Jr., without 
the pension being granted.  The preacher sent to fetch him from Texas had convinced

358  John Proctor pension file, page 113.
359  John Proctor pension file, page 6.
360  John Proctor pension file, page 79.
361  John Proctor pension file, page 81-82, Judge E.M. Chamberlain, to L.B. Waldo, 

Commissioner of Pensions, January 24, 1854.  Judge Chamberlain was later elected 
to Congress.

362  Weekly Indiana State Sentinel, Indianapolis, Indiana, March 8, 1855, page 3.
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John to allow him to submit the application on John’s behalf.  George Smith made a 
mistake in filing the application by listing John as a private when in actuality he had been
a Sargent.  John tried to get the error corrected in later statements but died before the 
pension was officially approved.  It certainly should have been approved.  He was a 
genuine soldier who served his country honorably in the Continental line.  He is also a 
direct grandfather in our line of Hudnalls through the marriage of his granddaughter to 
Joseph Hudnall, Jr.’s grandson, Morgan Taylor Hudnall.

Survived by two sons, Nathan and John, Jr., John Edward Proctor was buried in the 
Proctor Cemetery in Elkhardt County, Indiana, purportedly alongside his wife.

His son, John, Jr., died on June 19, 1882, possessed of more than adequate resources, 
including a debt secured by notes from his son, William, amounting to about $10,000.  
William was appointed administration of his father’s estate and was sued by the rest of 
the heirs for mismanagement.  The suit went on for years and encompasses more than 
500 pages of court documents.
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  Grace Haydon                               Joseph Hudnall, Jr.                        Edward Riley
    m. George Proctor                         m. Mary Ann Taylor                      m. Unknown

|                                                          |     |
|   __________↓_________     |

           ↓   |               |    ↓
   John Edward  married  → Elizabeth           Benjamin  married  → Nancy
        Proctor, Sr.                      Hudnall                      Hudnall                        Riley
                              ↓ |
                  William Proctor |
                      m. Anna Martin |
                              ↓            ↓
                       Nancy Proctor      →        married  →     Morgan Taylor Hudnall

During the course of the pension processing, John, Jr., filed a statement in which he 
stated that Edward Riley was step father to John Proctor, Sr.  For that to be true, 
Edward Riley would have had to marry the widowed Grace Haydon Proctor.  No 
evidence has been found to support this contention.
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Illustration 38: Affidavit of John Proctor, 56, May 6, 1820.

“                                           Kanawha County Virginia
On this 6th day of May 1820 personally appeared before us John Hansford and 
David Milburn two Justices of the Peace in and for Kanawha County John Proctor 
aged about fifty six years and made oath that he is well acquainted with Thomas 
Hudnall whose Declaration is hereto (unintelligible) and that he saw Thomas 
Hudnall several times in the time of the Revolutionary War passing and repassing as
a Regaler Soldier and wareing the Continental Uniform and indeavoring to inlist 
soldiers to join the army with himself in the County of Fauquier in Virginia.  Sworn 
to before us this 6th Day of May 1820.” (sic)

Note the age of John Proctor as 56 which would make him born as late as 1764 and 
as young as 13 when he enlisted in the Continental Army in 1777.  The official 
enlistment age was 16, or 15 with parental consent.  The majority of regulars were 
only 17 or 18 years old.  That John would be 16 or so would be in keeping with 
earlier census data from 1810 to 1830 and place his birth more accurately around 
1761.
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Illustration 39: John Proctor Pension Statement, page 1.
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Illustration 40: John Proctor Pension Statement, page 2.
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Illustration 41: John Proctor Pension Statement, page 3.

Despite the efforts of so many, 
John Proctor died without being 
granted the pension he deserved 
for his service in the 
Revolutionary War.  His 
contribution was recognized by 
Virginia early on with a land 
bounty, and then ultimately by the 
country he fought to establish.

Illustration 43: Baptism of John Proctor.  Millennial 
Harbinger, 1836.

The two veterans of ‘76 
who were baptized were
John Proctor and John 
Barnes.  This article 
appeared in the Millennial 
Harbinger, 1836, pages 41-
42.

Illustration 42: Tombstone, 
John Edward Proctor, Sr.
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Illustration 44: John Proctor, Jr., obituary, June 19, 1882.  Elkhardt Review.

The obituary of John Proctor, Jr., contains some errors, among them the name of his 
mother Elizabeth Hudnall, and the age of his father.  It implies that his father was not 
far removed from England when in truth his father was born in Virginia of several 
American born generations.  Elkhardt Review, Elkhardt, Indiana, page 3.



William Hudnall

William was born between 1765 and 1770 in Fauquier County.  By bond dated February 
14, 1793, in Fauquier, he married Rosanna Cockrell,363 the daughter of Anderson and 
Mary Cockrell.  By 1810 they moved westward and lived at Kellys Creek in the Cabin 
Creek district of Kanawha County with two sons, Anderson and John, and three 
daughters, Elizabeth, Sarah ‘Sally’, and Frances.  They can both be found in the 1810, 
1830 and 1840 census.  They both died at Kellys Creek, William about 1848 and Rosanna
about 1855.  Rosanna was living with her son William and his wife Frances in 1850.

Nancy Hudnall

Nancy was born between 1766 and 1772.  She married John Day by bond on August 23, 
1790, in Fauquier County.364  Thomas Hudnall was her bondsman.  Nothing further is 
known.

Molly Hudnall

Molly was born between 1768 and 1774.  She married Richard Williams by bond dated 
December 27, 1790, in Fauquier County.  Nothing further is known.

John Hudnall

Joseph, Jr., and Mary Ann may have had a son named John, born about 1769 in Fauquier 
County.  He may have been the John Hudnall bound to Joseph Hudnall in 1784.  This 
author has been unable to verify either possibility.  See Appendix 5 for more information 
about the John Hudnall bound to Joseph Hudnall in 1784.

Nathan Hudnall

Nathan was born about 1775.  He appears on the tax roll of Joseph, Jr., in the northwest 
district of Fauquier on June 20, 1791,365 implying he was 16 years old or older.  In the 
will of Joseph, Sr., if his daughters, Frances and Nancy Anne, died without issue, his 
remaining land was to go to his grandson, Nathan.  In the Downing v. Hudnall suit, 
detailed in Appendix 5, it was noted that Nathan had ‘went west and died there’, possibly 
about 1797.  Nothing further is known.

363  Virginia Marriages, 1785-1940.
364  Virginia Marriages, 1785-1940.
365  Fauquier Families, 1759-1799, page 180.  Personal Property Tax Rolls, Fauquier 

County, 1791.
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Frances Hudnall

Frances was born about 1777 in Fauquier and married Aaron Kelly around 1800 in 
Kanawha County, almost certainly at the Kanawha Baptist Church established in 1796 
near present day Pratt, the same church where her brother Ben married Nancy Riley a few
years earlier.  Aaron was born about 1776.  They lived in Cabin Creek District along with 
the families of her father Joseph, Harris Stanley, her brother William, John Edward 
Proctor, Sr., and William Proctor.

Frances had one daughter, Sarah, who married Gilbert Arthur in 1821 in Kanawha 
County.  By 1812 Frances had died and Aaron married Kesiah Smith that same year.  He 
died in 1855 in Kanawha County.366

366  Last will and testament of Aaron Kelly, dated December 27, 1854.  Presented at 
court February 19, 1855.
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Benjamin Hudnall and Nancy Riley

Benjamin, the youngest son of Joseph, Jr., and Mary Ann
Hudnall, was born about 1776-1778367 in Fauquier 
County.  He first appeared in an official record as subject
to a tithe in 1794 in the Northwest District of Fauquier, 
Edward Humston commissioner.  His father Joseph, Jr., 
was responsible for paying the tithe indicating that
Benjamin was living in the household of his father and 
he was at least 16 years old.  He was not listed for the 
five years from 1795-1799 and it is believed he left 
Fauquier shortly after 1794 for parts west.368  He was in 
the Kanawha Valley in 1796 before the first records of 
him appear in Mays Lick, Kentucky, in 1800.

How did Benjamin get first to Kanawha County and then to Kentucky?  Basically there 
were two popular ways to get to Kentucky.  Kanawha County was another matter.  In the 
days before the Revolution the most traveled road in the Colonies was The Great Wagon 
Road from Philadelphia, through Lancaster and York, Pennsylvania, turning west into the 
Shenandoah Valley near present day Martinsburg, West Virginia, and then south into 
North Carolina, where it became the Carolina Road.  South of the Shenandoah Valley, the
Wilderness Road forked off The Great Wagon Road heading southwest to the New River 
Valley and on to the Holsten River and the Tennessee Valley, through the Cumberland 
Gap then north, forking toward Boonesborough and Harrodsburg.369

The second route to Kentucky was
500 miles by water.  This involved
going northwesterly by land to the
Monongahela River, then by
flatboat to Redstone,370 on to present
day Pittsburgh, where the
Monongahela and the Allegheny
form the Ohio, and down the Ohio
to Limestone, present day
Maysville, Kentucky.  From there a trail led to present day Lexington.

367  Benjamin was living with his daughter Evaline and her husband, Michael Elswick on
August 16, 1860, in the Federal census at 86 years old, placing his birth around 
1774.

368  Fauquier Families 1759 – 1799, page x-xii, 179.
369  Virginia History Series.
370  Redstone Old Fort, Pennsylvania.  Also called Redstone Fort.
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  Benjamin (abt. 1776-1871)
         m. Nancy Riley
                    |
            Rolland
            Nancy Jane
            Elias
            Mary “Polly”
            Morgan Taylor
            Nathan
            Walter Warder
            Fielding
            Eveline

Illustration 45: Kentucky Flatboat.  Engraving by 
Georges-Henri-Victor Collot.



Since Ben went first to Kanawha County, he probably took the Great Wagon Road, 
adding in a detour across the Alleghenies to Greenbrier Court House, present day 
Lewisburg, West Virginia, then took the Midland Trail for 86 miles, over the Big Sewell 
and Gauley Mountains, to the Trail’s terminus at that time at the mouth of Kellys Creek, 
present day Cedar Grove, West Virginia.  When the time came to head for May’s Lick, he 
would have boarded a boat, probably a Kentucky flatboat371 built there at Kellys Creek, 
floated down the Kanawha River to the Ohio River, and on to Limestone.

The difficulty in migrating from eastern Virginia to points west of the Alleghenies can not
be over estimated.  Not unlike travel on the Overland Trail in the nineteenth century, it 
involved arduous labor and considerable expense.  Unlike those who traveled the 
Overland Trail, those on the Great Wagon Road and the Ohio River route had no military 
aid available to them and were under constant threat of deadly attack by indigenous 
people, well armed by the British, who were trying to protect their families and homes 

371  Running Mad for Kentucky, Frontier Travel Accounts, Edited by Ellen Eslinger, 
University Press of Kentucky, 2004, page 15.
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Illustration 46: Routes West.

The original Patterns of Settlement map above is the copyright of Otis K. Rice, 
from The Allegheny Frontier, West Virginia Beginnings, 1730-1830, page 68.  
Additional information has been added to relate the map to the Hudnall story.



from invasion by white settlers.  Both routes would not become even reasonably safe 
until after 1795.  Like the emigrants from England to Virginia one hundred and fifty years
earlier, west bound settlers knew they would probably never see their homeland again, 
and probably never see their kin again.  But as before, they tended to emigrate in kin 
groups and to join together for protection with others making the journey.  Examination 
of the data available shows many Taylors, Proctors, Rileys, Allens, Withers, Cockrells, 
and other family names joining the westward movement at the same time.  For an idea of 
the hardships inherent in the trek to Kanawha, see the diary excerpt in Appendix 6.

Kanawha County records contain a 
marriage return for Benjamin Hudley and
Nancy Reyliy on August 7, 1796, with a 
notation ‘a return of marriages down to 
the present date’.372  The marriage was 
performed by James Johnston, indicating 
it took place in 1796 near present day 
Pratt, when the Kanawha Baptist Church 
was established there.  Early settlers 
William Morris and John Dickinson had 
agreed to provide 50 acres each to 
Nathaniel Shrewsbury, a Baptist minister, 

to entice him to come to Kanawha County.  Shrewsbury failed to migrate at that time, but
Morris instead persuaded James Johnston of Rockingham County, Virginia, to be the first 
pastor at Kanawha Baptist.373

Nancy was born about 1774 in Fauquier or Bedford County, Virginia, the daughter of 
Edward Riley.374  Not much is definitively known about Nancy Riley’s father375 and even 
less about her mother.  Ann Riley, ‘the wife of a soldier’, was awarded a stipend by the 

372  Some genealogists have placed the marriage in Mason County, Kentucky, and some 
placed it on February 14, 1795.  The transcribed record of the Daughters of the 
American Revolution has Benjamin’s name as Hedley and Hadley but in the original 
record it appears to be Hudley and Benjamin’s name was often rendered as Hudlin.  
The DAR transcription has a note that the “records were copied from a very old book 
and some of the names were probably misspelled.”  DGS film 7617801.  Film number
848625, item 5, West Virginia county court records, 1772-1859.  Ben’s sister Frances’ 
marriage to Aaron Kelly is on the same film and item.

373  The Allegheny Frontier: West Virginia Beginnings, 1730-1830, Otis K. Rice, 
University Press of Kentucky, 2004, page 279.

374  Some genealogists maintain that Nancy was a full blooded Cherokee Indian, but this 
is not true.

375  On November 9, 1715, Edward Ryley received a grant of 600 acres on the Occoquan 
River in Stafford County on the north side of Cedar Run in what was to become 
Fauquier County.  While this was certainly not Nancy’s father, he could be an 
ancestor.
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Illustration 47: Marriage Record, Benjamin 
Hudnall and Nancy Riley.



Fauquier Court in 1778.376  This could be relevant to identifying Nancy’s mother as it is 
known that her father was a soldier in the Continental Army at the time.  A Susannah 
Riley, the daughter of Edward and Eva Riley, married Cornwall Strange on November 4, 
1795, in Fauquier County.377  The Riley/Strange family moved west about the same time 
as the Riley/Hudnall family and lived in some of the same places as the Hudnalls and 
Proctors.378

A few things are known about Edward Riley of
Fauquier.  In 1776 he signed the “Ten Thousand
Name Petition” for religious freedom in Virginia and
he enlisted for a term of three years in the 3rd Virginia
Regiment of the Continental Establishment in
January 1777.  Known as Captain John Ashby’s
Regiment and Captain Valentine Peyton’s Company,
it was commanded by Lt. Col. William Heth.  As the
3rd Virginia Regiment of Foot, it was commanded by
Col. Thomas Marshall, all Fauquier surnames.

Edward was on the rolls from 1777-1778 and paid in
1785 for the months since the time of his enlistment.
He was wounded in September 1777, probably
during the retreat from Brandywine, Pennsylvania.
The battle took place on September 11, 1777, and left
George Washington’s entire army in danger of
annihilation by British forces.  Edward’s regiment
was assigned to cover Washington’s retreat and
ensure the Continental forces reached safety and
lived to fight another day.379  The date of his wound
can not be ascertained with certainty.  Edward
appears on the September 12 muster without injury
while his pay card for September lists him as
wounded which implies he was wounded in the days
immediately after Brandywine.  Sent to the hospital
for treatment of his injuries, he was carried on the
regimental rolls for the rest of his enlistment as ‘sick 
– Virginia’ or ‘furlough – Virginia’, indicating the
wound must have been serious.  Still on furlough his
last muster roll was stamped in 1778 at Valley Forge in Captain Valentine Peyton’s 

376  Fauquier County Minute Book 5, page 305, 1778.
377  Virginia, Select Marriages, 1785-1940.  FHL film 31633, reference id 27.
378  Various Federal Census records, 1810-1840.
379  A Muster Roll of Captain John Ashby’s Company, October 1777.  Number 28, 

Private Edward Riley, wounded.
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Illustration 48: Edward Riley, 
Muster Roll, Wounded 1777.



Company.  On an undated pay card for soldiers absent from the 3rd Virginia, he was due 
$43, absent with endorsement.  His account was settled in February 1779.

Edward appeared on a list of soldiers of the Virginia Line, Continental Establishment, 
who received certificates for the balance of their full pay, per an Act of Assembly, 
November 1781.  He was mentioned in the federal pension application of John Edward 
Proctor, Sr., as having served with Proctor during the war and in a statement by Proctor’s 
son, he was mentioned as being in Kanawha County.

At the November 1782 Fauquier court session, the grand jury returned more than a dozen 
presentments for “retailing spirituous liquors within six months past … contrary to the act
of assembly that case made and provided.”  One of them was for an Edward Ryley of the 
parish of Leeds.  Edward Riley appeared on personal property tax lists for several years 
after the war, one of which, in 1794, listed him as a soldier.

Nothing further is known about Edward Riley or his fate as he apparently did not live 
long enough to file for a pension.

After the revolution there was an enormous exodus of Virginians to Kentucky, Ohio, and 
the Northwest Territories, driven in large part by the desire to occupy lands awarded for 
service during the war.  Our line of Hudnalls, Proctors, and Rileys headed west about a 
decade after the war, intermarried, and lived in close proximity for years in Kanawha 
County and Kentucky.

Kanawha County, formed in 1789 from parts of Greenbrier and Montgomery counties, 
takes its name from an Indian word meaning ‘place of white stone’, probably because of 
the salt deposits in the area.  Bounded on the west by the Big Sandy River, on the north 
by the Little Kanawha River, Kanawha extended east to Big Sewell Mountain at the 
Greenbrier County line, and south to the boundaries of Montgomery and Tazewell 
Counties, originally encompassing an area of 120 by 100 miles.  See Illustration 27 for 
the original boundaries and the counties subsequently formed from Kanawha.

Ben and Nancy did not stay long in Kanawha County after their marriage, moving to 
Mason County, Kentucky, where Benjamin appeared as a farmer on the tax lists from 
1800-1815.380  He had gone west with his brother-in-law, John Proctor, who was married 
to Benjamin’s sister, Elizabeth.  Some believe they settled land in Kentucky as tenants of 

380  It is possible that Ben and Nancy moved to Kentucky prior to 1799 but 1799 was the 
first year of tax assessments in the new state.
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Illustration 49: Edward Ryley (Riley), grand jury presentment, 1782.



John May, but May, a land speculator from Virginia, was killed by Indians in March 1789
near the mouth of the Scioto River.381  Ben apparently did not own any land in Mason 
County as no record has been found where he was taxed on acreage.  Never a territory or 
a province, Kentucky was originally the western most county of Virginia, a part of 
Virginia from its earliest history until it was admitted to the Union in 1792 as the 
Commonwealth of Kentucky.

Many residents of Fauquier acquired land in Kentucky County, as evidenced by various 
wills written and probated between 1759 and 1800 that mentioned land passed to 
descendants already living there.  The practice of a family member moving to Kentucky 
to mature the land seems to have been quite common and this may be why Ben and 
Nancy went there.382  They exhibited the good sense to wait until after 1796, when travel 
by land or water was much safer.

Their first child, Roland, known as Rolly, was born about 1798, followed by Nancy Jane 
about 1800, Elias about 1802, Mary, called Polly, about 1805, and Morgan Taylor about 
1806.

In 1805 Ben lived in the North Fork water course, at May’s Lick,383 about 12 miles south 
of Maysville.  The family owned one horse.  By 1812 Ben was taxed on three horses, still
living on and working the land in the North Fork water course.

Two more sons were born in Kentucky: Nathan about 1811,384 and Walter Warder about 
1813.  By 1816 Ben owned eight horses.  To their credit the family owned no enslaved 
persons.  Ben and Nancy remained in Mason County as late as 1816 when trouble with 
the law began to dog Ben.

On January 8, 1816, Ben apparently took a piece of cloth, called a Bennets cord, worth 
$2.75 from the establishment of Key and Morton in the town of Washington.  James Ellis,
a Justice of the Peace in Mason County, heard evidence from Isham Key and issued a 
warrant for Ben’s arrest on a felony charge.  Arrested by deputy sheriff John Bullock that 
same day and brought before a Justice, Ben posted bond of $30 to guarantee his 
appearance.  At the same time Marshall Key, John Payne, Vincent Cleary, John Marshall, 

381  John May of Virginia is not to be confused with John May of Massachusetts, a 
Boston merchant and investor in western lands.

382  Land in Kentucky County, Virginia, was patented to Richard Henderson and 
Company, and in 1779 a Military District was set aside for officers and men who 
served in the Virginia Line during the Revolutionary War.  After separation from 
Virginia, the Kentucky General Assembly opened the military district to settlers 
meeting age and residency requirements.  Kentucky Secretary of State web site.

383  The land at May’s Lick was described by a traveler to Lexington in 1789, as ‘very 
poor and broken’.

384  Some genealogists put Nathan as born about 1795 but this is incorrect.  All early 
census records make him much younger, born about 1811.
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Lawson Dobyn, Athelton Owens, David Rannelle, and William O. Watts jointly 
acknowledged the sum of $30 to be levied on their goods and chattels, lands and 
tenements under the same condition for Ben to appear in court.  This may indicate there 
was some dispute about whether the cord was stolen.

On May 13, 1816, the grand jury in Mason County returned a felony indictment.  Deputy 
Bullock took Ben into custody for a July 1816 appearance at court in the town of 
Washington but Ben apparently walked away.  The county clerk, Marshall Key, happened
to be one of the owners of the establishment along with George Morton.  At various times
during the next three years, Marshall Key, as clerk, issued a writ commanding the sheriff 
of Mason County take Ben into custody if found within the sheriff’s bailiwick and hold 
him for an appearance before the next session of court.  This went on for each term of the
court but Ben was not to be found, culminating in a writ issued on April 4, 1817, by Mr. 
Key with the wording “we command you as often times heretofore you have been 
commanded, that you take Benjamin Hudlin ... etc.”  It might appear to the casual 
researcher that the court clerk and business owner was growing annoyed with the 
sheriff’s inability to secure Ben’s appearance.
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Illustration 50: Arrest warrant for Benjamin Hudnul, January 8, 1816.
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Illustration 51: Indictment of Benjamin Hudlin, May 13, 1816.



Ben moved about 5 miles away to Fleming County around the time of the indictment.  
There he was taxed 98 cents on three horses and 1 male over 21, who would be Ben 
himself.  A capias warrant was issued to the Fleming County sheriff by Marshall Key to 
bring Ben back to Mason County but that never happened either.  The order also 
increased his bail to $100.  The case was continued for three years with no apparent 
action on the part of any sheriff to apprehend Ben.  On the 1st day of the November term 
in 1819, the attorney for the Commonwealth of Kentucky motioned for a judgment of 
nolle prosequi385 which was duly entered into the record.  By 1819 Ben and Nancy were 
back in Kanawha County where their son Fielding was born.386

The first official record of Benjamin and Nancy being back in Kanawha is May 25, 
1819.387  In 1820 they were living on Kellys Creek near present day Cedar Grove, 

385  ‘will no longer prosecute’
386  Most census records have Fielding born in Virginia while his marriage record has 

him born in Kentucky.
387  As Hudlin.
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An Edward Riley, possibly Nancy’s brother, was on the tax rolls in 1800 in the same 
district in Kentucky and was still there in 1813.  While Ben Hudnall remained in 
Mason County in 1814, Edward Riley was gone.

On July 4, 1814, an Edward Riley enlisted to serve in the War of 1812 at 
Flemingsburg, Kentucky, in Captain Joseph Belt’s 4th Regiment Kentucky Volunteers
(Pogue’s), 2nd Company.  He was 35 years old when he enlisted.  While definitely not
Nancy’s father, he could certainly be her brother.

Nancy’s father would have been about 58 or so and depending on the extent of his 
war injuries, was probably dead by the time Ben and Nancy returned to Kanawha 
about 1819.  An older woman, possibly Nancy’s mother, was living with Ben and 
Nancy in Kanawha in 1820.

Illustration 52: Nolle Prosequi order, Benjamin Hudlin, November 1, 1819.



perhaps on the 250 acres of land John Proctor, Sr., had purchased from John and Polly 
Morris in 1810.388  In 1820 the family had nine children at home:

Walter Warder and Fielding, both under 10;
Morgan Taylor and Nathan, both between 10 and 15;
Elias and Roland, both between 16 and 25;
Benjamin Hudnall, father; under 45;
A female under the age of ten, not identified by this author;
Nancy Jane and Polly, both between 16 and 25;
Nancy Riley Hudnall, mother, under 45.

An unknown female, over 45, possibly Nancy’s mother, the widow of Edward Riley, or 
Benjamin’s mother, Mary Ann Taylor Hudnall, was also in the household.  This person 
was not present in 1830.

Their last child, Evaline, was born about 1824 in Kanawha County.  This author has 
found neither Ben nor Nancy in the 1840 or 1850 census records.389

In 1860 Ben was living with his daughter Evaline and her husband, Michael Elswick, on 
Blue Creek in Kanawha County.  Evaline and her family moved to Clay County by 1870 
and Ben was not with them.  He may have remained at Kellys Creek with his son Nathan,
where some say he died in 1871, although he is not in the 1870 census with Nathan.  If he
died in 1871, he was about 95 when he died.  He is said to be buried at Rich Creek, Jodie,
West Virginia, and, if so, Nancy Riley Hudnall may be buried there also.

At least three of Ben’s and Nancy’s children married Proctors.  Nancy Jane married 
Reuben Proctor.  Mary Polly married Taylor (Tyler) Proctor.  Morgan Taylor Hudnall 
married Nancy Proctor.  The two families continued to intermarry in succeeding 
generations.

388  Deed Book C, page 416, Deed Book D, page 324.
389  In the 1840 Federal census, a young Benjamin Hudnall, born between 1810 and 

1820 was living alone in the same area and it’s possible the age was incorrectly noted
on the census.
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“In 1850 I was called to find a survey on Kellys Creek, calling to begin where Kelly’s 
old road took to the mountains.  Old Ben Hudnall, Nathan’s father, came to show me 
the place.  He looked then to be in his eight or ninth decade.  He took us to near the 
Flint Falls of the Hurricane Fork of the creek.  I was not a pathfinder at that day and 
could see no sign of a trail or a corner, but A.P. Sinnet, in 1875 followed the old road 
and cut out trail blazes that then counted 102 years, which were filed in the suit of 
Lewis and Belcher in the Kanawha circuit court.”  John L. Cole, The Charleston Daily
Gazette, Charleston, West Virginia, August 26, 1897.



Descendants of Benjamin Hudnall and Nancy Riley

Roland Hudnall

Roland “Rolly” was born about 1798.  He married Lucy Pelham on September 20, 1821, 
in Kanawha County in a ceremony performed by Edward Hughes.390  He had his own 
household in the 1830 census at Kellys Creek.391  Nothing further is known.

Nancy Jane Hudnall

Nancy Jane, born about 1800 in Kentucky, married Reuben Proctor, her cousin, the son of
John Edward Proctor, Sr., and Elizabeth Hudnall.  Ruby, a farmer, was born about 1799 in
Virginia.  They lived at Bell Creek in Kanawha County and had at least five children: 
Mitch, Morgan, Sylvester, Eveline, and Nathan.  Widowed, Nancy Jane died after 1860.

Elias Hudnall

Elias, called Lewis, born about 1802, married a Louisa, last name unknown.  He 
remained in Kanawha until at least 1840 but moved to Polk Township, Sullivan County, 
Missouri, by 1844.  On July 1, 1848, he received 40 acres of land in Township Sixty-two 
of Range Nineteen.  On October 1, 1852, he received another 40 acres and on May 1, 
1854, he received two patents of 40 and 80 more acres at the land office in Milan, 
Sullivan County.392  He fathered several children: Nathan, William, Benjamin, Nancy, 
Sinthann, John, and Fielden.  His son, Nathan, married Elizabeth Murphy in Sullivan 
County on September 26, 1850.  Nothing further is known.

Mary Polly Hudnall

Mary, called Polly, born about 1805, married Taylor (Tyler) Proctor, her cousin, the son 
of John Edward Proctor, Sr., and Elizabeth Hudnall.  Taylor was born about 1798 and 
died about 1853.  They lived at Bell Creek in Kanawha County.  Polly died after 1870.

Nathan Hudnall

Nathan spent a few early years of his life in Kentucky where he was born about 1811, and
almost 80 years on Kellys Creek.  He spent a great part of those years building salt boats 

390  Kanawha County, Virginia Marriage Records, page 6.  Another original record lists 
September 13, 1821.  This is probably the license application.

391  Benjamin, Taylor, Rolly, and Elias/Lewis are all listed as Hudlin.
392  U.S. General Land Office Records, 1776-2015.
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for John Morris, Aaron Stockton, and William Tompkins.  This was the same boat yard 
where, years earlier, the boat was built that carried his parents west to Kentucky.

Nathan married Peggy (Margaret) Stanley in Kanawha County on September 24, 1835, or
1836.  Peggy was the daughter of Harris and Rachel Martin Stanley.  Rachel Martin, born
in Bedford County, Virginia, on November 14, 1774, was the daughter of Job Martin.  
With her father and her husband Harris Stanley,393 Rachel moved to Kellys Creek about 
1792 and lived where the Tompkins Farm was situated, at the mouth of the creek.  Rachel
Stanley was still alive in 1872 at Kellys Creek.394  Peggy Stanley Hudnall’s death date is 
unknown.  Nathan Hudnall died in July 1897.

“Nathan Hudnall was a good citizen, an honest man, a kind neighbor and an affectionate 
husband and father.  The writer had known him for sixty years, and never heard of him 
being engaged in any difficulty of any kind.  He commanded the respect of all classes for 
his rugged honesty and devotion as a friend.  Many years since he connected himself with
the Baptist church and had ever since been a genuine Christian.  When too feeble to 
attend church he rejoiced in having Christian people and ministers visit him and hold 
religious services at his house.  He passed quietly away without fear of death and feeling 
assured of a better life beyond the grave.”395

One of Nathan’s sons, William Harrison
Hudnall, fought for the Confederacy in the
Civil War in Company A, J.E.B. Stuart’s 10th

Cavalry Regiment, Army of Northern
Virginia.

Walter Warder Hudnall

Walter Warder was born about 1813 in
Kentucky.  He married Cynthia Hudnall, on
August 28, 1835, and they too lived on Kellys
Creek.  Cynthia died on March 26, 1876, in
the Upper District of Cabin Creek, at the age
of 63, of heart disease.  Warder was the
informant for her death.396  Warder died July
22, 1911, at his home on Kellys Creek.  While
his obituary gave his age as 113 years, he was

393  Likely origin of the name Jobe Stanley in the Hudnall family.
394  Wheeling Daily Register, September 26, 1872, page 3, “Fertile Longevity”.
395  “An 1897 Interview with Nathan Hudnall”, August 26, 1897, The Daily Gazette, 

Charleston, West Virginia, John Cole.
396  Register of Deaths, Upper District, Kanawha County, 1876, page 71.
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Illustration 53: Walter Warder Hudnall
with daughter Frances Jane.  Courtesy
of Clarklovestana @ Ancestry.



actually closer to 98.397  Two of his sons fought for the Confederacy during the Civil War,
Philip Monroe Hudnall and Benjamin Franklin Hudnall, both in Company A, J.E.B. 
Stuart’s 10th Cavalry Regiment, Army of Northern Virginia.

Fielding Hudnall

Fielding was born about 1819.  He obtained a
license on July 28, 1854, and married Martha Jane
Hudnall on August 10, 1854, in Kanawha County.
They had at least three children by 1860: Michael,
Ann, and Jane.  Fielding declined a nomination to
take part in the Vigilance Committee of the
Democratic Party in 1852.  Established in many
southern communities with an aim to influence the
presidential election, members were tasked to get
out the vote in favor of the Democrat candidate,
Franklin Pierce of New Hampshire, a pro slavery
candidate.  The Whig nominee, Winfield Scott of
Virginia, was supported by northern anti-slavery
groups.

Along with Thomas and Joseph Hudnall and his
cousin Spencer Proctor, Fielding published his
views in the Kanawha Republican.  The article was
picked up and carried in several newspapers,
including The Wheeling Daily Intelligencer, the
Louisville Daily Courier, the Tennessean, the Lancaster (Ohio) Gazette, the Pulaski 
Gazette, the Chattanooga Daily Times, and the Charlotte News.  The cousins politely 
made sure it was understood they ‘inclined another way’.

Evaline Hudnall

Evaline was born about 1824 and married Michael Elswick on January 21, 1845, in a 
ceremony performed by Felix Hansford.  Michael, born about 1822 in Pike County, 
Kentucky, was 5' 8" tall with blue eyes and light hair.398  Evaline’s father Benjamin was 
living with her in 1860 in Kanawha County.  Michael was drafted and went into the 
Union army at Charleston at the age of 42 in 1864 and served in the Civil War in 
Company E, 7th West Virginia Cavalry.  Discharged on June 3, 1865, he received a 
pension for his service in 1883 and his widow received a widow’s pension in 1895. 
Evaline died in 1906.

397  Obituary, The Messenger, Beckley, West Virginia, August 11, 1911, page 3.
398  Army service record.  Application number 490516, certificate number 565416.  

Widow’s pension application number 608537, certificate number 446436.
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Illustration 54: Vigilance 
Committee Rebuke, Wheeling Daily
Intelligencer, September 4, 1852.



Morgan Taylor Hudnall and Nancy Proctor

Morgan Taylor, called Taylor, was born about 
1806 and married his cousin Nancy Proctor 
on December 4, 1826, in Kanawha County.399 
Nancy was born about 1811, so she married 
quite young.400  Her parents were William and
Anna Martin Proctor and her grandparents 
were John and Elizabeth Hudnall Proctor.  

Nancy was no older than 15 when they married but by 1830 they had two sons younger 
than five, one of whom was Benjamin Mayberry.401  One son may have died by 1840 or 
he may have been William Proctor Hudnall, although William gave his birth date as 
January 9, 1831.402  Taylor and Nancy had one more son, Sinnet, born August 18, 1834.403

Taylor died quite young of unknown causes, between 1833 and 1838, at no more than 
about 32.  Not much is known about him.  The 1830 census doesn’t even show the district
in which he lived.  Nothing is known about what he did for a living.  Was he a farmer or 
did he work on building salt boats?  Did he die of illness or accident?  A cholera epidemic
swept through the area from New York to Kentucky in 1832 and 1833 but there is no 
indication he died of cholera.  He may have gone to Highland County, Ohio, and died 
there.404

Nancy married a second time to John Hammons, sometimes rendered Hammond, on 
December 6, 1838 at Kanawha Salines.405  John, about eight years younger than Nancy, 
was born in North Carolina, and worked as a boatman.  Although Benjamin and William 
Hudnall were with her and John in 1850, Sinnet was not, and none of them appear to be 
with her in 1840.

Nancy Proctor Hudnall Hammons had several more children: John, born about 1838 who 
died in February 1862 of measles, at 24 years and 3 months old;406 Sally, born about 1844

399  Kanawha County, Virginia Marriage Records, page 76.  Returns by Edward Hughes. 
WV History and Archives Library.

400  Federal Census, 1830, Virginia, Kanawha County records one female between 15 
and 19 in the family.

401  Federal Census, 1830, Virginia, Kanawha County.  Tailor Hudlin.
402  Tombstone, Belcher Cemetery, Blount, Kanawha County, West Virginia.
403  Calculated using his obituary in the Gallipolis Bulletin, February 28, 1882.
404  Stones Hudnalls, Stephen E. Stone.  WV Archives and History Library.
405  Virginia and West Virginia marriage records, Kanawha County.
406  On the 1840 census, the family of John Hammons consisted of one male and one 

female between 20-29, John and Nancy, and one male younger than 5, presumably 
their son, John L. Hammons.  Benjamin Mayberry, William Proctor, and Sinnet 
Hudnall were too young to be living on their own, and may have been with relatives.
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       Benjamin Mayberry
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who married William Henry Coon, another boatman, on August 30, 1860; James, born 
about 1846; Thomas, born January 7, 1848, who died November 21, 1930, in 
Charleston,407 and was buried at Marmet; Albert, born November 6, 1851, who died on 
April 11, 1853, of measles;408 Joel, born November 1, 1853, at Witcher Creek who died 
on June 1, 1854, of inflammation; and Charles W., born November 9, 1855, who died on 
November 17, 1927, at Levi.

Nancy and John were living at Malden in 1880.  Nancy may have died in 1885.

Descendants of Morgan Taylor Hudnall and Nancy Proctor

William Proctor Hudnall

In 1850, William, 18, was working as a boatman in Kanawha County and living with his 
mother and step father.  He married Wilmot Gillespie on October 26, 1854, at Campbell’s
Creek.409  Born July 1, 1830, Wilmot was the daughter of Robert “Robin” Gillespie and
Margaret Cole, neighbors to the Hammons.  William had a farm on Campbell’s Creek 
where their son John Calvin Hudnall was born on June 26, 1856,410 and their daughter 
Victory was born on July 6, 1858.411

They had several more children: Louis, Lucy, Robin, Addie, Samuel, born February 1869,
Maria, Nancy, and Annie.  Wilmot died April 30, 1902.412

Robin, their fifth child, born March 5, 1865,413 became a doctor and was licensed to 
practice medicine in 1893.  Robin married Mary “Mollie” Ault on August 22, 1894.  Born
October 5, 1875, Mary was the daughter of Charles and Fannie Hull Ault.  William was 
living with his son, Robin, in 1910.  He died June 17, 1913.

On July 16, 1931, Dr. Robin M. Hudnall, fell down the stairs at his home in Cedar Grove 
and died of a cerebral hemorrhage.  He was 69 years old.  Robin had three daughters and 
two sons.  His wife Mary died on April 16, 1956.414

407  West Virginia State Department of Health, Certificate of Death, 15347.
408  Register of Deaths, West Virginia, Kanawha County, 1853, number 43.
409  Register of Marriages, Kanawha County, Virginia, 1854, number 107.
410  Register of Births, Kanawha County, Virginia, 1856, page 28.
411  Register of Births, Kanawha County, West Virginia, 1858, page 52, number 81.
412  Tombstone, Belcher Cemetery, Blout, Kanawha County, West Virginia.
413  History of Kanawha County, page 924.  This date does not match the 1880 census.
414  Register of Deaths, Kanawha County, West Virginia, page 132.
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Sinnet Hudnall

Sinnet was born August 18, 1834.415  He was working as a boatman when he married
Clarissa Maria Lucas on March 2, 1855.416  Maria may have been born in 1838 in 
Kanawha County, but she may have been as young as 13 when she married.  Sinnet didn’t
grow up with his mother’s second family.  He was not with her in 1840 and in 1850 he 
was living in District 10, Cabell County, Virginia, with the Adolphus Newly family.  This 
would explain why, when he married, his father’s name was given as unknown, although 
his surname was recorded on the marriage record as Hudnal.  He seems to have used the 
name Hudlin most of his life.

Sinnet moved to Gallipolis and was working as a cook when the Civil War draft list was 
drawn up in June 1863, where his surname was listed as Hudnel.  He became a grocer by 
1870 and later a saloonist.  By 1880 he and Clarissa had eight children: Charles, Mary, 
Nannie, James, Emma, Maggie, Sinnet, Jr., and Helen.

Sinnet died on February 20, 1882, in Gallipolis, Ohio, of pneumonia.417  His wife Clarissa
Maria died there April 9, 1920.418  They were both buried at Mound Hill Cemetery in 
Gallipolis.  Their son, Sinnet, Jr., drowned on December 4, 1893.419  Helen died in 1938 
and Margaret in 1958.  Charles died in 1925 in a street car accident in San Pedro, 
California.  He had been working as a steward on Standard Oil tankers on the San Pedro 
to Honolulu route.420

Sinnet’s family continued to use the name Hudlin.421

415  Gallipolis Bulletin, February 28, 1882.
416  Registry of Marriage Licenses, Kanawha County, Virginia, 1855, number 23.  Sinnet 

had to swear to his age and Burwell Brown confirmed the same.
417  Record of Deaths, Gallia County, Ohio, page 156.
418  Ohio Deaths, Volume 3267, certificate 29485.
419  Record of Deaths, Probate Court, Gallia County, Ohio, page 298.
420  Gallia County Cemetery Records.  Gallipolis Daily Tribune, March 16, 1942.
421  William Russell Hudnall, Sr., this author’s father, was apparently aware of this 

variation of our surname as he often jokingly referred to our family as the Hudlins.

136



Benjamin Mayberry Hudnall and Matilda Gillespie

Benjamin Mayberry, born about 1828, 
was living with his mother, Nancy 
Hammons, and her second husband, 
John, in 1850 in District 29 of Kanawha 
County, working as a boatman, along 
with his brother William.  The family 
lived one house away from the Robert 
and Margaret Cole Gillespie family, who
had a daughter, Matilda, who was 16 in 
1850.422  Mayberry married Matilda on 

September 17, 1851.  His brother William married Matilda’s sister, Wilmot, three years 
later.  Another Gillespie sister Lucinda, called Lucy, married Benjamin Franklin Hudnall, 
a returning Confederate veteran, on February 22, 1866.423  Franklin, as he was called, was
the son of Walter Warder Hudnall, and was Mayberry’s first cousin.

In 1860 Mayberry, now called Berry, was still working on the river and he and Matilda 
lived at Witcher Creek, Shrewsbury post office, in Kanawha County.  They had four 
children at home: Margaret Julianne, born June 6, 1852;424 William Taylor, born May 20, 
1854;425 David Henry, born October 26, 1856;426 and Nancy Ann, born November 12, 
1858.427  Another son, Robert McGarry, was born January 13, 1861.428  Their last child,429 
Jobe Stanley, was born May 8, 1863.430

During the Civil War, Confederate troops made incursions into southwestern Virginia 
around the Kanawha River.  On March 29, 1863, a man was shot and killed by rebels 
onboard the steamer Victor, headed to Gallipolis.431  On April 13, 1863, Confederate 
General Jenkins led a rebel force on foot to the Kanawha River around Winfield where 

422  Some records show Benjamin and Matilda the same age.
423  Virginia and West Virginia marriage records, Kanawha County.
424  Certificate of Death, West Virginia State Department of health, number 7458.
425  Register of Births, Kanawha County, 1854, page 10, number 27.
426  Register of Births, Kanawha County, 1856, page 28, number 18.
427  Register of Births, Kanawha County, Upper District, 1858, page 52, number 88.
428  Register of Births, Kanawha County, 1861, page 78, number 76.
429  Some researchers maintain there was another son, John T. Hudnall, born May 27, 

1855.  This author has found no records, birth, death, or census, for him as a child of 
Mayberry and Matilda.  A John T. Hudnall was born on February 27, 1854, to 
Thomas and Mary Hudnall, who were farming along the Kanawha River.

430  As of this writing, the only birth records available for Kanawha County in 1863 are 
delayed filings and none has been found for Jobe.  Birth records are missing from 
1862-1865 due to the chaos of the war.  Jobe’s birth date is from his tombstone.

431  Gallipolis Journal, April 2, 1863, page 2.
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they “broke up the elections and Spring courts of the bogus government in all the 
counties southwest of the Kanawha River and drove the enemy with loss into his 
fortifications at Hurricane Bridge.  They proceeded thence to the Kanawha River, and 
when four miles below Winfield, riddled two government steamboats which were 
passing.  They then embarked at night in a flatboat and floated down the Kanawha, 
attacking and capturing Point Pleasant the next morning.”432  A rebel attack was expected 
to be made upon Charleston.  All of this added to the inherent danger already existent in 
being a boat worker on the Kanawha River.

Berry may have died April 24, 1863.433  No source for his death has been identified.  Like 
his father before him, he may have died of illness or by accident, but he certainly died 
young.

His widow, Matilda, acquired a marriage license with James Carr on December 28, 1866. 
Married January 23, 1867,434 they had three more children: Anna L., born May 9, 1867;435

Mary Allie (Alice), born June 13, 1869;436 and Walter, born September 21, 1875, at 
Malden.437  James, at least a decade older than Matilda, was from Greenbrier County.  In 
1869 they were living in Chappel’s Hollow.

432  The Abingdon Virginian, April 17, 1863, page 3.
433  Some genealogists maintain Berry died in 1867 but this is not possible as his widow 

obtained a marriage license in 1866.
434  Registry of Marriage Licenses, Kanawha County, West Virginia, 1867, number 248.
435  Register of Births, Kanawha County, West Virginia, 1867, page 117, number 72.
436  Register of Births, Kanawha County, West Virginia, 1869, page 138, number 39.
437  Register of Births, Kanawha County, West Virginia, 1875, page 190, number 73.
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Working as a Boatman on the Kanawha

Starting on log rafts in 1808, the boats grew in size with flatboats.  Boats would be up 
to one hundred and sixty or more feet in length and twenty four to twenty five feet in 
width, carrying 1,800 to 2,200 barrels of salt.  “These boats were all run by hand, at 
great risk, ... the boats and cargoes were not infrequently sunk, entailing heavy loss 
upon the owners of the salt.  The late Col. Andrew Donnally used to ask, when he 
heard of one of his boats sinking, whether any of the boatmen were drowned; if not, he
contended it was not a fair sink.”  Steamboats added an almost greater danger, as 
explosions of the boilers were not unusual.  The railroad did away with this type of 
shipment on the Kanawha River.

History of Kanawha County, from its organization in 1789 until the Present Time, 
George W. Atkinson, A.M., Charleston, 1876, page 240.



James Carr worked as a day laborer in 1870 and David Hudnall, although only 13, had 
already gone to work as a salt packer in the Malden salt works.438  An arduous job, salt 
packing was the least skilled and poorest paid in the industry.  After the brine had been 
boiled to rid it of the remnants of the 400 million year old ocean beneath West Virginia, 
the damp solids had to be dried and the salt shoveled into a barrel.  To ensure the barrel 
was of the required weight, the salt was pounded down and the barrel was marked with a 
number, reflecting which salt packer had performed the work.  It was unskilled labor and 
children were often used.  Work began as early as 4 o'clock in the morning.  The young 
Booker Taliaferro Washington was a salt packer at the Malden works during this time.

The salt industry had begun to decline in the 1850s and continued to decline after the 
Civil War.  The shift of the meat packing industry from Cincinnati to Chicago, cheaper 
and better salt from Michigan, and unreliable transport on the Kanawha River, dealt a 
series of economic blows to the industry.  By the 1880s, the local salt industry had pretty 
much dried up.  Available capital in the area had fled to coal and timber439 and the Ku 
Klux Klan was active in segregated Malden in the late 1860s.

Jobe and Robert Hudnall continued to live at home at least until 1880.  They were both at 
the salt works with their step father, although all three had been unemployed for 4 months
in the first half of 1880.  Adding to the economic woes of the family, their half sister,
Annie Carr, suffered from ‘nervous fits’ and their half brother, Walter, from ‘white 
swelling’440 which might have been a reference to tuberculous arthritis, especially of the 
knee.  Their sister, Margaret Julianne Hudnall, had married James Otis Brown on April 5, 
1869, in Kanawha County, and was no longer at home.  David had married and moved 
out.  How the family managed to survive at all was a miracle.

James Carr died by 1900, leaving Matilda a widow once again.  Alice Carr married
George Warner on June 2, 1888, but was widowed by 1900 and she and her children were
living back home with her mother.  Matilda’s son, Walter, worked as a coal miner and 
lived at home with his mother, two sisters, two nephews, and a niece in Malden, probably
providing the main support for the family.  By 1910 Walter was not with the family and 
may have married and moved out.  Matilda continued to live at Malden with her widowed
daughter Alice Warner, her daughter Annie, and her grandchildren.  She died on March 
17, 1912, at Malden of ‘complications’.441

438  Federal Census, 1870, West Virginia, Loudan Township.
439  Booker T. Washington’s West Virginia Boyhood, The Past is Never Past: Slave Labor 

in the West Virginia Salt Works, (a.t.o.p.)  
http://www.wvculture.org/history/journal_wvh/wvh32-1.html

440  Federal Census, 1880, West Virginia, Malden District.
441  Register of Deaths, Kanawha County, Malden District, 1912, page 7, number 47.
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Descendants of Benjamin Mayberry Hudnall and Matilda Gillespie

Margaret Julianne Hudnall

Margaret Julianne was born June 6, 1852, and married James O. Brown on April 5, 
1869.442  She was 16 and her mother, by necessity, gave written permission.  Her husband 
was 23.  She died at Glen Ferris on June 22, 1934, of arteriole-sclerosis, asthma, and 
myocarditis.443

William Taylor Hudnall

William Taylor was born on May 20, 1854, at Witcher Creek and died sometime between 
1860 and 1870.

David Henry Hudnall

David Henry Hudnall was born October 26, 1856, and married Willamina Hunter in 
Kanawha County on May 28, 1878.444  Willamina, born October 14, 1857, was the 
daughter of Samuel and Mary Abbott Hunter.445  David worked as a coal miner and the 
family lived at Malden with one child, Vesta, 1, in 1880.  They had at least two more 
children: Harry W., who died of a fever at the age of 2 at Campbells Creek on April 15, 
1887; and Mary, who married D.K. Maynard on October 25, 1908.446

The family lived on 25th Street in Kanawha City when Willamina died of tuberculous on 
December 30, 1921, after suffering with the disease for three years.  David married Dora 
Atkins, a divorcee from Malden, on June 26, 1923, in Gallia County, Ohio.447  Although 
the Ohio marriage certificate stated he was 61 and this was a first marriage, he was 
actually 66 and it was a second marriage.  Dora was born March 2, 1873.  In 1930 he was
a widowed father-in-law living in Cabin Creek with his daughter Mary Maynard and her 
husband.  David died in Kayford, West Virginia, on April 1, 1933, of apoplexy.448  It is not
known where or when Dora died.  Vestie married Gus Gay on February 14, 1897,449 and 
died on February 21, 1955, at home in Kanawha City of heart disease.450

442  Marriage Licenses, Kanawha County, West Virginia, page 19, number 52.
443  Certificate of Death, West Virginia State Department of Health, number 7458.
444  Register of Marriages, Kanawha County, West Virginia, page 130, number 120.
445  Register of Deaths, Kanawha County, Loudon District, page 149, number 16.
446  Register of Marriages, Kanawha County, 1908, number 714.
447  Probate Court, Gallia County, Ohio, number 6874.
448  Certificate of death, West Virginia State Department of Health, number 3361.
449  Register of Marriages, Kanawha County, 1897, page 456.
450  West Virginia State Department of Health, Death Certificate, number 1636.
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Nancy Ann Hudnall

Nancy Ann was born November 12, 1858, and appears in the 1860 census, but has died 
by 1870.

Robert McGarry Hudnall

Robert McGarry Hudnall was born January 13, 1861,451 became a steamboat engineer, 
and married Lavinia Palmer in 1889.452  Lavinia died in 1923.  Robert lived his final years
with his daughter, Lucy Mae, and son-in-law, Andy Angelo, and died June 8, 1943, at 
home at 209 Goshorn Street in Charleston of pulmonary congestion, heart failure and old 
age.453

451  Register of Births, Kanawha County, 1861, page 78, number 76.
452  Federal Census, 1900, Kanawha County, West Virginia.
453  West Virginia Department of Health, Death Certificate, district 200, serial number 

766.
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Jobe Stanley Hudnall and Mary Jane Hammock

Jobe Stanley Hudnall was born May 8, 1863, at 
Witcher Creek, Virginia.  On December 25, 1883,454 in 
Kanawha County, he married Mary Jane Hammock, 
the oldest of several children of Booker Hammock, a 
coal miner, and Angelina Lacy Hammock.  Mary Jane 
was born on May 22, 1867, at Malden.455  Jobe was 20 
and Mary Jane was 16 when they married, although 
her age was given as 17 on the marriage record.

In 1900, the family was living in the Union District of 
Putnam County and Jobe was working as a coal miner. 
In 1910 the family was at Black Betsy Precinct, 
Pocatalico Magisterial District.  Jobe was a member of 
the Improved Order of Red Men, a fraternal 

organization formed solely by white, not
indigenous, men.  Members considered
themselves direct descendants of the Sons of
Liberty of Boston Tea Party fame and the
organization was open to whites only in its
heyday.  It counted at least three U.S.
presidents in its membership over time.

Jobe and Mary Jane had at least twelve
children, probably thirteen.  A handwritten
note passed down in the family mentions
Nettie as possibly the oldest child.  Nettie
does not appear in any other records located
by this author although the 1910 census
yields a clue that she did, at least, exist.  The
census record shows Mary Jane was the
mother of twelve children with eight still
living and four dead.  The children who died
would be: Joseph/Jesse, George Dewey,
Sherman T., and Nettie.  The eight living
would be: William Henry, Lewis Ralph,

454  Register of Marriages, Kanawha County, West Virginia, 1883, page 215, number 
349.

455  Register of Births, Kanawha County, West Virginia, page 112, number 72.
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Illustration 55: Jobe Stanley Hudnall and 
Mary Jane Hammock, 1883.

   Jobe Stanley (1863-1918)
      m. Mary Jane Hammock
                     |
            Nettie
            William Henry
            Lewis Ralph
            Mayberry
            Benjamin Harrison
            Lucy Mae
            George Dewey
            Joseph
            Jobe Stanley, Jr.
            Ray Hogg
            Lester Harold
            Sherman T.
            Mary Elizabeth



Berry, Harrison, Lucy, Jobe, Ray, and Lester.  A thirteenth child, Mary Elizabeth, was 
born in 1911.

Jobe died November 8, 1918, during
the Spanish Flu pandemic in Putnam
County of influenza.  His tombstone
has a chain link symbol on it with
‘FLT’ inside the links for Friendship,
Love, and Truth, indicative of the
Independent Order of Odd Fellows, a
fraternal organization founded in 18th

Century England.  Its goal was to
pursue projects for the benefit of all
mankind and it was dedicated to
serving people in need without
receiving recognition.

In 1920 Jobe, Jr., Ray, Lester, and
Mary were at home with their mother
in Black Betsy Precinct 3, close to the town of Rutledge.  Jobe, Jr., was working as a 
freight agent on the rail road.  By 1930 Mary Jane was living with her son, Ray, and his 
wife, Ruby, on 31st Street in Nitro, Putnam County.

Mary Jane died October 19, 1936, at the home of her son, Ray, of myocarditis and acute 
dilatation of the heart.  Jobe and Mary Jane are buried at Schowen Cemetery in Bancroft, 
Putnam County, West Virginia, along with several of their children.
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Illustration 56: Tombstone, Jobe Stanley and 
Mary Jane Hudnall.



Descendants of Jobe Stanley Hudnall and Mary Jane Hammock

Nettie Hudnall

No official records have been found regarding a daughter Nettie.  The only mention made
of her was a handwritten note found in the Hudnall home in Marmet, transcribed by
Marie Casey Hudnall from a phone call with one of his grandchildren, listing Jobe’s 
children.

William Henry Hudnall

William Henry, born December 11, 1885,456 was
the oldest son of Jobe and Mary Jane.  He
married Alpha Ellen Roush at Winfield in
Putnam County on June 22, 1905.457  Alpha, the
daughter and first child of Aquella and Anna
Knapp Roush, was born on June 26, 1891, in
Graham District, Mason County, West
Virginia.458  Very unprepared for marriage,
William was 19 and Alpha was 14.  He became
a brakeman on the Ohio Central railroad, or the
K & M railroad.  They had two daughters
together, Fencil and Genevieve, but the
marriage went terribly wrong.  In a jealous
rage, William shot his wife twice on April 11,
1912, after receiving an anonymous letter at
work regarding her supposed infidelity.  After
shooting Alpha, he committed suicide in front
of his daughters at their home on Dock St. in
Middleport, Meigs County, Ohio.  He was 26
years old.  His family brought him back to
Plymouth, West Virginia, for burial.

Although some newspapers reported that William had killed his wife, Alpha survived the 
shooting.  By the 1920 census she was married to Austin Edward Bryne,459 a switchman 
on the railroad.  Austin, born on November 11, 1890, in Pomeroy, Ohio, was the son of

456  Certificate of Death, State of Ohio, Registration District 2879, number 23352.
457  Marriage License, Putnam County, West Virginia, 1905, number 54-1905.
458  General Index and Register of Births, Mason County, West Virginia, page 215E.  

Alpha would later apply for a delayed certificate of birth, believing she was born 
across the river in Ohio.  Application for Delayed Birth Certificate, Probate Court, 
Meigs County, Ohio, May 31, 1956, case number 17276.
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Illustration 57: The Fairmont West 
Virginian, April 13, 1912, page 3.



Edward (1848-1925) and Nettie Jenkinson Byrne (1861-1898).  His father was a grocer 
and his mother died young.  In 1910 Austin had been working as a salesman in a clothing
store in Pomeroy.  Although Alpha maintained she was widowed on her subsequent 
marriage license to George Taylor in 1928, Austin was still very much alive at the time.  
He moved to Michigan and continued to work on the railroad, returning to Pomeroy to 
visit his sister, Mrs. Charles Mullen, of Mulberry Avenue, for a week in August 1926.460  
He was living in Lincoln Park, Michigan, in 1940, divorced and a railroad engineer. 
Austin died of cancer November 26, 1960, in Pinellas County, Florida, and was buried at 
Beech Grove Cemetery in Pomeroy, Ohio.461

On October 6, 1928, Alpha married George L.
Taylor at Bowling Green, Wood County, Ohio.
Although actually born in 1891, she stated she
was born on June 26, 1893, in New Haven, West
Virginia,462 that she was previously married
twice and was a widow.  George Taylor was born
March 2, 1896, in Enon, Ohio, the son of Burch
and Maggie Cohill Taylor.  George worked as a
machine operator in an automotive factory and
he and Alpha lived in Point Place in the Toledo
area, raised a family together, and remained
married until George died on March 27, 1973.
They had one daughter together, Patricia A.,
born March 17, 1932.463  Like many people at
the time, they took a boarder into their home to
supplement their income.

Alphie, as the family called her, died at
Parkview Hospital in Toledo on December 5,
1993.  She was an astounding 102 years old and
unlike many who are purported to be very old
but are not, her age can be verified by official
records throughout her life.  She was survived by sixty-one descendants, including nine 

459  U.S. City Directory, Toledo, Ohio, 1925, 1924, 1923.  No marriage license has been 
located by this author.

460  Athens Messenger, August 26, 1926.
461  Florida Bureau of Vital Statistics, volume number 2201, certificate number 44044.
462  Alpha’s social security death record lists her birth place as Letart, Mason County, 

West Virginia.  The towns are close together and both are across the Ohio River from 
Meigs County, Ohio, the place she gave as her birth place on her marriage license in 
1905.  All are within spitting distance of Middleport, Ohio, where she and William 
Henry Hudnall lived.

463  Ohio Birth Index, state file number 1932022870.  Patricia’s social security 
application gives her birth date as May 20, 1932.
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Illustration 58: Alpha Ellen Roush 
Hudnall Byrne Taylor Obituary, 
December 1993.



great-great-great grandchildren.  George had deposited a will for Alpha and another for 
himself in Lucas County Probate Court on May 28, 1960.  No disposition for either will 
has been found.464

Her eldest daughter, Fencil E. Hudnall, was born April 28, 1906, in West Virginia.465  She 
married James Chester Hessey in Michigan in 1922466 and had four children: Robert, 
Jane, James, and William.  They lived in Toledo.  Fencil died at a long term care facility 
there on December 28, 1999.

Alphie’s younger Hudnall daughter, Genevieve, was born May 6, 1909.467  While living in
Toledo she married a brakeman, Clifford C. Mohr, in Adrian, Michigan, on March 20, 
1925.468  Although she claimed to be 18 at the time of the marriage, she was, in reality, 
only 15.  Genevieve and Clifford divorced and she married again to Donald H. Reeves on
March 14, 1927, at the age of 17.  Her mother gave consent and signed the papers as Mrs.
Alpha Byrne.  Genevieve acknowledged her father’s name to be William Hudnall.469

Patricia Ann Taylor married William F. Harvey on October 21, 1950,470 in Ohio and then
James Francis Noeltner, born April 27, 1933, on December 9, 1966, in Jellico, Campbell 
County, Tennessee.471  She died at Mercy Hospital in Toledo on August 4, 1980, at the age
of 48.  Her husband James died on October 12, 2003, at Perrysburg, Ohio.  He was 70.

Mayberry (Berry) Hudnall

Berry was born September 15, 1889, at Malden472 and married Caroline Ellen Wagner on 
February 7, 1909.473  Caroline, born in Confidence, Putnam County, was the daughter of
Jacob and Martha Shamblin Wagner.  Just after their marriage Berry was working as a 
coal miner and they lived at Black Betsy precinct, Pocatalico District, Putnam County.  
By 1920 they were at Union district, Nitro, where he was a salesman in a store, and by 
1930 he was working at the chemical plant in Nitro, first as a repair man and then as a 
pipe fitter.  Berry completed the 7th grade and Caroline completed the 8th grade.

464  Ohio Wills and Probate Records, 1786-1998.  Ancestry.com
465  Ohio Deaths Index, Lucas County, 2000, certificate number 107308.
466  Return of Marriages in the County of Monroe, number 436.
467  Ohio County Marriage License, Lucas County, March 14, 1927.
468  Return of Marriages in the County of Lenawee, page 20, number 145.
469  Marriage License Application, Probate Court, Lucas County, Ohio.  Marriage 

certificate number 56829.
470  Marriage Record, Lucas County, number 188080.
471  Marriage Record, Campbell County, TN, number 24084.
472  This information is from his delayed birth certificate.  Berry was probably born in 

Putnam County.
473  Marriage License and return, Putnam County, West Virginia, Number 15-1909, page 

107.
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Berry’s family would expand to include six sons: Howard Earl, born September 1, 
1910,474 Homer Ray, born August 3, 1913,475 Haskel, born at Lock Seven on March 24, 
1916,476 Delbert Russell, born December 1921, Cleo, born about 1925, and Kenneth Burl,
born July 8, 1932; and three daughters: Maxine Faye, born about 1928, Mary Jo, born 
March 9, 1930, and Ruth Ellen, born September 24, 1937.  In 1930 their son, Howard, 19,
was working as a chemical company pipe fitter and he and his wife Isabelle Harrison 
Hudnall, 18, were living with Berry and Caroline.

Caroline died May 11, 1980.  Berry died January 26, 1964.

Their son, Howard Earl, died April 4, 1970.477

474  West Virginia State Department of Health, Certificate of Birth (Delayed).
475  Register of Births Within the District of Big Sandy, Kanawha County, West Virginia, 

page 21, number 34.
476  Register of Births, Jefferson District, Kanawha County, West Virginia, 1916, page 

150, number 32.
477  Charleston Gazette, April 6, 1970.
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Illustration 59: Two sons of Jobe and Mary 
Jane Hudnall, about 1898.

The boys to the left are sons of Jobe 
and Mary Jane Hudnall.  They are 
believed to be Mayberry or Harrison,
on the left, and Lewis Ralph, on the 
right.

Their suits, called Knickerbocker 
suits, were popular in the late 1800s 
to the very early 1900s and were sold
by catalog, as well as other places.  
Costing anywhere from $2 to $5, the 
suits were fashionable boys’ wear for
years.

This picture was found with the 
picture of Jobe and Mary Jane 
Hudnall, in an old trunk stored in the
basement of the Hudnall house at 
Marmet, West Virginia.



Homer Ray worked for Monsanto Chemical Company for 43 years, retiring as a safety 
engineer.  Nicknamed Barry, he married Constance Hope Frazier on June 7, 1936.  He 
served as president of the West Virginia Safety Engineers for three years.  Active and 
outgoing, Barry was an avid sportsman, loved golfing and fishing and played a mean 
game of pool.  He died April 28, 2004, in Morgantown, Monongalia County, at the home 
of his daughter.478  Constance died April 5, 1997.  Barry and Connie were survived by a 
son, Thomas, of Lead Mine, West Virginia, and daughters, Nancy Hudnall Young of 
Morgantown, and Judith Kerr of Chesapeake, Virginia.

Haskel died December 19, 1917, at Lock Seven of entera colitis.479  He was one year old.

Delbert Russell married Celesta Ruth Boggess on July 3, 1945.  They divorced and he 
married Anna Mae Angle on August 13, 1949.  He died August 21, 1993.480

Cleo Wesley, a son, born about 1925, died November 24, 1980, in Tampa, Florida.  A 
retired warehouse man, he was survived by his wife Chrystine, two sons, and five 
daughters.481

Maxine Faye, born about 1928, married William David Kidd, on August 30, 1947.482  She
lived in Whiting, Indiana, and died June 3, 2004, survived by her husband and two 
sons.483

Mary Jo worked for C&P Telephone, and was a member of Telephone Pioneers of 
America.  She never married and died June 17, 1985, in Putnam County.484

Kenneth Burl married Marjorie Hively on June 21, 1952.485  He may have died on March 
25, 2008, at Scott Depot.

Ruth Ellen married Thomas Edgar Hensley on January 14, 1956.486  She died February 1, 
1995.

478  Charleston Gazette, April 30, 2004.
479  Register of Deaths, Kanawha County, West Virginia, page 94.
480  Familysearch.org, various records.
481  The Tampa Tribune, Tampa, Florida, November 25, 1980, page 18.
482  Register of Marriages, Kanawha County, West Virginia, 1947, page 70, number 

1818.
483  The Times, Munster, Indiana, June 6, 2004, page 31.
484  Charleston Gazette, June 18, 1985.
485  Register of Marriages, Kanawha County, West Virginia, 1952, page 33, number 

1027.
486  Register of Marriages, Kanawha County, West Virginia, 1956, page 362, number 40.
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Benjamin Harrison Hudnall

Benjamin Harrison Hudnall, called
Harrison by the family, was born July 22,
1892.487  By 1910 he was working as a
coal miner.  Born at Handley, the location
of wicket lock and dam number 2, he
grew up at Black Betsy, the location of
wicket lock and dam number 8, both on
the Kanawha River.  This may have given
him a life long love of locks and dams.
By 1920 he was a locktender at Lock 24488

on the Ohio River.  In 1930 he was
working at Lock number 16 at Grandview,
Ohio.  He was lockmaster at Lock number
14 in 1940.489 He also worked at Dam 17
for the US Army Corps of Engineers.
Locks and dams seemed to be in his
blood.  Harrison married Thelma Iris
DeWeese on November 9, 1913, at
Bancroft.490  Thelma was born June 10,
1895.491  They had five known children.  He retired on November 30, 1953.  Thelma died 
on November 12, 1973.  Harrison died at Marietta, Ohio, on April 11, 1979.492

Donley Harrison, born August 3, 1914, at Bancroft, was a production supervisor at Union
Carbide.  He married Sarah Elizabeth Gregory.  They moved to Texas City, Texas, near 
Galveston, and had one son, Donley, Jr., born in 1945, and a daughter, Sarah Blanche, 
called Sally, born in 1949.493  Donley died on March 3, 1993, at the age of 78.494  Sarah 
died in 2007.

William Franklin was born February 3, 1917, and died at Point Pleasant in Mason County
on November 25, 1937.  He never married.  An epileptic, he suffered a pulmonary 
hemorrhage during convulsions.

487  Register of Births, Cabin Creek District, Kanawha County, West Virginia, page 142, 
number 31.

488  Federal Census, Sutton, Meigs County, Ohio, 1920.
489  Federal Census, Switzerland Township, Monroe County, Ohio, 1940.
490  Marriage License, Putnam County, West Virginia, number 126, 1913.
491  Tombstone, East Lawn Memorial Park, Reno, Washington County, Ohio.
492  Marietta Times, April 12, 1979.  His obituary has his birth date as July 4 but his 

official birth record states July 22.
493  Texas Birth Index, 1903-1997.
494  The Galveston Daily News, Galveston, Texas, March 4, 1993, page 4.
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Illustration 60: Benjamin and Thelma 
Hudnall, 50th wedding anniversary, 1963.



Thelma Estella, the first daughter of Harrison and Iris, was born September 23, 1918, and
died the following year at Racine495 in Putnam County on September 7, 1919.  No cause 
of death was recorded.

Paul Edward was born March 1, 1922, and lived in Marietta,
Ohio, where he worked as a lockman at Ohio River Lock
number 16.  A veteran of WWII, he married Martha Anna
Hiener on July 18, 1948, in Washington County, Ohio.
Martha, born April 1, 1924, was the daughter of Walter and
Ruth LaFaber Hiener.496

On December 2, 1966, at 9:00 in the morning, Paul and
another man, Jerry Vitruls, were working from a small boat
trying to control the flow of water at lock number 17, about
five miles above Marietta.  The boat capsized and even
though they were both wearing life preservers, Paul
drowned when he was swept under the dam by the
undercurrent.497

Doris Mae Hudnall was born January18, 1925, at Lock 18 in
Constitution, Ohio.  She worked at Wright Patterson Air
Base in Dayton during the war and married Raymond
Howard Hiener on November 2, 1946.  Ray, born January
30, 1921, was the son of Walter and Ruth LaFaber Hiener.498

Doris died June 23, 2005, in Washington County, Ohio.

Lucy Mae Hudnall

Lucy Mae was born on May 15, 1895, in Putnam County.499 
She married Fulton Huss Johnson on May 26, 1917.500

Fulton was born September 20, 1883, in Scary, West
Virginia, the son of Joseph and Ellen Hudson Johnson.  He
worked as an oiler-electrician at Monsanto Chemical Company.

495  Racine was a small district in Putnam County and not the town in Boone County.
496  Washington County, Ohio, Probate Court, 1948, marriage certificate number 9805.
497  Register of Deaths, No. 11, Wood County, West Virginia, page 466.
498  Washington County, Ohio, Probate Court, 1946, marriage certificate number 9071.
499  Delayed Certificate of Birth, West Virginia Department of Health, October 28, 1948, 

E-3766 states she was born in Handley, in Kanawha County.  Her 1917 marriage 
certificate states she was born in Putnam County.  Federal Census 1900, Union 
District, Putnam County, West Virginia, June 2, 1900, has her birth date as March 
1895.

500  Register of Marriages, Putnam County, West Virginia, 1917, page 255, number 43.
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Illustration 61: Death of
Paul Hudnall, The Times 
Recorder, Zanesville, 
Ohio, December 3, 1966, 
page 5.



They had several children: Nellie Christine Johnson, born April 23, 1919, at Black 
Betsy;501 Joseph Stanley Johnson, born February 20, 1921; Jessie, born about 1924;
James, born in 1927; and Mary, born about 1933.

Fulton died at his home in Nitro on May 16, 1964, of cerebral thrombosis.502  Lucy died 
on September 4, 1979, at Nitro.503

Nellie married Estil McCallister on May 17, 1940, in Gallia, Ohio.  Estil was the son of 
Clarence and Inez Tucker McCallister.504  They lived on Bills Creek, on the Winfield 
Road, a half mile below the Amos Plant.505

Joseph Stanley Johnson was killed along with four others on April 16, 1957, in a 
chemical plant explosion at Monsanto in Nitro.  The explosion demolished a three story 
brick building.  Joe died of severe burns and was survived by his wife Virginia.

Mary married a Wilson and lived in Brunswick, Ohio.

George Dewey Hudnall

George Dewey Hudnall was born September 13, 1899,506 at Plymouth, Putnam County.  
He died May 1, 1900.507

Jobe Stanley, Jr. and Joseph Hudnall, twins

Twins Joseph and Jobe Stanley, Jr., were born May 27, 1901.  Joseph was stillborn, due to
asphyxiation.508  The birth records for the twins do not show given names although an 
original record has the name as Jesse for the live birth.509  Jobe’s twin is widely accepted 
to have been named Joseph.

501  Register of Births, Putnam County West Virginia, page 121, line 17.
502  WV Department of Health, Death Certificate, District 400, serial number 38.
503  Tombstone, Ortin Heights Cemetery, Bancroft, West Virginia.
504  Marriage Certificate, Probate Court, Gallia County Ohio, 1940, number 11751.
505  Handwritten note from 8609 McCorkle Ave., Marmet, West Virginia.
506  Register of Births, Putnam County, Book 11, page 31, number 79.  A later transcript 

gives the birth date as October 25, 1899, but this is in error.
507  Tombstone, Schowen Cemetery, Bancroft, West Virginia.
508  Register of Births, Putnam County, West Virginia, 1901, page 16, numbers 107 and 

108, transcribed.
509  Register of Births, Putnam County, Book 11, page 63, number 11.  Name of child is 

Jesse Hudnell, born alive, son to J.S. Hudnell and M.J. Hudnell.  Transcribed with 
error, Register of Births for unnamed male twins born May 27, 1901, number 106, 
107, to Job S. and Lucy Hudnall.  Entry 107 specifies stillborn due to asphyxiation.
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Jobe Jr. became a Railroad Freight Agent.  He married Beulah Van Meter on July 1, 1922,
at Poca510 and they lived for a time in Bancroft.  Jobe died of a coronary deficiency May 
19, 1958, at home at 4203 First Avenue, Nitro.  He was working as a shipping clerk at 
Monsanto Chemical at the time.511

Jobe and Beulah had three children who died and two sons who lived: Jobe and Donald.

Ray Hogg Hudnall

Ray Hogg Hudnall was born February 25, 1904, at Bancroft.512  He married Ruby Lavilla 
Fowler, born September 1, 1902,513 the daughter of James Isaac and Rhoda Inez Wise 
Fowler, on September 16, 1929, at the First Baptist Church in Putnam County.514  In the 
1930 census, Ray, 26, and Ruby, 28, were living in Nitro.  His mother Mary Jane 
Hammock Hudnall, 63, was living with them.  Ray worked as a store room clerk at 
Monsanto Company.

He died March 13, 1986, and was buried at Cunningham Memorial Park, St. Albans, 
West Virginia.515  Ruby died June 14, 1969.516

Ray’s children were Robert Ray, and Betty Lou who married a Riddle and lived in 
Dayton, Ohio.

Lester Harold Hudnall

Lester, born April 8, 1906,517 married Violet Miller in Putnam County on December 7, 
1928.518  Violet was born at Mammoth, West Virginia, on October 8, 1907, to Edward 
Welch and Bessie Fene Shiflett Miller.519  They had three children: Elizabeth, born in 
1930; Lester, Jr., born about 1932; and Evelyn, born about 1934.  Lester worked as a 
laborer at odd jobs before getting on with the chemical factory in Nitro.

510  Marriage License, Putnam County, West Virginia, 1922, page 398, number 54.
511  Record of Deaths, Putnam County, West Virginia, 1958, page 467.
512  Delayed Birth Certificate, West Virginia Department of Health, August 27, 1942, file 

number 18379.  Social Security Death Index.
513  Delayed certificate of Birth, West Virginia Department of Health, August 21, 1942, 

file number 18087.
514  Marriage License, Putnam County, West Virginia, number 159, 1929.
515  Find-A-Grave, 58415143.  Charleston Gazette, Friday, March 14, 1986.
516  Funeral card.
517  West Virginia State Department of Health, Standard Death Certificate, District 

Number 4032, number 15126.
518  West Virginia Marriages, 1780-1970, FHL film 567301, image 181.
519  Delayed certificate of Birth, West Virginia Department of Health, March 23, 1961, 

application number 111070705.

152



On October 2, 1937, Lester began his shift at 4:00 PM at Monsanto Company plant 
number 34 in Nitro.  At about 5:15 PM he and four other men were working making 
repairs to some machinery in a building used to manufacture a preservative chemical for 
rubber when it was believed that a spark from a motor ignited the chemical in the 
building.  The resulting explosion tore the galvanized roof off the building and hurled 
Lester through the roof, into the air, badly burning him and killing him instantly.  The 
blast could be felt in the town, nearly a mile away.  His brother Berry, who also worked at
Monsanto, rushed into the burning building to help his brother but all that could be done 
was to carry his lifeless body out.  Lester was 31 years old.  Another worker, Brooks 
West, died later that evening, and three others had been badly injured.

After Lester’s death, Violet’s sister and her husband moved in with her in the home Violet
owned in the unincorporated area of Nitro along the state highway.  She remarried on 
March 14, 1947, to William Owen Miller at the Church of Christ in Nitro.520  Bill Miller 
died in 1963.  Violet died on June 3, 2003, at Nitro and was buried beside Lester at 
Schowen Cemetery, Bancroft.521

520  Marriage License, Putnam County, West Virginia, number 41, 1947.
521  Obituary, Charleston Gazette, June 5, 2003.
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Illustration 62: Explosives Plant at Nitro, 1918.
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Illustration 63: Lester Hudnall Killed, Charleston 
Gazette, October 3, 1937, page 1.



Sherman T. Hudnall

Sherman T. was born December 2, 1908, at Bancroft,522

and died February 11, 1910, of pneumonia at Bancroft.
He was 1 year, 2 months, and 9 days old.  Sherman was
buried at Schowen Cemetery in Bancroft, West Virginia.

His tombstone reads:

SHERMAN  T.
son of J.S. & M.J.
HUDNALL
DEC. 2, 1908
FEB. 11, 1910

Mary Elizabeth Hudnall

Mary Elizabeth was born June 16, 1911, at Bancroft.523

She married Albert Ray Giles on October 6, 1928, at the
First Baptist Church in Nitro.524  Albert was born October
3, 1907, in Putnam County to James William and Annie
Bruffey Giles.525  They were active in community life in
South Charleston with Albert on the city council.  Along
with Mayor Jay Alfred Poe, Albert wrote a five volume
history of the city, published in 1990.526  Albert died
January 6, 1994.  Mary Elizabeth died March 22, 1986.527

They were buried at Cunningham Memorial Park in St. Albans.

522  Register of Births, Putnam County, West Virginia, 1908, page 80.
523  Register of Births, Putnam County, West Virginia, 1911, page 83, line 8.
524  Marriage License, Putnam County, West Virginia, 1928, number 122.
525  West Virginia State Department of Health, Delayed Certificate of Birth, 1907, filed 

September 17, 1940, number 427.
526  Charleston Daily Mail, January 7, 1994.
527  Charleston Gazette, Sunday, March 23, 1986.
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Sherman T. Hudnall, 
Bancroft, WV.



Lewis Ralph Hudnall and Virginia Myrtle Harrold

Lewis Ralph, the 
second son of Jobe 
and Mary Jane, was 
born February 26, 
1888, at Cabin Creek 
district, Kanawha 
County, and was 
named after his uncle, 
Lewis Ralph 
Hammock, his 
mother’s brother.528  
The family would 

move around the area with Jobe’s job, finally settling in Putnam County, where LR would
meet Altha Burton Kirk, called Burton by her family.

LR married Burton on July 3, 1906, at Plymouth, Putnam County, in a ceremony 
performed by the Rev. James B. Rupert.  Born December 27, 1889,529 she was the 
daughter of William H. (Bud) and Elizabeth Kirk, who lived nearby.  Lewis was 18 and
Burton was 16.

Their only child, Ira Stanley, was born May 11, 1907,530 in Putnam County.  Four days 
later Lewis took the lockmaster examination.  He was notified that his grade was 71.4 on 
May 31, 1907.  Lockmaster jobs didn’t open up frequently but Lewis worked as a lock 
tender while waiting for a post to open.

The marriage didn’t last and their divorce became final on Wednesday, November 11, 
1908.531  Burton assumed her maiden name.  LR paid the divorce fees of $20.  Custody of
their child, Stanley, ‘one year old on May 11 last’, was awarded to Burton, and she 
returned to her father’s home.  No mention was made of child support in the 
documents.532  Burton married Isiah Kinser on February 10, 1913, in Charleston in a 
ceremony performed by W.H. Kersey.533  They had one child, Autumn, born August 18, 

528  Born April 18, 1880, in Rutledge, WV, Lewis Ralph Hammock died Aug. 6, 1950, of 
an internal cranial hemorrhage.  He was a retired foreman at the glass plant in 
Kanawha City and lived in Marmet, but died in Madison.

529  West Virginia State Department of Health, Certificate of Death, 1918, number 3496.
530  A delayed birth certificate was filed on June 15, 1942, for Stanley giving his birth 

year as 1906, however, the 1908 divorce proceedings between Lewis and Burton 
specify that Stanley was born in 1907.

531  Kanawha County Chancery Court, Volume 31, 1908, number 1916.
532  Ibid.
533  Register of Marriages, Kanawha County, West Virginia, page 148, number 121.

156

                                 Lewis Ralph (1888-1947)
                                                 |
           m1.                             m2.                            m3.
 Altha Burton Kirk  Virginia Myrtle Harrold    Edith Grove
           |                                    |               \                 Madden
   Ira Stanley             Virginia Willard      \
                                  Lewis Ralph, Jr.       \
                                  Alford Franklin          \ m1. John J. Kenny
                                  Lucy Alberta                           |
                                  Albert Edward              Tennyson Harrold
                                  William Russell                Kenny



1917.  Burton contracted influenza during the Spanish Flu epidemic and died seven days 
later on October 25, 1918, at Putney in Malden District of Kanawha County.534

LR married Virginia Myrtle 
Harrold Kenny on November 
27, 1908, 16 days after his 
divorce from Burton became 
final.535  The ceremony was 
performed by T. Murphy.536  
Virginia Myrtle Harrold was 
born August 28, 1887, the 
second daughter of Charles 
Albert and Spicy Willard 
Harless Harrold.  Myrt was 
divorced from John Joseph 
Kenny with a child of her own,
Tennyson Harrold Kenny.  For 
more about the pioneering 
Harrold and Harless families, 
see Through English Eyes, 
Part II.

In 1910 Lewis was working as 
a lock tender for the US Corps of Engineers wicket lock and dam system on the Kanawha
River, living in Cabin Creek District, part of North Coalburgh, Precinct 2, along the river 
front.  Their first child, Virginia Willard, born on February 22, 1910, was two months old.
Tennyson Harrold Kenny, 6, was living with them.537

By 1917 LR was an assistant lockmaster at Lock number 9 at Woods in Putnam County.  
He applied for an open position for lockmaster on the Ohio River but luck was not with 
him.  After inquiring about his application, he received a letter on September 11, 1917, 
from the War Department stating that either the application was never received, or their 
answer to him regarding the application had been lost.  Although he was assured such 
applications were always answered, and he would be considered in the future, it must 
have been cold comfort as he was told there were currently no open positions.

534  Certificate of Death, West Virginia State Department of Health, 1918, register 
number 3496.

535  An earlier wedding may have been planned.  A picture in the family album appears to
be an engagement picture with a date of July 21, 1907, and the Marmet Methodist 
Church mentioned.

536  Register of Marriages, Kanawha County Court, 1908, page 161, number 805.
537  Federal Census, West Virginia, Kanawha County, Cabin Creek District, 1910.
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Illustration 65: Virginia Myrtle Harrold Kenny and 
Lewis Ralph Hudnall, 1908.
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In 1920 Lewis and Myrt were back in Cabin Creek District, at Shrewsbury Precinct 15.  
Their family had grown with the additions of Lewis Ralph, Jr., called Junior, born 
February 2, 1912; Alford Franklin, called Frank, born at Bancroft on May 3, 1914;538 and
Lucy Alberta, called Bo, born at Woods in Putnam County on August 15, 1916.

The use of cars was becoming more ubiquitous in West Virginia and Lewis decided to go 
into the garage business.  The first drive in gas station had been opened in 1913 in 
Pittsburgh.  Previously filling stations were little more than a pump at curbside, and prior 
to that one could buy gasoline at a pharmacy or a blacksmith.  Now motorists were 
coming to expect free air, water, tire and lube service, necessitating specialized 
businesses.  On September 30, 1926, Myrt and LR bought lots 3 & 4, Block C, Industrial 
Center, Marmet, and prepared to open their business.  A joint venture in the best sense of 
the word, Lewis attended to the garage while Myrt ran a small restaurant built into it.539  
The garage faced the old county road, now a back alley in Marmet, and was the first of 
three structures that served as their business.

538  Register of Births, Putnam County, West Virginia, 1914, page 86.
539  1930 Federal Census, Kanawha County, Louden District.
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Illustration 69: Lockmaster letter to Lewis Hudnall, 1917.



By 1930 the family had grown again and was renting a house for $10 in Marmet, next to, 
or with, Myrt’s widowed mother Spicy Harrold.  Junior, now called Ralph, had gone to 
work as an ‘ammonia plant operator’.  They were soon to build their own place, a 
spacious catalog house on the site of the first garage which had since been moved across 
the street and faced the new paved road.  There were two more additions to the family:
Albert Edward, born April 28, 1920, and William Russell, born March 17, 1923.  Virginia
Willard, who had married in 1928 and was now Virginia Burford, had moved back in 
with her parents after her husband entered a tuberculosis hospital in Virginia.

About 1929 Lewis had seen a picture of a house in a catalog.  Cutting out the picture, he 
pasted it to the top of a candy bar box from the garage, drew the floor plan on the inside 
of the lid, and along with his stepson Tennyson, and a neighbor, Shirl Johnson, built the 
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Illustration 70: Lewis Ralph Hudnall, in front of his first garage, Marmet.

Note the three modern, for 1926, visible gasoline pumps.  Using a hand crank, the 
operator would fill the cylinder at the top with gasoline, a valve would be opened, and
gravity would be employed to fill the car’s tank.  The amount of gas dispensed could 
be measured by the amount removed from the cylinder.  Not only did this assure the 
customer they had received what they had paid for, but the customer could also see 
the purity of the gasoline in the cylinder.



house at 8609 McCorkle Avenue, Marmet.  Finished in 1932, the house served as the 
family home until it was sold in 2016.

The Great Depression was hard on the family business.  Myrt and Lewis had difficulty 
paying their suppliers because their customers had difficulty paying them.  Still they 
struggled on.  Lewis ran for the House of Delegates in 1936 but was not elected.

The marriage began to fall apart by 1940 and Lewis moved into one of the seven tourist 
cabins he and Myrt operated as part of the garage and restaurant business.  By 1942 he 
had moved to Columbus, Ohio, and was living at 3557 East Main Street (US 40).  There 
he operated the Blue Bonnet,540 a restaurant, service station,541 and dance hall.  Lewis and 
Myrt separated, but they never divorced.  On November 4, 1942, Lewis bought a 1940 
Glider Cabin Trailer, serial number 40993648 for $500 and parked it behind his place in 
Columbus.

540  Tax Return for L.R. Hudnall, 1943.
541  The service station in Columbus was renovated and then abandoned, but as of this 

writing, it is still there along with an abandoned trailer park behind it where the 
trailer pads are still visible on Google maps.
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Illustration 71: Myrt Hudnall’s BBQ cafe at Hudnall’s Garage, with Bernard Price.



Virginia Myrtle Hudnall died on January 29, 1943,
of Addison’s Disease.  Much beloved and mourned
by her children, she was only 56.  It was strongly
believed by the family that her refusal to see her
regular doctor when she fell ill led to her untimely
death a short week later.  She had insisted on being
seen by Dr. Hayes who was apparently unaware of
her chronic Addison’s condition until it was too
late.  During the viewing at the home, there was
someone sitting with her casket at all times.

Myrt was buried at Marmet Cemetery.  When the
Turnpike came through in 1956, the Harrold and
Hudnall graves were moved to a new section of the
cemetery.
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Illustration 72: Hudnall’s Garage and Hospital for Cars.  Left to right: Lewis and
Myrt Hudnall, Bernard Price.

Illustration 73: Left to right:
Junior, Myrt, and Virginia.



On August 28, 1943, seven months after Myrt’s
death, Lewis married a divorcee, Edith Madden.
Edith, born Edith Marie Grove on September
27, 1897, in Lancaster, Fairfield County, Ohio,
was the daughter of Lemuel F. and Emma M.
Snoke Grove.  Edith had previously married
James Fuller S. Madden, a mechanic from
Licking County, Ohio, on July 6, 1916.  James
was born on November 7, 1891, the son of
Horace Burr and Mary Jane Ludlum Madden.
In quick succession Edith and James had three
children by 1920, David Allen, born February
1917, Arwilda M., born September 1918, and
Nellie Marie, born December 1919.

James Madden suffered from dementia praecox,
a premature dementia known as precocious
madness, usually beginning in the late teens or
early adulthood.  In 1920 he was working as an
automotive salesman and he and Edith lived on
East Rich Street in Columbus.  On January 11,
1926, along with three others, Harry Duncan,
Bernard Banks, and William Shy, James robbed
two bank messengers of the Columbus
Delaware and Marion Railway, an interurban railroad, of $8,000 in cash and checks.  The 
robbers blinded the two messengers with acid.  Edith stuck by him and attended the trial.  
Touted as the brains of the gang, James was convicted and sentenced to a minimum of 25 
years hard labor in the Ohio Penitentiary.

Said to be dying of tuberculous, James was pardoned by the governor of Ohio in 1928.  
The pardon may have been connected to the fact that his father served as a city 
councilman in Columbus.  Released from prison, James did not die but lived another 18 
years.  In 1930 he and Edith were living with Edith’s parents and he was working as a 
salesman in a shoe store while Edith was a clerk in a notions store.  By 1940 they were 
divorced.  Agitated and catatonic by the time of his death, James was committed to Lima 
State Hospital at Bath Township, Allen County, Ohio, 25 days before he died.  He died on
April 30, 1946, from a coronary thrombosis and was buried alongside his mother and 
father at Silent Home Cemetery, Reynoldsburg, Ohio.

In 1940 Edith Madden, with an eighth grade education, was working as a maid in a 
hospital in Columbus, Ohio, and living at 34 Eleventh Avenue, Columbus.  Her son 
David, and her daughter Arwilda, were with her, and she had taken in a lodger, John 
Wendling, to help make ends meet.542  Her other daughter, Nellie Marie, had married 

542  1930 Federal Census, Franklin County, Columbus, ward 16, block 2.
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Illustration 74: Myrt Hudnall 
obituary.



James Sutton on November 11, 1937.  Nellie would later marry three more times: to 
James Vincent Coffey on September 9, 1944, to Roscoe Jones on August 17, 1950, and 
later to a Moore, first name unknown.  Nellie died on November 16, 2001, in Columbus.  
Arwilda married a Bruce, first name unknown.
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Illustration 75: Madden Trial, The 
Times Recorder, Zanesville, Ohio, 
March 11, 1926, page 16.

Illustration 76: Madden Sentencing,
The Times Recorder, Zanesville, 
Ohio, March 29, 1926, page 5.
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Illustration 77: Madden Released, The Marion Star, Marion, Ohio, July 20, 1928, page 1.

  James Madden died 18 years after his release from prison.



Lewis remained in Reynoldsburg during the war but by 1945 he and Edith had moved to 
Florida.  By December 1945 Lewis was very sick.  In a letter to his youngest son, Bill, he
wrote: “As for myself I can’t see where I am feeling much better except my legs.  I can 
walk without my cane but my arms I think they are warne (sic) for I can’t hardly put them
above my head and my hart (sic) has been hurting awful bad.  For the last few days it just
seems like sometimes you can’t hardly stand it and that don’t make a fellow feel too 
good.”543  There was no mention of Edith in the three page letter.

Lewis was in the process of obtaining a legal separation from Edith as early as October 
12, 1946, when he wrote to his elder daughter, Virginia, on stationary from the law office 
of Wolfe and Wightman in Clearwater, Florida.  Bill Wolfe was the attorney handling the 
legal matter.

Lewis was renting a cottage in Largo, Florida, and Edith had returned to Ohio.  On 
November 25, 1946, Edith wrote to Lewis’ landlord, Mr. and Mrs. Sidney Mott, from 
Ohio inquiring if she could rent the cottage if Lewis gave it up.  She indicated she was 
planning on coming back to Clearwater to live and was looking for work in the area.544

Lewis sent another letter to his son,
Bill, on June 11, 1947, mentioning how
tired he was.  He died two days later on
June 13 in Clearwater, Pinellas County,
Florida.  Found dead in a skiff at 3:40
PM on a Friday afternoon of a heart
attack, he had been fishing when he
died.545  The skiff with his body was
found off Bay Boulevard near the
bridge in Indian Rocks, where he had
lived for 21 months.

Lewis’ body was brought back and a
viewing was held at the family home in
Marmet.  His service was conducted at 2 PM Wednesday at the Marmet Methodist 
Church with the Rev. John E. Hartman officiating, assisted by the Rev. Cecil Shepherd.  
Snodgrass Mortuary handled the arrangements.  Laid to rest beside Myrt at Marmet 
Cemetery in the Harrold Family plot, Lewis Ralph was 59 when he died.  His estate was 
appraised at $11,315.75.546

543  Letter from Lewis Hudnall to Bill Hudnall, December 17, 1945.
544  Copy of letter from Edith Madden Hudnall of 107 East 11th Avenue, postmarked 

Columbus, Ohio, to Mr. and Mrs. Sidney Motts, 12829 Gulf Run, St. Petersburg, 
Florida.

545  Florida State Board of Health, Bureau of Vital Statistics, Certificate of Death, 
number 12750, volume 1257.  Also St. Petersburg Times, June 15, 1947, page 3.

546  West Virginia, Kanawha County, Appraisement, Book 69, page 285-288.
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Illustration 78: Death of Lewis Hudnall, Tampa
Tribune, June 14, 1947, page 2.



Less than eight months later, in January 1948, a Florida
marriage license was obtained by Edith and James G.
Ranney of Columbus, Ohio, a foundry worker.547  James
Garfield Ranney was born August 27, 1881.  Apparently
the marriage never took place as Edith sent a postcard on
December 15, 1948, to the family in West Virginia on
which she mentioned that she would be alone in Florida
at Christmas.  James died April 18, 1952, in San Luis
Obispo County, California and was buried next to his
first wife, Louise, in Columbus, Ohio.548  Edith married
again by 1955 to John Nicholas Strang, a machinist and
carpenter, and they lived in Clearwater.  John died
January 13, 1977, in Hilliard, Franklin County, Ohio. 
Edith died on April 23, 1995, at Norworth Convalescent
Center in Worthington, Franklin County, just outside of
Columbus.  She was 97 years old.  Her body was
cremated.

547  The Tampa Tribune, January 6, 1948, page 17.  There was another Edith Hudnall in 
Florida at the time the license was issued.

548  Death Certificate, Atascadero, County of San Luis Obispo, California, registration 
district 4056, registrar’s number 121, lists James Garfield Ranney as a widower.
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Illustration 79: Edith Marie 
Grove Madden, 1943.

Illustration 80: Lewis Ralph 
Hudnall, Sr. (1888-1947).
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Illustration 81: The LR Hudnall Family, 1914.

Front: Lewis, Sr., Lewis Ralph, Jr., Virginia, Myrt holding Frank.
Standing: Tennyson Kenny.
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Illustration 83: House as built by Lewis Hudnall, 1932.

Illustration 82: Original Catalog Page.
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Illustration 84: Eulogy for Mrs. Myrtle Hudnall by John 
Burnside.
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Illustration 85: Virginia Myrtle Harrold Kenny Hudnall (1887-1943).
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Illustration 86: Ralph, Frank, and Virginia 
Hudnall, 1915.

Illustration 87: 1940 Glider Trailers.

Illustration 88: Marmet Chanoine Wicket Lock and Dam No. 5, 1907.
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On the right, Lewis Ralph Hudnall, Sr.  The gentleman
on the left may be T. Earl Campbell.

Illustration 89: Cigars and a handshake, early 1900s.



Virginia Myrtle Harrold and John Joseph Kenny

Virginia Myrtle Harrold was born August 20, 1887, at Cabin Creek district, the youngest 
of Charles Albert and Spicy Willard Harless Harrold’s three children.  Called Myrt, she 
married John Joseph Kenny, a C&O railroad telegraph operator, when she was 15 years 
old and JJ, as he was called, was 29.  Born on May 20, 1873, at Left
Hand Fork in Poca, Putnam County, JJ, with blue eyes and red hair,549

was the oldest son of Mike Kenny, a miner and farmer, and Ellen C.
Kenny, both from Ireland.550  His father was born in May 1834,
immigrated in 1854 and became a naturalized citizen.  His mother,
born in May 1845, immigrated in 1858.  They married about 1870.551

In 1880 the Kenny family lived in Raymond City, Putnam County.
JJ had an older sister Mary, who married a Toler, another sister Rose
Helen who married Willie Guy Losee in 1909, and brothers Thomas,
Mike, and Peter.552

JJ’s work would bring him to Brownstown (Marmet) by 1900, where
he was boarding with the Meadows family, five doors away from the
Harrolds.553  Myrt and JJ were married by the Rev. J.A. Reynolds on November 18, 1902.
Their only child, Tennyson Harrold Kenny, was born April 25, 1904.  As many young 
marriages do, and Myrt was far too young to marry, this one fell apart.  Myrt and JJ 
divorced, possibly as early as 1906.554  Myrt’s parents sued JJ for  Tennyson’s support 
around 1911, and settled out of court for $200.  If anything, JJ Kenny belonged in jail for 
taking advantage of Myrt, who was a child at the time of their marriage.

JJ married a second time to Florence McAllister, on May 4, 1909, in Charleston.555  She 
was 23 and from Fayette County and he was 35.  He sued his siblings over the division of
his deceased father’s land in Putnam County in 1913.556  Florence divorced JJ on grounds 
of desertion December 6, 1917, in Little Rock, Arkansas, with Sam Wassell acting as her 
attorney.  In an apparently amicable divorce and wanting no alimony, Florence had to 
cajole JJ into signing the papers, stating further that she would “hate to think I had to 

549  Draft registration, September 5, 1918.
550  Register of Births, Putnam County, 1873, page 101, number 12.
551  Federal Census, 1900.
552  Mike Kenny, the father, died on Jan. 26, 1911, of old age at 79.
553  Federal Census, 1900, Kanawha County.
554  Katherine Ann Smith Weaver.
555  Register of Marriages, Kanawha County, 1909, page 177, number 269.  The 

marriage was performed by Arthur M. Lewis.
556  West Virginia Circuit Court, Putnam County, Books 7, pages 364, 371, 373.  Book 8, 

page 270.
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Illustration 90: 
J.J. Kenny, 1905.



spend the rest of my days trying to drag alimony out of you.”557  She kept the Kenny 
name and in 1920 was living with her brother Wilson H. McAllister, his wife Dorothea, 
and their younger brother Byron McAllister in Little Rock.558

By 1920 JJ had married a third time to
Bertha, last name unknown, and they
rented a place at 427 West 7th Street in
Cincinnati, and took in two boarders.559

Bertha was born in Missouri.  Her father
was from Germany and her mother from
Austria.

John Joseph Kenny died of heart disease
at the C&O Hospital in Clifton Forge,
Virginia, on August 12, 1926.560  He had
been ill for about 7 weeks.  He did not
leave a will and letters of administration
were granted to Walter A. Ryan, with
Maurice H. Koodish as attorney, on
August 24, 1926.  The account distribution
was filed on July 16, 1927.561

JJ was still employed by the railroad at the
time of his death and his salary was part of
his estate.  Bertha requested she be made
administrator of the estate, but she was not
appointed.  She relinquished the right and
continued to manage the rooming house in
Cincinnati at least until 1940.  Some sort of settlement was made with Bertha around 
January 10, 1927, by the lawyer for the estate, Mr. Koodish.  In a letter he references an 
arrangement which she was to sign to dispose of her claim.  The estate was valued at 
slightly over $14,000.562  Tennyson was the sole heir to the remains of the estate.

557  Letter from Florence McAllister to JJ Kenny, August 10, 1917.
558  Federal Census, 1920, Little Rock, Pulaski County, Arkansas.
559  Federal Census, 1920, Hamilton County, Ohio.
560  Certificate of Death, Commonwealth of Virginia, number 18505, registration district 

2030, registered number 79.  Virginia Death records, 1912-2014.  Nearly everything 
on the certificate was incorrect: age, marital status, middle name, father’s name.  The
informant was T.H. Kenny of Marmet, West Virginia.

561  Estate number 102,806.
562  Ohio, Hamilton County Records 1791-1994.  Administration papers, volume 326, 

page 186.  Image 454 of 512.  Account record book, volume 311, 1926-1927, page 
191.  Image 219-221 of 671.
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Illustration 91: Seated: J.J. Kenny, Myrtle 
Harrold.  Standing: Maude Harrold.



Tennyson Harrold Kenny

Tennyson, called Kenny, was born April 25, 
1904.  Raised by Myrt and LR with the help of 
her parents, he grew into a very good looking 
young man at 5' 10.5" tall with blue eyes.  He 
was baptized a Catholic on March 8, 1924, at St.
Agnes Church in Kanawha City.  Although he 
went into the poultry business in 1926,563 he also
worked as a carpenter and a taxi driver.

Tennyson eloped with Nelle Elizabeth Calle on 
October 15, 1925, to Catlettsburg, Boyd County,
Kentucky.  He was working for the Hope 
Natural Gas Company in Chelyan at the time.  
The announcement which was made two months
later in the Charleston Daily Mail564 stated they 
planned to make their home in Marmet.

The marriage was first announced by Nelle’s 
sister, Mrs. D.C. Warner, at a reception for the 
McMillan Nurses Alumni Association.  Nelle 
graduated from the nursing school at McMillan 
Hospital on October 31, 1923.  She was noted in
a Charleston newspaper as visiting Miss

Virginia Hudnall, Tennyson’s half sister, on October 4, 1925, just two weeks before the 
elopement.

Nelle was born January 15, 1905, in Point Pleasant, Mason County, West Virginia, the 
daughter of George Ira Calle, a farmer, and Minnie Barbara Hambrick of Ohio.565  Nelle 
had three sisters: Evelyn Esther, born March 5, 1899;566 Charlotte Lee, born October 5, 
1905;567 and Clara Hazel, born about 1908 who died young;568 and two brothers: Charles 
Lloyd, born February 12, 1910;569 and John, 3 years younger than Lloyd.  In 1920 the 
family was living in Arbuckle, Mason County.

563  Charleston Daily Mail, March 1, 1926, page 9.
564  December 12, 1925, page 5.
565  Delayed birth certificate, West Virginia State Department of Health, December 17, 

1959.
566  Delayed birth certificate, West Virginia State Department of Health, November 23, 

1965.
567  Delayed birth certificate, West Virginia Department of Health, May 11, 1967.
568  Clara Hazel Calle, age 2, was present in the 1910 census but absent in 1920.
569  Delayed birth certificate, West Virginia Department of Health, July 8, 1942.

176

Illustration 92: Tennyson Harrold 
Kenny.



The marriage did not last and by 1930 Nelle had moved to San
Jose, California, was single and working as a nurse in a hospital
there, sharing an apartment for which she paid $16.25 a month
rent.  Tennyson remained in West Virginia.  The Prudential
Insurance company issued an insurance policy (#1006858) in
Nelle’s name on July 28, 1930, in California.

Unfortunately Tennyson developed a taste for liquor.  On May 6,
1929, during prohibition, he was arrested for possession of liquor
by the state prohibition department.570  It became difficult for him
to hold a job, he was frequently sick, and drinking more and
more.

Tennyson married Helen C. Kennedy on September 25, 1936, at St. Agnes Catholic 
Church, in a ceremony performed by the Rev. Lawrence Gallagher.571  Helen, who was 
born March 24, 1902, in Shrewsbury, died of breast cancer on January 20, 1948, in 
Charleston.  She and Tennyson had divorced by the time of her death.572

Over the years, Tennyson’s drinking habit increased.  He ended up in Cincinnati with no 
known address and may have been living on the streets there.  He died in Taber Alley on 

570  The Charleston Gazette, May 7, 1929, page 16.
571  Kanawha County Clerk, marriage records, book 12, page 170, referenced on

Tennyson’s delayed birth certificate dated March 3, 1943.
572  Certificate of Death, West Virginia Department of Health, 1948, number 1780.
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Nelle married Dewitt Tranberg on September 29, 1932, at Bend, Deschutes County, 
Oregon.  They were both living in Santa Clara County, California, at the time.  Skjold 
Dewitt Tranberg was born in Gording, Denmark, on February 2, 1904, and 
immigrated through New York City in 1923.  He worked as a blacksmith in the sheet 
and metal industry.  Santa Clara recorded the birth of Dewitt Calle Tranberg on 
August 7, 1939, mother’s maiden name Calle.  However, Dewitt had been adopted by 
the Tranbergs.  In 1940 Nelle, 35, and Dewitt, 36, lived at 18 Porter Street, San Jose, 
with their adopted son who was seven months old.  They owned their home worth 
$2000.  In 1959 the family lived at 100 South Milton, Campbell, California.

Dewitt died on December 3, 1983, in Campbell, and Nelle died on August 12, 1984, 
in Santa Clara.  Their son Dewitt served as a private in the Marine Corps and married
Emily Livsey on August 4, 1963.  They were divorced in 1973 and he died July 19, 
2010, in Palo Cedro, Shasta County, California.  Nelle’s grandson, Dewitt Marshall 
Tranberg, was born July 30, 1964, in Santa Clara County.

Illustration 93:
Nelle Elizabeth 
Calle.



May 22, 1949, of a coronary occlusion.573  He was 45 years old.  Though his body was 
identified in the mortuary by his father’s widow, no one notified the family until someone
from Marmet saw the notice in the Cincinnati paper.  Ralph, Frank, and Harold Hudnall 
drove to Cincinnati and confirmed the identity of the
body on June 5.  He was brought back to West
Virginia and buried beside Myrt in the Marmet
Cemetery.

573  Taber Alley ceased to exist when the new baseball stadium was authorized in 2000 
and built.
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Illustration 95: Tennyson Harrold
Kenny (1904-1949).

Illustration 96: Tennyson 
Kenny Obituary, from the 
family album.

Illustration 94: Found 
Dead.  Cincinnati Enquirer,
May 23, 1949, page 10.
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Illustration 97: Nelle Calle Kenny holding
William Russell Hudnall, Sr.

Illustration 98: Nelle Calle Kenny with 
1920s car.

Illustration 100: Nelle Calle 
Tranberg.

Illustration 99: Tennyson 
Kenny, about 1908.



Descendant of Lewis Ralph Hudnall and Burton Kirk

Ira Stanley Hudnall

Ira Stanley, LR’s son with Burton Kirk, was born May 
11, 1907,574 in Putnam County.  When Lewis and Burton 
divorced, Burton received custody of Stanley and by 
1910 she had moved back home to Union, Putnam 
County.  She married Isiah Kinser on February 10, 
1913,575 and had a daughter Autumn Kinser, on August 8,
1917.  Burton died October 25, 1918, of influenza in 
Putney, Kanawha County, and Stanley and Autumn were 
sent to live with Burton’s sister Ida Kirk Bailey in 
Putney.

Family stories relate that Ida was unkind to Stanley.  It 
was said she would only let him go to school in the 
morning and then only sporadically.  At Christmas he 
received an orange and no toys and he had to sleep on a 
cot under the stairwell.  Why she would treat her sister’s 
child in such a fashion is a mystery.  Stanley left home to 
work at Owens-Illinois in Charleston and live on his own
when he was 15 or 16.  He married Grace Lee Phalen on 
July 18, 1931.  When they had their first Christmas tree, 
he stayed up all night just looking at it.  Grace and 
Stanley had two daughters: Joan Hudnall Harrison of 
Orlando, and Bonnie Hudnall Mayne, and a son, Stephen,
born prematurely, who died the day he was born, 
December 31, 1947.576  After retirement, Grace and 
Stanley moved to Florida.

A sweet man, dedicated to his family after all the years of not having one, Stanley died on
August 19, 1966, in Orlando, Florida, and was buried in Woodlawn Memorial Park there. 
Grace died October 14, 1987, in Orlando.577  Bonnie Hudnall Mayne, born October 10, 
1938, died on January 26, 2016, in Ohio.578

574  A delayed birth certificate for Stanley was filed on June 15, 1942, giving his birth 
year as 1906.  However, the 1908 divorce proceedings between Lewis and Burton 
specify that Stanley was born in 1907.

575  Register of Marriages, Kanawha County Court, 1913, page 195.
576  Stephen is buried in the Harrold section of the Marmet Cemetery.
577  The Orlando Sentinel, Orlando, Florida, October 16, 1987, page 33.
578  The Plain Dealer, Cleveland, Ohio, January 27, 1916.
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Illustration 101: Ira Stanley 
and Grace Phalen Hudnall.



181

Illustration 102: Ira Stanley Hudnall, Christmas 
1907.

The picture to the left, in the 
form of a postcard, was sent 
from Bancroft, West Virginia, 
by William Henry Hudnall to 
his wife, Alpha Ellen Roush 
Hudnall at Middleport, Ohio, 
on December 31, 1907, with 
the comment “Isn’t he sweet. 
Lewis made this when he was 
down here at Christmas and 
lots (of) others.”

Illustration 103: Ira Stanley Hudnall 
(1907-1966).

Illustration 104: Hudnall / Phalen 
Marriage, Charleston Daily Mail, July 24, 
1931, page 8.



Descendants of Lewis Ralph Hudnall and Virginia Myrtle Harrold

Virginia Willard Hudnall

Virginia Willard,579 the oldest child of Lewis and
Myrt, was born February 22, 1910, in Putnam 
County.  Affectionately called Sissy, or simply 
Willard, by her brothers, she was especially close 
to her oldest brother, Ralph, whom everyone 
called Junior.

Virginia married William Anderson Burford, an 
auto mechanic, on November 19, 1928, at 
Madison, Boone County.  She was 18 years old.  
William, 24, was born June 29, 1904, in Amherst 
County, Virginia, the son of Halpin Tucker and
Willie Mae Lewis Burford of Naola, Virginia.  
The ceremony was performed by Baptist Minister 
Frederick R. Vine.580

Their happiness
was short lived
as William was
stricken with a
particularly
contagious and
hard to diagnose

form of tuberculosis.  It was not long before he needed
more care and was hospitalized.  By April 1930 he was a
live-in patient at Catawba Tuberculosis Sanatorium in
Roanoke County, Virginia.

Rather than stay with William’s parents, Virginia moved
back in with Lewis and Myrt in Marmet and she and
William eventually divorced.581  William’s family
brought him home to Naola where he died on June 28,
1934, of bronchial tuberculous.582

579  Willard, a family name, was the middle name of her grandmother Spicy Harrold.
580  Marriage license, West Virginia, Boone County, 1928, page 371.  Another Virginia 

Hudnall, not ours, married Mack Brown on October 1, 1928, at Hugheston.
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Illustration 105: Virginia Willard 
Hudnall (1910-1971).

Illustration 106: William 
Burford.



Virginia continued to live at home in 
Marmet and went to work at the bottle plant 
in Kanawha City for 39 cents an hour, often 
working long hours on the night shift.  
Lonely and missing William, she buried 
herself back in the life of her small town 
community and family, mourning the life 
she had expected to have with her husband.

Virginia developed a friendship with
Thomas M. Smith, a hardworking, good natured man, who brought the sunshine into any 
room he entered.  Born in Mudsock,583 Jackson County, West Virginia,584 on May 28, 
1901, the son of Reuben and Ella Thornton Smith,585 he worked as a steel rigger at 
DuPont.  Over time the friendship developed into something more and they were married 
in the family home at Marmet, probably in 1937.586

They had one child, Katherine Ann, who
married John Richard Weaver.  John was a
special agent in the Criminal Investigation
Division at the IRS and helped investigate and
prosecute many high profile, political and
financial crimes in West Virginia.

Virginia died June 14, 1971, and was buried at
Marmet.  Tom died on July 16, 1988, and was
buried beside his wife.

581  Certificate of Death, Commonwealth of Virginia, number 14289, references marital 
status as divorced.

582  Ibid.
583  Mudsock was another name for Mt. Alto.  Place Names in West Virginia, West 

Virginia Archives and History Library.
584  Register of Births, Jackson County, West Virginia, page 406.
585  Tom’s age varies on different documents.  His reconstituted birth record in Jackson 

County gives his birth year as 1905.  Family stories say he shaved four years off his 
age in order to work at DuPont and this is born out by the 1910 census supporting his
birth in 1901.

586  Susan Weaver-Parrott.
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Illustration 107: Diary entry, June 29, 
1936.

Illustration 108: Diary entry, December 
24, 1936.
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Illustration 109: Virginia Willard 
Hudnall, 1910.

Illustration 110: Tom Smith, age 16.

Illustration 111: Virginia Hudnall, 
December 22, 1933.

Illustration 112: Virginia and Tom Smith.
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Illustration 113: Virginia Hudnall and
William Burford, about 1928.

Illustration 114: Virginia Hudnall holding
her brother Bill, 1923.

Illustration 116: Virginia, Ralph, 
and Janet.

Illustration 115: Left to right: Virginia 
Hudnall, Newton Burnside, Alma Bias.



Lewis Ralph Hudnall, Jr.

Lewis Ralph, Jr., the oldest son of Lewis and Myrt, was born
February 2, 1912.  First called Junior by the family, later
called Ralph, he generally reversed his given and middle
names and used Ralph Lewis Hudnall.

On July 16, 1929, Ralph was found guilty of larceny of
automobile accessories by Judge O.B. Bobbitt, fined $30 and
sentenced to 30 days in city jail, which was suspended.
Apparently he and three other young men, whose charges
were dismissed, stole hubcaps and ‘sport windshields’ from
J.H. Darrah of Malden while Mr. Darrah was parked on
McClung Street in Charleston.587  Why Ralph was the only
one found guilty is unknown.  If the sentence had not been
suspended, two other young men might not have lost their
lives 4 days later.

On July 20, 1929, Ralph, Bradford Weiss, and J.M. Hale were
driving through Laurel County, Kentucky, when, about 8
miles south of London, near East Barnstadt, their car either
broke down or ran out of gas.  It was about midnight, on a
dark rural road with no street lights.  While they were stopped
in the road, before the car could be pushed out of the way, a
motorcycle carrying two men, Curry Lawson and Willie
Bowling, came around a corner and collided with the stopped
car.  A second motorcycle carrying Curry Lawson’s wife and
her brother, was able to stop.  The young men were taken to a
hospital where Curry died on July 21.  Willie died a short time
later.

In June 1930 the sheriff of Kanawha County sued Ralph and his father on behalf of the 
estates of Curry Lawson and Willie Bowling for $10,000 for each death for each 
defendant.  The suits were settled for $1,615 to be paid to Willie Bowling’s parents, Lee 
and Mary B. Bowling of Talega, Kentucky, and $1,615 to Mrs. Arethea Eades, of 
Lexington, Kentucky, Lawson’s widow.588

In 1930, Ralph was living with his parents in Marmet and working as ammonia plant 
operator.  The following year, on August 5, 1931, he married Janet Kathleen Smith at the 
Methodist Episcopal Church in Dunbar.589  The Rev. J.L. Dodson officiated and the 

587  Charleston Gazette, July 17, 1929, page 2.
588  The Charleston Gazette, January 17, 1931, page 3.
589  Marriage License, Kanawha County, West Virginia, Book 11, page 111, number 6611.
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Illustration 117: Lewis 
Ralph Hudnall, Jr. 
(1912-1967).



witnesses were Irma Patterson and Charles Barron.  Janet, born in Clay County, on 
November 19, 1911, was the daughter of Jasper Elige and Eva Blanche Allen Smith.590

Ralph and Janet’s first child, a daughter Mary Ann, was
born on January 11, 1936, with spinal bifida and 
congenital hydrocephalus.  Mary Ann died five days 
later on January 16, and was buried in the Harrold 
section of the Marmet cemetery.  They would later have
a son who saw an opportunity to benefit himself when 
he was about 55 years old, by allowing himself to be 
adopted in Missouri by another adult.

Ralph worked as a foreman at the DuPont plant and he 
and Janet first lived at Belle.  They bought a small farm
in Paradise, Putnam County, before buying a 190 acre 
dairy farm in Parchment Valley on May 6, 1947.  Ralph
used to joke that he lived in Paradise but you had to go 
through Hell to get there.  Janet worked the Parchment 
Valley farm and Ralph continued to work at the Belle 
DuPont plant.  His mother-in-law lived with them and 
unfortunately, she was a difficult woman who created 
problems in their married life.591

Soon Ralph was renting a house on the West Side of 
Charleston during the week.  He and Janet divorced on July 29, 1960.  Ralph married
Elcana Kirk on October 7, 1960,
at Sam Black Church in
Clintonville, Greenbrier County,
West Virginia.592  His niece
Katherine and her husband John
Weaver stood for them at the
ceremony.  Elcana, born
September 26, 1926, at Breeden,
Mingo County, was the daughter
of William Compton and Lusta
Vance Kirk.  Elkeeny, as she was
called, was a lab technician at the
DuPont plant in Belle.593  Ralph
and Elkeeny bought a home at
701 Beech Avenue in Charleston.

590  Blanche, a widow, had married again to Reverend Joseph Walker in 1926.
591  Personal observations made to this author by Janet Hudnall and Alberta Hudnall.
592  Marriage License, Putnam County, West Virginia, 1960, number 168.
593  Charleston Gazette, December 30, 2002.
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Illustration 118: Ralph and 
Janet Hudnall.

Illustration 119: Parchment Valley farm house 1996.



Janet kept the farm in the divorce settlement and married Ward Edward Winter on August
16, 1961, at Ripley, with a pre-nuptual agreement in place.  Ward was born June 20, 
1913, and died on March 23, 1987.  Janet continued to live on the Parchment Valley farm,
running a dairy operation until she retired.  Hard working and level headed, Janet 
continued to be very close to her Hudnall in-laws until she died on October 8, 2000.

Ralph died on November 8, 1966, at Charleston, West Virginia.594  He had just been to 
vote, came home and sat down at the kitchen table.  Complaining of a pain in his left arm,
he collapsed and died.  Elcana Kirk Hudnall died on December 28, 2002.

The Parchment Valley farm, reduced to 125 acres, was purchased in 2019 by an LLC of 
farmers, including a descendant of Joseph Hudnall, Jr., Ralph Hudnall’s 4th great-
grandfather.

594  Death Certificate, Kanawha County, West Virginia, Book 20, page 212, number 
3616.
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Illustration 120: Ralph and Janet Hudnall.

This author regrets she has no photograph of
Elcana Kirk Hudnall to include in this book.
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Illustration 121: Lawson-Bowling 
Death, The Sentinel-Echo, 
London, Kentucky, July 25, 1929.

Illustration 122: Curry Lawson, 1929.

Illustration 123: L.R. Hudnall, Jr., 
Arrested.  Charleston Gazette, July 17, 
1929, page 2.

A generally lighthearted man, Ralph 
would frequently visit his youngest 
brother at the family home in Marmet
in the 1950s and bring delicacies 
such as escargot, frog legs, lobster, 
oysters, etc., laughing and telling 
stories and jokes as he prepared the 
meals and served them around.  In 
the eyes of his nieces and nephews
Ralph and Elcana always gave the 
very best Christmas presents.  
Unfortunately, there is no photograph
of Elcana in the family collection.
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Illustration 125: Lewis Ralph 
Hudnall, Jr.

Illustration 124: Janet and Ralph 
Hudnall, about 1950.

Illustration 127: Janet Hudnall 
Winter, 1996.

Illustration 126: Janet Kathleen 
Smith.



Alford Franklin Hudnall

Alford Franklin, the second son of Lewis and Myrt, was born May 3, 1914, at Buffalo in 
Putnam County.595  Frank, as he was called, was a natural musician and played the banjo 
by ear.  Later he would raise two boys who were terrific amateur musicians, one of whom
would become a music instructor and the other a radio and television personality.

Despite only finishing the 8th grade, by 1935 Frank was the owner/operator of a gas 
station in Levi.596  The station was burgled on March 4, 1936, and the robbers got away 
with the cash in the till.  He also worked at the Belle plant of DuPont de Nemours and he 
loved tinkering around with any type of motor, often making the spare parts himself.

On August 14, 1936, Frank married Alma Louise Ferrell in Oak Hill, Fayette County, in a
ceremony performed by E.H. Barnett.  Louise, born September 10, 1918, was from a 
troubled family.  The daughter of Hobart and Lillian Price Ferrell, her parents had 
married on June 19, 1918, when her mother was only 16.  The marriage was troubled 
from the very beginning, plagued with accusations and jealousy.

At about 10:15 PM on the night of Saturday, April 11, 1931, at the family home in 
Hernshaw, Lillian heard her husband’s car enter the garage.  Hearing a woman in the 
garage with her husband, she took the family’s loaded gun off the mantel, entered the 
garage, and fired five shots into the family automobile, one of which hit her husband in 
the right breast and traveled diagonally through the heart region.  Fatally wounded, 
Hobart backed the car out of the garage and managed to drive about 100 yards before 
crashing into a telephone pole.  Lillian then chased the passenger in the car, Mrs. Anna 
Halstead, down the berm of the road, catching her and beating her with the handle of 
the .32 caliber gun used to shoot her husband.  Mrs. Halstead suffered a concussion and 
was hospitalized.  Hobart died at McMillan Hospital in Charleston.  The Ferrell’s three 
children, including Louise, who was 12 at the time, were at home when the crime 
occurred.

Police arrested Lillian at the hospital.  Her defense was “I meant to shoot her.  I didn’t 
mean to hit him.”597  J. Blackburn Watts was the prosecutor on a charge of second degree 
murder in Intermediate Court.  The jury returned a verdict of involuntary manslaughter 
with a recommendation of leniency.  Lillian was sentenced to three and a half years in the
penitentiary.  Louise’s schooling ended shortly after, with her having finished one year of 
high school.598

595  Register of Births, Putnam County, West Virginia, 1914, page 86.
596  Federal Census, 1940, West Virginia, Kanawha County, Levi.
597  Charleston Gazette, April 13, 1931.  Charleston Daily Mail, October 30, 1931.
598  Federal Census, 1940, West Virginia, Kanawha County, Levi.
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On March 13, 1963, Frank was working on a coal barge that broke loose from its 
moorings at the DuPont plant.  Loaded with 900 tons of coal the barge headed down river
toward the Marmet lock and dam.  Rescue crews from the Marmet and Belle volunteer 
fire departments were dispatched and tried to reach the runaway barge before it hit the 
locks but they could not.  It slammed into a concrete pier of the locks and wheeled into 
one of the five roller gates with Frank still on board and the hull of the barge ruptured.  
Quick thinking employees at the locks saw the barge heading their way, maneuvered a 
crane into place and lowered a metal cable.  Trapped on the sinking barge, Frank thrust 
his arm through a loop of chains and held on for dear life.  As he was hoisted 110 feet up 
into the air with no time to spare, the roller of the dam was raised, and the barge passed 
through and sank.  He said later “If it had been another 10 feet to the top of the dam I 
wouldn’t have been able to hang on.”  Ironically, 30 years earlier, Frank had worked on 
the construction of the new lock and dam that had replaced the old wicket system.599

Frank and Louise had three children: Harold, Darrell, and Serita.

Frank died March 9, 1988, of an apparent heart attack600 and was buried at Tyler 
Mountain Memory Gardens in Kanawha County.  Louise died September 30, 2000.601

599  The Charleston Gazette, Thursday, March 14, 1963, page 26.
600  The Charleston Gazette, March 11, 1988.
601  The Charleston Gazette, October 1, 2000.
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Illustration 129: Alford 
Franklin Hudnall (1914-
1988).

Illustration 128: Frank and Louise 
Hudnall, about 1980.
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Illustration 131: Ferrell Murder, Charleston Daily Mail, April
12, 1931, page 1.
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Illustration 132: Ferrell Trial, Charleston Daily Mail, October 30, 1931, 
page 1.



Lucy Alberta Hudnall

Lucy Alberta, Lewis and Myrt’s second 
daughter, was born August 15, 1916.602  Bo, as 
she was called by the family, was a free spirit 
from the beginning and remained one all of her 
life.

Not much of a one for school, she did finish the 
seventh grade.  Her mother took in boarders and 
from time to time laborers working on building 
the new locks at Marmet would stay at the 
house.  One of these, Clarence Edward “Buddy” 
Faulkner convinced Bo to elope with him.  They
married on April
22, 1933.  Buddy
was 26 years
old.603  Bo was
16.  When they
returned home to
face her mother,
Bo would not tell
her the news, but

made Buddy deliver it.  As related by Bo herself, Myrt
was devastated and felt her daughter was too young to
marry.

Buddy was a rigger for the Dravo Contracting Company
working on a barge anchored above the new dam at
Marmet on Saturday morning, August 5, 1933.  He fell
from the barge into the Kanawha River but, unable to
swim, or due to the swift current, he drowned.604  He was
buried in Vanceburg, Kentucky.605  Bo was a widow at 16
and pregnant.

602  Register of Births, Putnam County, West Virginia, book number 4, page 89.  Woods 
was a small town in Putnam County that existed from 1894-1935.

603  West Virginia State Department of Health, Certificate of Death, records Buddy’s birth
date as December 23, 1906.

604  Charleston Daily Mail, August 5, 1933, page 10.
605  Charleston Daily Mail, August 6, 1933, page 22.
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Illustration 133: Lucy Alberta Hudnall 
(1916-2002).

Illustration 134: Buddy and 
Alberta Faulkner, 1933.



On April 6, 1934, she gave birth to her only child
Delores Ilene Faulkner.  Bo and Delores, who was
nicknamed Woppy by the family, were best friends all
their lives.  Delores married three times606 and died in
Chicago on July 13, 1965, of cancer.

Bo married Cecil Edward Clark on October 5, 1961.
They lived for a time in Charleston and in Florida but
moved to Chicago in 1963.  Delores moved with her,
fleeing an abusive marriage.  Bo managed an apartment
building there in what was then a Latino ghetto on
Humboldt Boulevard.  She suffered for a time as a
battered wife, but never one to knuckle under, she
found a way with assistance to turn the tables and never
suffered again.  When Cecil developed emphysema she
lovingly took care of him for the rest of his life, setting up a hospital style room in their 
living room and attending to his every need.  Cecil, born July 19, 1915, died in Chicago 
on December 10, 1977.  Bo brought him home to West Virginia to be buried at Marmet.

There was never a dull moment in her apartment.  The excitement began about 7 in the 
morning and went on all day with the phone and the doorbell ringing.  A den mother to 
everyone in the building, Bo had found her niche in life.  She loved what she did and her 
tenants depended on her for advice.  Fearless in her dealings with some challenging 
people, she kept a small plastic toy gun hanging on the wall, in view of all who came to 
her Dutch door.607  As tough as her neighborhood, red headed until the end, she was 
accepting of differences with a generosity of spirit toward stray dogs and stray people.

Even in her last home, the care facility in Marmet, there was a three ring circus around 
her with at least one, more likely three or four people visiting in her room, with Bo 
holding forth.  She died on July 14, 2002, and was buried at Marmet.

606  Oather David Kirk, May 20, 1950; Oshel Brady Kerns, June 8, 1954; James William 
Anderson, April 22, 1961.

607  A two part door, the bottom half can remain shut and locked, while the top half is 
open.
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Illustration 135: Delores 
Ilene Faulkner (1934-1965).
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Illustration 139: Delores 
Faulkner.

Illustration 136: Faulkner 
Drowning, Charleston Daily Mail,
August 5, 1933, page 10.

Illustration 137: Alberta and
Delores Faulkner, June 1934.

Illustration 138: Myrtle Hudnall and 
granddaughter Delores, September 
1935.



Albert Edward Hudnall

Albert Edward, the third son of Lewis and Myrt was
born on April 28, 1920.  A naturally competent man,
he was good with his hands as well as his mind.  An
excellent mechanic, he owned a Harley-Davidson
motorcycle, took to working on cars in his father’s
garage like a fish to water, and could envision the day
when things like cruise control, navigation devices,
and self driving cars might become a reality.  It was
often said of him that Albert could drive anything.608

Always a hard worker and despite having only
finished the 8th grade, Albert was a foreman in a glass
factory, and started a laundry route, picking up and
delivering dry cleaning and laundry.  Although he had
a long time girl friend, when he met Lona Garnet
Hopkins, he fell head over heels.  They were married
on July 19, 1941, by a probate judge in Gallia County,
Ohio.  JB and Marie Eplin, friends from Marmet,
went with them.  In 1941 Albert was working for
Libby Owens Ford Glass Company in Kanawha City
on a glass cutting machine.609

Lona was the daughter of Robert Frederick Hopkins (1891-1953) of Wanego, Roane 
County, and Nora Catherine Cook of Bloomington, Roane County.  Robert and Nora had 
married on July 2, 1911, at her mother’s house.  Their first child, Thelma, was born 
August 16, 1912, followed by Elva, born April 19, 1914, Harley, born March 2, 1916, 
Holly born September 25, 1918, Lona, born January 6, 1921, and Howard, born April 5, 
1923.610

Lona and Albert had two children: Charles Albert and Julia Ann.

Unfortunately Albert was never blessed with good health.  At a time when diabetes was a 
death sentence, before the wide availability of insulin to control it, he had been born with 
type 1 diabetes.  It slowly but surely destroyed his body and his strength.  While diabetes 
is considered a manageable disease now, most of the tools for managing it were 
unavailable to Albert.  A charismatic man to whom family and friends were everything, 
he worked hard to keep a positive attitude about his situation but the disease took its toll. 

608  Charles Patrick Casey.
609  Draft card, 1941.
610  Index and Register of Births, Roane County, West Virginia, page 42-2, 42-3.  No 

certificate has been found by this author for Harley Hopkins.
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Illustration 140: Albert Edward 
Hudnall (1920-1954).



He sold the laundry business to his brother, Bill.  Glaucoma and a stroke took his eyes in 
the later years of his short life.  Still he loved sitting on the wide porch of the old family 
home in Marmet, telling stories, receiving visitors, entertaining family, and drinking ice 
water.

A wonderful, kind man, much beloved by friends and
family, Albert died at home on October 21, 1954.  He
was 34 years old.

Left on her own to raise their family, Lona went to
work at Levins Department store in Marmet, helped
her sister-in-law out on the laundry route, and made
the most of what life had to offer.  Good natured,
outgoing, and quick to laugh, she married William
Ernest Tardy on April 5, 1959, and had one son,
Walter William.

Lona died on October 16, 1990, in Charleston, West
Virginia.
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Illustration 143: Left to right: Rachel 
Mills, Lona Hudnall, Alberta Hudnall 
Faulkner.  Front: Delores Ilene Faulkner.

Illustration 141: Lona Hopkins 
Hudnall Tardy (1921-1990).

Illustration 142: Lona Hudnall with her
son, Charles Albert Hudnall.
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Illustration 144: Hudnall's Dry Cleaning and Laundry Service.  Albert 
Hudnall.

Illustration 145: Hudnall’s Garage, Marmet.

Left to right: Albert Hudnall, Paul Buckland, Andy Workman, Ralph Hudnall.  
Back: Ulysses Martin.
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Illustration 146: Albert and Bill 
Hudnall, about 1926.

Illustration 147: Albert, Lona, Charles, Judy.

Illustration 148: Bill and Albert 
Hudnall, about 1940. Illustration 149: Albert 

Hudnall, age 12.
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Illustration 150: Albert Hudnall at the Marmet Locks.

Illustration 151: Seated, left to right: Bill 
Hudnall, unidentified boy, Albert Hudnall. 
Standing: Alberta Hudnall.



William Russell Hudnall, Sr.

William Russell, called Bill, the youngest child of
Lewis and Myrt, was born on March 17, 1923.  He 
played the guitar along with his brother Frank who
played banjo.  He loved dogs, baseball, westerns, 
playing cards, fried chicken in hot sauce, music 
and dancing.  Having listened to the powerful 
border radio station XERA in his youth, he would 
forever call hair coloring Kolor Bak.611  Bill 
attended grade school in what later became the 
polio hospital at Marmet.  At East Bank High 
School he completed the 10th grade and had begun 
the 11th when his father told him he had attended 
school long enough and he should get a job.  He 
went to work in the family garage and service 
station across from their home.  Garages in those 
days were neighborhood hang out joints, and 
Hudnall’s Garage was no different.  In a family 
with so many sons, there was a lot of joking 
around, practical and otherwise.  The boys 
especially loved playing tricks on ‘the old man’, as

they referred to their father, Lewis.

One day Marie Casey walked into the garage where
Bill was working.  She was selling chances on a tip
board and Bill bought one.  As Marie was leaving, he
said “If I win, you have to go out with me.”  He won
and they began stepping out.  Marie Elizabeth Casey,
the only daughter of John Edward and Faye Elizabeth
Selbe Casey, was born on February 16, 1921.  The
families lived three doors away from each other.

Bill and Marie had been thinking of eloping for quite
some time.  They had gone to various places looking to
get married, but one thing or another always stopped
them: no license, no blood test, no something.  One
day they actually picked up a license and three weeks
later, on November 24, 1941, they went down to St.
Agnes Church in Kanawha City and asked Father
Lawrence Gallagher, the parish priest, to marry them.
He refused, not wanting to anger Rose Casey, Marie’s

611  Kolor Bak was a main sponsor of XERA in the 1930s.
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Illustration 152: William Russell 
Hudnall, Sr. (1923-1999).

Illustration 153: Marie 
Elizabeth Casey Hudnall 
(1921-2014).



Irish grandmother and the formidable matriarch of the Casey family.  But there was 
another priest there at the time.  Father Patrick Sweeney was a young Irish priest from 
County Limerick, whom Marie knew from the Newman Society while she was at 
Marshall University.  He stepped forward and said that he would marry them and he 
wasn’t afraid of Mrs. Casey.612  They married but kept it a secret.  Bill was 18 and Marie 
was 20.  For a while it was as though nothing had happened until someone let it slip to
John and Faye Casey, who were brokenhearted and would not speak to Marie for a long 
time.  Bill worked at Owens Illinois Glass Plant from 1941 to 1942 and they moved into 
the Hudnall family home with his mother.

Three weeks after the wedding, while on the way back from a
picnic at Hawks Nest with Lona and Albert, they heard on the
radio that Pearl Harbor had been attacked.  Bill looked up and
simply said “I’ll have to go.”

There were several draft registrations for the war.  Anticipating
the inevitable, the first, on October 16, 1940, covered men 21-
36 and occurred before the US entered the war.  The second
draft on July 1, 1941, covered the same ages and picked up

those who had turned
21 in the last nine
months.  After Pearl
Harbor the frequency
picked up.

A third draft on February 16, 1942, Marie’s 
birthday, expanded the ages to 20-44.  The fourth
registration, the “Old Man’s Draft”, on April 27, 
1942, was for men 45-64.  A fifth registration on 
June 30, 1942, extended the range to 18 from 20, 
and picked up Bill, who was 19.  He had left the 
glass plant and gone to work at DuPont in Belle 
before his notice to report came in.  Drafts 
continued with a sixth on December 10-31, 1942,
for men who had turned 18 since June, and a 
seventh, known as the “Extra Registration” from 
November 16 to December 31, 1943, 
encompassed men 18-44 who lived abroad.

Bill received a short deferment when his mother 
fell ill and died in January.  He took the induction
oath on February 22, 1943, and entered active 

612  This was the beginning of a life long friendship between Fr. Sweeney and Bill and 
Marie.
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Illustration 154: Bill 
and Marie.

Illustration 155: Sergeant Bill 
Hudnall, Military Police.



duty on March 1, 1943.  At 19, he had lost his adored mother to Addison’s disease.  His 
father had left home for another state.  Bill was married with responsibilities.  If he had 
not already been so inclined, these circumstances served to make him a responsible 
individual.  There was no one else to turn to and there were things that had to be done.  
He might yet sow his wild oats, but he never turned his back on his family and he never 
shirked his duty.

Attached to the 1246th Military Police
Company (AVN), he was promoted
quickly: first, to Corporal on May 19,
1943, at Augusta, Georgia, then to
Sergeant on June 21, 1943, at the Military
Police Training Center at Camp Ripley,
Minnesota.  His military police
motorcycle had a Thompson sub machine
gun in a sleeve attached to the front fork.
One of his tasks was to teach other
military police to ride.

As sergeant of the motor pool his duties 
included repairing automobiles and trucks, 
grinding valves, installing rings, and adjusting 
and realigning brakes on Army vehicles.

Bill was stationed at several places across the 
United States and Marie went with him 
wherever she could.  Finally and inevitably he 
was shipped out to the South Pacific, and 
stationed in the territory of Hawaii at Hickam 
Field.  He narrowly missed being deployed to 
Saipan as, always the dutiful son, he was told to
stand in a certain line for deployment.  While 
standing there, a lieutenant came by, and asked 
him, “Sergeant, what are you doing in that line?
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Illustration 156: Bill and Marie while 
stationed at Little Falls, Minnesota.

Illustration 157: After the War.



You’re Army Air Forces.  You go over there.”  That got him out of the Saipan line and 
probably saved his life.613  He didn’t have a choice.  It was the luck of the draw.  He spent
the rest of the war at Hickam Field and mustered out on September 21, 1945.

Returning home, Bill had an opportunity to further his education through the GI Bill but 
even though Marie begged him to go back to school, he felt he had responsibilities and 
needed to work.614  He and Marie rented the home place and the garage from his father, 
who now lived full time in Florida, for $150 a month.  Bill ran the garage and they moved
in across the street.615  After Lewis died the garage was sold to Earl Campbell for 
$8,000616 as part of the estate.  Bill went back to work at DuPont from 1947 to 1948.  
When his brother Albert fell ill, they bought the laundry business from him for $300 and 
ran it together until 1959 when Bill went to work in the post office.  Marie, with an 
outgoing and gregarious Irish personality, would run that business for the rest of her 
working life.  In late 1951 they bought a used 1951 Dodge panel truck for $1291 from 
Charleston Motors, Inc., trading in their 1947 Chevy sedan and paying cash for the 
balance.  The Dodge would see the business through the 1950s.

Bill and Marie bought the house from his father’s estate and lived there all their married 
life.  The house remained a gathering place for the family for decades as one by one, 
Bill’s brothers and sisters died off.

Bill’s guitar had disappeared from the house while he was off in the Army and he never 
played again because, as he said, he could never afford another one.  Music may be the 
most powerful vehicle we have for remembrance and music filled the house.  The radio 
was always on, playing ‘Top 40’, which, at the time, consisted of a mixture of rock and 
roll, country, and bluegrass.  Having lived through the shortages of the depression, Bill 
and Marie always had plenty of food in the house with two refrigerators and a large stand 
alone freezer, 117% full at all times.  Although many meals were pinto beans and corn 
bread, no one ever left their house with an empty stomach.

In 1959, Bill received an opportunity for a job as Postmaster at Marmet.  The first post 
office there had been established as Lens Creek on March 7, 1854.  Its name was changed
to Carbondale on February 16, 1858, to Brownstown on April 3, 1876, and to Marmet on 
March 3, 1900.617  It was a golden opportunity for him but the position fell victim to 
politics a couple of years later when the Marmet Town Council was sold a bill of goods 
about combining the Marmet office with the Charleston office.  Assured that all involved 

613  Whoever that lieutenant was, this author would like to thank him.
614  Bill Hudnall’s resume.
615  Lease between L.R. Hudnall and William R. Hudnall, 1946.
616  Distribution Statement, Sale of Lots 3 and 4, Block C, Industrial Center, Marmet, 

L.R. Hudnall heirs.
617  Letter to W.W. Turner, July 17, 1953, from Victor Gondos, Jr., for the Chief Archivist, 

Industrial Records Branch, General Services Administration, National Archives and 
Records Service, Washington, D.C.
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would keep their jobs, the council voted to approve the merger.  As it turned out, no one 
kept their job, and even though some on the council tried to get the decision reversed, it 
went forward.  Thrown back into the job market, Bill eventually landed a job with the 
Belle post office where he rose to the position of Assistant Postmaster.  Ineligible to be 
appointed postmaster because he did not live in the town of Belle, Bill would 
nevertheless not move from his home town and the house that his father had built.

Marie became involved in politics and was elected town recorder for five terms.

Bill Hudnall dropped dead in his bedroom on Christmas night, 1999, of a heart 
arrhythmia.  The paramedics restarted his heart but the damage was too severe.  He never 
regained consciousness and he died a final time on December 29, 1999, at Charleston 
Area Medical Center.

Named a Distinguished Mountaineer in 2011 by Earl Ray Tomblin, the Governor of West 
Virginia, Marie Casey Hudnall lived to the ripe old age of 93 and died on June 27, 2014, 
in Simsbury, Connecticut, beloved by all who knew her, and a die hard West Virginian to 
her core.

“Everyone loved them!  They were so much fun.” - Katherine Ann Smith Weaver about 
her Uncle Bill and Aunt Marie Hudnall.

Bill and Marie had two children, William Russell Hudnall, Jr., and Rebecca Lee Hudnall, 
who number among the thousands of 11th generation descendants of John Hudnall I 
(bet. 1600 and 1616-1659).
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Illustration 158: Hudnall Crypt, Mt. Olivet Cemetery, Charleston, West Virginia.
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Author’s Note:  Christmas was my Dad’s very favorite holiday.  And to make sure 
we all had a good Christmas, because of course, there was no extra money anywhere,
he would sell Christmas trees.

He would go to a farm that had pine and cedar trees and take along one or two of his 
helpers – usually the guys in town who had a drinking problem, no job, and needed 
the money.  He’d buy the trees from the farmer, select them, cut them, and load them 
onto a big, long bed truck with stake sides that he had borrowed or rented.  When he 
got home he’d lay them in stacks inside the front yard between the front porch and 
the hedge.  Then he’d put up poles and string lights in the yard from in front of the 
hedge to the berm of the hard road and hook the lights up to the electricity in the 
house.  Then he would painstakingly nail cross boards to the bottoms of the trees and
stand them up in rows in the newly lighted area.  We were lucky.  We lived on the 
main road so everybody in the world had to pass by the house to get to and from 
wherever they wanted to go.  There was no other road.  No interstate around the town
like now and since the Turnpike cost money, locals didn’t use it.

Then every evening and every weekend when he got off work he would sell the trees 
until they were all gone or it was Christmas Eve.  One of us kids was assigned to sit 
in the front window and alert him anytime a car stopped outside, so he could go out 
and make the sale.

I remember as it got closer to Christmas, the traffic to buy a tree would slow to a 
trickle and Dad would drop the price from the $5 or so at the beginning of the season
to an ever diminishing amount.  If a family showed up that looked like they couldn’t 
afford a tree, and didn’t want to be seen to accept charity, Dad would sell it for a 
quarter.  If it came to it, he’d give it away on Christmas Eve.  I remember the poor 
families usually waited closer to Christmas to get their tree after the prices had 
dropped.

Every year he’d clear about $300, a small fortune at the time, to pay the Christmas 
bills and we always had so many presents.  Dad just loved Christmas.  I’ve always 
thought that’s why he waited till Christmas night to die.
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Illustration 159: Hit and Run 
Driver Strikes Marmet Boy, 1931.

Illustration 160: Charleston Gazette, 
September 20, 1931, page 4.

Illustration 161: Bill 
Hudnall, age 9.
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Illustration 162: Bill 
sitting on the train tracks.

Illustration 164: Bill Hudnall.

Illustration 163: Marie and Bill with their first car.

Illustration 165: Dog 
lover Bill with
Aloysius.
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Illustration 166: Bill on his Harley WLA pointing to 'Marie'.

Illustration 167:
'Marie' on the gas 
tank.

Illustration 169: Bill and his Harley WLA, Hawaii, 1944.

Illustration 168: Picture Inscription.

In addition to his 
personal bike, 
customized with 
‘Marie’ on the tank, 
there were about 30 
bikes in the motor pool 
and Bill was tasked 
with teaching new MPs
to ride.  He once 
related that they had to 
learn to lay the moving 
bikes down in the snow
in Minnesota and return
fire with their 
Thompson guns.
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Illustration 170: Bill Hudnall, front left, and Army Friends in Hawaii, 1944.

Illustration 172: Bill with other M/C police, 
Hawaii, 1944.

Illustration 171: Bill 
and the Thompson, 
1944.
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Illustration 173: Bill and Marie Hudnall 
with Father Patrick Sweeney, 1942.

Illustration 176: Bill and A.J. Manchin,
WV Secretary of State, 1976.

Illustration 175: Bill Hudnall, 
1972.

Illustration 174: Bill and Albert 
Hudnall, 1942.
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Illustration 179: Street view, Marmet, 1947.  Hudnall’s Garage, center.

Illustration 177: Marie Hudnall, left, ‘Ms. 
Recorder’ with Bill Pauley, 1971.

Illustration 178: Newspaper ad 
for Hudnall’s Dry Cleaning and 
Laundry service.
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Illustration 180: Hudnall’s Garage with Tourist Cabins, Marmet, 1947.

Illustration 181: Hudnall’s Garage Log Cabin Rentals, Marmet, 1947.
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Illustration 183: Hudnall 
switches parties, April 5, 
1989.

Illustration 182: Re-elected 1974!  Marie Hudnall and Bill 
Pauley.  Bill Hudnall driving.

Illustration 184: Party switch 
proves successful, 1989.



Appendix 1.  Some Notes on the Maternal Side

“It’s not that women get written out of history.  It’s that they never get written in.”
- Bernadette Devlin

Mary Hudnall, wife of John Hudnall I, a Partin or a Webb?

Was Mary Hudnall a Partin or a Webb?  Serious genealogists have taken both sides of the
debate.  On the Webb side there appear to be two reasons put forth.  The first reason 
centers around Thomas Hobson, Sr., who acted as surety in the probate of the will of 
Mary Hudnall Sanders Thomas.  The connection being that a possible sister to Mary 
Webb, Sarah Webb, had married Thomas Hobson, Sr.  The second reason concerns 
Mary’s second family with Edward Sanders, specifically that Mary Webb was the sister 
of Thomas Webb (abt. 1617-1657) who immigrated in 1635, and that she married John 
Hudnall in England.  The will of Thomas’ son John Webb (abt. 1643-1709) names his 
sister Sarah Dickinson and appoints his cousin Edward Sanders as executor.618  A third 
reason could be added, that John Well of Charles City County was awarded headrights for
paying the passage of a Mary Webb in 1639 placing her in the colony at the right time.619

The given names of sons in a maternal line often indicate a way of paying homage to that 
surname, a name which otherwise could not be endowed through a son.  Although not a 
surety to be the case, time and time again this is seen in family histories.  That Mary’s 
second son was named Partin, and the third son Henry bestowed the Partin name on his 
son, who in turn bestowed it on his son,620 lends credence to at least the strong possibility 
that her surname was Partin.

Another less prominent, but possible, theory of Mary’s last name is that perhaps John 
Hudnall was widowed in his first marriage and married again to a woman whose given 
name also happened to be Mary.  The apparent, but difficult to prove, gap in the birth 
years of John’s children lends some credence to his having been married twice.

618  This Edward Sanders was Edward and Mary’s son, Edward, not the doctor himself.
619  Early Virginia Immigrants, page 348.
620  Partin, son to Partin, born May 5, 1720.  Northumberland County, Virginia, Church 

Records of Births and Deaths, page 44.
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Author’s Note:  Due to the paucity of records with regard to women at that time in 
history, it is a minor miracle that we are aware of Mary at all.  This author leaves the 
mystery of Mary’s surname to future generations to uncover definitively.  As with 
many genealogists, she subscribes to the theory that certain records speak to the 
researcher.  To that end, the Partins seemed to reach out from afar and, if for no other 
reason, some of their story is included here, on the chance that Mary was indeed a 
Partin.



Court records regarding John’s will definitely prove that his wife’s name was Mary.  
There are some available records referencing Mary Partin in England, including these 
baptismal records:

Marye Partin    23 Sep 1610, daughter of Thomas Partin,
   Norwich, Norfolk, England

Marye Parton   03 Jun 1605, daughter of William Parton,
   St. John, Bedwardine, Worcester, England

Mary Parton    03 Apr1612, daughter of William Parton,
   Cleobury, Mortimer, Shropshire, England

Mary Parton    Oct 1618, daughter of John Parton,
   Naunton, Gloucestershire, England

Mary may have been born in Isle of Wight County621 in Virginia to unknown parents.622  
One genealogist maintains Mary Webb was the daughter of John Webb and Mary Carryl 
and she married John Hudnall in 1641 in Northumberland County, Virginia.623

Other genealogists suggest that John married Mary Webb in Northumberland County 
around 1652 after the death of his first wife at a young age and further, that Mary Webb 
was born about 1633 in England.624

Another family genealogist suggests that Mary Partin’s mother was Margaret Hayle 
Partin and that Margaret married for a first or second time to John Webb and had another 
child with him, Frances Webb, who was a half sister to Mary Partin, who then was also 
known as Mary Webb.

Another possibility is that Mary was a descendant of Robert Partin, an immigrant who 
came to Virginia in June of 1609.

The Partin Family

Robert Partin was what was called an ancient planter, meaning that he arrived in the 
colony prior to May 1616 and lived there at least three years before applying for a patent. 
Ancient planters were eligible for 100 acres of land.625  In 1609 at the age of 36, Robert 

621  In 1637 the name of Warrosquoyacke was changed to Isle of Wight County.
622  Early Colonial Settlers of Southern Maryland and Virginia’s Northern Neck 

Counties.  (a.t.o.p.)  Web site: www.colonial-settlers-md-va.us
623  Descendants of John Hudnall, produced by Thomas N. Oatney, page 3, version dated

July 8, 2019.
624  This could be a reference to Mary Webb, baptized on September 8, 1633, at St. Mary 

the Virgin Church in Culworth, Northhamptonshire, England.
625  Virginia Immigrants and Adventurers, McCartney, page 27.
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emigrated from England on the ship Blessing.  His wife Margaret came to Virginia on the 
George in 1617.626

While little is known about Robert’s early years in the colony, in February 1620 Robert 
Partin received a patent for 100 acres within Henrico.  “On July 15, 1620, he was 
described as one of Richard Domelawe’s debtors and was also mentioned in Alexander 
Winchelsey’s will.  Virginia Company officials sent him large quantities of supplies 
during 1621, thereby suggesting that he was in their employ.”627

The 1624 muster of colonists in Virginia listed Margrett and Robert Parttin (sic) who 
lived in the parish of West and Sherlow Hundred.628  West Sherlow, more commonly 
known as West and Shirley Hundred,629 was directly across the James River from 
Bermuda Hundred and included Eppes Island.  It is now part of Charles City County.

626  The Complete Book of Emigrants, 1607-1670, Peter Wilson Coldham, Genealogical 
Publishing Company, Inc. Baltimore1987, page 52.

627  Virginia Immigrants and Adventurers, 1607-1635, A biographical Dictionary, by 
Martha W. McCartney, Genealogical Publishing Company, 2007, page 536.

628  (a.t.o.p.)  http://files.usgwarchives.net/va/jamestown/census/1624cens.txt
West Sherlow had 71 persons in the muster.  SNDX = P635.

629  Hundred was a seventeenth century term used in reference to a large plantation.  
Virginia Immigrants and Adventurers, McCartney, page 28.
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Illustration 185: Virginia, 1619, showing the location of Shirley Hundred. © Nell 
Marion Nugent, 1954.



In January 1625 there were 61 people living at Shirley Hundred: 38 men, 10 women, and 
13 children.  The community had 17 households and an ample supply of provisions, 
livestock, and defensive weapons.  The abundance of military weapons may reflect its 
being fortified after the March 22, 1622, Indian attack.630  Robert and Margaret had three 
identified daughters: Avis, Rebecca, and Deborah, and one son Robert, Jr.  It is possible 
that Mary Partin was born later.  No other Partins or Partains have been identified in 
Virginia at the time and the family ages would be in keeping with another daughter being 
born after the muster was taken.631  No other musters survive for that time.

Life on the Virginia frontier was stressful and chaotic.  “Violent crime and infractions of 
ecclesiastical law resulted in several of West and Shirley Hundred’s residents being 
summoned before the General Court, and one man was executed for rape.”632 
Unfortunately that crime counted among its victims the Partin family.

A man named Thomas Hayle, the son of Symon Hayle of St. Mary Sommerset Parish in 
London, immigrated to Virginia on the George in October 1623.  Thomas was living at 
West and Shirley Hundred Island in 1624 where he was listed as ‘a boy’.633  On January 
22, 1625, he was a servant in Robert Partin’s household, along with Ellin Cooke, 25, who
had arrived by the London Merchant in June 1620.  Something went very wrong over the 
next two years.  On June 4, 1627, Thomas Hayle was sentenced by the justices of the 
General Court to be executed for the rape of four young girls at Shirley Hundred, one of 
whom was seven year old Avis Partin.634

At the same court on June 4, “Charles Maxey was found guilty of a sex offense against 
seven year old Dorothy Harris.  As punishment Maxey was sentenced to be whipped at 
Jamestown and again at Shirley Hundred, where the offense occurred.”635  He was also 
ordered, as part of his punishment, to execute Thomas Hayle.

Most egregious of all, two of the four little girls, Ann Usher, who was ten years old, and
Avis Partin, who was seven, were ordered to receive 40 stripes at the whipping post at the
fort in Jamestown for being raped by Thomas Hayle.  Intended as a correction for any 
part the girls may have played in their own rape, this treatment of females was, 
unfortunately, fairly standard for the time.

630  Virginia Immigrants and Adventurers, McCartney, page 57.
631  Early Virginia Immigrants, page 251.
632  Ibid., page 57.  While it is believed that all of the Partin children were born in 

Virginia, headrights for the passage of Robert, Margaret, and four children was 
claimed by John Seward of the Isle of Wight County in 1648.

633  The Complete Book of Emigrants 1607-1660, page 36.
634  Virginia Immigrants and Adventurers, McCartney, page 353-354.  Reference to 

Minutes of the Council and General Court of Colonial Virginia, H.R. McIlwaine, 
editor, Richmond, The Library Board, 1924, 149.

635  Virginia Immigrants and Adventurers, McCartney, page 486.
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Further the court ordered that Avis’ mother, Margaret Partin, be investigated for not 
reporting the rape offense.  On July 3, 1627, Margaret was sentenced to receive 40 stripes
for not reporting the crime in a timely fashion.  She was 38 years old.  Given that she 
very likely would have understood what would happen to the girls if the crime was 
reported, Margaret can’t be faulted for not reporting it.
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Illustration 186: Minutes of the Council and General Court of Colonial Virginia, June 4,
1627, page 149.



Margaret’s origin is somewhat of a mystery.  She may have been born in Bristol, England
about 1588, the daughter of Thomas636 and Ann Hayle and therefore the sister of Thomas 
Hayle.

She may have been born in 1587 in Somerset, England, to Symon Hayle who died on 
July 13, 1603, in London at the age of 33.  She may have had a half brother Thomas, born
in 1603.  She may have married Robert Partin in Virginia in 1617 at Charles City.  Her 
daughter Rebecca, and Margaret herself, may have died in Blackwater, Virginia, both in 
1648.  Robert Partin may have died in 1650.  Their son Robert, Jr., may have died on 
June 14, 1687, in Surry, Virginia, having married a Mary there and having had six 
children.637

If either of these relationship possibilities are accurate, it further explains why Margaret 
was reluctant to report the rapes, knowing as she would, that the punishment for her half 
brother would be death, and that her young daughter and the other victims would be 
lashed.

Official records do exist which place a Robert Partin in Accomack County in 1637.638  On
November 24, 1637, Robert Partin was granted 40 acres of land at Elizabeth City.

636  The son of Abel and Dinah Hayle.
637  Family search id K23L-2NP.  Posted by ‘whickerp01’ on Ancestry, ‘Partin Roots and 

Shoots’
638  Virginia Colonial Abstracts, Volume 1, Accomack County 1632-1637, Transcript 67, 

page 36.
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The Genesis Family

The Genesis family was in Northumberland County very early on.  On February 4, 1662,
Ezekiel Genesis purchased 300 acres of land south of the Great Wicomico River, 
implying he was of age by 1662.  He served on a jury on April 6, 1669, in a case 
involving Saffin vs. Thompson.  He was evicted from a plantation purported to be owned 
by Clement Lattimore in Northumberland County between 1666 and 1672.639  He 
witnessed the will of John Muttoone, Sr., of Great Wicomico Parish in 1678 and was 
appointed guardian of Peter Byram and the estate due Peter, on February 20, 1679/1680.  
In 1681, he was called upon to settle Mrs. Francis Lewis’ rights in the Muttoone estate.

Ezekiel Genesis married Rebecca Shaw, the daughter of John Shaw, before March 1682, 
possibly well before.640  John Shaw, born about 1624,641 bought 200 acres of land on the 
south side of the Great Wicomico River in 1657.  On May 3, 1660, John was ordered to 
appear at the next session of court to answer charges of “living in the most grievous and 
crying sin of adultery” with one Apolonia Crowe or Apolonia Webb.  William Thomas, 
who would later marry Alice Genesis Hudnall’s widowed mother-in-law, Mary, widow of
John Hudnall I, about 1673, reported to the court on May 21, 1660, that John Shaw 
intended to secretly leave the county while still owing Mr. Thomas 4,265 pounds of 
tobacco and caske and the court ordered an attachment of Shaw’s estate.  On November 
14, 1660, the sheriff was ordered to take John Shaw into custody to answer charges of 
bigamy.  He was fined court costs and ordered to pay for his upkeep while he was in 
custody which may not have been for long as John Shaw registered his mark for cattle in 
1667.

John Shaw was deposed about an assault case, although not one he himself committed.  
In 1665 he was deposed about a very scandalous affair, a case of adultery that occurred at
a Mr. David Lindsay’s house involving Mr. Charles Ashton and Lindsay’s wife.642  
Apolonia, John Shaw’s wife, made complaint that Mrs. Susanna Lindsay had poisoned 
her husband and by October 1667 John Shaw was indeed dead.

On January 20, 1668, Mrs. Elizabeth Watts was to ‘have ye intale to Government643 of
Rebecca Shaw, daughter of John deceased, until she come of age or married.’644  Rebecca 

639  Order Book, Northumberland County, Virginia, 1666-1672, page 100.
640  Married Well and Often, Marriages of the Northern Neck of Virginia, 1649-1800, 

page 145.  The groom is listed as Thomas Shaw but other official court records 
confirm John Shaw as Rebecca’s father.

641  Deposition recorded in 1664, gave his age as about 40, and in 1665 as about 42.  
Northumberland County Record Book 15.

642  Northumberland County Record Book Book 15, page 158-166, August 4, 1665. 
15.158-66.

643  A trust restricting the sale of an inheritance.
644  Order Book, Northumberland County, Virginia, 1665-1669.  Antient Press, page 28.
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had married Ezekiel Genesis by 1682 when Ezekiel sued to recover his wife Rebecca’s 
portion of her father John Shaw’s estate.645

When Ezekiel Genesis died two years later in 1684, Alice Hudnall, the wife of John II 
(1645-1683), was the executrix of his estate, implying that she was very likely either his 
daughter or his sister.  If Rebecca Shaw was, as appears to be true, a minor in 1668 then 
she would certainly not have a daughter Alice old enough to marry John Hudnall II by 
1678.  So Alice was probably Ezekiel’s sister.  Partin Hudnall was one of the two main 
beneficiaries of Ezekiel’s estate along with Ezekiel Hill.646  Although he was Alice’s 
brother-in-law, this does not explain why Partin would be Ezekiel’s beneficiary.  Further 
complicating things, one of the witnesses to Ezekiel’s will was Edward White who was 
married to Partin’s sister, Elizabeth Hudnall.

645  Order Book, Northumberland County, Virginia, 1680-1683, Antient Press, page 167.
646  Order Book, Northumberland County, Virginia, 1683-1686.  Antient Press, page 240.
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On November 20, 1655, Reverend Lindsay brought a charge of witchcraft and sorcery 
against William Harding, who was convicted and sentenced to be whipped.

Reverend Lindsay was fined 10,000 lbs. of tobacco for marrying someone without a 
license on January 20, 1662.  He was acquitted of the fine on October 8, 1662.  
“Perhaps the most important charge to ministers was their duty to regulate marriage, 
especially among the colony’s servant population ... by carefully restricting marriages 
they could protect other interests.  By prohibiting the clandestine marriages of female 
servants, for example, the state maintained the inviolability of master-servant relations
and ensured that male servants and ordinary freemen could not compete equally (or 
secretly) for the affections of scarce English women ...  Unregulated marriage 
threatened family estates and rights to the labor of maidservants, but it also 
undermined Virginia’s fragile class hierarchy by providing immigrants of low social 
origins to begin their lives in Virginia with a house, a wife, land, servants, livestock, 
and sometimes a small fortune.”

Rev. Lindsay died April 3, 1667.

Good Wives, Nasty Wenches, and Anxious Patriarchs, page 92.



The Hammock Family

Like the Hudnalls, the Hammocks were early arrivals in Virginia.  William O. Hammock 
arrived in 1656.647  Born in Devon, England, about 1623, he died in Richmond County 
about 1701, having fathered three sons and a daughter.  Two sons were named William, 
and Richard and Elizabeth completed his family.648  He received a land grant in 1697 and 
another in 1699.  An inventory and account of William’s estate was made by Richard 
Hammock.

In 1720 there were a handful of Hammocks in Westmoreland County.

A second William Hammock, in all likelihood the first William’s son, died in Farnham 
Parish.  His will was written July 3, 1730, and probated on August 5, 1730.  He had two 
sons: Benedict and Robert, and three grandchildren who lived with him: William, John, 
and Mary.

This story follows John C. Hammock, born in the mid 1700s, the great-great grandfather 
of Mary Jane Hammock, who married Jobe Stanley Hudnall, Sr.

John C. Hammock

John C. Hammock was born in 1764 in
North Farnham Parish, Richmond
County, Virginia.  Not much is known
about his early life, but just a few short
years later, the Hammocks had settled
in Pittsylvania County.  The largest
county in Virginia, Pittsylvania is
situated in the south-central Piedmont
area, and encompasses beautiful,
gently rolling hills and farm land.  The
highest point in the county is Smith
Mountain.

Pittsylvania County was formed in
1767 from Halifax County.  Richard
Hammock, probably John’s father, was a tithable on the first list of tithables assessed for 
the county that same year.  On July 26, 1770, Richard bought land on the south side of 
the Pigg River from William Atkinson with the deed witnessed by William Witcher.

647  Passenger and Immigration Lists Index, 1500s – 1900s, Farmington Hills, MI, USA: 
Gale Research, 2012.  Ancestry.com.

648  Will of William Hammock, 1701.
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Illustration 187: Reddie’s Creek, Pittsylvania 
County, Virginia. © R. Hudnall 2012.



By bond dated May 1, 1784, John Hammock married Martha Elizabeth Goad.649  Called 
Patsy, she was the daughter of William and Tabitha Goad.  William Goad was assessed £6
in 1781 for the purchase of beef and clothing to supply the Continental Army.650  On 
December 29, 1802, William Goad sold land on Reddie’s Creek in Pittsylvania to John 
Hammock, his son-in-law.  Witnesses were Spencer Hammack (sic), Taliaferro Hammack
(sic), David and Jacob Vance, and William Witcher, Jr.651

John died December 29, 1829, in Pittsylvania.  Patsy Hammock moved in with her son 
Spencer and died at Pigg River on July 18, 1855, of old age.  Said to be 80 on her death 
record, other records indicate she was probably closer to 95.652

Spencer Hammock

Spencer Hammock was born
about 1786, the son of John
and Martha Elizabeth Goad
Hammock.  He married
Sarah ‘Sally’ Mees653 by
bond on November 7,
1810,654 in Pittsylvania
County.  Sally was born
between 1791-1793, the
daughter of Philip655 and
Catherine ‘Caty’ Mees.  The
$150 bond bound John
Mees,656 probably Sally’s
brother, and Spencer if the
marriage did not take place. 

649  Virginia Marriages, 1740-1850.
650  History of Pittsylvania County, Virginia, Maude Carter Clement, Janaway 

Publishing, Inc., Santa Maria, California, 2004, 2011, page 192.
651  William Witcher owned 640 acres of land on Rockey Creek and Jonakin Creek, next 

door to William Goad, by grant of Patrick Henry, Governor, in 1786.
652  The informant for the record was her granddaughter Sally Hammock.  FHL, film 

2,048,580, image 271 of 700.
653  Spelling of Mees from the original marriage bond.  Sometimes rendered Meece, 

Mece, or Meese.
654  Some translations date the bond as November 17.  The original is dated November 7.
655  Register of Deaths, District of Abraham Fulham, Pittsylvania County, 1857, number 

26, Sally Mees Hammock.
656  A Philip Meese, possibly another brother, married Mary Powell on December 1, 

1797.
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Illustration 188: Marriage permission for Sally Mees, 
November 5, 1810.



Caty was the sole signer of the permission paper to allow the marriage indicating Sally’s 
father was dead by then.

Spencer served as a private in the 2 Corp d’Elite (Green’s) Virginia Militia during the 
War of 1812, in the unit commanded by Captain Tunstall Shelton along with Mayo 
Meese, probably a brother-in-law.657  After bounty land warrants were approved for 
veterans of the War of 1812, Spencer applied but was initially rejected although he did 
appear on the “Pay Rolls of Militia Entitled to Land Bounty Under the Act of Congress of
September 28, 1850.”  His service may not have been of a sufficient length to warrant a 
land bounty since it encompassed only September 4, 1814, to December 28, 1814.  His 
brother Taliaferro Hammock served as a corporal in the 4th Regiment (Greenhill’s) of 
Virginia militia in the War of 1812.  Taliaferro married Elizabeth Vance, the daughter of
Philip Vance, by bond dated February 10, 1810.

Spencer and Sally appear to have had at least seven sons but not all of them have been 
confirmed by this author.  In 1850 Spencer, 66, had his mother Patsy, said to be 90 and 
blind, living with him.  Three females were at home: Sarah 19, Martha, 16, and Mary, 11, 
but they may not have all been Spencer’s daughters.  Several older children were married 
with their own farms nearby.  A farmer himself, Spencer had real estate worth $393.

Sally Mees Hammock died at Reddie’s Creek of pneumonia on December 12, 1857.658  
By 1870 Spencer was living with his son Taliaferro in the same area of Pittsylvania 
County.  His age on the 1870 census had jumped to 100 from the prior 1860 census where
he was 76, so he aged 24 years in that 10 year period.659

Spencer died a few days before
May 6, 1871, and his death notice
appeared on that date in the Daily
Courier, Petersburg, Virginia.660

He was about 85 years old.

657  History of Pittsylvania County, Virginia, page 214.  Also Treasury Department, 3rd 
Auditor’s Office, August 13, 1883.

658  Register of Deaths, District of Abraham Fuller, Pittsylvania County, Virginia, 1857, 
number 26.

659  Federal Census, 1870, Virginia, Pittsylvania County, Subdivision North of the Dan 
River.

660  Library of Virginia, Richmond, film 228, page 1, column 4.
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Illustration 189: The Courier, Petersburg, 
Virginia, May 6, 1871, page 1.



Taliaferro Hammock

Taliaferro, pronounced Toliver, was born February 12, 1817, in Pittsylvania County, the 
son of Spencer Hammock and Sarah Sally Mees.  He married Mary Ann Hedrick by bond
dated June 5, 1839.  Mary Ann was born in Pittsylvania on November 27, 1818.

Toliver, 32, was an ‘overseer’ in the November 9, 1850, census, with his wife Mary, 31, 
and children Abram, 10, Nathaniel, 7, Booker, 4, Mildred, 2, and Rawley, 1.  Toliver and 
Mary were illiterate.  Generally an overseer implies a slave overseer but without looking 
at plantation records this is difficult to verify.  However, Toliver was living next door to a 
wealthy farmer, Peter Robertson, who owned 14 enslaved persons and real estate worth 
$2,032.  It is possible that Toliver worked for him.  Ten of the Robertson’s fourteen 
enslaved persons were children 12 or under.661

On the eve of the Civil War in 1860 Toliver Hammock was working as a blacksmith.  He 
and Mary Ann had nine children at home: Abram, 20, who worked as an apprentice 
blacksmith, Nathaniel, 15, working as a farm laborer, Booker, 13, Mildred, 12, Rawley, 
10, Mary A., 9, Sally, 7, Lotty, 6, and Susan, 4.  With only $100 in personal assets,
Toliver was not a wealthy man by any means.662

Their oldest son, Abram, joined the Confederate Army, Company C, of the 46th Virginia 
Infantry, known as the Wise Brigade and the Pigg River Invincibles.  He died on October 
18, 1862, at Chaffins Farm at Fredericksburg of pneumonia.663  Abram had been sick for 
quite some time and had been admitted to General Hospital, Camp Winder, at Richmond 
in May and was absent from duty until August due to illness.  Only about 22 years old, he
left a widow, Mary, maiden name unknown.  The informant for his death was his sister-
in-law, Lucy Mece (Meese).

On August 17, 1870, Toliver and his family, along with his father, Spencer, were living 
north of the Dan River, at Chatham post office, in Pittsylvania County.  Living at home 
were Mildred, 23, Rawley, 21, Sallie, 17, and Lotty, 15.  Rawley worked as a farm 
laborer.  Toliver had $260 in real estate and $230 in personal assets.  No one in the family
could read or write, except possibly Spencer.

661  One of Peter Robertson’s enslaved persons, Tim, died along the Pigg River.  A Toliver
Hammock shot Spencer Betts in November 1852 along the Richmond and Danville 
Road.  He was arrested in September 1853 at his father’s home near the independent 
city of Danville, which borders Pittsylvania County.  Which Toliver this was is not 
known by this author.  He may have been the son of Coleman Hammock of 
Pittsylvania.

662  Federal census, June 27, 1860, Pittsylvania County, Post Office Sandy Level, North 
District.

663  Confederate Army records.  Also Register of Deaths, Pittsylvania County, Virginia.
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Toliver’s second son, Nathaniel, born 1842, enlisted August 20, 1863, in Company E, 57th

Virginia Infantry of the Army of the Confederacy.  Due a bounty of $50 for enlistment, he
was apparently never paid.  On October 20, 1864, he was absent due to illness and 
returned to duty a month later.  He was sent to Lynchburg Hospital on March 12, 1865, 
due to illness.  Nathaniel applied for, and received, a pension from the Confederate 
Pension Board of Pittsylvania County.

He married Essie Myers and spent his time after the war 
farming in Pittsylvania.  Nathaniel died in his sleep on 
April 8, 1925.664

664  Certificate of Death, Commonwealth of Virginia, Pittsylvania, Number 9722.
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Illustration 190: Nathaniel 
Hammock (1844-1925).

Illustration 191: Old, forgotten cabin along Reddie’s Creek.  © R. Hudnall 2012

The cabin below is probably not unlike 
the one that Spencer and Sally lived in.



Booker Hammock

Booker Hammock was born around October 1846 in Pittsylvania County, the third 
surviving son of Toliver and Mary Hedrick Hammock.  In 1864 he appears to have served
briefly in the Confederate Army reserves and was paroled on May 9, 1865, at Danville, 
Virginia.665

After the war Booker headed west to Kanawha County where he married Angeline 
Christina Lacy on July 5, 1866.  Angeline’s brother John Lacy was present for the 
ceremony, attesting to her age,666 which was listed as 21667 and Booker’s as 22.  Richard 
Cadwalader officiated.  The license was taken out on July 4th and returned on the 15th. 
Angeline, born in Virginia in September 1846, was the daughter of David and Jane Lacy. 
David, a farmer, lived close to Booker’s father, Toliver, in Pittsylvania County in 1850.668

David Lacy, born about 1819, and his wife Jane, born about 1819, had several children: 
Martha, born about 1843, Mary, born about 1845, Angeline, Delaware, born about 1848, 
and Thomas, born about February 1850.  David and Jane could not read or write.

By 1860 the Lacy family was living in Henry County farming land worth $1,000, 
probably growing tobacco.  Two more children, John, born about 1853, and George, born 
about 1854, were added to the Lacy family but it appears that Thomas had died.  Henry 
County, formed in 1777 from Pittsylvania County, in the south Piedmont area, borders 
Patrick County to the west and Pittsylvania to the east.

665  Confederate Army records, Receipt Roll for Clothing, 4th Quarter 1864, October 5, 
1864, B. Hammock, Company C, 5 Battalion Virginia Reserves.

666  Register of Marriages, Kanawha County, West Virginia, 1866, number 134.
667  In the 1900 census, Angelina was 53, born in Sept. 1846.
668  1850 Federal census, Virginia, Pittsylvania County.
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By June 3, 1870, David Lacy had died and his family had moved to Elk Township in 
Kanawha County.  With his widow Jane was Martha J., 24, Mary, 22, Delaware F., 21, 
John, 20, and George, 15.  Booker and Angeline were living at Malden and had three 
children, Mary Jane, John, and Georgie by 1870.

By 1880 Booker’s family had expanded to nine children, with the addition of Martha E., 
“Mattie”, born June 2, 1872, Violina, 6, Angeline, 5, Sarah A., 3, Spencer, 2, and Louis, 2
months, born in April.  Not yet finished, more children were born to the family: Rosa, in 
March 1882, Elmira, in January 1884, and Fanny, in February 1887, for a total of at least 
twelve children.

The Lacy and Hammock families coalesced 
together in Malden District of Kanawha County.  
Angeline’s mother Jane was living two doors 
away with her son John, her daughter Martha, 
Martha’s husband, William M. Elswick, and her 
granddaughter, Annie M. Lacy, 6.  Living close by
was George Washington Lacy with his wife 
Rosette Brown Hammock and their daughters 
Virgie A. and Louella E., along with a boarder, 
John Kinnison, a cooper.669

Angeline died on October 28, 1900, at Malden.  
No cause of death was given but giving birth to 
that many children would have had a deleterious 
effect on her health.

On March 17, 1904, Booker married the much 
younger Carrie Belle Huff Litton, in Charleston.  
Carrie was 34 and Booker would have been about 
58 although his age was listed as 71 on the 
license, not the first instance of age inflation for 

Booker.  A widow from Roane County, Carrie was born December 18, 1869, in West 
Virginia.  The marriage was performed by H.J. Wells.  They were both living in Kanawha
County at the time.  Carrie had first married Jeremiah Harrison Litton in Jackson County 
on April 15, 1894.670

In 1910 Booker, a farmer, and Carrie were in Malden District with their children Dorpha, 
5, Ernest A., 3, and Albert, 1 yr and 4 months, and Elizabeth, Romeo, and Jacob Litton 
from her first marriage.  Booker was widowed again when Carrie died January 28, 1928, 
of cardiac dropsy at Rutledge.  She was buried at Brannon Cemetery.

669  On March 13, 1884, George and Rosette had a son George W. Lacy, who died March
14, 1944.

670  Jackson County, West Virginia, marriage licenses.
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Booker died January 1, 1933, of chronic myocarditis, hypertension, and senility.  Some of
his descendants maintain that he was born October 16, 1828, and was 104 years, 2 
months and 15 days old when he died.  He was actually about 87 or 88.  The undertaker 
was Bartlett in Charleston.

Booker’s son Lewis Ralph Hammock, born on April 18, 1880, and for whom Lewis 
Ralph Hudnall was named, died on August 6, 1950, at Rutledge, West Virginia.
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Booker acquired extra years on his age, beginning with the 1900 census.  On 
November 9, 1850, he was four.  In June 1860 he was 13.  When he married on July 
4, 1866, he gave his age as 22.  Four years later in August 1870 he was 25.  In June 
1880 he was 34.  These ages are most likely accurate.

By June 22, 1900, twenty years later, more than 30 years have been added to his age, 
recorded as 66, which would make him born in October 1833.  His age was incorrect 
for every census thereafter.  When he married in 1904, he gave his age as 71.  Six 
years later on April 28, 1910, Booker was said to be 79 on the Federal census.  Ten 
years later on January 3, 1920, his age was 90, adding another year.  In May 1930, he 
was recorded as 101.  When he died on January 1, 1933, his age was given as 104 and
his birth date as October 16, 1828.  This would precede the marriage of his parents by
11 years and he is known to have two older brothers, Abram and Nathaniel, born after
his parents married.

Prudence and common sense dictates accepting as more accurate the ages on the 
1850, 1860, 1870, and 1880 censuses, making his birth year 1845 or 1846.



Appendix 2.  Military Service

French and Indian War

Joseph Hudnall  Captain William Edmonds Company of Virginia militia, Fauquier 
County, Virginia.671  Probably Joseph Hudnall, Sr.
John Hudnall  ‘Patrowler’ (sic), Captain William Edmonds Company of Virginia militia,
Fauquier County, Virginia.672  Probably the son of Joseph Hudnall, Sr.

Revolutionary War

Richard Hudnall  Died in service to his country.  His brother Thomas was declared his 
heir at law in October 1797 at court in Fauquier County.  Richard was probably the oldest
son of Joseph Hudnall, Jr., and Mary Ann Taylor.
Thomas Hudnall  Enlisted in October 1778 at Fauquier Court House for three years as a 
private in the company commanded by Captain Elias Edmonds in Colonel Thomas 
Marshall’s Regiment.  Served for one year in the garrison at Little York, Virginia.  Was 
discharged by reason of sickness.  Reenlisted in 1779 or 1780 at Richmond and served 
under Captain Ambrose Bohannon in Colonel Charles Harrison’s Regiment of Artillery.  
Discharged by Colonel Wood at Winchester in August 1783.  His discharge was lodged in
the Auditor’s Office at Richmond when he received his land warrant and wages.  He 
served in the Battles of Camden and Guilford in South Carolina and the Siege of Ninety-
Six.  Issued a pension on April 14, 1820, for his service on the Continental Line.
Thomas Hudnall  Virginia, Private, 29 Oct 1784.  Bounty land warrant 12197-100, 
issued October 6, 1792, for 200 acres.
James Hudnall  Virginia, Private.  Land bounty for 200 acres, December 8, 1796.
Joseph Hudnall, Sr.  Patriotic Service.  Provisions for the army.  Son of John Hudnall 
III.
Joseph Hudnall, Jr.  Captain Benjamin Harrison’s Company of Volunteers, Fauquier 
County.  (Virginia, Western Battalion, 1781-1782, Folder 341, Various Organizations, 
Folder 364)
John Hudnall  Patriotic Service.  Provisions for the army.  Son of Joseph Hudnall, Sr.
Joseph Hudnall  Enlisted at Petersburg, Virginia, May 1779, in Captain Lawrence 
Butler’s Company.  Died in August 1779.  Land bounty warrant issued in 1794.
John Edward Proctor, Sr.  Sergeant, served for three years.  Grandfather of Nancy 
Proctor who married Morgan Taylor Hudnall.  John married Elizabeth Hudnall, daughter 
of Joseph, Jr., and Mary Ann Taylor, by bond December 21, 1786, in Fauquier Co.
John Smith Hudnall (1763-1844)  Served six months in the Virginia militia from 
Bedford County in 1780-1781, over three different tours of duty.  Son of William Thomas
and Frances Smith Hudnall and grandson of Thomas and Winifred Champion Hudnall.  

671  Virginia Colonial Militia 1651-1776, edited by William Armstrong Crozier, Virginia 
Record Publications, Volume II, The Genealogical Association, New York, 1905, page
97.

672  Ibid.
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He received a pension after 1832 of $20 per year and his widow Frances M. McGhee 
Hudnall, his second wife, applied for a land bounty April 25, 1855, and received 160 
acres, warrant number 34817.
William Spicer  Captain Benjamin Harrison’s Company of Volunteers, Fauquier County. 
(Virginia, Western Battalion, 1781-1782, Folder 341, Various Organizations, Folder 364)
William Goad  Taxed £6 in 1781 to supply the Continental Army.
Lt. John H. Fallin, Sr.  Received pension of $160/year for Militia service.
Benjamin Taylor  Captain Benjamin Harrison’s Company of Volunteers, Fauquier 
County.  (Virginia, Western Battalion, 1781-1782, Folder 341, Various Organizations, 
Folder 364)
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Illustration 194: Affidavit for Joseph Hudnall who died at Petersburg, 1779.

“I do hereby certify that Jos. Hudnall was a soldier in Capt. Lawrence Butler’s 
Companies and died at Petersburg in the year 1779 and I enlisted him for During the 
War while at Petersburg in month of May and he died some time in August the same 
year.  Given under my hand this 14th day of March 1794.  P. Mallory, L. Capt.”

Lawrence Butler served in the 4th Virginia Regiment of the Continental Army.  A land
bounty warrant was issued to his representative in 1794 for his service.  Land issued 
as bounties was in the present day states of Ohio and Kentucky.  Revolutionary War 
Bounty Warrants, Library of Virginia, reels 1-29.

It is not known to which Joseph Hudnall this refers, but he may have been the son of 
Joseph and Sarah Gill Cottrell Hudnall.



War of 1812

Ezekiel Wayles Hudnall  Descended from John III’s brother, Richard.  Born in 
Powhattan County about June 1783 and died in Richmond, Va. on August 25, 1854, the 
son of Mary Ann Wayles and James Hudnall, Sr., [Lineage: Richard, Jr., Richard, Sr.,
John II, John I].  Made application to Thomas Jefferson to paint portions of the 
University of Virginia.
Ellis Hudnall  Muster rolls of the Virginia Militia (Richmond 1852).  Pay rolls, pages 
396 and 503.  Entitled to a land bounty for his service.
Samuel Bolen  Virginia Militia.  Received land bounty and pension.
John Hudnall  Private, 37th Regiment (Downing’s) Virginia Militia.  Entitled to land 
bounty.  Pay rolls page 405.
John T. Hudnall  Private, 4th Regiment (Beatty’s) Virginia Militia.
Lt. Richard Hudnall  Captain John Hewitt’s Company, Virginia Militia.  Entitled to land
bounty.  Pay rolls page 393.
Richard Hudnall  Private, John Hewitt’s Company, Virginia Militia.  Great grandson of 
John Hudnall III, grandson of Thomas and Winifred Champion Hudnall.  Married Mary 
Williams on May 2, 1802, Bedford County.  Died December 1863.  Application for 
widow’s pension closed, probably due to death of widow, who filed when she was 87.
Capt. William Hudnall  Entitled to land bounty.  Pay rolls page 393.
Thomas Hudnall  Entitled to land bounty.  Pay rolls page 389, 393.
William Hudnall, Jr.  Entitled to land bounty.  Pay rolls page 486.
George Cloke  No information.
Stanley S. Hudnall  Drafted at Richmond, Henrico County, Virginia, June 1814.  
Artificer in Capt. Samuel Jones company of the 19th Regiment of Virginia Militia.  
Discharged December 1814.  Entitled to land bounty.  Received 80 acres.  Warrant 
number 22, 240.  Born about 1788, he married Eleanor Whiting on August 29, 1815.
Spencer Hammock  Virginia Militia.
Taliaferro Hammock  Corporal, 4th Regiment, Virginia Militia.  Brother of Spencer.

War of Rebellion – Civil War

Anderson Hudnall  Confederate, Company A, J.E.B. Stuart’s 10th Cavalry Regiment, 
Army of Northern Virginia.
Benjamin Franklin Hudnall  Confederate, Company A, J.E.B. Stuart’s 10th Cavalry 
Regiment, Army of Northern Virginia.
Philip Monroe Hudnall  Confederate, Company A, J.E.B. Stuart’s 10th Cavalry 
Regiment, Army of Northern Virginia.
William Hudnall  Union, private, Company G, 7th WV Cavalry.  Born in 1829, a farmer, 
the son of William Hudnall and grandson of Thomas and Mary Ann Taylor Hudnall, he 
enlisted at Point Pleasant, West Virginia, March 27, 1864, for three years.  He mustered in
on April 21, 1864, at Charleston and was due a bounty of $60.  He served the full three 
years and was discharged in August 1868.
Roah Mann “Rush” Hudnall  Union, private, 47th Regiment, Company D, Wisconsin 
Infantry.
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William Allen Withers  Confederate.  Killed at Jackson, Mississippi, in 1863 while 
acting as a volunteer aide on General Loring’s staff.
Michael Elswick  Union, Company E, 7th West Virginia Cavalry.  Married to Evaline 
Hudnall.
John Anthony Barker673  Union, private, Company B, 7th Regiment, West Virginia 
Cavalry.
William M. Carr  Union, died while in prison at Andersonville, Georgia, April 6, 1864, 
of extreme exposure and privation.  Joseph Henley Barker married his widow, Mahala 
Crawford Carr, on September 19, 1867, and became the guardian of his minor children.

World War I

John Ervin Selbe  Private, served in France, severely wounded by shrapnel in his hip.

World War II

William Russell Hudnall, Sr.  Sergeant, 3539th Army Air Forces.  Son of Lewis Ralph 
and Virginia Myrtle Hudnall.
Paul Edward Hudnall  Son of Benjamin Harrison and Thelma Iris DeWeese Hudnall.
Jess W. Hudnall  Killed in action in North Africa, October26, 1943, from Fayette 
County.
Robert Chilton Hudnall  Private First Class, US Marine Corps, killed on the USS 
Arizona at Pearl Harbor, from Texas.
William Ernest Tardy  Sergeant, U.S. Marine Corps.

Korean War

William Ernest Tardy  U.S. Marine Corps.

673  John Anthony Barker is the great-great-great grandfather of Bobbie Shamblin Casey.
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Illustration 195: Ezekiel Wayles Hudnall, record, War of 1812.



Appendix 3.  Bacon’s Rebellion

Mary Ann Taylor may have had a distant relative, John Taylor, who took part in Bacon’s 
Rebellion in 1676.

The rebellion against the colonial governor, William Berkeley, had several root causes, 
chief of which were economic.  Tobacco prices had fallen, Maryland and the Carolinas 
were becoming more competitive with Virginia, prices of English goods had risen, and 
the weather in Virginia was not cooperating.  As often happens, the colonists began to 
look for a scapegoat to blame for their misfortunes and settled on the local Indians.  In 
1675 the Doeg Indians had raided the plantation of Thomas Matthews over some unpaid 
debts for Indian goods.  Some colonists retaliated with a raid against the Indians, but 
chose the wrong Indians, and raided the Susquehanna, igniting a much larger Indian 
uprising.674

Governor Berkeley ordered an investigation and set up a disastrous meeting between the 
colonists and the Indians which resulted in several prominent tribal chiefs being 
murdered.  Governor Berkeley pleaded for restraint from the colonists but the governor’s 
nephew, the young Nathaniel Bacon, took matters into his own hands and seized several 
Appomattox Indians on the pretext of their having stolen some corn.  Berkeley attempted 
to implement a comprise, disarming some of the Indians and ordering the Virginia 
Assembly to session.  The Assembly declared war on several Indian tribes and set up 
defensive zones around Virginia, resulting in high taxes on the colonists to pay the costs 
of the army.  Nathaniel Bacon had been denied a license to trade with the Indians and he 
was denied a commission as leader of a local militia by his uncle, the governor.675

Bacon was, however, elected the general of a local group of colonists to fight the Indians 
and he attacked the Pamunkeys, driving them from their tribal lands.  Berkeley retaliated 
by leading a force against his nephew at Henrico.  Bacon fled and attacked the friendly 
Occaneecheee Indians on the Roanoke River robbing them of their store of beaver pelts.  
Ironically at this same time, Bacon was elected to the House of Burgesses which he 
attended in June 1676.  Captured upon his arrival for the meeting, Bacon was brought 
before Berkeley, pardoned, and allowed to take his seat.  The council, however, was 
unaware of the local support for Bacon who stormed out of the Assembly during a heated 
debate over the Indian question.  Bacon returned, surrounded the statehouse with his 
forces, and demanded a commission as general of all forces against the Indians.  Berkeley
relented after members of the Burgesses were threatened.  Berkeley later fled to 
Accomack County on the Eastern Shore.676

674  Historic Jamestowne, Part of Colonial National Historical Park Virginia. (a.t.o.p.)  
https://www.nps.gov/jame/learn/historyculture/bacons-rebellion.htm

675  Ibid.
676  Ibid.
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After several strategic mistakes in command, Bacon blundered again by burning 
Jamestown to the ground on September 19, 1676, which resulted in his losing support 
from the locals.  On October 26, 1676, Bacon suddenly died of a body lice infestation and
bloody diarrhea.  Berkeley regained control, seized the property of a number of leaders of
the rebellion, hanged twenty-three of them, and banished a number of others, resulting in 
his recall to England where he died in July 1677.677

John Taylor was one of six Baconians banished for his part in the rebellion.  He 
apparently died at Wicomico Parish in Northumberland County around April 5, 1702.  
John Taylor may have married the widow of William Tyman about 1650, but the widow 
is not named.678  All but one of the rebels forfeited their real and personal estates to the 
crown or the crown’s representatives in the colony.

A George Proctor of Surry County was also a participant in the rebellion.

Loyalists and Baconians: The Participants in Bacon’s Rebellion in Virginia 1676-1677 by
John Harold Sprinkle, Jr., A Dissertation Presented to the Faculty of the Department of 
History, The College of William and Mary in Virginia, 1992.  Dissertations, Theses, and 
Masters Projects.  Paper 1539623817.

677  Ibid.
678  Loyalists and Baconians, the participants in Bacon’s Rebellion in Virginia, 1676-

1677, John Harold Sprinkle, Jr., page 60.
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Appendix 4.  An 1897 Interview With Nathan Hudnall

Regarding the newspaper article, Nathan Hudnall was born about 1811, and would have 
been about 8 years old when the family moved from Kentucky to Kellys Creek.  Nathan’s
father Benjamin was born about 1776 and was still in Fauquier in 1794.  John May was 
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killed in March 1789, when he was lured, against his better judgment, to the shore line of 
the Ohio River near the mouth of the Scioto River, by an old Indian trick using white 
hostages.  The article mentions the Hudnalls followed the Wilderness Trail, but this 
would have been the Great Wagon Road using the cutoff to the Midland Trail.  John 
Proctor, Sr., purchased 250 acres of land at Kellys Creek from John and Polly Morris in 
1810.  If any Hudnalls went with John May, like May, they did not stay in Kentucky at 
that time.  It is more likely that they went later as tenants of Thomas Marshall.

Thomas Marshall, the father of the future Chief Justice of the United States, had 
extensive land holdings in Mason County, Kentucky, where he died in 1802.  He was 
granted thousands of acres in present day West Virginia for his service assisting George 
Washington in his survey work for Lord Fairfax.  Marshall served as the sheriff of 
Fauquier County in 1767, and during the revolution he was the commander of the 3rd 
Virginia Regiment at the retreat from Brandywine, in which Edward Riley, Benjamin 
Hudnall’s future father-in-law, was wounded.

Thomas Marshall was appointed surveyor in Kentucky in 1783 and moved his family to 
Lexington in 1785.  His son, Thomas, had extensive land holdings in Mason County 
Kentucky where he died in 1817, which is roughly when Benjamin Hudnall moved from 
Mason County to Fleming County.  John and Jeremiah Proctor had land in Mason on the 
north fork of Licking Creek by 1802, and a William Proctor lived there also.  Jeremiah 
Proctor died in Mason County by 1806 and when his estate was settled by his wife, Mary,
Thomas Marshall was paid a small amount due him from the estate in 1806 and 1809, 
and others of the Marshall family are mentioned in the settlement.  Jeremiah’s estate was 
appraised in 1806 at $1500, a not inconsiderable sum, and included two enslaved persons.
Thomas Marshall ordered the recording at court.

In 1814 Edward Riley, then living in Fleming County, Kentucky, enlisted to serve in the 
War of 1812.  A corporal, he was discharged in 1815 and he appears to have been granted 
a pension in 1836.  While certainly not Nancy Riley Hudnall’s father, he could have been 
her brother.  There were several Rileys in the same area at the time.

In 1828 Nathan Proctor bought a tract of land on Kellys Creek from Nancy Moore.679

679  West Virginia Deeds, Book G, page 274.
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Appendix 5.  Divergence, Anomaly, and a Departure

There are many Hudnalls of 
African descent living in the 
Wicomico area of Virginia as of 
this writing.  This story gives one 
indication of what some of their 
origins were and what their 
ancestors had to go through to live 
in Virginia at all, whether born 
free, enslaved, or emancipated.  
The story begins with John 
Hudnall (abt. 1770-1817), the son 

of an as yet unknown father, but one who had direct ties to the family of Joseph Hudnall, 
Sr.

John married Elizabeth Greenwood by bond dated December 19, 1792, in Fauquier 
County.680  Elizabeth was the daughter of Daniel and Eleanor Fields Greenwood and the 
granddaughter of Abraham and Elizabeth Withers Fields, all parties to the suit over the 
Withers/Keene inheritance filed in 1769.  Elizabeth was also the first cousin, once 
removed, of Joseph Hudnall, Sr.’s children.  Daniel Greenwood signed his consent for the
marriage of his daughter.  John Hudnall and Nimrod681 Greenwood signed the bond.  
After giving birth to at least seven children, Elizabeth died.  John married for a second 
time to Mary Cowan on September 2, 1813, in Fauquier.682  Daniel Withers acted as 
bondsman.  Mary was born about 1777 or 1778 in Pennsylvania, the daughter of Robert 
Cowan.683  John and Mary had three children who lived to adulthood.

Frances, known as Frankee, and Nancy Anne, the unmarried daughters of Joseph 
Hudnall, Sr., helped to raise John’s children by Elizabeth Greenwood after her death.  
John lived in proximity to them, almost certainly with them, on the land owned by
Frankee and Nancy Anne, until his death in 1817.  Mary Cowan herself, and not Frankee 
or Nancy Anne, apparently raised her own three children after John died and it is believed
Mary continued to live at the same place for a time.

680  Virginia, Compiled Marriages, 1660-1800.
681  The name Nimrod comes from the Bible and originally meant a mighty hunter.  It 

devolved into a sarcastic name for a dimwitted person largely due to the Bugs Bunny 
cartoons of the 1950s, where it was used as a nickname for Elmer Fudd.

682  Virginia, Compiled Marriages 1740-1850.
683  Death certificate and 1850 Federal census.
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                  John Hudnall, Sr. (abt. 1770-1817)
     m1. Elizabeth Greenwood     m2. Mary Cowan
                |                                            |
          Albert                                   Elizabeth
          William R.                            Fanny
          James H.                               Richard
          Joseph
          John, Jr.
          Alexander
          Nancy Ann



John’s children with Elizabeth Greenwood were: Albert, born about 1793; William, born 
about 1795; James H., born about 1800; Joseph, born June 4, 1802; John, Jr., born about 
1804; Alexander, born about 1805; and Nancy Ann, born August 10, 1810.

John’s children with Mary Cowan were: Elizabeth, born April 29, 1814;684 Frances, called
Fanny, born May 3, 1816; and Richard Alexander, born in 1818 after the death of his 
father.  By 1850 Mary Cowan was living with her son Richard who was farming in the 
Ashbys District of Fauquier County.  She died on March 20, 1856, in Warren County, 
Virginia.  Her death was reported by her son Richard Hudnall.685

The ten known children, most of whom were minors when their father died, would 
choose vastly different paths in their lives.

The Deaths and Wills of the Principals

Of the two sisters raising John’s children, Nancy was the first to die.  She fell sick in 
1806 and wrote her will on November 26.  In it she specified that all her estate, real and 
personal, would go to her sister Frankee and after Frankee’s death that all her enslaved 
persons were to go to the children of John Hudnall, ‘the same whom we have raised and 
who now lives with us.’  She further specified that the same John Hudnall was to have the
benefit from those slaves during his life but was to have no part of them other than the 
profits of their labors.  She left her land specifically to her sister Frankee and at Frankee’s
death it was to be equally divided among her brothers, who were not specified by name, 
but were John, Joseph, Jr., William, and James.  (See Descendants of Joseph Hudnall, Sr.,
and Mary Withers.)  In a deposition in 1843 William Hudnall (1795-1858) specified her 
brothers were three: John, Joseph, and James.  This implied William either had no 
knowledge of the fourth brother, or knew that the fourth brother was deceased by 1806.  
This fourth brother, William (1747-bef. 1789), died some time before the deponent was 
born and may have been the deponent’s grandfather.686  Nancy’s will was proved in court 
in December 1811.  Jesse Withers, a neighbor and family member,687 was to be the 
executor, but declined to act, perhaps sensing that the estate settlement would not be 
straightforward.  Jesse Withers and Elizabeth Kines688 were witnesses to the will.

The next to die, other than Elizabeth Greenwood Hudnall, was the father of the children,
John Hudnall, Sr., on or about December 4, 1817.689  According to the settlement of his 

684  Register of Deaths, First District, Fauquier County, Virginia, 1876, number 32.
685  Register of Deaths, Warren County, Virginia, 1856, page 2, number 24.
686  William Hudnall, deponent, May 5, 1843.  Suit Downing v. Hudnall, Fauquier Court,

page 15.
687  Jesse Withers was married to Frances Carter, the daughter of George Carter.
688  Kines may be a variation of Keene, another branch of the family.
689  From the administrator account of the estate of John Hudnall, Sr., “amount of 

sundries furnished the family of John Hudnall deceased from December 4, 1817, to 
October 30, 1818.”
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estate, which was extensive and detailed, his coffin was paid for on December 15, 1817.  
There were also payments made for the upkeep of his heirs from December 4, 1817, into 
the next year.  His son, William,690 by now an adult, acted as the administrator and the 
settlement took several years, finally closing on August 23, 1824.  There were no slaves 
mentioned in his asset list and no land was appraised, which could indicate that John did 
not own land at the time of his death.  George Carter and Robert Rose, both neighbors, 
confirmed the accounting at court.  A law suit was outstanding against the estate by a Mr. 
Pickett which remained unsettled as of the accounting.691

About 1820 Frankee had put her land and one or two enslaved persons into the 
possession of William Hudnall in exchange for supporting and clothing her for the rest of 
her life.692  The land had been gifted in 1784 to Frankee and her sister Nancy by their 
father, Joseph Hudnall, Sr.  The gift specified that if there were no legally begotten heirs 
of Nancy or Frankee, the land was to go to Joseph, Sr.’s grandson Nathan Hudnall, a son 
of Joseph, Jr.  When Nancy died in 1811 her will had given a life estate in her interest to
Frankee.  When Frankee died, that interest was to be equally divided among their 
brothers, so Nancy may have known that Nathan was dead.  Joseph Hudnall, Sr., had also
gifted an enslaved boy named Sam to his daughter Alice Cloke in 1784, an enslaved girl 
named Jenny to Nancy, an enslaved boy Simon to Frankee, and an enslaved ‘fellow’ 
named Frank to his daughter, Betty (Elizabeth Hudnall) Morgan.  Some of these enslaved
persons may have been left with Frankee and Nancy Anne when various family members 
moved west.

John Hudnall, Jr., the son of Elizabeth Greenwood and John Hudnall, did not live to a 
ripe old age but died shortly after his father, about 1827.  His estate, which was 
significantly smaller than that of his father, was appraised in February 1828.  It consisted 
of a sorrel horse, a saddle, bridle, and saddle bags, along with an amount of cash held in 
bank notes, some of which were suspected of being counterfeit.  The estate, worth about 
$345, was settled in December 1829, with his brother William acting as administrator.693  
John, Jr., apparently never married and had no descendants.

On February 25, 1829, Frankee made her last will and testament.  In it she named her 
legatees to be the surviving children of John Hudnall and Elizabeth Greenwood, namely
William, James, Albert, Joseph, Alexander, and Nancy.  John, Jr., was not mentioned in 
her will as he had predeceased her.  She specified that her land be valued, along with her 

690  Will of Nancy Hudnall, 1806, specifies that William is the son of John Sr.
691  It is not known if this suit was related in any way to Martin Pickett, who died in 1804

but had sued Eppa Timberlake and Joseph Hudnall, Jr., over the lease between
Richard Henry Lee and Joseph Hudnall, Jr.  Joseph Hudnall, either Sr. or Jr., also 
sold two enslaved persons and other personal property to Martin Pickett.  This 
lawsuit might contain more information on the lineage of John Hudnall, Sr.

692  Answer of William Hudnall to the suit in Circuit Superior Court of Law and 
Chancery Fauquier County.

693  Fauquier County Court, March 24, 1829, page 111.
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enslaved person Sam, and that William keep the land and Sam, but pay to his brothers 
and sister their respective proportion of the valuations.  She expressly specified that the 
land she was devising had been in her possession for forty-two years, in other words, 
from the death of her father Joseph, Sr., in 1787.  Frankee died shortly after and her will 
was proved in court on May 26, 1829.  Once again John, Sr.’s son, William, was 
appointed administrator.

Frankee had very likely kept in touch with the rest of her family and would have known 
if she was the last remaining of any of the siblings.  Since her brothers stood to inherit her
sister Nancy’s interest in the estate if they were still living, it stands to reason that
Frankee knew they were already dead when she wrote her will which left everything to 
the children she and Nancy had raised.  Her brother Joseph, Jr., had removed to Kanawha 
County and perhaps to Ohio.  The last known official record for him was in Kanawha 
County in 1820 when he was 80 years old.  Her brother John had removed to North 
Carolina and died there in 1815.  Her brother William died before 1789.  Her brother
James died in 1798 in Northumberland County.

The Court Cases Begin

On December 5, 1829, William Hudnall’s siblings sued their brother, as executor of the 
various estates, over the enslaved woman Jenny and her descendants, who were of 
various ages and different values.  The suit pressed for a sale of the slaves in order to 
make a division among the siblings.  In answer to the suit William stated that he could not
assign any reason the sale and division should not be made.  The sale was decreed but on 
July 27, 1832, the suit was ‘continued for report.’  William himself died in 1858.  The 
enslaved Jenny died on December 20, 1860, still owned by the heirs.694  In yet another 
situation akin to a Charles Dickens’ story, the suit continued until many years later, when 
it was dropped from the docket on September 28, 1868.

John H. Downing on behalf of his wife Nancy Ann, one of the daughters of John Hudnall,
Sr., sued her brothers in Chancery Court in 1842.  Mr. Downing made several claims in 
his suit regarding the will of Frankee Hudnall.  He claimed that he had purchased the 
interests of his wife’s brother Alexander Hudnall, who had moved to Missouri and that
William had never accounted for or paid any of the legatees what they were owed.  Mr. 
Downing asked that the land be sold and that any profits made off the property since the 
death of Frankee be assessed and distributed.  William’s brother Joseph Hudnall had also 
left Virginia, moving to Mississippi about 1834.

William answered the bill of complaint on May 5, 1843, regarding the land devised in the
will.  He maintained that clear title could not be obtained to the property.  Nancy’s 1811 
will specified that after Frankee’s death, Nancy’s interest in the land was to go to her 
brothers.  He averred that since the death of Frankee, letters had arrived from ‘the 
southern and western country’ purporting to be from the heirs at law of the said brothers:

694  Library of Virginia, Richmond, Virginia Memories, Chancery Court documents.
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Joseph, Jr., (WV/OH), John (NC), James, and the grandson Nathan (KY).  William 
maintained that he could not judge the veracity of these letters which had implied that all 
of Frankee’s and Nancy’s brothers were dead, or that the brothers had died leaving 
numerous descendants, or that they had sold their interests to other parties.

William maintained he was not responsible for the moiety of the claimants and that his 
sister Nancy, now Nancy Downing, was indebted to him for an amount exceeding one 
thousand dollars, and to pay it Nancy had executed a bill of sale for her interests in the 
estate before her marriage to John Downing.  He believed Nancy Downing had taken 
possession of the bill of sale when she moved out of William’s house when she married.

On August 29, 1843, three months after William made his answer to the court, John H. 
Downing and his wife, the former Nancy Ann Hudnall, sold all rights and interests to her 
inheritance from Frankee to William Hudnall for $375.  This included any rents or profits
from the land since Frankee’s death in 1829.  Mr. Downing also sold all rights, etc., that 
he had purchased from Alexander Hudnall in that same estate to William.  John and
Nancy Ann Downing were living in Rappahannock County at the time of the sale695 and 
she acknowledged the deed on September 5, 1843.696  On October 3, 1843, a decree was 
issued.  Clerk’s fees and costs to the defendant were $255.

John and Elizabeth Greenwood Hudnall’s son, Joseph, born June 4, 1802, moved to near 
Brandon, Mississippi, about 1834.  In a letter to his half sister Fanny Hudnall in 1845 
regarding her not receiving her portion of her father’s estate, he directed that she be paid 
a portion from his own part of the inheritance.

The saga of the estate was not yet over, however.  The final outcome involved three sons 
of John Hudnall, Sr., who remained in Virginia and led interesting lives indeed.  It is from
this lineage that the mulattos in this story arise with the three Hudnall brothers crossing 
the color line, a line which had been entrenched for more than two centuries in the laws 
of Virginia.

In the eighteenth century Virginia had begun to use blood quanta to define race.  In 1705 
the Virginia Assembly declared all children of Indians and any person with one Negro 
grandparent, or great-grandparent, to be mulattos and without the rights and privileges 
conveyed by ‘whiteness’.697  Facing a growing population with mixed blood, after the 
Revolutionary War Virginia tinkered with the blood percentages constituting blackness.  
In 1785 the Virginia Assembly declared that persons with one quarter Negro blood – or a 
grandparent who was a Negro – were mulattos, and not black, thereby removing an entire
class of people from the oppression of limitations imposed by state laws.  However, a 
step backwards was taken in 1857 with the Dred Scott decision which recognized no 

695  Fauquier County Deed Book 43, page 268-269.
696  Fauquier Court, Deed Book 4, page 263-264.
697  The Spector of Sex: Gendered Foundations of Racial Formation in the United States,

by Sally Kitch, SUNY Press, August 6, 2009, page 115.  Google Books.
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distinction in law between the free Negro, the mulatto, and the slave.  In 1866 after the 
Civil War, the reconstituted Virginia Assembly again reaffirmed the one quarter rule.698

Three of John and Elizabeth Greenwood Hudnall’s children, William, Albert, and James, 
took a different turn with their lives.  Their brother, Joseph, went off to become rich using
enslaved labor.  Two of the sisters married a wealthy man whose family wealth was due 
in large part to enslaved labor.

James, Albert, and William became involved to varying degrees with two mulatto 
women, Betsy Mann and Eliza Mann.  It is not known if the women were descended from
slaves several generations back, but for four generations at least, their families had been 
free and had intermarried, although not legally, with whites.  These women were 
designated in various documents as both mulattos and as free colored women.

James, Albert, and William all appear to have had a great deal of affection for these two 
women and James and William had several children with Betsy and Eliza.  Even though 
Betsy and Eliza were free mulattos, they were prohibited by the laws of Virginia from 
marrying a white man, a situation that would not change for another century.

Despite the relationships with the women, James, Albert, and William continued to own 
enslaved persons throughout their lives.  The affection held for the women manifested 
itself in the wills of the three men.  The two mulatto women and their children were the 
devisees in the wills of the three white Hudnall men.  Looking back from a modern 
perspective, and understanding the power any of these men could have exerted over these
women, it is hard to imagine that the relationships could have been voluntary in any 
aspect.  And yet the affection the three brothers had for the two women and their children 
appears to have been genuine.  That affection, however, does not appear to have been 
shared by all of their relatives as shown by the fact that for decades the women, and their 
children, had to fight for their rights in court, beginning with the death of Albert Hudnall 
in 1851.

The Mann Family

Members of the Mann family were free mulattos from at least the early 1800s.  After the 
Civil War ended several members of the family petitioned to be declared ‘not Negroes’.  
The petition was granted on February 27, 1866.  Original witness statements by Elijah 
Basham, 87, and T. Moore in the court petition stated that as of 1861, there were five 
generations of the Mann family in Virginia of mixed European and African blood.

698  Ibid., page 116.  In 1910 this proportion was decreased to one sixteenth thereby 
identifying as colored many who had previously been legally white.  In 1924 Virginia 
adopted the one drop rule.
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The first generation was Peter and Hannah Mann, both believed to be half bloods.  Old 
Peter, said to be the son of Major Buckner,699 was a bright mulatto.  It was believed that 
Hannah was the daughter of a white woman of Irish descent and was born free.  “The 
color of these two would justify the neighborhood belief that they were at least half and 
half,” according to the statements.  Mr. Elijah Basham stated that “I never seen a 
quarrelsome or dishonest member of the family.  They were all quiet citizens.”700

The second generation of the Mann family, Billy, John, Charles, James, Sallie, Molly, and
Charlotte, all showed white blood.  In the third generation Molly Mann gave birth to
Betsy, Eliza,  Polly (1813-1884), and Hannah (abt. 1813-1850), all of whom were reputed
to be fathered by white men, making them three quarters white, or as they were called at 
the time, quadroons.  Molly’s oldest child, either Eliza or Betsy, was the daughter of
Nimrod Johnson, a white man.  She had the other children while living as a wife to John 
Marlow, another white man whom she lived with until his death.701  It was two of Molly’s
daughters, the third generation, who became involved with the Hudnall brothers, from 
whom the fourth generation were descended.

Eliza Mann gave birth to Frances, Tucker, Ludwell, Susannah, and others, acknowledged 
by William Hudnall as his children.  Betsy Mann gave birth to Wilfred, Westwood, Rush, 
John, Thomas, Edward, and others, acknowledged by James Hudnall as his children.  All 
of these children were seven eights white, and under Virginia law in 1866, eligible to be 
declared ‘not Negro’.  To further confuse matters, Eliza and Betsy were both referred to 
as Elizabeth in various documents.  For instance, in the 1840 census they are, separately, 
Eliza and Elizabeth, yet Eliza’s will in 1876 gave her name as Elizabeth Mann and Betsy 
was listed as Elizabeth in the 1860 census.  This confusion appears to have arisen from 
the fact that Betsy is often a nickname for Elizabeth and Eliza is also often a nickname 
for Elizabeth but they were clearly two separate people.

Polly Mann, Eliza’s and Betsy’s sister, was a bright mulatto, 5' 5" tall, with gray eyes and 
long black hair.702  She had a relationship with Dr. Ambrose Hord, a practicing physician 
and a very rich white man.  Dr. Hord had married Elizabeth James on September 28, 
1840, in Fauquier County and had several children.  His real estate in 1860 was worth 
$17,000 and his personal estate was worth nearly $54,000.  Polly had two children who 
used the last name Hord: Samuel and Eliza.703  She had a meager personal estate in 1860 
of $35, however she did live in close proximity to the Hord family in the Routts Hill area.

699  In the deposition, this was said to be Thornton Buckner, married to Sally Stanton.  
He served as Deputy Sheriff and in 1798 was referred to as Major.  Fauquier 
Families, page 50.

700  Petition to be declared Not Negro.
701  The term wife was used in the document although Virginia law would have prohibited

the marriage.
702  Fauquier County, Virginia, Register of Free Negroes, 1817-1865, number 255, Afro-

American Historical Association, 1993.
703  Samuel Hord, born about 1835, married Susanna Mann in Fauquier County.
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In a deposition, her son, Samuel, stated that Dr. Hord, whom he called a strong 
secessionist, helped his mother considerably during the war.  He acknowledged that Dr. 
Hord was his father and that he continued to see him after the war.704

Dr. Hord sought and obtained a pardon from President Andrew Johnson on August 4, 
1865, for his part in the War of Rebellion, while maintaining publicly that he had not 
taken part in the war.  He wrote his will on February 7, and died on February 16, 1869, in 
Fauquier County.  His will did not include any mention of, or bequests to, children with
Polly Mann.  Polly died at her son’s home on July 27, 1884.  Fauquier County recorded 
her as colored on her death record.  Said to be 72 years old when she died, her age varied 
on other documents.  She was probably born about 1813.

Betsy’s and Eliza’s sister, Hannah Mann, was born with six fingers on each hand.  The 
extra fingers were cut off.  She was 5' 3" tall with a yellow complexion.705  Hannah died 
of dropsy in March 1850, in Ashbys District, Fauquier County.706  She was 37 years old 
and listed as black on her death record.  She may have had one son, Peter, born about 
1845.707

Descendants of John Hudnall and Elizabeth Greenwood

Albert Hudnall

John Hudnall’s son, Albert, was born about 1793.  Although Albert made his living as a 
slave trader, he appears to have possessed some degree of decency with regard to other 
races.  At the very least, Albert categorized a difference in his own mind between 
enslaved and free members of other races, a difference he made a part of his own life in 
more than one instance.

On December 16, 1836, both Albert and his brother William signed a petition to the 
General Assembly of Virginia on behalf of a recently manumitted slave named Daniel 
Warner.  Born between 1796 and 1810, Daniel Warner wanted to be allowed to remain in 
Virginia, specifically in Fauquier County, something not allowed freed slaves.  Mr. 
Warner stated that he was well known in the county and could make an honest living as a 

704  Application for compensation of $4,083, Southern Claims Commission.  Although the
agent recommended against an award, citing Samuel’s connection to the Confederate 
Dr. Hord, Samuel was awarded $728 for his claim in 1880.

705  Fauquier County, Virginia, Register of Free Negroes, 1817-1865, number 221, Afro-
American Historical Association, 1993.  Another member of the Mann family, John, 
born about 1807, also had six fingers on each hand.

706  Federal Census, 1850, Mortality Schedule, Ashbys District, Fauquier County, 
Virginia, page 219.

707  Fauquier County, Virginia, Register of Free Negroes, 1817-1865, number 828, Afro-
American Historical Association, 1993.
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barber if allowed to stay.  He further stated that his wife and children were in Fauquier 
along with many other friends.  The petition stated that “the said petitioner hath rendered 
himself very useful, he is an excellent barber and hair-dresser, and his deportment is so 
correct and humble that the undersigned believe his departure from the state would be 
regarded as a real loss to the county …”.  The petition was successful.  Daniel was 
emancipated by deed registered in the Fauquier County Court February 27, 1839.708  He, 
his wife, and their eight children, were still living in Fauquier in 1850.

Albert apparently never married and spent the bulk of his life with his brother William, 
William’s consort, Eliza Mann, and their children, to whom Albert was very attached.  
Whatever the relationship with Eliza and the children, Albert continued to trade in slaves 
and owned ten or eleven at various times as noted in the Federal censuses.  Albert 
Hudnall, Eliza Mann, and Betsy Mann were all living in Hamilton Parish in 1840 and 
listed separately in the census.  William, while not listed separately in the 1840 census, 
was probably living in the same household with Albert.  There were two free white males 
30 to 39, and one free white male 40 to 49, two free white females 20 to 29, and one free 
white female 40 to 49, along with ten enslaved persons in the household.  In 1850 Albert, 
a ‘Negro trader’, owned four slaves, three females who were 1, 3, and 23, and one male 
who was 57.  William was farming.  There was no one else in the household.

Albert wrote his will on February 8, 1850, and died in 1851.  His will reflected a genuine 
affection for Eliza Mann and her children, perhaps because William and Albert were so 
close.  The will was presented in court by Eliza Mann on July 28, 1851, in Fauquier, but 
was contested by two of Albert’s white relatives: his half brother, Richard, and John 
Hitch Downing, the husband of Albert’s sister, Nancy Ann.  On August 26, 1851, Albert’s
brother William, along with Gordon M. Saunders, testified that the will was truly written 
in Albert’s hand.  William testified against his white half brother Richard, and his white, 
and very wealthy, brother-in-law, John Hitch Downing.709  William was named executor 
and administrator of the estate.  Albert’s will was ordered approved over the protests of
John Downing and Richard Hudnall on September 22, 1851.710  William was left quite 
angry over the situation caused by his white relatives and immediately set about trying to 
prevent the same situation from occurring after his own death.

Albert left his entire estate to the mulatto branch of his family.  He provided that after his 
debts were paid, the remainder of his property should be sold and the money divided 
among the heirs of Eliza Mann and that Eliza have a support out of the money for life.  
Eliza’s three youngest children, Drayton, Susannah, and Ludwell, were to have $1,000 
each.711

708  Fauquier County, Virginia, Register of Free Negroes, 1817-1865, number 461, Afro-
American Historical Association, 1993.  Also known as Daniel Withers Warner.

709  The Clerk of the Court at this time was William A. Jennings.
710  Suit by Drayton Hudnall et al vs. William Tucker’s administrators, page 163.
711  Virginia Memory, Library of Virginia, Richmond, Chancery Records Index, 1886-

021.
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William, as Albert’s administrator, sold the enslaved Giles, aged 50, to Arthur Nelson for 
$259, the enslaved Letty, aged 15, to R. Cooper for $288, and the enslaved Ann and her 
three children for $925 to William Tucker,712 the mulatto son of William Hudnall and
Eliza Mann.  To clarify this further, William, as executor, sold his own three 
grandchildren and their mother, all of whom his brother Albert had owned, to his own 
son, William Tucker, who was their father and husband, respectively.  As appalling as the 
situation sounds on the surface, it was nevertheless necessary to keep the family together. 
If Ann and her children had been freed in Albert’s will, they would have had to leave 
Virginia within 30 days.  Angered by the reaction of his white relatives to his brother’s 
will, William wrote his own will shortly after Albert’s death which reflected that anger in 
all its glory.

712  Suit by Drayton Hudnall et al vs. William Tucker’s administrators, pages 17, 30, 172,
179.
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A professional researcher hired by a Mann descendant suggested that there may have 
been other reasons for Albert’s and William’s actions.  She suggested, without citing 
evidence, that the brothers may have been associated with the Underground Railroad.
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Illustration 197: Appraisal of the estate of Albert Hudnall, 1851.



William Hudnall

William, known as Billy, was born around 1795.  By the 
early 1820s, he had begun a relationship with Eliza Mann, a 
free mulatto woman.  They had at least eight, possibly nine, 
children between 1825 and 1848.

On December 28, 1835, Billy bought 40 acres of land in the 
Ashbys District of Fauquier for $120 from Henry Barron, 
who was acting as executor for the estate of Hendly Barron, 
deceased.  The land adjoined that of John Withers and
George Carter.713

In 1850 Billy was farming with real estate worth $2,000 and 
ten enslaved persons.  His neighbors were Jesse Withers and

George Carter, who would play a part in the story of his descendants.

Billy owned seven enslaved males in 1850 who were 1, 7, 8, 10, 25, 40, and 60, and three
enslaved females who were 19, 20, and 70.  The 7 year old male was Davy Crock, the 8 
year old was Don Pedro, and the 10 year old was Daniel Webster, all of whom he referred
to as his ‘pet boys’.  The 60 year old male was ‘Old Sam’,714 who may have been the 
same Sam gifted as a boy to Alice Cloke by Joseph Hudnall, Sr., in 1784, and who was 
mentioned in the will of Frankee Hudnall.  The 70 year old female was old Ginna 
(Jenny), previously owned by Frankee Hudnall, and whose ownership was much 
contested by Billy’s other siblings.

Billy and Eliza’s children were: Frances Ann, William Tucker, Romulus, Julius, Blucher, 
Drayton/Horace,715 Susannah, and Ludwell.  At various times these children used the 
names Mann and Hudnall interchangeably.  They were readily acknowledged by Billy 
and his neighbors attested to that fact.

Billy died on February 24, 1858, of apoplexy at his home.  The informant for his death 
was his son, William Tucker.716  He had written an extensive will immediately after his 
brother Albert’s death717 because, in his own words, “seeing how my friends acted before 
my poor brother Albert was cold relative to the property he left behind him,” he wanted 

713  Fauquier County, Virginia, Deed book 35, page389.
714  The enslaved Sam died in March 1854, still owned by William Hudnall.
715  Drayton and Horace may be the same person.
716  Register of Deaths, Fauquier County, Virginia, page 95, number 60.
717  William’s will was written July 22, 1851, before Albert’s will was even presented in 

court on July 28, 1851, indicating the trouble began immediately after Albert’s death.
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to determine the disposition of his own property in great detail “to save trouble in the 
minds of any boddy (sic)”.718  His will was admitted to probate on April 6, 1858.

Billy left his land, property, stock, equipment, and farm produce, with everything listed in
great detail, to William A. Tucker Hudnall, ‘the son of Eliza Mann, a free woman of color
who now lives on my land.’  Tucker, as he was called, had been raised from a boy by 
Billy and in turn had faithfully taken care of him in his old age.  He specified his three 
‘pet boys’, Daniel Webster (born 1840), Don Pedro (born 1842), and Davy Crock (born 
1845), obviously enslaved, were to be freed at the age of twenty-one.  He further 
specified that the three boys were not to be hired out to anyone in payment of any debt.  
Tucker could have the boys work “under his own eye” but he should feed them well and 
clothe them well and at the proper time “libberate (sic) them and let them scuffle for 
themselves.”  He specified that “if the law of Virginia at that time will not let them 
remain in this state they shall be hired out to raise something to take them to one of the 
free states or territorys (sic) so for them not to become subject to any laws of Virginia.”719

Billy gave Tucker his enslaved man Charles, the ‘pet boys’, and Tucker’s little brothers 
and sisters, who were Billy’s children.  To Eliza Mann he gave a life estate in the land 
and house she lived in.  Afterward it was to be the home of Eliza’s children and for 
Franny (Frances Ann), if Eliza died, to help care for Drayton, Ludwell, and Susannah, 
Billy’s youngest children with Eliza.

He gave his enslaved girl, Moriah, to Frances Ann to work as a seamstress for the 
children.  Romulus was to have his enslaved man Fielding to work for him for ten years 
and then Fielding was to be freed.  He gave Romulus his enslaved boy Moses in trust 
along with Fielding, but they were not to be subject to any debt that Romulus might incur.
Romulus had previously sold his interest in his Uncle Albert’s estate to Billy for $100 on 
January 2, 1853, so Romulus may have had money problems.720  The balance of Billy’s 
enslaved persons not named, he gave to Blucher, Julius, Drayton, Ludwell, and Susannah.
Julius had also sold his interest in his Uncle Albert’s estate to Billy on February 25, 1857,
along with a gold watch for $30, and had bound himself to work when he could, to repay 
his father a loan of $75.721

Billy specifically said in the will, that if he owned them at the time of his death, Mary 
Henry and her child, and old Ginna722 were be sold, for both had greatly offended him.  
Their price was to be applied to the payment of his debts.  He left ‘Old Sam’ to Julius, to 
help make bread.  He further asked that Tucker do all he can for Eliza Mann’s brothers 

718  Will of William Hudnall, July 22, 1851.
719  Will of William Hudnall.
720  Drayton Hudnall et al vs. Administrators of William Tucker, page 183.
721  Drayton Hudnall et al vs. Administrators of William Tucker, page 27, 186.
722  The enslaved Jenny died on December 20, 1860.  At the time she was owned by 

William’s heirs.  Death Records Indexing Project, Virginia Genealogical Society, 
Fauquier County, page 1, system number 001298035.
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and her sister, Betsy Mann, the consort of Billy’s brother James, and the mother of James’
children.  In spite of the fact that Billy specifically mentioned that Tucker was to serve as 
his executor without security, Tucker was required to post $20,000 bond by the court.

Things didn’t go as Billy had hoped.  William Tucker died between March 11-24, 1862, 
as the Confederates were evacuating Manassas Gap.723  His estate was not administered 
until after the war and the courts had once again organized.  In his own will Tucker freed 
his three children, Luellen, Beverly (a son), and Lilly, and his step-daughter Mary.  His 
wife Ann had apparently died by 1862.

Drayton, Romulus, and the other children of Billy and Eliza Mann filed suit in 1866 
against the administrators of Tucker’s estate, encompassing the estates of Albert Hudnall,
Billy Hudnall, and William Tucker.  The plaintiffs attested that there would have been 
about $10,000 due them but that by the time of their brother Tucker’s death, the only 
asset left was roughly 215 acres of land.  The suit dragged on until 1886 and 
encompassed 220 pages of court records.  More suits would follow.

Eliza Mann survived the Civil War, continued to live with her children, and died in 1877. 
In her will she left $10 to her grandson, Joseph Walker Hudnall, the son of Blucher, and 
$100 to her grandchildren by Frances Ann Malvin.  She left $5 to her granddaughter,
Emma Hord, the daughter of Samuel Hord and Susanna Mann.  Everything else was left 
to her son Ludwell Hudnall in trust for the benefit of his wife during her life, then to 
Ludwell, then to Ludwell’s children.  Eliza’s will was proved in court August 27, 1877.724

723  Affidavit of Samuel Hord in the matter of Blucher Hudnall’s claim before the 
Southern Claims Commission, dated February 1, 1877.  Affidavit of Wilfred Hudnall 
in the matter of Blucher Hudnall’s claim before the Southern Claims Commission, 
dated February 25, 1877.  Affidavit of Westwood W. Mann in the matter of Blucher 
Hudnall’s claim before the Southern Claims Commission, dated February 25, 1877.  
This may refer to troop movements during the Peninsula Campaign as neither the 
First nor Second Manassas occurred in March 1862.

724  Eliza’s will was signed Elizabeth, but the named heirs, her acknowledged son 
Ludwell and her named grandchildren, confirm that Elizabeth was Eliza, William’s 
consort.
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Illustration 198: Will of William Hudnall, 1858, page 1.
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Illustration 199: Will of William Hudnall, 1858, page 2.



Descendants of William Hudnall and Eliza Mann

Frances Ann Mann/Hudnall was born between 1823 and 1827.  She married John Malvin,
who was born free, the son of Jesse Withers,725 a white man, and Sophia Malvin.  John 
filed a successful claim with the Southern Claims Commission after the War and in it he 
was described as very nearly white although he was treated in Virginia as a Negro.

John testified in his claim that the Confederate
conscript officers would come around his farm
looking to force him into service behind the
lines but he would hide until his wife gave him
a signal that it was safe to come out.  He said he
had no hope of enjoying his rights until the
slave power was broken.  A note included in the
claim by the Commission Agent states that “this
man has no trace of African blood.  His hair is
perfect straight, his eyes blue, and skin white.
All his children are the same.”726  John received
a receipt from General Pope’s troops for part of
his property at the time it was taken, and had a
signed receipt for property taken in 1862 by the
Union Army.  “Now the same ones that
formerly regarded and treated him as a Negro
tell him he is a white man and ought to vote
with the white man’s party but he votes with
those who are his friends.”727  John farmed land
that he owned and land he rented from Dr.
Ambrose Hord.

Frances and John both died in 1875: Frances in March and her husband John on 
December 31st.  John’s death certificate gives his father’s name as Howard Withers or 
Howard Withers Malvin.  Both Frances and John were listed as white on the death record.
They were the parents of Kitty Ann, Rosabell, Georgiana, John Walker, Roberta, and
Zeph Turner Malvin.

725  This was probably Jesse Howard Withers (abt. 1806-1856), a wealthy farmer and 
slave owner, the son of Jesse Withers (August 18, 1760-1834).  He married Frances 
Eleanor Carter the daughter of George and Judith Walden Carter.  Jesse Howard 
Withers died at 50 on October 8, 1856, at his home of consumption.  The informant 
for his death was his wife Frances Carter Withers.  Register of deaths, Fauquier 
County, Virginia, page 90, number 78.

726  Claim of John Malvin, claim number 43031, settlement number 2584, Commission 
Agent, J.P. Baldwin, page 11.

727  Claim of John Malvin, page 18.  Deposition of Ludwell Hudnall.
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Illustration 200: John Walker Malvin, 
born 1854.  Courtesy of Linda Tague 
and Mark Porter.



_____________________________

William Tucker Hudnall was born about 1828, the son of Billy Hudnall and Eliza Mann.  
His wife Ann and three of his children were enslaved persons owned by Albert Hudnall.  
William Tucker freed his children Luellen, Beverly (a son), Lilly, and his stepdaughter 
Mary in his will, written June 9, 1860, and left his estate to them.  His brother Blucher 
Hudnall and his executors were tasked to provide suitable homes or situations for the 
children out of Virginia in the City of Washington.  The will was proved in court on 
September 25, 1865.

Romulus and the other children of Eliza Mann and Billy Hudnall sued Rice Payne, A.D. 
Payne, William Hume, John Spilman, William Beale, and John Bryne over the estate of
Albert Hudnall, and by consequence of the succeeding deaths of the principals, the 
estates of Billy Hudnall and William Tucker Hudnall.  Albert and Billy’s estates were re-
administered as a result of the suit and settled.  Eliza Mann received a significant portion 
of the settlement.

Rice Winfield Hooe Payne was a former Major in the Confederate Army of Northern 
Virginia.  He graduated from the University of Virginia in 1837 and became a wealthy 
attorney in Warrenton.  In 1870, Lilly Tucker, 15, the daughter of William Tucker 
Hudnall, was a domestic servant in his household.  Before the war Rice Payne had been a
slave owner with significant real estate worth $28,800 and personal property worth 
$43,470.  Although his wealth was reduced as a result of the war, he remained a wealthy 
and influential man nevertheless.

_____________________________

Romulus Hudnall, born about 1830, died in 1891.
_____________________________

Julius Hudnall, born about 1834, died young.  Nothing further is known.
_____________________________

Blucher Hudnall was born about 1835.  In 1870 he was living in a household with
Samuel Hord.  He married Columbia Hudnall, the daughter of Wilfred and Hannah or 
Catherine Hudnall, on December 29, 1873.728  Blucher raised the orphan children of his 
brother William Tucker.  He filed a successful claim with the Southern Claims 
Commission and although much of the claim was disallowed as unsubstantiated, he 
received $395 for what he could prove.  The claim was quite lengthy requiring much 
evidence to be provided.  Blucher had to prove, for instance, that he had not been a slave 
before the war.729  He was farming with his wife and three children, Joseph, Susan, and 
Nannie, in the Rappahannock area of Fauquier County in 1880.  The census had first 
recorded the family as white but the data was written over to record them as mulatto.  His

728  Virginia, Select Marriages, 1785-1940, FHL film 31635, reference id page 121, e 9.
729  Southern Claims Commission, number 15754, Settlement number 3691.
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wife Columbia died February 20, 1886, of unknown causes.730  She was 42.  Nothing 
further is known.

_____________________________

Drayton Hudnall was born about 1841 and died of consumption on April 20, 1873.  He 
was 32 years old.731  His death record lists him as colored.  On the 1850 and 1860 census 
he appears to be named Horace.

_____________________________

Susannah Hudnall, born in 1843, married Samuel Mann (Hord), the son of Mary (Polly) 
Mann and Dr. Ambrose Hord, on August 7, 1863, in Fauquier.  They were both listed as 
free Negroes on the marriage record.  Their life together was short as Susannah died on 
July 4, 1868, of consumption.  She was 25 years old and listed as colored on her death 
record.  Susannah had two children, Emma and Moses.

_____________________________

Ludwell, the youngest of Billy Hudnall’s children, born about 1847, made his living as a 
farmer, and died at 33 in February 1880.732

730  Virginia, Deaths and Burials Index, 1853-1917, FHL film 2056979.
731  Register of Deaths, Rappahannock Township, Fauquier County, Virginia, 1873, 

number 12.
732  Mortality Schedule, Federal Census, 1880.
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Illustration 201: Lizzie Malvin,
Zeph Turner Malvin’s daughter.



James H. Hudnall

James Hudnall, the third son of John and Elizabeth 
Greenwood Hudnall, was born about 1800.  He became a 
farmer in the Ashbys District of Fauquier County.  When he 
was about 19, he began a relationship with a free mulatto 
woman, Betsy Mann, and they had at least eight children 
together.  Under Virginia law they could not legally marry.  
Betsy Mann (1801-1877), was the daughter of Molly Mann 
and an unknown person named Thomas O.

Their first child Thomas Mann/Hudnall was born about 1819.
Another son, Wilfred, was born about 1820, followed by 
John in 1823, Roah, or Rush, in 1826, Westwood about 1829,

Edward S. about 1830, Elizabeth about 1838, and Mildred about 1845.  The children 
were listed on various census reports and official documents as white as well as mulatto 
and black.

In 1830 James was living on a plantation in the Leeds District of Fauquier with nine 
enslaved persons.  On September 6, 1835, he bought the 200 acres of land he lived on 
from Samuel Fisher.  The land lay along the Warrenton-Fayetteville Road where the road 
intersected with the Manassas Gap to Fredericksburg Road.733  In 1840 he had two 
enslaved females between 10 and 23 years old.  One white female, between 20 and 29, 
was living with him and this was probably one of his sisters caring for him, as he was 
taken ill sometime around 1840.734  Betsy Mann was living with her children in the 
Hamilton district of Fauquier as a free colored in the 1840 census.  On March 12, 1844, 
James bought 168.75 acres of land adjoining his brother Billy Hudnall’s land, from the 
trustees of George and Judith Carter, who were attempting to settle the debts of the 
Carters.735

James has not been found in the 1850 census but he was probably living adjacent to his 
brother Billy.  According to his will, written July 23, 1851, he owned an enslaved male 
named Ben, a female named Sophia and her child Arthur Carter, and another male child
Henry Clay, a son born to the enslaved Eve, who had died by 1851 and who was Sophia’s
sister.736

733  Fauquier County, Virginia, Deed book 36, page 389.  William Hudnall, brother to 
James, witnessed the document.

734  James mentions in his will that his sisters, Ann Downing, Elizabeth Thompson, and
Fanny Hudnall attended him during his illness.

735  Fauquier County, Virginia, Deed book 43, page 509.
736  Will of James Hudnall, July 23, 1851.
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James died in late 1851 or early 1852.  His will was presented in court on January 26, 
1852.  He left land and money, and most importantly, freedom to his female slaves and 
their children.  He freed Sophia and Arthur Carter and any future children Sophia might 
have, and Eve’s child Henry Clay, who was born about 1847.  James left his enslaved 
male Ben along with $100 and his interest in the land he held with his brother William to 
his brother Alexander for the benefit of Alexander’s children.  Alexander was to act as his
executor.  James’ sister, Nancy Ann, and his half sisters, Elizabeth and Fanny Hudnall, 
were left cash bequests of $100 each for having cared for him during his illness in 1841.

James bequeathed 25 to 30 acres of land to Sophia and Henry Clay.  He left furniture, a 
cow, a calf, and $100 to Sophia.  One condition was imposed on Henry Clay: that he 
remain with Sophia until the age of eighteen and then be bound to “a respectable house 
carpenter for the term of three years.”  James’ eldest son with Betsy, Thomas Mann, was 
given $100 to be used for the benefit of Henry Clay.  The interest on the $100 was to be 
paid to Henry yearly, with the principal turned over to him at the age of twenty-one.

James further directed that his legatees build a ‘comfortable hewed log house’ for Sophia,
Henry and Arthur, and her children, and that they be provided with pork and corn for one 
year.  The rest of James’ estate, both real and personal, was bequeathed to his children 
with Betsy Mann, namely, Thomas, Wilfred, Westwood, John, Rush, Edward, Mildred, 
and Elizabeth Mann.  These were all and sundry charged with providing the above 
bequests to Sophia, Arthur, and Henry.  The Mann males were also given $100 each.  
James specified that it was his wish that all of them remain together and Thomas, the 
oldest, was charged with providing a maintenance for Betsy Mann for life.

Henry Clay took the last name Hudnall by 1880, as did Sophia.  Sophia’s son and 
daughter, Marshall and Martha, took the last name Carter.737  When Henry married Mary 
Shumate on October 1, 1899, in Fauquier he used the name Hudnall.  The marriage 
record listed Henry’s parents as John and Eve while only Mary’s father, James, was 
listed.  While Henry’s father was listed as John, it is quite possible that James Hudnall 
was Henry’s father.738

737  Federal Census, 1880, Virginia, Fauquier County, Rappahannock District.
738  Marriage record, Henry Hudnall and Mary Shumate, October 1, 1899.
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In the name of God, I James Hudnall of the County of Fauquier do make this my last will 
and testament as follows: Item 1st.  It is my will and desire that my executor herein after 
named shall pay all my just debts.  Item 2nd.  I give to my brother Alexander Hudnall for the
benefit of his children my negro man Ben also my interest in the land now in possession of
William Hudnall and the sum of one hundred dollars.  Item 3rd.  I give to my three sisters
Ann Downing, Elizabeth Thompson, and Fanny Hudnall one hundred dollars each for their 
attendance on me during my sickness in the year 1841.  Item 4th.  I give and bequeath to my
girl Sophia and her child Arthur Carter and to such children as she may hereafter give birth 
to, her and their freedom.  Item 5th.  I give and bequeath to Eve’s child Henry Clay his 
freedom.  Item 6th.  I give to said Sophia and Henry Clay about twenty-five or thirty acres 
of land on the north east end of the lands I purchased of Carter’s trustees beginning at a pine
a corner between William Hudnall and myself thence with said William Hudnall’s line to a 
large brance thence northwest with said branch until it intersects the line between Carter’s 
trustees and myself, thence east with said line to the beginning.  I also give to said Sophia 
one hundred dollars, my bureau, table and chairs and the choice of my cows, i.e., one cow 
and calf.  Item 7th.  I direct that the said boy Henry Clay shall remain with his aunt the said 
Sophia until he shall attain the age of eighteen years when I direct that he shall be bound by 
indenture to some respectable house carpenter for the term of three years by my executor, 
which is the only limitation I desire to impose upon his liberty.  And I further direct that my 
executor hereafter named shall at my death pay over to Thomas Mann for the benefit of the 
said Henry Clay, the sum of one hundred dollars, the interest on which I direct to be paid 
yearly to the said Henry Clay, until he shall attain the age of twenty-one years when I direct 
the principal sum to be paid over to him.  All of the foregoing legacies I direct to be paid out
of the bonds which now are or may hereafter be in my possession.  Item 8th.  I direct that all
the legatees to be hereafter named in the next succeeding clause of this my will shall jointly 
contribute towards the erection upon some suitable site on the premises given as aforesaid to
Sophia and Henry Clay jointly, of a comfortable hewed log house for the abode of the said 
Sophia and children and that they shall also at my death supply the said Sophia and the 
children above named Arthur Carter and Henry Clay with a sufficient quantity of pork and 
corn to serve them for the space of one year and in order to secure more effectually the 
performance of the provisions contained in this the 8th clause of my will I direct that the 
faithful execution thereof shall be a charge upon the bequests contained in the next 
succeeding clause hereto.  Item 9th.  The residue of my estate real and personal I give and 
devise to Thomas Mann, Wilford (sic) Mann, Westwood Mann, John Mann, Rush Mann,
Edward Mann, Elizabeth Mann, and Mildred Mann to be equally divided amongst them 
when Mildred the youngest shall attain legal age, and until that time I wish that they all 
remain together sharing equally the profits of the property which I direct shall be under the 
control and management of Thomas Mann the eldest brother who is hereby directed to 
attend to his mother’s having a maintenance for life.  Item 10.  I give to the above named 
Thomas, Wilford, Westwood, John and Rush and Edward Mann one hundred dollars each to
be paid to them by my executor within twelve months after my decease in money or in good
bonds in my possession.  Item 11.  I hereby appoint my brother Alexander Hudnall executor
of this my last will and testament.  In testimony thereof I hereunto set my hand this 23rd day 
of July in the year 1851.    James Hudnall
Witnesses: Richard Payne, Rice W. Payne
Proved in court January 26, 1852.

Illustration 202: Transcription of the will of James Hudnall, 1851.



Descendants of James Hudnall and Betsy Mann

The family remained together, as James Hudnall had desired, at least for a time, and 
before the war they were farming on the property James left them.  The farm was valued 
at $3000 and their personal property at $657 in 1860.  Elizabeth and Mildred, as well as 
their mother Betsy, worked as seamstresses.739  The war years would be hard on all of 
them as control of the area changed back and forth between Confederate and Union 
troops.  In 1865 when the court could organize again, James Hudnall’s land was divided 
among his heirs.  While the family continued to live in proximity, they now had their own
acreage.

Thomas Hudnall, James’ oldest son, was born about 1819.  Tasked by his father to keep 
the family together, Tom made his living as a farmer on the 42 acres allotted him in the 
settlement of his father’s will.  For a time he worked as a carpenter.  He never married but

739  Federal Census, 1860, Fauquier County, Southwest Revenue District.
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Illustration 203: Division of James Hudnall’s land, 1865.

James Hudnall’s land was located between the Old Falmouth Road and 
the Warrenton-Fayetteville Road as shown above.



had two children with Lucy Corum.  Tom fell on hard times.  An insolvent man, not much
for ambition, a drinking man, he became indebted to his brother Westwood, who helped 
to pay the debts Tom accrued on his farm, and who tried to keep his brother’s head above 
water.740  In a deposition on September 23, 1893, by Henry Clay/Hudnall, the enslaved 
child freed in James Hudnall’s will, Henry maintained he was never told by Tom of the 
$100 bequest from James and never received any money from Tom, neither principal nor 
interest.741

Tom sold wood, mostly oak, from the seven wooded acres on the farm.  When that was 
gone, he hauled wood for others.  Still he was unable to pay his debts or even to pay his 
sisters for his portion of the liability for their inheritances.  Since both his sisters married 
the same man, he was largely in debt to Thomas Malvin for the inheritances.  However, 
his brother Westwood did not desert him and lent him money when others in the 
community considered Tom a poor risk.  Westwood acted as security for Tom’s bond for 
$170 owed to Thomas Malvin.742  It is clear that Westwood had a lot of affection for his 
oldest brother.  When Tom could not pay the taxes on his farm, Westwood paid them. 
Tom signed over the deed on his farm to his brother and that deed was recorded in county
records.743

By the time of Tom’s death, his farm was run down.744  Most of the fencing was gone.  
Very few crops were planted.  Grazing was nearly non-existent.  He was living in a house
where the roof was barely intact and a tall man could not stand up straight inside it.  His 
nephew, Marshall Carter, felt that these living conditions contributed to an early death for
his uncle.745  Tom died of Brights disease on January 8, 1886, at 67, paralyzed and unable 
to speak.746  His death was reported by his brother John and his race on his death record 
was listed as white.747  Tom died without a will.

Believing that he now owned Tom’s 42 acres, Westwood began renovating the farm.  He 
made it habitable and workable again, put up a stable and a hen house, and planted an 
orchard and grass for grazing.  In a matter of just a few years, he had turned the farm 
around and he offered his brothers and Thomas Malvin $20 each for their interest in the 
land.  Perhaps believing that $20 was not enough money, not all of the siblings would 
agree.  Westwood then discovered that there were existing liens against the property and 

740  Hudnall v. Hudnall, 1892, page 131.
741  Virginia Memory, Chancery Court, Circuit Court, Fauquier County, index 1895-046, 

page 3.
742  Hudnall v. Hudnall, 1892, page 230, 232.
743  Fauquier County Deed Book 1860-66, page 68.
744  Hudnall v. Hudnall, 1892, page 150.
745  Hudnall v. Hudnall, 1892, deposition of Marshall Carter, son of the enslaved Sophia,

both of whom were freed in James Hudnall’s will.
746  Hudnall v. Hudnall, 1892, deposition of Tom Hudnall’s daughter Mollie Philips, page

143.  Tom had a son, Thomas Hudnall, Jr.
747  Register of Deaths, Fauquier County, Fourth District, 1886, number 13.
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still more outstanding debt.  In fear of losing his own farm to pay more of his deceased 
brother’s debts, Westwood sued the legatees of Thomas’ estate for the land.

Some of the legatees did not believe that Westwood had a deed to Tom’s farm and fought 
the suit in court.  Westwood maintained the money was given to Tom as a bargain and 
sale for which he received a deed, since lost.  The person who wrote the deed for Tom 
testified on behalf of Westwood that the deed existed.748  When a search was instituted at 
the court house, the deed could not be found and after much testimony from both sides, 
the court ruled in 1895 that Westwood held a mortgage, not a bargain and sale deed, and 
the court ordered the sale of the land to pay costs and debts.  After various debits for 
things such as rent at $50 per year and credits for improvements of $125, taxes of $32.40 
and what he had paid on Tom’s behalf, Westwood was awarded $7.05 plus $22 as his 
share of Thomas’ estate.  Each of the other legatees received $22.  The land was gone but 
Westwood had been right all along.  There was a deed that had been duly recorded with 
the county.  It was found and reported to the court but for whatever reason, the court 
would not amend its ruling.

Henry Clay/Hudnall’s claim for his bequest from James Hudnall was barred by the court 
as beyond the Statute of Limitations.

_____________________________

Wilfred Hudnall, also called Wilford, was born about 1820.  He added to the land he 
received from James Hudnall by purchase.  In 1870 Wilfred Hudnall, 38, Wilfred’s wife 
Kitty Ann, 36, daughters Columbia, 17, and Sophia, 14, and a son Richard, 12, were 
farming in Fauquier.  Sophia was still at home in 1880.  Nothing further is known.

_____________________________

John Hudnall, born about 1823, made his living as a farmer and died on December 3, 
1889, of chills at Shumate’s Mill.  His death was reported by his brother Wilfred.749

_____________________________

Roah Mann “Rush” Hudnall was born October 12, 1826.  He moved to Wisconsin where 
he identified as white, became a farmer, and married Susan Dayton on December 27, 
1862.  He enlisted in the 47th Regiment, Company D, of the Wisconsin Infantry on 
January 28, 1865, for which he, and later his widow, received a pension.750  Rush was 
appointed a postmaster in 1893.  He died on August 26, 1904, in Waupaca County, 
Wisconsin, at age 77.751

Rush’s son, George Brinton McClellan Hudnall became an attorney and served as a state 
senator in Wisconsin.  He participated as attorney for Charles Comiskey, owner of the 

748  Hudnall v. Hudnall, 1892, page 190.
749  Register of Deaths, fourth District, Fauquier County, Virginia, 1889, number 30.
750  Certificates 757266 and 588928.
751  Wisconsin Death Index, 1820-1907, volume 2, page 0289, reel 136, image 0417.
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Chicago White Sox baseball team, in a suit for back wages brought by players dismissed 
after the infamous ‘Black Sox’ World Series scandal.

_____________________________

Edward S. Hudnall was born about 1830.  He died by 1851 when his father James 
Hudnall wrote his will, as Edward’s name was erased in the will.  A deposition in the law 
suit Hudnall v. Hudnall states that Edward died unmarried and underage.

_____________________________

Westwood Mann Hudnall was born about 1828 or 1829.  He made a living as a farmer 
and a carpenter.  Although born free and at least seven-eights white, he was not allowed 
the privileges of a free man.  Not considered a citizen by Virginia, he could not vote.  He 
could not carry a gun, not even one with which to hunt.  During the Civil War, southern 
sympathizers threatened to burn down his house if any Union soldiers were found 
there.752  Whatever the obstacles Westwood faced throughout his life, he learned to stand 
up for himself and his family.

Westwood, whose name has been variously rendered as Westward, Westford, Wesley, and
his nickname Coot, farmed his portion of the land left him in James Hudnall’s will and 
rented about 50 acres nearby from Lewis Shumate.  Living just outside of Warrenton, 
near New Brighton, he raised a large crop of corn, one third of which he paid his landlord
as rent.

When the Union Army came through Virginia in 1862 and 1863, they took 10,000 pounds
of hay, a sorrel mare, 225 bushels of corn, 25 good hogs, ten cords of wood, six cattle, 
three horses, and one lot of fodder.  They burned 1,000 to 10,000 fence rails for fires.  

752  Statement of Westwood Hudnall, Southern Claims Commission, page 25.
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Three stacks of hay and the corn crop were taken by troops under Ambrose Burnside in 
1862.  Three cattle were killed on the premises and three more driven back to Burnsides’ 
camp.  A sorrel mare was taken in May 1863 when General Hooker was falling back 
through the area.  The hogs were taken in the fall of 1863 by troops from General 
Meade’s command.  One horse was taken by the 1st Pennsylvania Cavalry.  Another horse
was taken by the Signal Corps and another by a scouting party of union soldiers going 
south in the spring of 1863.753

After the war, Westwood filled a claim for the property commandeered by the Union 
Army.  On July 29, 1875, the special agent assigned to investigate claims filed a report in 
which he described Westwood: “There is no doubt about the loyalty of this claimant.  He 
is colored but like several other colored claimants in Fauquier County would not be 
recognized as a colored man in a community where he was not known.  But he was 
classed with them and his intelligence taught him that his interests were (unintelligible) 
with the success of the government.”754  While the agent did not agree that his farm could 
have supported the total amount of supplies claimed as taken, he did not doubt that there 
had been a significant amount taken.  On October 17, 1876, Westwood was awarded $813
by the Southern Claims Commission for the articles furnished by him to the Union Army.
Westwood maintained that he never regretted helping the Union cause and was happy to 
do so and the agent never doubted Westwood’s loyalty to the Union.

In 1867 Westwood was charged with resisting arrest involving an assault on Minor 
Grayson, a Negro blacksmith.755  The assault may have been related to Mr. Grayson’s 
plan to disassociate himself from the Union or Loyal League, an association of Union 
supporters, and Grayson’s stated intention to vote ‘the conservative white man’s ticket.’756

After the war, Union Leagues had been formed across the south in 1867 as working 
auxiliaries to mobilize freedmen, supported entirely by northern interests.  A target of the 
Ku Klux Klan, it would have been difficult for a black businessman who depended on 
local patronage to belong to such an organization, and this may have been the reason Mr. 
Grayson published his disassociation in the newspaper.  Westwood was found guilty on 
October 21, 1867, and fined one penny, so obviously the jury did not feel the charge 
justified.757  He was charged again on September 28, 1868, for assault on Robert Green, 
convicted, and fined $50.758  In the court records he was also known as Coot Mann.759

753  Claim number 41789, settlement number 1369, Westward Hudnall.
754  Report of special agent, George Tucker.  Claim file page 17.
755  Fauquier County Records, FN/E 1867-006.
756  Richmond Dispatch, Richmond, Virginia, December 6, 1867, page 2, and December 

23, 1867, page 3.
757  Fauquier County Records, FN/E 1867-005.
758  Fauquier County Records, FN/E 1868-016.
759  Fauquier County Records, Shumate v. Mann, catalog number FN/E 1874-001-25.
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On September 27, 1869, in Fauquier Court, Westwood was released on his own 
recognizance and ordered to keep the peace toward one Tarleton Fowler, a black laborer 
who may have been a freed slave.760

In 1870 Westwood paid taxes on 86 acres of land, which included the land he inherited 
and the land owned by his brother Thomas.761

Westwood and his consort Priscilla Hord had one daughter, Roberta, born about 1845.  
They never married legally but considered themselves married.762  Priscilla may have 
been enslaved which certainly would have complicated any legal matters before the war.

Westwood wrote his will on September 30, 1891.  It was presented in court on May 19, 
1904, by which time his witnesses, M.B. Payne and W.C. Weeks, were deceased.  His 
widow Priscilla Hudnall survived him and he left everything to her during her life, then to
his daughter Roberta for her life, then to her children Mary Jane Callahan and Alice 
Callahan, in fee simple.

When their daughter Roberta married Eugene Callahan on December 27, 1866, she 
married as Roberta Hudnall.763  Eugene, born about 1843 in Alexandria, was the son of 
John and Mary Callahan.  Eugene died by 1880.  On August 24, 1881, in Washington, 
D.C., Roberta married Marshall Carter,764 the son of Sophia, the enslaved woman freed in
James Hudnall’s will.765  Marshall Carter had moved to Tom Mann/Hudnall’s farm a year 
after Tom died and he helped Westwood with the renovations.  He lived there four and a 
half years.  By 1900 Marshall and Roberta had moved to Washington, D.C., where he 
was working as a clerk in a grocery store.  Marshall died on April 1, 1917, in 
Washington.766  Roberta died at home on November 15, 1930.767

_____________________________

The elder daughter of James Hudnall and Betsy Mann, Elizabeth Mann/Hudnall, was 
born about 1838, and married Thomas Malvin, a shoemaker and free mulatto, on January 
18, 1862.768  They had several children, at least one of whom, Braxton Malvin, died in 
1877 at 4 of unknown causes.769  Elizabeth died of consumption on May 26, 1876.  She 
was 38 years old.

760  Commonwealth v. Hudnall.
761  Hudnall v. Hudnall, 1892, deposition, page 230.
762  Hudnall v. Hudnall, 1892, deposition of Roberta Mann/Hudnall, page 203.
763  Register of Marriages, Fauquier County, 1866.
764  Hudnall v. Hudnall, 1892, deposition of Roberta Mann/Hudnall, page 213.
765  FHL Marriage Records in the District of Columbia, 1810-1953, film 2,025,888.
766  Evening Start, Washington, D.C., April 2, 1917, page 7.
767  Evening Star, Washington, D.C., November 17, 1930, page 9.
768  Register of Marriages, Fauquier County, 1862.  This could read 1861.
769  Register of Deaths for the Year 1877, Fauquier County, Third District.
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_____________________________

Thomas Malvin next married Mildred Mann, his wife’s younger sister, on December 18, 
1878.770  On both of the marriage records, only mothers’ names were recorded.  Mildred, 
born about 1842, outlived Thomas and died in the District of Columbia on April 3, 1926. 
She was buried at Cedar Hill Cemetery in Maryland.  On her death record, her father was 
recorded as James Hudnall and Mildred herself as white.  She was 84 years old.771

Joseph Hudnall

Joseph Hudnall, the son of John and Elizabeth
Greenwood Hudnall, born June 4, 1802, moved to
near Brandon, in Rankin County, Mississippi, about
1834, where he established a prosperous cotton
plantation using the labor of enslaved people.  By
1840 he owned 55 slaves.  Joseph married first Sophia
Frances Woolfolk in Rankin County on September 13,
1841.  Sophia was a native of Essex County, Virginia. 
A very wealthy man, in 1860 Joseph had $47,000 in
real estate and $115,000 in personal property, which
would include the enslaved persons. A criminal case
was brought in Rankin County in 1866 involving the
theft of two bales of cotton worth $400 from Joseph’s
gin.

A great deal of Joseph’s wealth survived the Civil War
as he left hundreds of acres of land to his heirs. 
Joseph applied for a pardon to Colonel W.T. Withers,
the agent for Mississippi,772 on August 4, 1865.  In the
application he stated his constant loyalty to the Union
and further that he was too old to serve in the army
and that he had only one son whom he would not
allow to volunteer.773  His son, Joseph Winston, born
August 3, 1848, was the only child of Joseph and Sophia.  Sophia died on August 7, 
1868, at 60.774

770  Register of Marriages, Fauquier County, 1878.
771  Select Deaths and Burials Index, District of Columbia, 1769-1960, FHL film 

2116025, number 298345.
772  Application to Andrew Johnson for a pardon, August 4, 1865.
773  The Vicksburg Herald, Vicksburg, Mississippi, January 3, 1866, page 2.
774  Tri-Weekly Clarion, Meridian, Mississippi, September 9, 1868, page 2.
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On April 13, 1869, Joseph married Mrs. Elizabeth F. Hardy Ford, a widow, in a ceremony
performed by Rev. Theodore Whitfield.775  Joseph died on December 6, 1878, at his home
near Brandon after an illness of two days.776

His plantation comprised 3,100 acres at his death.  Joseph gifted 860 acres of it to his son
Joseph Winston, who had conveyed a Deed of Trust for the land, which his father paid 
off.  In his will Joseph forgave the debts of his son and gifted his son his house and lots in
the town of Brandon, as well as another 80 acres described in his will, and $5,000 in cash
to start a mercantile business.  Another $1500 loan that had been made when his son was 
merchandising in Brookhover, Mississippi, was forgiven.  Joseph indicated in his will 
that he felt his first wife Sophia had helped him acquire everything that he possessed, and
therefore, their son deserved more of his estate.  Everything else Joseph left to his second 
wife, Elizabeth, and his two sons Joseph Winston by Sophia and Richard Henry by 
Elizabeth.  For his son Joseph Winston to receive the residue of the estate, however, he 
had to pay into the estate $2,862.05 plus 8% interest from the date of the will, May 13, 
1878, because his father had lent him even more money which was not forgiven in the 
will.

Joseph Winston Hudnall was a boy at school
when the war began.  Contrary to his
father’s statement in his own application for
a pardon, his son ran away from school and
joined the Confederate Army.777  Joseph
Hudnall, Jr., enlisted at Brandon for local
defenses in Capt. Maxey’s Company,
Mounted Infantry, Mississippi State Troops,
on April 26, 1863.  He was 14.  His name
appears in “General Orders of the
Confederate War Department, 1A, Name
and Subject Index to General Orders 1864”. 
Joseph Winston went on to attend the
University of Virginia in 1869 and died
April 17, 1904, in Dallas Texas.

Nancy Ann Hudnall

Nancy Ann Hudnall, the only daughter of John and Elizabeth Greenwood Hudnall, was 
born August 10, 1810.  She married John Hitch Downing, a wealthy slave owner on 
December 19, 1838.778  John, born on January 14, 1813, the son of Horkens Downing, 

775  Tri-Weekly Clarion, Meridian, Mississippi, April 17, 1869, page 3.
776  Obituary, The Clarion-Ledger, Jackson, Mississippi, December 25, 1878, page 3.
777  Obituary, Austin American-Statesman, Austin, Texas, April 18, 1904, page 2.
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owned a distillery for the making of whiskey.779  Together they had three children: 
Elizabeth born about 1842; Mariah born about 1843; and John A. born about 1846.780 
Nancy Ann died on October 21, 1851, in Warren County, Virginia.  After her death John 
married her half sister Frances Hudnall, on June 1, 1852.

Alexander Hudnall

Alexander Hudnall, the youngest son of John and Elizabeth Greenwood Hudnall, was 
born about 1805 and married Sarah Ann Downing on June 9, 1834, in Fauquier.  She was 
the daughter of Henry/Horkens Downing and the sister of John Hitch Downing.  They 
had several children together.  Alexander worked as a schoolteacher.  He died in Jefferson
Township, Scotland County, Missouri, in 1866, without a will and the estate went to court
on September 28, 1866.  Sarah was appointed administrator.

Descendants of John Hudnall and Mary Cowan

Elizabeth Hudnall

Elizabeth, the elder daughter of John and Mary Cowan Hudnall, was born April 29, 1814.
She married Orlando Thompson, called Landy, by bond dated October 25, 1841.781  
Landy was a slave owner with eight enslaved persons in 1860, real estate worth $14,000 
and personal property of $8,605.  After the war their circumstances were reduced.  
Elizabeth died of cancer on September 12, 1876, in Linden, Virginia.  She was 62.782  
Landy may have died December 17, 1889, in Loudoun County, Virginia.783

Frances “Fanny” Hudnall

Frances, the younger daughter of John and Mary Cowan Hudnall, was born May 3, 1816. 
Called Fanny, she married her half-sister’s widower, John Hitch Downing, and had at 
least three children: Henry H. born about 1853, Mary Acton born about 1855, and 
William G. born about 1858.  Already a wealthy man when they married, John became an

778  Virginia, Compiled Marriages, 1740-1850.  Alexandria Gazette, Volume 38, Number 
5055, December 25, 1838, page 3.

779  US, Selected Federal Census Non-Population Schedules, 1860, Fauquier County.
780  A mulatto blacksmith, Charles Carter, 35, was in their service in 1850.  Mr. Carter 

had been emancipated in the will of Thomas Carter in 1849.  Fauquier County, 
Register of Free Negroes, 1817-1865, number 537, page 150.

781  Virginia, Compiled Marriages, 1740-1850.
782  Register of Deaths, First District, Fauquier County, Virginia, 1876, number 32.
783  FHL, film 2,048,576.
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even wealthier man by 1860 when his real estate was valued at $62,500 and his personal 
estate was valued at $44,475.  A notation in the 1860 census shows John or Fanny “as 
agent for (unintelligible) Marshall” with real estate worth $67,500.

Fanny died July 20, 1865, and John married again to Arthelia Irene Berryman, a woman 
three decades his junior, on May 27, 1867.  Arthelia, born on October 31, 1843, was the 
daughter of Landon and Mary Berryman.  John’s fortunes were reduced after the war but 
he was by no means impoverished.  In the 1870 census, he owned real estate worth 
$20,000 and personal property with a value of $22,000.  He had more children by 1880, 
Arnt A., born about June 1870; Joseph, born about 1872; Ariet A., born about 1877; 
Bedford, born about 1878; and Lena, born about 1879.  The household had four servants 
in 1880 and appeared to be doing well.  John died on July 23, 1893, in Fauquier.784

Arthelia died at the old homestead in Fauquier County on June 28, 1901.785

Richard Alexander Hudnall

Richard Alexander, born in 1818 after the death of his father, married Mary A. Reager on 
September 28, 1858.786  His mother Mary Cowan Hudnall was living with him at the time
of her death in 1856.  Richard and his wife, Mary, had at least seven children, possibly 
more.  After being widowed, Richard married Sarah Louisa Brady on November 10, 
1875, at Rappahannock, Virginia.787  Richard was a farmer in the Front Royal section of 
Warren County in 1880 and his cousin, Evalina Cowan, 75, was living with him and his 
family.

He died March 28, 1891, in Virginia.788

784  Virginia, Deaths and Burials Index, 1853-1917.
785  Find A Grave, Downing Family Cemetery, Fauquier County, Virginia.  Richmond 

Dispatch, Richmond, Virginia, July 3, 1901, page 2.
786  Virginia, Select Marriages, 1785-1940, FHL film 33675.
787  Virginia, Select Marriages, 1785-1940, FHL film 2,048,472, item 3, page 261, line 

42.
788  Virginia, Deaths and Burials Index, 1853-1917, FHL film 2,048,587.

273



Appendix 6.  Diary of Joel Watkins, 1789

The following excerpt is taken from Running Mad for Kentucky, Frontier Travel 
Accounts, edited by Ellen Eslinger, University Press of Kentucky, 2011, page 160-165.  
Escorting his sister’s family, Mr. Watkins recounts his traversal over the Midland Trail 
from Greenbrier Court House, present day Lewisburg, West Virginia, to Limestone, 
present day Maysville, Kentucky, in May 1789.  The text is left as published, with no 
additional corrections.  It is included here to demonstrate the hardships faced by travelers 
along this route, and for its mention of the Morris boat yard, where our Hudnalls worked.

May 4th, Monday being Cloudly & like for rain we proseeded for green Brier Court 
House where we arrived soon afterwards— it being three miles from our 
incampment—fed our Horses and Proseded for Kenhaway [River] being Eighty six 
measured Miles from the Court House to the Boat Yard on the Sd. River—for Ten 
or Twelve Miles West of the Court House there is some very rich Highland but very
much spoilt with lime sinks (Rained and Continued Cloudy). fed our Horses and Eat 
(We could purchase only Two Bushels of Corn in the Settlement, after Leaving the 
Court House to feed Our horses the above mentioned distance). we continued our 
way and incampt at a place cal'd the Meadows about seven Miles out of the 
inhabitants— (there is no settlements on the road more than twelve miles on the 
road west of the Court House) the land began to get Very Broken and poor after 
the above mentioned Distance from the Court House.

May 5th Tuesday Cloudy and began to rain—soon after we set out, which continued 
till near Twelve Oclock. Cross'd the Meadow river several times. very muddy way up
the Meadow River. we left the said River and Pass'd through Very Poor Broken 
Highland and fed our Horses on a Branch and Eat. From thence we Proseeded 
onwards. pass'd through remarkable poor & Broken Land hut very Heavy Timbored, 
with chestnut, Chestnut Oak,—Spanish Oak Poplar,—Maple etc. clear'd up very Cool 
in the evening—we incampt on a Creek call[ed] 20 mile Creek

May 6th Wednesday clear with Frost. Lost nine of our horses 'till near eleven 
Oclock which was a very distressing Circumstance as our Provisions began to get 
very short and the way very bad. Everything that retarded Our Journey was 
feelingly distressing. after we had got our Horses again we prepared and set out on 
our way. pass'd Big Laurel Creek & Little Laurel Creek. from thence we cross'd 
several creeks that I did not know their names, cross'd Sowel Creek & a mountain 
by the same name. the Trees from near Liberty Town in Bedford County untill we 
came to the foot of Gauley Mountain had not put forth their Leaves but in 
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particular places, when we arrived at the foot of the said Mountain which is Fifty 
seven miles West of Green Brier Court House the Trees began to exhibit another 
appearance as the woods began to appear green which continued to the Kenhaway. 
we pass'd over Gawley Mountain (which is as high and as Defiant of Access as any 
We had pass'd) and proseeded down rich land Creek between remarkable High 
narrows that makes from the said Mountain and incampt On the side of the sd. 
Creek—very bad way and much fateauged—Kept Centery [sentry] as there might 
very Probable be some danger of the Indians.

May 7th—Thursday Cloudy and Cool—We prepared and set out On our way down the
Creek last above mentioned and cross'd it Forty Eight times and Came to Gawley 
River at the Mouth of the said Creek and Cross'd Gawley River three times which 
appeard to be One Hundred and fifty yards wide—from thence we cross'd another 
Creek by the name of Twenty Mile creek and came to Bell Creek which we 
Proseeded up to the head spring after Crossing it near as often as rich Land Creek 
we came to time mountain cal'd the Dividing Ridge and pass'd over the sd. Ridge—
and struck the head of Morrises Creek and Proceed down the sd. Creek and arrived 
at the Kenhaway [River] at one hour besun to the Joy of the Company which was 
soon dampt by being inform'd that there was no Grain to be had not any other Kind 
of Provision but such as were to be Kild by the Hunters. After we arrived at the 
Kenhaway we incampt at the Boat yard on the Bank of the River—We made shift to 
get diner out of the Old fragments of our Provisions— not knowing where we should
get any More.

May 8th Friday Cloudy and warm, we continued at our incampment and made shift to
Purchace [a] half Bushel of Corn, which we Parched and Pounded to meal, which we 
thickened water with and sweeten'd with sugar and Drank for Diet making a Virtue 
of necessity—Purchased a boat 30 feet by 8—being very indifferently Built—

May 9th Saterday—after taking Breakfast we put the said Boat in the Kenhaway 
[River]. Loaded it with our Package and Proseeded down the River. pas'd the mouth 
of Paint Creek and Kelly's Creek and Landed at another Boat Yard where we 
unLoaded the said Boat and struck camp on the Bank of the river three miles below 
the above mentioned Boat Yard where we were Obliged to wait for the Building of 
another Boat, 20 by 8 foot—Very bad water on the Kenhaway which may be alluded 
to the great quantity of stone Coal—that lays in the Mountains and in many Places in
the Banks of Creeks and Branches appear Very Visiable some of which 1 took out of 
the Branches that had been washed there and Brought to Camp which burnt as well 
as any I ever saw. The Kenhaway River is very little over two Hundred and Twenty 
Yards wide. when we were incampt we were now furnish'd with Corn for ourselves 
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but not any for our Horses while we Lay by—the Bread we eat we pounded to meal 
in a Morter as there were no other nor Better Conveniency in that Country. We 
Purchas'd a Poor she Bear of a Hunter for which we paid Six shillings—began to 
cloud up in the evening and rained in the night, was very agreeable to us as the 
River was very Low for the season and the Higher the river the sooner we should 
make our Passage—

May 10th Sunday. Rained 'till 10 Oclock. shaved and shifted myself— being very 
unwell since the morning after I arrived at the Kenhaway. Breakfasted on Cat fish 
and Bear meat—we Continue at our last mentioned Camp being [a] very Disagreeable
place to me under our Circumstances. Morris the Owner of the Boat yard showed 
me a mountain in sight of the sd. Boat yard Which he inform'd me the Contents 
were chiefly Coal.

May 11th Monday Cloudy & Cool. we stil continue at our incampment Call'd Kellys 
Landing. Our diet, chiefly consists [of] pounded meal, Hominy, some milk, and such 
meat as we can Purchase of Hunters, far from being of the Best Kind. I have made 
several meals on Diet—which—Nothing but necessity could have reduced me to but 
comply as chearfully as possible as we have not the smallest Prospect of being 
better Provided for 'till we can arrive at Lim[e]stone which is a very desirable Port 
to us at this time and for some time Past, continue with a bad Cold & sore throat—I
cannot Help remarking here the workmen who are imploy'd by Morris in Building 
Boats have no better diet than what I have allready described and that but 
indiferenty cook'd and when the Hunter Imploy'd by the said Morris fails to Kill 
game they very contentedly feast on dry bread as corse as small Hominy. they are 
very diligent in Placing out their Hooks to take fish which is a very Comfortable 
dish among the said workmen—I have seen Cat fish taken at this Place which would 
measure five inches between the Eyes but very small to what has been taken in the 
Kenhaway—

May 12th Tuesday—cloudy and cool—being very unwell and continue at time same 
disagreable place—

May 13th Wednesday—cloudy and cool—and continue unwell with bad cough and cold
—corn 4S[hillings] P[er] bushel Bear Meat1S. Per £ [pound] Flower 36S. P. Hundred 
[weight]. Weighed myself and weighed 1871b. being reduced 18 lb. in fifteen days. 
Launched our Boat about sun set that we have been under the necessity of waiting 
for.
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May 14th Thursday had some showers of rain this Morning, but Loaded our Boats as
Quick as Possible. Set out about Ten OClock which is a very agreeble departure to 
me from a Place Little better than a Prison—We soon Pass'd Cabin Creek and very 
bad shoals call'd by the same name—pass'd two other shoals not bad and several 
Poor cottages on the Bank of the river—came opposite the Burning Spring [a natural
gas seepage]. Landed our Boats and Viewed the said spring—set it on fire which 
Burnt very rapidly—there is something remarkable in this spring there is no water 
that runs to it nor from it. Perceable boiling up in Lo[w] grounds of the river with 
far more forse than I ever saw a pot or any other vessel placed on the fire—from 
thence we Proseeded down the river to Elk river pas'd Elk shoals about one Hour 
besun. The Country begins to appear much Leveller. The Mountains almost begins to 
disappear. The Buffalow fish make a very uncommon noise about the Boats. 
Continued down to cold river where we Landed about Two Hours in the night & 
Loged in a Town at Cold river consisting of four Cabbins without chimneys or any 
Doors. Call'd 30 Miles from Morris's to Cold river—

May 15th Friday Loaded our Boats again and set for Point Pleasant (Cloudy & Like 
for rain) being call'd Forty Eight Miles. pass'd Pokotalico [Pocataligo: "River of Fat 
Bison"] Creek & the shoals call'd the red House shoals. had several Hard showers of
rain in the evening and this night being as Disagreable night as I ever saw—We 
arrived at the Point at Cock Crow— Point Pleasant [on the Ohio River] is a most 
Butiful Place and very rich Land—very few inhabitants and but indifferent Buildings.
slept not more than an hour & half—

May 16th Saterday clear and cool and the wind began to rise. The Ohio began to 
rise very fast which made in favour of us here. I took Breakfast with Colo. [Daniel] 
Boon[e] and his family being the best I had Eaten for many days and never more 
fateagued in my life—Here also I got myself my sister Walker & Children and my 
horse in Colo. Boons Boat—being determined so to do the first Opportunity that 
Offered—about ten Oclock we set out the Wind Blowing very High we cross'd the 
Ohio to get under the north shore in order to shun the Wind as much as Possible 
but before we could reach the said shore the wind continued to rise and the waves 
likewise that one of our boats not being rightly steared was very near Sinking which
Obliged [us] to run to shore fasten our Boats & wait for the winds lying nearly in 
sight of the Point—and thought to be—dangerous of Indians—here we waited 'till 
near Two Oclock in the evening before the [wind] began to ly so that we could 
Venter out in the current of the Ohio—we push'd out about the above mentioned 
time. The waves being still very High and the wind Likewise we how[ev]er made very
good way runing nearly as was supposs'd between—Eight & ten miles an Hour. we put
to shore to get water and wait for our Horse Boat which we had nearly two miles 
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the start of—(I ought to have mentioned a Remark that I made on the—Kenhaway 
River before I had left it but being an Oversight shall hint it here. (id est) being 
remarkable straight river and Keeping nearly the same width) we then onhitched 
again the wind lying and having a fine Current. we travelled very fast and agreeable. 
we fastened our small Boat to Boons not long before dark making no stop whatever. 
we Continued on our way all night. we past several rivers in the night and being a 
sleep I took no Memorandum of—especially the Big & Little sandy which makes in on
the south side of the Ohio.

May 17th Sunday being a fine clear cool morning. We met a Keel Bottom Boat an[d] 
Canoe going from Limestone [upriver] to the Point who Hailed us and advised us to 
Keep near the Middle of the River as they had seen some skins hung out to dry 
which they supposed that it was Indians not far from the mouth of the Siotha 
[Scioto] River which we pass'd soon after about Ten O'clock which makes in on the 
north side of the Ohio. The wind began to rise and cloud up—The Country began now
to appear very Broken. We Continued on our way nothing happening to—retard our 
Passage. we arrived Just above the Mouth of Limestone where we unloaded our 
Horse boat and fastened the others near the shore about two OClock in the 
morning for fear the Landing was too crowded with Boats and in case we should 
miss the right Landing it would be attended with some difficulty to Land—Here I 
can say that I never felt more satisfaction in finis[h]ing any undertaking than the 
Present, as a continual uneasiness had hung over me for many days—not so much on 
my own acct. as my sister and her young and tender family's not doing well.
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Appendix 7.  Christmas Program, Hickam Field, 1944
A memento saved by Sgt. Bill Hudnall from his service in Hawaii during World War II.
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This photograph was in a separate folder along with the Christmas program.  The 
soldier is not identified but framing his picture with scenes of Hawaii indicates he 
was probably killed there.  It is included here to honor his memory.



Appendix 8.  Miscellaneous Stories, Pictures, and 
Documents

James Hudnall and Polly Drake

On February 6, 1798, James Hudnall,789 the widower of Polly Drake Hudnall, filed suit in
Powhatten County, against the administrators of James Drake, Jr.’s estate.  The deceased 
was the father of Polly Drake Hudnall, and his widow, Molly Drake, was an executor of 
his estate.  Not permitted by law to file for any of the real estate involved in his father-in-
law’s estate since his wife was deceased at the time of the suit, he filed for personal 
property on behalf of his dead wife, which included several valuable enslaved persons.  
His wife, alive at the time of her father’s death, had died before the estate was settled.

Polly had eloped with James Hudnall on August 30, 1796, in Powhatan County.790  The 
administrators attempted to disallow the claim on the basis that the couple, having 
eloped, were not legally married.  James produced
evidence in the form of an affidavit filed by the clerk
of the court of Buckingham County that James and
Polly had been married by Rene Chastain.

A jury trial regarding the legality of the marriage
was requested, and the jury returned a verdict that
Polly and James were legally married.  Judgment
was in favor of the plaintiff, James Hudnall,
awarding him 1/13 of the personal property estate.
The executors appealed because the estate was
significant and there was some residual ill will
toward James over the elopement.  Polly, born in
1775, had died shortly after the marriage and the
family appears to have blamed James for her early
death.  The appeal was heard in Richmond, Virginia,
on May 1, 1805.  The appellate court ruled in favor
of James and he was awarded more than $165.

James married a second time to Rhoda Chastain, the
daughter of Rene Chastain.  Together they
established the Green River Union Church in Richardsville, Kentucky.  James died in 
Warren County, Kentucky in 1851 at the age of 79.

789  John I → John II → Richard, Sr. → Richard, Jr. → James, Sr. → James Hudnall, Jr.
790  Virginia, Compiled Marriages, 1660 – 1800.  Virginia Select Marriages, 1785 – 

1940.  FHL film number 33067.
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Illustration 207: Kentucky 
Historical Marker 263.



Hudnall – Fallin – Bates – Gilliam Connection

                                                                                  John Hudnall II (1645-1683)
                                                                                             |
John Hobson Fallin, Sr. (1753-1839)                       Richard Hudnall, Sr. (1680-abt. 1732)

    |                                                                |
    |                                                      Richard Hudnall, Jr. (abt. 1710-1760)

  _______|___________                                          |
  |                                   |                                Joseph Hudnall (1742-1802)

John Hobson, Jr.              Nancy Davenport                        |
                                                  m1. 1817         Willis W. Hudnall (abt. 1784-1828)
                                                  m2. 1829 Thomas W. Betts        |
                                                                                                      |
                                                                                    John J. Hudnall (abt. 1818-1848)
                                                                                    m. 1838 Elspeth M. Bates
                                                                                                       |

       Eliza Hudnall (1839-1899)
       m. 1866 James Skelton Gilliam

John H. Fallin, Sr., born March 25, 1753, was a very wealthy man in Northumberland 
County.  He was appointed a Lieutenant in the Virginia Militia shortly after the 
Revolutionary War began.  Bounded on the north by the Potomac, on the east by the 
Chesapeake Bay, and on the south by the Rappahannock River, the five counties of the 
Northern Neck of Virginia were, for all practical purposes, a military camp during the 
war.  Troops from British ships anchored in the extensive waterways could easily slip 
ashore and raid the local plantations and recruit enslaved persons to spy on troop 
movements.  Assigned to guard the Chesapeake Bay and Wicomico River areas and 
having no family at the time, Mr. Fallin was frequently called out to duty.791  One of his 
main duties was to guard ‘the boats and canoes to prevent communication between the 
Negroes and the enemy.’792  He served for the duration of the war and was commissioned 
a Captain of the militia in 1782.793  An influential member of the white community, he 
served as a Justice of the county court for twenty years and was appointed an elector from
Northumberland in the presidential election of 1808.

791  Virginia had very strict rules for its militia.  The entire force was bound to take the 
field at a moments notice.  Anyone who failed to do so, without good cause, was 
treated as a deserter.

792  Pension application, John Hobson Fallin, Sr., page 5.
793  John Fallin, Sr., received $160.20 per year pension, from March 4, 1831, to his death

on January 31, 1839.  John Taliaferro acted as his attorney.  Pension Office, 
Richmond, Book E, volume 62, page 14.  June 20, 1851.
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Willis W. Hudnall was the great-great grandson of John Hudnall II.  Born around 1784, 
he inherited his father Joseph’s Northumberland County plantation in 1802.  Joseph’s will
appointed William Davenport as Willis’ guardian and specified that Joseph’s sister,
Frances Harvey, should keep Willis for three years.  Joseph left 400 pounds of pork, nine 
barrels of Indian corn, and money to Frances for the upkeep of Willis and one of his 
sisters.

Serving in Captain Thomas T. Attwell’s Company, 37th Regiment of Virginia Militia, 
Willis was called up for two days during the War of 1812.794  In addition he may have 
served in the 4th Regiment of Virginia Militia.  On December 15, 1817, he married Nancy 
Davenport Fallin, the daughter of Nancy Davenport and John Hobson Fallin, Sr.  In 1820 
Willis was the owner of 13 enslaved persons.

Willis Hudnall and his wife Nancy had one child, John J. Hudnall.  At some point Willis 
moved farther south where he became ‘an extensive trader in slaves’795 in Mississippi and
Arkansas.  He died very unexpectedly in 1828 without a will and left behind a 
considerable estate.  John Fallin applied for and was appointed executor of the estate, 
which proved difficult and expensive to administer as several outstanding debts owed to 
the estate were in distant areas in Mississippi and New Orleans.

Willis’ widow Nancy Hudnall married Thomas W. Betts in 1829.  Impatient for a quick 
settlement of the estate, Betts, on behalf of himself and his wife, sued her father, John 
Fallin, in June 1830 for her widow’s dower: one third of the slaves for her lifetime, plus 
one third of the rest of the estate.  The suit accused Nancy’s father of conspiring with 
unknown persons to defraud the Betts, of refusing to give an account of the estate, of 
portraying the estate as small when plaintiffs believed it to be considerable, and of 
lending out money from the estate and keeping the interest earned.  The plaintiffs won the
suit but the action caused a predictable rift in the family.  When John Fallin died on 
January 31, 1839, his will disinherited Nancy Fallin Betts in no uncertain terms, and his 
entire estate was left to his son, John Hobson Fallin, Jr., who never married but remained 
a constant presence in the life of his nephew, John J. Hudnall.

John grew up very attached to his uncle and his grandfather.  He attended the University 
of Virginia studying Natural Philosophy and Law in 1836-1837.  On October 1, 1838, he 
married Elspeth Bates, the daughter of Fleming and Elizabeth Whitehill Moore Bates.  
Fleming Bates was the county clerk for Northumberland and the brother of Edward 
Bates, who would become United States Attorney General under President Lincoln.

In 1839 John J. Hudnall purchased 100 acres of ‘Oakley’ plantation.  An area located in 
present day Heathsville, his acreage extended from the old jail, which is still standing, 

794  Virginia Militia in the War of 1812, Volume II.
795  Suit in Chancery Court, Northumberland County, 1830, Betts v. Fallin.
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along Route 360 to the old Northumberland High School.  By all accounts, he and 
Elspeth were very happy.796

Elspeth gave birth to their only child, Eliza
Bates Hudnall, on September 24, 1839.
Elspeth, considered a free spirit for her time,
never regained her health, and died in October
1841.  John J. went south to Arkansas and
died there in 1848.  His estate was retained in
trust for Eliza by John Fallin.  Raised almost
entirely by her grandmother, Elizabeth Bates,
Eliza remained very close to her great uncle
and guardian John Hobson Fallin, Jr.797  One
of the wealthiest men in Northumberland, he
managed to remain so even after the Civil
War.

An educated and intelligent woman, Eliza
Bates Hudnall married Dr. James Skelton
Gilliam on October 1, 1866.  James, from
Petersburg, Virginia, was 5' 9¼", with a florid
complexion, brown hair, and blue eyes.  On
June 16, 1861, he enlisted in the Army of the
Confederacy.  Elected a Major on May 20,
1862, he later served as a Lieutenant Colonel
in the 9th Regiment, Virginia Infantry.
Suffering from dropsy and general disability,
he resigned his commission on June 19, 1863,
while with Pickett’s Division.  Well enough to
serve as Ordinance Sergeant afterwards, he
was released following Lee’s surrender when
he took the oath of allegiance at Point
Lookout, Maryland, on June 13, 1865.

For more on this branch of the family, see A Quiet Glory, the Life and Times of Dr. James
Skelton Gilliam, Civil War Surgeon, Beloved Country Doctor of Northumberland and 
Lancaster Counties, Virginia.

796  A Quiet Glory, the Life and Times of Dr. James Skelton Gilliam, Civil War Surgeon, 
Beloved Country Doctor of Northumberland and Lancaster Counties, Virginia, Susan 
Anthony Talbert and Darian A. Talbert, Singing Cat and Mule Publishing, 
Heathsville, Virginia, 2011, page 136-140.

797  John Fallin, Jr., purchased the old Clerk’s Office in Heathsville about 1851.  In 1869,
the office became the saddle and harness shop of Ezekiel Wells.
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1849, page 3.



Ezekiel Wayles Hudnall Seeks Employment at University of 
Virginia

Ezekiel Wayles Hudnall,798 the son of James and Mary Ann Wayles Hudnall and a great-
great grandson of John Hudnall II, wrote to Mr. Nelson Barksdale of Buckingham County
on March 26, 1819, proposing to work as a painter at the University of Virginia.

The proposal can be found in the papers of Thomas Jefferson and included that Hudnall 
would supply materials and provisions, at a cost of 12½ cents per coat per square yard for
plain painting, 75 cents for fancy painting, including “Mahogany, Marble Satin Woods, 
Stone colour etc,” and venetian blinds depending on their size; he offered to install glass 
supplied him at a range of stated prices, including 17 cents per pre-cut 14- by 16-inch 
pane; and asked that mail be addressed to him at New Canton.  Ezekiel listed five local 
references who could vouch for his neatness and promptness.  He does not appear to have
been hired.

(Recipient’s Copy at University of Virginia, Charlottesville: Thomas Jefferson Papers, 
endorsed by Thomas Jefferson: “Painter & Glazier Hudnall, E.W. of Buckingham”; 
Recipient’s Copy of address cover in Massachusetts Historical Society, Boston, with 
Polygraph Copy of TJ to Francis W. Gilmer, 28 June 1819,799 on verso, addressed: “Mr. 
Nelson Barksdale Charloll'sville,” stamped, postmarked New Canton, 29 Mar.)800

Arthur Carter, Soldier, U.S. Colored Infantry 1863-1865

While researching Arthur Carter, the slave freed by James Hudnall in his will in 1851, 
information was discovered regarding a mulatto who joined the U.S. Colored Infantry 
from Warrenton, Fauquier County, Virginia.  Although it turned out that the slave freed by
James Hudnall was not the Civil War soldier in question, the soldier’s story is included 
here so that he may not be forgotten.

Black men who joined the Union Army were not considered soldiers by the Confederacy, 
but as slaves in insurrection.  Any black soldier captured during the war was subject to 
execution or being sold into, or back into, slavery.801  Hence it was very dangerous for a 
black soldier to participate in battle.  Nevertheless, they did so by the thousands.  When 
pension laws were passed, these men were once again passed over.  Black ex-soldiers 
were granted a mere one half of the pensions granted white ex-soldiers.

798  Thomas Jefferson’s wife was Martha Wayles, a possible connection not pursued.
799  (a.t.o.p.)  https://founders.archives.gov/documents/Jefferson/03-14-02-0447
800  Papers of Thomas Jefferson: Volume 14, 14:195, 14:196n.
801  Confederate General Order Number 60, issued August 21, 1862.
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Arthur Carter enlisted in the 1st Regiment of U.S. Colored Infantry, Company B, at 
Warrenton, Virginia, on May 19, 1863, for a three year term.  Described as a mulatto, 
eighteen years old, 5' 5¼" tall, with gray eyes and brown hair, whose face was pox 
marked, he had likely suffered from smallpox as a child.  While serving as a teamster, he 
was wounded in action in the right leg and the left arm at the Battle of Chaffin’s Farm, 
September 30, 1864.802  He was taken to Hampton Hospital, Alexandria, Virginia.  The 
left arm wound was between the wrist and the elbow limiting his range of movement, and
the leg wound left him with a limp for the rest of his life.  Described in personnel papers 
as intelligent, he was retained as an orderly at Campbell Hospital in Alexandria.  
Mustered out at Roanoke Island on September 29, 1865, he filed for a pension on 
December 20, 1883, from Gordonsville, Virginia.803  Although he never fully recovered 
from his wounds, Arthur made his living as a barber and had at least two children: a son, 
Willie Carter, born in August 1875; and a daughter, Lillie Carter, born in June 1877.  
When his death was reported on April 19, 1910, Arthur Carter was dropped from the 
pension roll.

802  The Battle of Chafin’s Farm and New Market Heights was fought from September 
29-30, 1864.

803  Application 502350, certificate number 277166.  FHL film 5,079,801.
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Illustration 209: St. Stephen’s Church, Heathsville, Virginia.  Built 1881.
©  R. Hudnall
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Illustration 210: St. Peter’s Parish Church, Berkhampsted, England.  Courtesy of 
Michael Maggs.

Illustration 211: Farm rental at Hudnall.  Reading 
Mercury, July 8, 1771.

Illustration 212: Public Records Office, 1655-1656.
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Illustration 213: Indenture between John Hudnall III and Mary Hopkins, 1719.

Illustration 214: The Raleigh 
Herald, November 22, 1912, 
page 1.
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Illustration 215: News from Sinking Creek, Williamsburg Gazette, August 
25, 1774, page 2.

Illustration 216: Elopement of John Withers, Jr., and Philiss 
Sturdev.  Purdies Virginia Gazette, June 20, 1777, page 1.
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Illustration 226: Rebuilt Hudnall Garage, Marmet, 1947.

Illustration 225: Marmet Junior High School Band, 1953.

Katherine Ann Smith, back row, second from left.



Family Group Sheets
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John Hudnall I and Mary Partin/Webb
Husband: Hudnall, John I

Birth between 1600 and 1616 Berkhamsted, Hertfordshire, England

Death 1659 Northumberland County, Virginia, British
Colonial America

Father

Mother

Marriage:

Marriage

Wife: Partin/Webb, Mary

Birth

Death 1684 Northumberland County, Virginia, British
Colonial America

Father

Mother

Children

1M Hudnall, John II

Birth 1645 St. Stephens Parish, Northumberland 
County, Virginia, British Colonial 
America

Death 1683 Northumberland County, Virginia, British
Colonial America

Spouse Downing, Margaret

Marriage before 1670 Northumberland County, Virginia, British
Colonial America

Spouse Genesis, Alice

Marriage about 1676 Northumberland County, Virginia, British
Colonial America

2M Hudnall, Partin

Birth about 1648

Death by 1704 Northumberland County, Virginia, British
Colonial America

3M Hudnall, Thomas

Birth about 1655 Northumberland County, Virginia, British
Colonial America
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Death after 1670 Northumberland County, Virginia, British
Colonial America

4F Hudnall, Mary

Birth about 1657 Northumberland County, Virginia, British
Colonial America

Death after 1703 Somerset County, Maryland, British 
Colonial America

Spouse Cotman, Benjamin

5M Hudnall, Henry

Birth about 1658 Northumberland County, Virginia, British
Colonial America

Death 1694 Wicomico, Northumberland, Virginia, 
British Colonial America

6F Hudnall, Elizabeth

Birth about 1659

Death after 1680 Northumberland County, Virginia, British
Colonial America

Spouse White, Edward
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John Hudnall II and Margaret Downing
Husband: Hudnall, John II

Birth 1645 St. Stephens Parish, Northumberland 
County, Virginia, British Colonial 
America

Death 1683 Northumberland County, Virginia, British
Colonial America

Father Hudnall, John I

Mother Partin/Webb, Mary

Marriage:

Marriage before 1670 Northumberland County, Virginia, British
Colonial America

Wife: Downing, Margaret

Birth

Death before 1677-06-05

Father

Mother

Children

1M Hudnall, Joseph

Birth 1675-02-04 St. Stephens Parish, Northumberland 
County, Virginia, British Colonial 
America

Death 1709 Northumberland County, Virginia, British
Colonial America

Spouse Downing, Margery

Marriage about 1706 St. Stephens Parish, Northumberland 
County, Virginia, British Colonial 
America
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John Hudnall II and Alice Genesis
Husband: Hudnall, John II

Birth 1645 St. Stephens Parish, Northumberland 
County, Virginia, British Colonial 
America

Death 1683 Northumberland County, Virginia, British
Colonial America

Father Hudnall, John I

Mother Partin/Webb, Mary

Marriage:

Marriage before 1677 Northumberland County, Virginia, British
Colonial America

Wife: Genesis, Alice

Birth Northumberland County, Virginia, British
Colonial America

Death 1736 Northumberland County, Virginia, British
Colonial America

Father

Mother

Children

1M Hudnall, John III

Birth 1679-04-10 Northumberland County, Virginia, British
Colonial America

Death 1754 Northumberland County, Virginia, British
Colonial America

Spouse Calfee, Sarah

Marriage about 1698

Spouse Calfee, Judith

Marriage 1744 Northumberland County, Virginia, British
Colonial America

2M Hudnall, Richard

Birth 1680-11-01 Northumberland County, Virginia, British
Colonial America

Death 1732 St. Stephens Parish, Northumberland 
County, Virginia, British Colonial 
America
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Spouse Unknown, Mary

3F Hudnall, Deborah

Birth 1682-11-07 St. Stephens Parish, Northumberland 
County, Virginia, British Colonial 
America

Death 1757 Northumberland County, Virginia, British
Colonial America

Spouse Mahane, Thomas

Marriage about 1698
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John Hudnall III and Sarah Calfee
Husband: Hudnall, John III

Birth 1679-04-10 Northumberland County, Virginia, British
Colonial America

Death 1754 Northumberland County, Virginia, British
Colonial America

Father Hudnall, John II

Mother Genesis, Alice

Marriage:

Marriage about 1698

Wife: Calfee, Sarah

Birth about 1680

Death about 1736

Father

Mother

Children

1M Hudnall, William

Birth about 1702 Lancaster County, Virginia, British 
Colonial America

Death 1762 Northumberland County, Virginia, British
Colonial America

2M Hudnall, Thomas

Birth about 1704

Death 1740 Prince William County, Virginia, British 
Colonial America

Spouse Champion, Winifred

Marriage about 1730

3F Hudnall, Ann

Birth 1703-03-14 Northumberland County, Virginia, British
Colonial America

Death about 1705

4M Hudnall, Richard

Birth about 1703
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Death 1752

Spouse Nutt, Eliza

5M Hudnall, Joseph, Sr.

Birth about 1704 Lancaster County, Virginia, British 
Colonial America

Death 1787 Fauquier County, Virginia, USA

Spouse Withers, Mary

Marriage about 1732

6M Hudnall, John

Birth about 1709

Death before 1738

7F Hudnall, Frances

Birth about 1710

Death

Spouse Champion, Moses

Marriage about 1725

8M Hudnall, James (possible son)

Birth about 1711

Death
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John Hudnall III and Judith Calfee Whay
Husband: Hudnall, John III

Birth 1679-04-10 Northumberland County, Virginia, British
Colonial America

Death 1754 Northumberland County, Virginia, British
Colonial America

Father Hudnall, John II

Mother Genesis, Alice

Marriage:

Marriage 1744 Northumberland County, Virginia, British
Colonial America

Wife: Calfee, Judith

Birth

Death 1775 St. Stephens Parish, Northumberland 
County, Virginia, British Colonial 
America

Father Calfee, Henry ?

Mother Bezam, Eleanor ?

Children

1F Hudnall, Alice

Birth 1745-11-07 Northampton County, Virginia, British 
Colonial America

Death 1773 ?

2F Hudnall, Nancy

Birth about 1746 Northumberland County, Virginia, British
Colonial America

Death about 1765 Northumberland County, Virginia, British
Colonial America

Spouse Hudnall, Ellis

Marriage 1763-02-18 Northumberland County, Virginia, British
Colonial America

3F Hudnall, Winifred

Birth 1750-03-15 Northumberland County, Virginia, British
Colonial America

Death 1756-10-02 Northumberland County, Virginia, British 
Colonial America
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Joseph Hudnall, Sr. and Mary Withers
Husband: Hudnall, Joseph, Sr.

Birth about 1704 Lancaster County, Virginia, British 
Colonial America

Death 1787 Fauquier County, Virginia, USA

Father Hudnall, John III

Mother Calfee, Sarah

Marriage:

Marriage about 1732

Wife: Withers, Mary

Birth 1711-09-29 Stafford County, Virginia, British 
Colonial America

Death about 1765 Fauquier County, Virginia, British 
Colonial America

Father Withers, James

Mother Keene, Elizabeth

Children

1M Hudnall, John

Birth 1734-06-08 Prince William County, Virginia, British 
Colonial America

Death 1815 Caswell County, North Carolina, USA

Spouse Jennings, Jemima

Marriage about 1766

2F Hudnall, Elizabeth

Birth 1736-01-18 Prince William County, Virginia, British 
Colonial America

Death 1815-09-15 Virginia, USA

Spouse Morgan, William

Marriage 1760-01-26 Fauquier County, Virginia, British 
Colonial America

3M Hudnall, Joseph, Jr.

Birth 1738-02-08 Prince William County, Virginia, British 
Colonial America

Death after 1820
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Spouse Taylor, Mary Ann

Marriage 1759-11-29 Fauquier County, Virginia, British 
Colonial America

4F Hudnall, Frances (Frankee)

Birth 1740-03-09 Prince William County, Virginia, British 
Colonial America

Death 1829 Fauquier County, Virginia, USA

5F Hudnall, Nancy Anne

Birth 1742-05-05 Prince William County, Virginia, British 
Colonial America

Death 1811 Fauquier County, Virginia, USA

6F Hudnall, Alice

Birth 1745-05-02 Prince William County, Virginia, British 
Colonial America

Death 1806-11-26 Woodford, Pike County, Kentucky, USA

Spouse Cloke, George

Marriage 1772-06-29 Fauquier County, Virginia, British 
Colonial America

7M Hudnall, William

Birth 1747-10-26 Prince William County, Virginia, British 
Colonial America

Death before 1789 Virginia, USA

8M Hudnall, James

Birth 1749-02-16 Prince William County, Virginia, British 
Colonial America

Death 1798 Northumberland County, Virginia, USA

Spouse Harding, Jemima

Marriage 1771 Northampton County, Virginia, British 
Colonial America
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Joseph Hudnall, Jr. and Mary Ann Taylor
Husband: Hudnall, Joseph, Jr.

Birth 1738-02-08 Prince William County, Virginia, British 
Colonial America

Death after 1820

Father Hudnall, Joseph, Sr.

Mother Withers, Mary

Marriage:

Marriage 1759-11-29 Fauquier County, Virginia, British 
Colonial America

Wife: Taylor, Mary Ann

Birth about 1740 Prince William County, Virginia, British 
Colonial America

Death

Father Taylor, Benjamin

Mother Waters, Elizabeth

Children

1M Hudnall, Richard

Birth before 1769 Fauquier County, Virginia, British 
Colonial America

Death before 1797 During Revolutionary War?

2M Hudnall, Thomas

Birth about 1760 Fauquier County, Virginia, British 
Colonial America

Death 1843 Alexander, Athens County, Ohio, USA

Spouse Stricklin, Mary Ann

Marriage about 1783

3F Hudnall, Elizabeth

Birth about 1765 Fauquier County, Virginia, British 
Colonial America

Death about 1833 Elkhardt County, Indiana, USA

Spouse Proctor, John Edward, Sr.

Marriage 1786-12-21 Fauquier County, Virginia, USA
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4M Hudnall, William

Birth about 1767 Fauquier County, Virginia, British 
Colonial America

Death 1848 Kanawha County, Virginia, USA

Spouse Cockrell, Rosanna

Marriage 1793-02-14 Fauquier County, Virginia, USA

5F Hudnall, Nancy

Birth about 1766 Fauquier County, Virginia, British 
Colonial America

Death

Spouse Day, John

Marriage 1790-08-23 Fauquier County, Virginia, USA

6F Hudnall, Molly

Birth about 1768 Fauquier County, Virginia, British 
Colonial America

Death

Spouse Williams, Richard

Marriage 1790-12-27 Fauquier County, Virginia, USA

7M Hudnall, Nathan

Birth about 1775 Fauquier County, Virginia, British 
Colonial America

Death about 1797

8M Hudnall, Benjamin

Birth about 1776 Fauquier County, Virginia, USA

Death 1871 West Virginia, USA

Spouse Riley, Nancy

Marriage between 1795 and 1796 Kanawha County, Virginia, USA

9F Hudnall, Frances

Birth about 1777 Fauquier County, Virginia, USA

Death by 1812 Kanawha County, Virginia, USA

Spouse Kelly, Aaron

Marriage about 1800 Kanawha County, Virginia, USA
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Benjamin Hudnall and Nancy Riley
Husband: Hudnall, Benjamin

Birth about 1776 Fauquier County, Virginia, USA

Death 1871 West Virginia, USA

Father Hudnall, Joseph, Jr.

Mother Taylor, Mary Ann

Marriage:

Marriage between 1795 and 1796 Kanawha County, Virginia, USA

Wife: Riley, Nancy

Birth about 1774 Virginia, British Colonial America

Death after 1830 Virginia, USA

Father Riley, Edward

Mother

Children

1M Hudnall, Roland

Birth about 1798

Death after 1830

Spouse Pelham, Lucy

Marriage 1821-09-20 Kanawha County, Virginia, USA

2F Hudnall, Nancy Jane

Birth about 1800 Mason County, Kentucky, USA

Death after 1860

Spouse Proctor, Reuben

Marriage between 1820 and 1830 Kanawha County, Virginia, USA

3M Hudnall, Elias (Lewis)

Birth about 1802 Mason County, Kentucky, USA

Death after 1854 Sullivan County, Missouri, USA

Spouse Unknown, Louisa

4F Hudnall, Mary (Polly)

Birth about 1805 Mason County, Kentucky, USA

Death after 1870
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Spouse Proctor, Taylor

Marriage between 1820 and 1830 Kanawha County, Virginia, USA

5M Hudnall, Morgan Taylor

Birth about 1806 Mason County, Kentucky, USA

Death between 1833 and 1838

Spouse Proctor, Nancy

Marriage 1826-12-04 Kanawha County, Virginia, USA

6M Hudnall, Nathan

Birth about 1811 Mason County, Kentucky, USA

Death 1897-07-05 Kellys Creek, Kanawha County, West 
Virginia, USA

Spouse Stanley, Margaret

Marriage between 1835-09-24 and 1836-09-
24

Kanawha County, Virginia, USA

7M Hudnall, Walter Warder

Birth about 1813 Mason County, Kentucky, USA

Death 1911-07-22 Kellys Creek, Kanawha County, West 
Virginia, USA

Spouse Hudnall, Cynthia

Marriage 1835-08-28 Kanawha County, Virginia, USA

8M Hudnall, Fielding

Birth about 1819 Kanawha County, Virginia, USA

Death

Spouse Hudnall, Martha Jane

Marriage 1854-08-10 Kanawha County, Virginia, USA

9F Hudnall, Evaline

Birth about 1824 Kanawha County, Virginia, USA

Death 1906

Spouse Elswick, Michael

Marriage 1845-01-21 Kanawha County, Virginia, USA
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Morgan Taylor and Nancy Proctor
Husband: Hudnall, Morgan Taylor

Birth about 1806 Mason County, Kentucky, USA

Death between 1833 and 1838

Father Hudnall, Benjamin

Mother Riley, Nancy

Marriage:

Marriage 1826-12-04 Kanawha County, Virginia, USA

Wife: Proctor, Nancy

Birth about 1811 Kanawha County, Virginia, USA

Death about 1885

Father Proctor, William

Mother Martin, Anna

Children

1M Hudnall, Benjamin Mayberry

Birth about 1828 Kanawha County, Virginia, USA

Death about 1863

Spouse Gillespie, Matilda

Marriage 1851-09-17 Kanawha County, Virginia, USA

2M Hudnall, William Proctor

Birth 1831-01-09 Kanawha County, Virginia, USA

Death 1913-06-17 Kanawha County, West Virginia, USA

Spouse Gillespie, Wilmot

Marriage 1854-10-26 Campbell’s Creek, Kanawha County, 
Virginia, USA

3M Hudnall, Sinnet

Birth 1834-08-18 Kanawha County, Virginia, USA

Death 1882-02-20 Gallipois, Gallia County, Ohio USA

Spouse Lucas, Clarissa Maria

Marriage 1855-03-02 Kanawha County, Virginia, USA
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Benjamin Mayberry and Matilda Gillespie
Husband: Hudnall, Benjamin Mayberry

Birth about 1828 Kanawha County, Virginia, USA

Death about 1863

Father Hudnall, Morgan Taylor

Mother Proctor, Nancy

Marriage:

Marriage 1851-09-17 Kanawha County, Virginia, USA

Wife: Gillespie, Matilda

Birth about 1834

Death 1912-03-17 Malden, Kanawha County, West Virginia 
USA

Father Gillespie, Robert

Mother Cole, Margaret

Children

1F Hudnall, Margaret Julianne

Birth 1852-06-06 Kanawha County, Virginia, USA

Death 1934-06-22 Glen Ferris, Fayette County, West 
Virginia USA

Spouse Brown, James O.

Marriage 1869-04-05 Kanawha County, West Virginia, USA

2M Hudnall, William Taylor

Birth 1854-05-20 Witcher Creek, Kanawha County, West 
Virginia USA

Death between 1860 and 1870

3M Hudnall, David Henry

Birth 1856-10-26 Kanawha County, Virginia, USA

Death 1933-04-01 Kayford, Kanawha County, West Virginia
USA

Spouse Hunter, Willamina

Marriage 1878-05-28 Kanawha County, West Virginia, USA

Spouse Atkins, Dora

Marriage 1923-06-26 Gallia County, Ohio, USA
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4F Hudnall, Nancy Ann

Birth 1858-11-12 Witcher Creek, Kanawha County, 
Virginia, USA

Death before 1870

5M Hudnall, Robert McGarry

Birth 1861-01-13 Witcher Creek, Kanawha County, West 
Virginia USA

Death 1943-06-08 Charleston, Kanawha County, West 
Virginia USA

Spouse Palmer, Lavinia

Marriage 1889

6M Hudnall, Jobe Stanley

Birth 1863-05-28 Witcher Creek, Kanawha County, 
Virginia, USA

Death 1918-11-08 Bancroft, Putnam County, West Virginia, 
USA

Spouse Hammock, Mary Jane

Marriage 1883-12-25 Kanawha County, West Virginia, USA
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Jobe Stanley Hudnall and Mary Jane Hammock
Husband: Hudnall, Jobe Stanley

Birth 1863-05-27 Witcher Creek, Kanawha County, 
Virginia, USA

Death 1918-11-08 Bancroft, Putnam County, West Virginia, 
USA

Father Hudnall, Benjamin Mayberry

Mother Gillespie, Matilda

Marriage:

Marriage 1883-12-25 Kanawha County, West Virginia, USA

Wife: Hammock, Mary Jane

Birth 1867-05-22 Malden, Kanawha County, West Virginia 
USA

Death 1936-10-19 Nitro, Putnam County, West Virginia 
USA

Father Hammock, Booker

Mother Lacy, Angeline Christina

Children

1F Hudnall, Nettie

Birth

Death

2M Hudnall, William Henry

Birth 1885-12-11 West Virginia, USA

Death 1912-04-11 Middleport, Meigs County, Ohio USA

Spouse Roush, Alpha Ellen

Marriage 1905-06-22 Winfield, Putnam County, West Virginia, 
USA

3M Hudnall, Lewis Ralph, Sr.

Birth 1888-02-26 Cabin Creek, Kanawha County, West 
Virginia USA

Death 1947-06-13 Clearwater, Pinellas County, Florida, 
USA

Spouse Kirk, Altha Burton

Marriage 1906-07-03 Plymouth, Putnam County, West Virginia
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USA

Spouse Harrold, Virginia Myrtle

Marriage 1908-11-27 Marmet, Kanawha County, West 
Virginia, USA

Spouse Grove, Edith Marie

Marriage 1943-08-28 Franklin County, Ohio, USA

4M Hudnall, Mayberry (Berry)

Birth 1889-09-15 Malden, Kanawha County, West Virginia 
USA

Death 1964-01-26 South Charleston, West Virginia USA

Spouse Wagner, Caroline Ellen

Marriage 1909-02-07 Putnam County, West Virginia USA

5M Hudnall, Benjamin Harrison

Birth 1892-07-22 Handley, Kanawha County, West Virginia
USA

Death 1979-04-11 Marietta, Washington County, Ohio USA

Spouse DeWeese, Thelma Iris

Marriage 1913-11-09 Bancroft, Putnam County, West Virginia, 
USA

6F Hudnall, Lucy Mae

Birth 1895-05-15 Putnam County, West Virginia USA

Death 1979-09-04 Nitro, Kanawha County, West Virginia, 
USA

Spouse Johnson, Fulton Huss

Marriage 1917-05-26 Putnam County, West Virginia USA

7M Hudnall, George Dewey

Birth 1899-09-13 Plymouth, Putnam County, West Virginia
USA

Death 1900-05-01 Putnam County, West Virginia USA

8M Hudnall, Joseph

Birth 1901-05-27 Plymouth, Putnam County, West Virginia
USA

Death 1901-05-27 Plymouth, Putnam County, West Virginia
USA

9M Hudnall, Jobe Stanley, Jr.

Birth 1901-05-27 Plymouth, Putnam County, West Virginia
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USA

Death 1958-05-19 Nitro, Putnam County, West Virginia 
USA

Spouse Van Meter, Beulah

Marriage 1922-07-01 Poca, Putnam County, West Virginia, 
USA

10M Hudnall, Ray Hogg

Birth 1904-02-25 Bancroft, Putnam County, West Virginia, 
USA

Death 1986-03-13

Spouse Fowler, Ruby Lavilla

Marriage 1929-09-16 Putnam County, West Virginia USA

11M Hudnall, Lester Harold

Birth 1906-04-08 Putnam County, West Virginia USA

Death 1937-10-02 Nitro, Putnam County, West Virginia 
USA

Spouse Miller, Violet

Marriage 1928-12-07 Putnam County, West Virginia USA

12M Hudnall, Sherman T.

Birth 1908-12-02 Bancroft, Putnam County, West Virginia, 
USA

Death 1910-02-11 Bancroft, Putnam County, West Virginia, 
USA

13F Hudnall, Mary Elizabeth

Birth 1911-06-16 Bancroft, Putnam County, West Virginia, 
USA

Death 1986-03-22 Kanawha County, West Virginia, USA

Spouse Giles, Albert Ray

Marriage 1928-10-06 Nitro, Putnam County, West Virginia 
USA
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Lewis Ralph Hudnall and Virginia Myrtle Harrold
Husband: Hudnall, Lewis Ralph, Sr.

Birth 1888-02-26 Cabin Creek, Kanawha County, West 
Virginia USA

Death 1947-06-13 Clearwater, Pinellas County, Florida, 
USA

Father Hudnall, Jobe Stanley, Sr.

Mother Hammock, Mary Jane

Marriage:

Marriage 1908-11-27 Marmet, Kanawha County, West 
Virginia, USA

Wife: Harrold, Virginia Myrtle

Birth 1887-08-28 Cabin Creek, Kanawha County, West 
Virginia USA

Death 1943-01-29 Charleston, Kanawha County, West 
Virginia USA

Father Harrold, Charles Albert

Mother Harless, Spicy Willard

Children

1F Hudnall, Virginia Willard

Birth 1910-02-22 Putnam County, West Virginia USA

Death 1971-06-14 Charleston, Kanawha County, West 
Virginia USA

Spouse Burford, William Anderson

Marriage 1928-11-19 Madison, Boone County, West Virginia, 
USA

Spouse Smith, Thomas M.

Marriage about 1937 Marmet, Kanawha County, West 
Virginia, USA

2M Hudnall, Lewis Ralph, Jr.

Birth 1912-02-02 West Virginia, USA

Death 1966-11-08 Charleston, Kanawha County, West 
Virginia USA

Spouse Smith, Janet Kathleen

Marriage 1931-08-05 Dunbar, Kanawha County, West Virginia,
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USA

Spouse Kirk, Elcana

Marriage 1960-10-07 Sam Black Church, Clintonville, 
Greenbrier County, West Virginia, USA

3M Hudnall, Alford Franklin

Birth 1914-05-03 Buffalo, Putnam County, West Virginia, 
USA

Death 1988-03-09 Kanawha County, West Virginia, USA

Spouse Ferrell, Alma Louise

Marriage 1936-08-14 Oak Hill, Fayette County, West Virginia, 
USA

4F Hudnall, Lucy Alberta

Birth 1916-08-15 Woods, Putnam County, West Virginia, 
USA

Death 2002-07-14 Kanawha County, West Virginia, USA

Spouse Faulkner, Clarence Edward

Marriage 1933-04-22

Spouse Clark, Cecil Edward

Marriage 1961-10-05 Charleston, Kanawha County, West 
Virginia USA

5M Hudnall, Albert Edward

Birth 1920-04-28 Dickenson, Kanawha County, West 
Virginia, USA

Death 1954-10-21 Marmet, Kanawha County, West 
Virginia, USA

Spouse Hopkins, Lona Garnet

Marriage 1941-07-19 Gallia County, Ohio, USA

6M Hudnall, William Russell, Sr.

Birth 1923-03-17 Kanawha County, West Virginia, USA

Death 1999-12-29 Charleston, Kanawha County, West 
Virginia USA

Spouse Casey, Marie Elizabeth

Marriage 1941-11-24 St. Agnes Church, Charleston, Kanawha 
County, West Virginia, USA
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Davis, Matthew B..................................105
Davy Crock, enslaved....................253, 254
Day, John.................................32, 118, 323
DeWeese, Thelma Iris......34, 149, 150, 330
Dick, enslaved.........................................80
Dinah, enslaved.......................................80
Dixon, Lucy...........................................104
Don Pedro, enslaved......................253, 254
Downing, John Hitch.32, 89, 90, 243, 245, 
246, 250, 271-273
Downing, Margaret31, 46, 47, 51, 312, 314
Downing, Margery...............31, 47, 51, 314
Downing, Samuel....................................40
Downing, Sarah Ann.......................32, 272
Downing, William.......................46, 47, 51
Drake, Polly...........................................293
Duncan, Harry.......................................163

E
Eades, Arethea.......................................186
Elk Marsh................................................60
Elswick, Michael.....33, 130, 133, 237, 325
Emmett, Elizabeth...................................78
Eve, enslaved..................................261-263
Eve, Thomas............................................52

F
Fairfax Proprietory..................................54
Fairfield Parish........................................51
Fallin, John Hobson (1753-1839)235, 294, 
295
Fallin, John Hobson (abt. 1804-1867)..294-
296
Fallin, Nancy Davenport...............294, 295
Faulkner, Clarence “Buddy”..196, 198, 333
Faulkner, Delores Ilene..197, 198, 200, 302
Ferrell, Alma Louise..............191, 192, 333
Ferrell, Hobart.......................................191
Fielding, enslaved..................................254
Fields, Abraham.........................78, 91, 242
Fields, Eleanor...........................78, 91, 242
Fields, Elizabeth......................................78
Fisher, Samuel.......................................261
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Fowler, James Isaac...............................152
Fowler, Ruby Lavilla...............34, 152, 331
Fowler, Tarleton.....................................269
Frank, enslaved..........................75, 82, 244
Frazier, Constance Hope........................148

G
Gallagher, Lawrence (Rev.)...........177, 204
Genesis, Alice......31, 47, 48, 52, 224, 225, 
312, 315, 317, 319
Genesis, Ezekiel..........39, 42, 48, 224, 225
George, enslaved.....................................69
Gibson, William.....................................105
Giles, Albert.............................34, 155, 331
Giles, enslaved.......................................251
Giles, James William.............................155
Gill, Sarah............................31, 51, 72, 235
Gillespie, Lucinda..................................137
Gillespie, Matilda...33, 137-140, 326, 327, 
329
Gillespie, Robert “Robin”.....135, 137, 327
Gillespie, Wilmot.....................33, 135, 326
Gilliam, James Skelton Dr.............294, 296
Goad, Martha Elizabeth “Patsy”....227, 228
Goad, Tabitha.........................................227
Goad, William................................227, 235
Grayson, Minor......................................268
Great Wagon Road.................................241
Green, Robert........................................268
Greenwood, Daniel....................78, 91, 242
Greenwood, Elizabeth. . .32, 78, 89, 91, 95, 
242-244, 246, 247, 249, 261, 270-272
Greenwood, Nimrod..............................242
Grove, Lemuel F....................................163

H
Hale, J.M...............................................186
Halstead, Anna.......................................191
Hambrick, Minnie Barbara....................176
Hamilton Parish.29, 30, 60, 76, 83, 89, 94, 
95, 250
Hammock, Abram..................................229
Hammock, Booker 142, 229, 231-233, 309,
329
Hammock, John C.........................226, 227
Hammock, Lewis Ralph................233, 309

Hammock, Mary Jane......33, 34, 142-144, 
147, 152, 156, 226, 309, 328, 329, 332
Hammock, Nathaniel.....................229, 230
Hammock, Richard................................226
Hammock, Spencer................227-230, 236
Hammock, Taliaferro “Toliver”.....228-231
Hammock, Taliaferro (bro. of Spencer)227,
228, 236
Hammock, William................................226
Hammock, William O............................226
Hammons, John.............................134, 135
Hannah, enslaved.....................................80
Harding, Jemima..................32, 87, 89, 321
Harding, Judith........................................72
Harding, William...................................225
Harless, Spicy Willard...157, 160, 182, 332
Harrison, Isabelle...................................147
Harrold, Charles Albert.................157, 332
Harrold, Kader.......................................101
Harrold, Maude Lillian..................175, 306
Harrold, Virginia Myrtle.34, 156, 157, 159-
163, 166, 168, 170, 171, 174-176, 182, 
196, 198, 199, 204, 237, 306, 330, 332
Harvey, William F..................................146
Haydon, Grace...............................108, 112
Haydon, Thomas....................................108
Hayle, Thomas...............................221, 223
Hedrick, Mary Ann........................229, 231
Henry Clay, enslaved.....261-263, 265, 266
Herndon, Edward.....................................80
Hessey, James Chester...........................146
Hester, Isaac.............................................42
Hiener, Martha Anna.............................150
Hiener, Raymond Howard.....................150
Hill, Ezekiel.....................................42, 225
Hooe, Rice...............................................75
Hopkins, Lona Garnet. 199, 200, 202, 205, 
333
Hopkins, Mary.................................57, 300
Hopkins, Robert Frederick....................199
Hord, Ambrose..............248, 249, 258, 260
Hord, Emma..........................................255
Hord, Priscilla........................................269
Hord, Samuel.........248, 249, 255, 259, 260

337



Huda..........................................................6
Huda’s Hill............................................6

Hudnall, Albert (1793-1851) 32, 86, 89, 91,
242-244, 247, 249-255, 259
Hudnall, Albert Edward. 34, 156, 160, 199-
203, 205, 207, 214, 333
Hudnall, Alexander (abt. 1805-1866)....32, 
86, 89, 91, 242-246, 262, 263, 272
Hudnall, Alford Franklin 34, 156, 159, 168,
172, 178, 191-193, 204, 333
Hudnall, Alice (1745-1806).32, 75, 77, 78, 
82, 86, 87, 244, 321
Hudnall, Alice (dau. of John III) 31, 62, 63,
65, 68, 72, 319
Hudnall, Anderson.........................105, 236
Hudnall, Ann (dau. of John III). 31, 70, 71, 
317
Hudnall, Anne (dau. of Henry)..........43, 44
Hudnall, Benjamin (abt. 1776-1871)32, 33,
110, 119, 120, 122, 124-131, 240, 241, 
323, 324, 326
Hudnall, Benjamin Franklin. .133, 137, 236
Hudnall, Benjamin Harrison..34, 142, 143, 
147, 149, 150, 330
Hudnall, Benjamin Mayberry33, 134, 137, 
138, 140, 326, 327, 329
Hudnall, Betty Lou..........................34, 152
Hudnall, Bonnie.....................................180
Hudnall, Charles Albert.........199, 200, 202
Hudnall, Cleo...........................34, 147, 148
Hudnall, Columbia........................259, 266
Hudnall, Cynthia......................33, 132, 325
Hudnall, David Henry.....33, 137, 140, 327
Hudnall, Deborah (1682-1757). 31, 53, 316
Hudnall, Delbert Russell.........34, 147, 148
Hudnall, Donald..............................34, 152
Hudnall, Donley Harrison...............34, 149
Hudnall, Doris Mae.........................34, 150
Hudnall, Drusilla...........................102, 105
Hudnall, Elias “Lewis”. .33, 125, 130, 131, 
324
Hudnall, Eliza (1839-1899)...........294, 296
Hudnall, Elizabeth...........................34, 152

Hudnall, Elizabeth (1736-1815) 32, 75, 78, 
82, 85, 244, 320
Hudnall, Elizabeth (1783-1853)....101, 105
Hudnall, Elizabeth (1814-1876)......32, 89, 
242, 261-263, 272
Hudnall, Elizabeth (abt. 1765-abt. 1833)
....................32, 96, 108-112, 117, 131, 322
Hudnall, Elizabeth (Clarke)...............32, 83
Hudnall, Elizabeth (dau. of John I). 31, 37, 
45, 225, 313
Hudnall, Elizabeth Keene.............32, 87-89
Hudnall, Ellis...................................72, 319
Hudnall, Evaline....33, 120, 130, 133, 237, 
325
Hudnall, Evelyn...............................34, 152
Hudnall, Ezekiel Wayles..52, 236, 237, 297
Hudnall, Fencil........................34, 144, 146
Hudnall, Fielding.............33, 130, 133, 325
Hudnall, Frances (1710-?)....31, 62, 65, 69-
71, 318
Hudnall, Frances (abt. 1777-bef. 1812).32, 
119, 323
Hudnall, Frances (Fanny) (1816-1865). 32, 
89, 242, 243, 246, 261-263, 272, 273
Hudnall, Frances (Frankee) (1740-1829)
......32, 75, 78, 82, 85, 86, 89-91, 118, 242, 
244-246, 253, 321
Hudnall, Frances (Harvey)....................295
Hudnall, Genevieve.................34, 144, 146
Hudnall, George Brinton McClellan. . .266, 
267
Hudnall, George Dewey. .34, 142, 151, 330
Hudnall, Hannah (Courts)...........32, 83, 85
Hudnall, Harold.....................................178
Hudnall, Haskel.......................34, 147, 148
Hudnall, Henry (abt. 1658-1694)....31, 37, 
39, 43-45, 47, 218, 313
Hudnall, Henry (England)...............8, 9, 11
Hudnall, Henry (See also Henry Clay)..262
Hudnall, Homer Ray........................34, 147
Hudnall, Howard Earl......................34, 147
Hudnall, Hugh (England)..........8, 9, 11, 12
Hudnall, Ira Stanley.........34, 156, 180, 181
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Hudnall, James (1749-1798) 32, 75, 78, 87,
89, 245, 246, 321
Hudnall, James (1771-1851).................293
Hudnall, James (1800-1851) 32, 86, 89, 91,
242-244, 247, 248, 261-267, 269, 270, 297
Hudnall, James (possible son of John III)
...................................................31, 71, 318
Hudnall, Jemima (Withers)..........32, 83, 84
Hudnall, Jess W.....................................237
Hudnall, Joan.................................180, 302
Hudnall, Jobe Stanley III.................34, 152
Hudnall, Jobe Stanley Jr. 34, 142, 143, 151,
152, 330
Hudnall, Jobe Stanley Sr.. 33, 34, 137, 142-
144, 147, 156, 226, 328, 329, 332
Hudnall, John (1804-1827) 32, 89, 91, 242-
244
Hudnall, John (abt. 1770-1817). 32, 78, 85-
87, 89-91, 95, 242-247, 249, 261, 270-273
Hudnall, John (England)............................9
Hudnall, John (son of John III)..31, 70, 318
Hudnall, John (son of Joseph Sr.)....32, 75, 
77, 78, 81, 83-85, 89, 90, 234, 246, 320
Hudnall, John I (abt. 1606-1659)... .30, 31, 
35-37, 42, 218, 219, 224, 312, 314, 315
Hudnall, John II (1645-1683)....31, 37, 39, 
42, 46-53, 72, 225, 236, 297, 312, 314, 
315, 317, 319
Hudnall, John III (1679-1754)...31, 46, 48, 
54-58, 60-65, 68-70, 72, 77, 83, 234, 236, 
300, 315, 317, 319, 320
Hudnall, John J..............................294, 295
Hudnall, John Smith..............................234
Hudnall, Joseph (1675-1709)....31, 51, 72, 
314
Hudnall, Joseph (1802-1878)....32, 86, 89, 
91, 242-247, 270, 271
Hudnall, Joseph (1901-1901) 34, 142, 151, 
330
Hudnall, Joseph (son of Thomas)101, 105, 
106
Hudnall, Joseph Jr. (1738-aft. 1820) 31, 32,
51, 75, 77, 78, 82, 89, 92-98, 100, 102, 

105, 106, 108, 110, 118-120, 234, 244-246,
320, 322, 324
Hudnall, Joseph Sr. (abt. 1704-1787)....31, 
32, 62, 65, 69, 70, 73, 75-78, 80-83, 85-87,
89-92, 118, 234, 242, 244, 245, 253, 318, 
320, 322
Hudnall, Joseph Winston.......................271
Hudnall, Judah...............................102, 103
Hudnall, Julia Ann.........................199, 202
Hudnall, Kenneth Burl.............34, 147, 148
Hudnall, Lester Harold...34, 142, 143, 152-
154, 331
Hudnall, Lester Jr.............................34, 152
Hudnall, Lewis Ralph Jr. 34, 156, 160, 162,
168, 172, 178, 182, 185-190, 201, 332
Hudnall, Lewis Ralph Sr.34, 142, 147, 156,
157, 159-163, 166-169, 173, 180, 182, 
186, 191, 196, 199, 204, 206, 207, 233, 
237, 302, 307, 329, 332
Hudnall, Lucy Alberta....34, 156, 159, 196-
198, 200, 203, 302, 303, 333
Hudnall, Lucy Mae34, 142, 143, 150, 151, 
330
Hudnall, Margaret Julianne. . .33, 137, 139, 
140, 327
Hudnall, Martha Jane...............33, 133, 325
Hudnall, Mary “Polly”...33, 125, 130, 131, 
324
Hudnall, Mary (dau. of John I). .31, 37, 41, 
43, 44, 313
Hudnall, Mary (dau. of Thomas)....101-103
Hudnall, Mary Ann................................187
Hudnall, Mary Elizabeth 34, 142, 143, 155,
331
Hudnall, Mary Jo.....................34, 147, 148
Hudnall, Maxine Faye.............34, 147, 148
Hudnall, Mayberry “Berry”...34, 142, 143, 
146, 147, 330
Hudnall, Molly.........................32, 118, 323
Hudnall, Molly (Hutcheson)..............32, 83
Hudnall, Morgan Taylor 33, 112, 120, 125, 
130, 134, 135, 234, 325-327
Hudnall, Nancy........................32, 118, 323

339



Hudnall, Nancy (dau. of John III). . .31, 62, 
63, 65, 68, 72, 319
Hudnall, Nancy (Whitlemore)...........32, 83
Hudnall, Nancy Ann........33, 137, 141, 328
Hudnall, Nancy Ann (1810-1851)...32, 86, 
89, 91, 242-246, 250, 261-263, 271, 272
Hudnall, Nancy Anne (1742-1811). 32, 75, 
78, 82, 86, 90, 118, 242-246, 321
Hudnall, Nancy Jane33, 125, 130, 131, 324
Hudnall, Nathan (1811-1897) 33, 125, 130-
132, 240, 325
Hudnall, Nathan (abt. 1775-abt. 1797). .32, 
82, 94, 95, 118, 244, 246, 323
Hudnall, Nettie......................142, 144, 329
Hudnall, Partin (son of Henry)...43-45, 218
Hudnall, Partin (son of John I)...31, 37, 42-
44, 46-48, 218, 225, 312
Hudnall, Paul Edward..............34, 150, 237
Hudnall, Philip Monroe.................133, 236
Hudnall, Ray Hogg. .34, 142, 143, 152, 331
Hudnall, Rebecca Lee............................208
Hudnall, Richard (1680-1732)...31, 52, 315
Hudnall, Richard (1710-1760).....31, 52, 53
Hudnall, Richard (abt. 1703-1752)..31, 71, 
317
Hudnall, Richard (bef. 1769-bef. 1797) 32, 
92, 100, 234, 322
Hudnall, Richard Alexander (1818-1891)
...........................32, 89, 242, 243, 250, 273
Hudnall, Robert Chilton........................237
Hudnall, Robert McGarry33, 137, 141, 328
Hudnall, Robert Ray........................34, 152
Hudnall, Robin M. Dr............................135
Hudnall, Roland.......33, 125, 130, 131, 324
Hudnall, Ruth Ellen.................34, 147, 148
Hudnall, Scytha (Humbers)...............32, 83
Hudnall, Sherman T.........34, 142, 155, 331
Hudnall, Sinnet................33, 134, 136, 326
Hudnall, Sophia (Petts)......................32, 83
Hudnall, Stanley S.................................236
Hudnall, Susannah.........................102, 104
Hudnall, Thelma Estella..................34, 150
Hudnall, Thomas (abt. 1704-1740)..31, 54, 
65, 69, 70, 234, 236, 317

Hudnall, Thomas (abt. 1760-1843)..32, 96, 
100-103, 105, 106, 108, 109, 234, 322
Hudnall, Thomas (England)......................9
Hudnall, Thomas (son of John I)31, 37, 43,
312
Hudnall, Thompson...............................102
Hudnall, Vesta “Vestie”.........................140
Hudnall, Virginia Willard34, 156-158, 160,
162, 166, 168, 172, 176, 182-185, 332
Hudnall, Walter Warder. 33, 125, 130, 132, 
137, 325
Hudnall, William (1702-1762). .31, 54, 62, 
63, 65, 69, 317
Hudnall, William (1747-bef. 1789). 32, 75, 
78, 81, 87, 89, 90, 245, 321
Hudnall, William (1775-1797)....32, 87, 89
Hudnall, William (1795-1858). .32, 86, 89, 
91, 242-251, 253-263
Hudnall, William (abt. 1767-1848). 32, 87, 
110, 118, 119, 323
Hudnall, William Franklin...............34, 149
Hudnall, William Harrison....................132
Hudnall, William Henry 34, 142, 144, 146, 
181, 329
Hudnall, William M...............102, 104, 106
Hudnall, William Proctor.33, 134, 135, 326
Hudnall, William Russell Jr...................208
Hudnall, William Russell Sr......3, 34, 156, 
160, 166, 179, 185, 202-214, 217, 237, 
304, 333, 334
Hudnall, William Taylor. .33, 137, 140, 327
Hudnall, William Thomas (abt. 1731-abt. 
1813)..................................................69, 70
Hudnall, Willis W....................52, 294, 295
Hudnall, Winifred (dau. of John III)31, 62, 
63, 65, 72, 319
Huff, Carrie Belle..................................232
Hughes, Adolph.....................................110
Hughes, Edward............................105, 131
Humbers, John...................................32, 83
Hunter, Willamina....................33, 140, 327
Hutcheson, John................................32, 83

J
Jack, enslaved..........................................69
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Jean, enslaved....................................63, 65
Jefferson, Thomas..........................236, 297
Jeffries, John......................................32, 83
Jenkinson, Nettie...................................145
Jennings, Augustine.................................83
Jennings, Jemima...........32, 83, 84, 90, 320
Jenny (Ginna), enslaved. .81, 82, 244, 245, 
253, 254
Jenny, enslaved........................................56
Jimmy, dog............................................302
Johnson, Fulton Huss.......34, 150, 151, 330
Johnson, James................................34, 151
Johnson, Jessie.................................34, 151
Johnson, Joseph Stanley..................34, 151
Johnson, Mary.................................34, 151
Johnson, Nellie Christine.................34, 151
Johnson, Nimrod....................................248
Jones, John...................................37, 38, 43
Judah, enslaved........................................77
Jugg, enslaved..........................................80

K
Kanawha River Wicket Lock and Dam 
System...................................................158
Keene, Elizabeth73, 75, 77, 78, 80, 81, 91, 
320
Keene, Matthew (abt. 1653-1731)...75, 78, 
80
Keene, William........................................75
Kelly, Aaron.............................32, 119, 323
Kellys Creek. 110, 118, 121, 129-132, 240, 
241
Kennedy, Helen C..................................177
Kenner, Mathew......................................61
Kenny, John Joseph. 34, 156, 157, 174, 175
Kenny, Tennyson Harrold......34, 156, 157, 
160, 168, 174-179
Kentucky Flatboat.................................120
Kersey, Joseph.......................................105
Key, Marshall........................125, 126, 129
Kinser, Isiah...........................................156
Kirk, Altha Burton...34, 156, 157, 180, 329
Kirk, Elcana............................187-189, 333
Kirk, William Compton.........................187
Knapp, Anna..........................................144

L
Lacy, Angeline Christina.....142, 231, 232, 
329
Lacy, David....................................231, 232
Lacy, Jane......................................231, 232
Lathey, Janette.......................................105
Lathey, John...........................................109
Lathey, John Taylor...............................105
Lathey, William.............................105, 107
Lawson, Curry...............................186, 189
Lee, Richard Henry............92-94, 100, 244
Leeds Parish.......................................93, 94
Letty, enslaved.......................................251
Lewis, Willie Mae.................................182
Lincoln, Abraham..................................295
Lindsay, David Rev........................224, 225
Lindsay, Susanna...................................224
Little Jude, enslaved..............................108
Litton, Jeremiah Harrison......................232
Livsey, Emily.........................................177
Lucas, Clarissa Maria..............33, 136, 326
Lucy, enslaved.........................................93
Ludlum, Mary Jane................................163

M
Madden, Edith Marie Grove..34, 156, 163, 
166, 167, 330
Madden, Horace Burr............................163
Madden, James...............................163-165
Maddox, Thomas.....................................43
Mahane, Samuel................................39, 53
Mahane, Thomas.......................31, 53, 316
Malvin, Braxton.....................................269
Malvin, John..........................................258
Malvin, John Walker..............................258
Malvin, Lizzie........................................260
Malvin, Sophia......................................258
Malvin, Thomas.....................265, 269, 270
Malvin, Zeph Turner......................258, 260
Manchin, A.J..........................................214
Mann / Hudnall............................................

Blucher..............................253-255, 259
Drayton......................250, 253-255, 260
Edward S...................248, 261-263, 267
Eliza..................................................258
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Elizabeth............................261-264, 269
Frances Ann...............248, 253-255, 258
Horace.......................................253, 260
John............................248, 261-263, 266
Joseph Walker...................................255
Julius.................................253, 254, 259
Ludwell..............248, 250, 253-255, 260
Mildred..............................261-264, 270
Roah “Rush”......236, 248, 261-263, 266
Roberta..............................................269
Romulus.............................253-255, 259
Susannah............248, 250, 253-255, 260
Thomas......................248, 261-266, 269
Westwood...248, 255, 261-263, 265-269
Wilfred.......248, 255, 259, 261-263, 266
William Tucker. .248, 251, 253-255, 259

Mann Family.................................247, 248
Mann, Betsy. 247-250, 255, 261, 262, 264, 
269
Mann, Eliza.............247-251, 253-255, 259
Mann, Hannah.......................................248
Mann, Hannah (abt. 1813-1850). . .248, 249
Mann, Molly..................................248, 261
Mann, Peter............................................248
Mann, Polly...........................248, 249, 260
Manuever Boat......................................158
Marcus, enslaved.....................................93
Marlow, John.........................................248
Marshall, Thomas..................................241
Martin, Anna..........................110, 134, 326
Martin, Job.............................................132
Martin, Rachel.......................................132
Martin, Ulysses......................................201
Mary Henry, enslaved............................254
Matt, enslaved....................................78, 80
Mauzy, Henry....................................75, 80
Mauzy, Henry Sr......................................78
Maxey, Charles......................................221
May, John......................................240, 241
McCallister, Estil...................................151
McDonald, James....................................73
McDonald, James Jr.................................78
McGhee, Frances M..............................235
Mece, Lucy............................................229

Mees, Catherine “Caty”.................227, 228
Mees, Philip...........................................227
Mees, Sarah Sally...........................227-230
Meese, Mayo.........................................228
Midland Trail.........................................241
Miller, Edward Welch............................152
Miller, Violet....................34, 152, 153, 331
Miller, William Owen............................153
Mills, Rachel..........................................200
Mohr, Clifford C....................................146
Moor, Roger.............................................52
Moore, Elizabeth Whitehill...................295
Morehead, Charles...................................83
Morehead, John.......................................60
Morgan, Charles................................32, 85
Morgan, James...................................32, 85
Morgan, John.....................................32, 85
Morgan, William (son-in-law of James 
Hudnall).............................................32, 88
Morgan, William (son-in-law of Joseph 
Hudnall, Sr.)...................32, 75, 78, 85, 320
Moriah, enslaved...................................254
Morris, John...................110, 130, 132, 241
Morris, Polly..........................110, 130, 241
Moses, enslaved.....................................254
Mott, Sidney..........................................166
Mountjoy, Thomas.............................78, 80
Murphy, Elizabeth.................................131
Myers, Essie..........................................230

N
Nan, enslaved....................................63, 65
Nan, enslaved (Proctor).........................108
Napier, Rene......................................69, 70
Neale, Granny..........................................38
Neale, Richard.........................................52
Neavil, Joseph..........................................60
Nelmes, Patience.....................................43
Nelmes, Thomas......................................43
Nesham, Benjamin..................................44
Noeltner, James Francis.........................146
Nornitt, Richard.......................................51
Northern Neck Proprietorship.................54
Nutt, Eliza (Elizabeth)...............31, 71, 318
Nutt, Richard...........................................72

342



O
Old Sam, enslaved.........................253, 254
Overwharton Parish...........................29, 73
Oxford, Thomas.......................................78

P
Palmer, Benjamin....................................48
Palmer, Isaac............................................49
Palmer, John............................................47
Palmer, Joseph.............................31, 47, 48
Palmer, Lavinia........................33, 141, 328
Palmer, Nargaleseazer.............................49
Palmer, Rebecca......................................49
Palmer, Rebecca Jameson..................52, 53
Palmer, Thomas.......................................49
Partin, Avis.............................................221
Partin, Margaret.....................220, 222, 223
Partin, Robert.........................219-221, 223
Partin/Webb, Mary.....31, 36-40, 218, 219, 
224, 312, 314, 315
Pauley, Bill....................................215, 217
Payne, Rice....................................259, 263
Peg, enslaved...........................................80
Pelham, Lucy...........................33, 131, 324
Petts, Loppy.......................................32, 83
Phalen, Grace Lee..........................180, 181
Pickett, Martin...........................93, 98, 244
Pigg River Invincibles...........................229
Pitfold, Elizabeth (England)..............11, 12
Poe, Jay Alfred.......................................155
Presly, Elizabeth......................................40
Presly, Peter.......................................40, 60
Price, Bernard................................161, 162
Price, Lillian..........................................191
Priss, enslaved.........................................80
Proctor, Frances.....................................110
Proctor, George......................................108
Proctor, Jeremiah...................................241
Proctor, John Edward Jr..........110-112, 117
Proctor, John Edward Sr... .32, 33, 96, 102, 
108-117, 119, 124, 130, 131, 234, 241, 322
Proctor, Nancy..33, 134, 135, 137, 325-327
Proctor, Nathan......................................241
Proctor, Reuben.......................33, 131, 324
Proctor, Spencer.....................................133

Proctor, Taylor.........................33, 131, 325
Proctor, William.............110, 119, 134, 326
Pullen, Thomas........................................49

R
Ranney, James Garfield.........................167
Rawley, Elizabeth....................................57
Reager, Mary A................................32, 273
Reeves, Donald H..................................146
Rice, Winifred..........................................61
Riley, Edward. .60, 108, 123, 124, 241, 324
Riley, Nancy.....32, 33, 110, 119, 120, 122, 
124, 125, 129-131, 241, 323, 324, 326
Roger, enslaved........................................80
Roush, Alpha Ellen...34, 144-146, 181, 329
Roush, Aquella......................................144
Routes West...........................................121

S
Saffall, Thomas............................35, 36, 46
Saffall’s Creek.........................................46
Sall, enslaved...........................................84
Sam, enslaved......75, 81, 82, 244, 245, 253
Sanders, Ebenezer........................37, 40, 44
Sanders, Edward Dr.......31, 37, 38, 43, 218
Sanders, Edward Jr..............37, 40, 44, 218
Scandlan, Robert................................78, 80
Scotland Mill...........................................52
Selbe, Faye Elizabeth............................204
Selbe, John Ervin...................................237
Shamblin, Martha..................................146
Shaw, John.....................................224, 225
Shaw, Rebecca...............................224, 225
Shiflett, Bessie Fene..............................152
Shumate, Mary......................................262
Shy, William..........................................163
Simon, enslaved.........................81, 82, 244
Smith, Frances.........................................70
Smith, George W....................................112
Smith, Janet Kathleen.....185-188, 190, 332
Smith, Jasper Elige................................187
Smith, Katherine Ann. .183, 187, 208, 305, 
310
Smith, Kesiah.........................................119
Smith, Reuben.......................................183
Smith, Thomas M..................183, 184, 332
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Snoke, Emma M....................................163
Snow, Samuel..........................................49
Snow, Spencer.........................................49
Sophia, enslaved.............261-263, 265, 269
Spangler, John.......................................104
Spangler, Rebecca..................................110
Spicer, William................................98, 235
St. Stephen’s Parish.....................40, 52, 72
Stanley, Harris................................119, 132
Stanley, Margaret “Peggy”......33, 132, 325
Stone, Thomas.........................................60
Strang, John Nicholas............................167
Stricklin, Mary Ann.........32, 101, 102, 322
Stubblefield, Catherine............................84
Sturdev, Philiss......................................301
Susey, enslaved........................................69
Sweeney, Patrick (Rev.).................205, 214

T
Tardy, Walter William............................200
Tardy, William Ernest....................200, 237
Taylor, Benjamin.......................92, 98, 322
Taylor, Burch.........................................145
Taylor, Frances..................................92, 96
Taylor, George L............................145, 146
Taylor, John...................................238, 239
Taylor, Mary Ann.32, 92, 95, 97, 100, 105, 
234, 238, 321, 322, 324
Taylor, Nellie.........................................106
Taylor, Patricia Ann...............................146
Telephone Pioneers of America.............148
Thomas, William.................31, 38, 40, 224
Thompson, Orlando.........................32, 272
Thornton, Ella........................................183
Timberlake, Eppa.............................93, 244
Tinn Pott Church...............................82, 94
Tom, enslaved..........................................80
Tompkins Farm......................................132
Tranberg, Dewitt Calle..........................177
Tranberg, Dewitt Marshall.....................177
Tranberg, Skjold Dewitt........................177

U
Union/Loyal Leagues............................268
Unknown, Louisa....................33, 131, 324
Unknown, Mary.........................31, 52, 316

Usher, Ann.............................................221

V
Van Meter, Beulah...................34, 152, 331
Vance, David..........................................227
Vance, Elizabeth....................................228
Vance, Jacob..........................................227
Vance, Lusta..........................................187
Vance, Philip..........................................228
Varney, Grevil..........................................11
Vigilance Committee.............................133
Virginia Company..........15, 16, 18-20, 220

W
Wagner, Caroline.............34, 146, 147, 330
Wagner, Jacob........................................146
Walnut Lodge..........................................51
Warner, Daniel, enslaved...............249, 250
Warner, George................................33, 139
Waters, Elizabeth...................................322
Watts, Elizabeth.....................................224
Watts, J. Blackburn................................191
Wayles, Martha......................................297
Wayles, Mary Ann...................52, 236, 297
Weaver, John Richard....................183, 187
Webb, Apolonia.....................................224
Webb, Lucy..............................................71
Weiss, Bradford.....................................186
Wells, Ezekiel........................................296
West and Shirley Hundred.............220, 221
Whay, Elizabeth (Haynie).................61, 68
Whay, John..............................................61
Whay, Judith (Pickering)...................61, 68
Whay, Nancy...........................................68
Whay, Richard.............................61, 68, 71
Wherret, Susan........................................46
White, Edward.............31, 44, 45, 225, 313
Whitlemore, Lewis............................32, 83
Wicomico Parish..................46, 52, 53, 224
Wilderness Trail.....................................241
Williams, Richard............................32, 323
Winney, enslaved...................69, 75, 80, 81
Winny, enslaved.......................................87
Winter, Ward..........................................188
Wise, Rhoda Inez...................................152
Withers, Ann......................................75, 78
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Withers, Bridget.................................78, 81
Withers, Eleanor......................................81
Withers, Elijah.............................32, 83, 84
Withers, Elizabeth......................78, 91, 242
Withers, James (1680-1746)73, 75, 77, 78, 
80, 91, 320
Withers, James Jr...............................75, 80
Withers, Jesse........................................258
Withers, Jesse Howard...................253, 258
Withers, John..........................77, 78, 80-82
Withers, John Jr.....................................301

Withers, Keene..................................76, 78
Withers, Martha.................................73, 78
Withers, Mary 31, 32, 73, 75-78, 80-83, 91,
318, 320, 322
Withers, Million.......................................78
Withers, Thomas..........................77, 80, 81
Withers, Ursula............................73, 78, 81
Withers, William................................80-82
Withers, William Allen..........................237
Woolfolk, Sophia.....................32, 270, 271
Workman, Andy.....................................201
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